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l(aj bi ženski riti vlcup tiščali! 
Poletni klepet s transvestitoma. Stran 19. 

GLOBOKO 

še pet mesecev težav s cesto. 
Stran 3. 

LJUBNO 

Oživela flosarija. 
Stran 20. 

ATLANTA 

Popuščanie {e bilo odveč. 
Stran 15. 

POLETNI 
KVIZ 

Zdravilišče Loško. 
Stran 9. 

Ko čutiš svet, zemljo in sonctf 
Trije Šentjurčani osvojili nepremagano steno v Andih. Reportažo na strani 16. -mk 

Izzzzz na Velenjskem jezeru 
Utrinki z največje slovenske športno-turistične prireditve, 10. svetovnega prvenstva Navigo. Stran 12. 

Pljunki 
po slovensko 



2 D O G O D K I 

Slovesno na Ljubnem 
v okviru najstarejše tradi

cionalne prireditve na slo
venskem, Flosarskega bala, 
so praznovali tudi praznik 
občine Ljubno. Za dan praz
novanja so izbrali petek pred 
Flosarskim balom, letos pa 
so s slavnostno sejo občin
skega sveta in slovesnim raz
vitjem občinske zastave 
praznik obeležili drugič. 

Ljubenska županja Anka 
Rakun je orisala vse napore 
sveta in občinskih organov v 
letu dni ter poudarila, da so 
porodni krči v tej občini že 
preteklost. Med drugim je po
vedala, da so za pospešitev 
razvoja obrtništva in podjet
ništva razpisali sredstva, ki pa 
niso bila porabljena, kar je po 
njenih besedah zaskrbljujoče. 

Opravili so precej infra-
strukturnih del. Med drugim 
so napeljali centralno kurjavo, 
obnovili zdravstveni dom, po
stavili informativne table in 
obnovili lokalne ceste. Pove
dala je tudi, da so izdali prvi 
lokalni časopis, Ljubenski 
dnevnik. Poleg vsega je Ljub
no edina občina v Sloveniji, v 
kateri so poskrbeU za simbo
lična darilca vsem novorojenč
kom, na kar so še posebej 
ponosni. V naslednjem letu 
načrtujejo tudi širitev šole in 
vrtca. 

Nagovoru so sledile čestitke 
županov sosednjih občin z že
ljo, da bi se sodelovanje še 
okrepilo. Čestitkam se je pri
družil tudi načelnik Upravne 

enote Mozirje Darko Repen-
šek, ki je poudaril, da je sode
lovanje med občinami in z ob
čino Ljubno korektno. 

POLONA RIFEU 

Zvečer so na Ijubenskem Placu svečano razvili novo Ijuben-
sko zastavo, na kateri je 8 kraka zvezda, ki ponazarja 8 

naselij v občini Ljubno. Podobno je narejen tudi občinski grb. 

KOMENTIRAMO 
Pl junk i po s lovensko 

Morda naključno te dni na 
Celjskem sovpadata dve, po 
svoji vsebini povsem ločeni, a z 
močno rdečo nitjo sovraštva, 
maščevalnosti in nizkih udar
cev povezani zgodbi. Prva je iz 
doline zelenega zlata, iz Žal
ca, druga se ponavlja v Celju -
prva se s krajšimi zatišji vleče 
že 5 let, druga, celjska, se ci
klično pojavlja pred osrednjim 
jesenskim sejemskim dogod
kom. 

V Žalcu seje spet razplamtel 
spor med nekdanjim finanč
nim direktorjem podjetja Hme-
zad Export-lmport Mitjem 
Švigljem ter bivšim in seda
njim vodstvom podjetja. Spora 
seje morda še najmanj upravi
čeno oprijel vzdevek »hmeljar
ska afera«, saj imajo od zunaj 
gledano hmeljarji in zeleno 
zlato Savinjske doline s pole
miko skupnega le to, da jim 
pada ugled v javnosti in po
sredno najbrž tudi cena. Jav
nost, ki je zasuta s poplavo 
medsebojnih osebnih žaljivk 
in psovk, spremlja polemiko 
na tako nizki ravni, da bi si 
zadeva prej zaslužila poime
novanje po glavnih akterjih -
pa najsi bodo to Švigelj, Natek 
ali katera od institucij, pristoj
nih za ugotavljanje resnice in 
krivde v tem primeru - kot pa 
po hmelju. 

Na javnost - natančneje na 
uredništva novinarskih hiš - so 
se znova obrnili »simpatizerji 
športa v Celju«, skupina ali 
anonimnež posameznik, ki 
zdaj že drugo leto, neposredno 
pred jesenskim mednarodnim 
obrtnim sejmom opozarja na 
negospodarno obnašanje ter 
zlorabe, do katerih naj bi pri
hajalo v podjetju Celjski sejem. 
Glavni krivec naj bi bil seveda 
direktor podjetja v sodelovanju 

z Upravnim odborom, nepra
vilnosti pa se je tudi letos na
bralo za več kot 2 gosto tipkani 
strani. Očitki, za katere naj bi 
imeli simpatizerji športa v Ce
lju v rokah trdne argumente in 
dokazila, so seveda anonimni 
- edino kar pritegne pozornost 
novinarja je navedba, da so o 
vsem obveščeni policija, pri
stojne inšpekcijske službe ter 
pravobranilstvo. Kakšni so - če 
sploh so - njihovi izsledki, ni 
znano, javnosti so znana le 
letna revizijska poročila, ki jih 
pooblaščeni tuji strokovnjaki 
predložijo po opravljenem pre
gledu poslovanja podjetja Celj
ski sejem. In nenazadnje, 
športni objekti na Golovcu, 
zgrajeni s samoprispevkom 
občanov in celjskih podjetij, so 
last Mestne občine Celje, saj so 
bili pred oblikovanjem lastnin
skega programa podjetja Celj
ski sejem izločeni iz skupnega 
premoženja. 

Kot trenutno kaže, bo prva 
zgodba v kratkem vendarle do
bila epilog - javnost pa zanj ne 
bo izvedela v pljunkih, ki se 
cedijo iz »pisem bralcev« po 
slovenskem časopisju, ampak 
iz poročila kriminalistov ter 
morebitne sodbe pristojnega 
sodišča. Drugi zgodbi manjka 
do epiloga še veliko - za zače
tek pa vsaj to, da bi se kdo 
izmed »simpatizerjev športa v 
Celju«, prepričan v svoj prav in 
dokaze, ki da jih ima v rokah, 
le opogumil in izpostavil s pol
nim imenom. V primeru, da bi 
imeli tožnika (z dokazi), bi se 
tudi sodnik hitro našel. Dotlej 
pa bomo - po dosedanjih iz
kušnjah - še dolgo priča obilici 
anonimnih pljunkov po slo
vensko, ki celjskemu športu 
zanesljivo niso v prid. 

IVANA STAMEJČIČ 

DrŽava spet mačeha 
Kljub velikemu številu demografsko ogroženih naselij v Zgornji Savinjski dolini so | 

državi potrdili malo projektov | 

Na natečaj za dodelitev 
sredstev za spodbujanje raz
voja na gospodarsko ogrože
nih območjih, ki je bil objav
ljen marca, se je s projekti s 
področja gospodarske infra
strukture prijavilo vseh pet 
zgornjesavinjskih občin. 

Na razpis ministrstva za 
ekonomske odnose in razvoj 
so občine prijavile 14 projek
tov v predračunski vrednosti 
503 milijone tolarjev, država 
pa naj bi prispevala nekaj več 
kot 203 milijone tolarjev. Na 
natečaju so bili izbrani iz obči
ne Gornji Grad cesta v Mačkin 
kot, z Ljubnega cesta v Pri
mož, iz Luč cesta v Raduho in 
iz Mozirja cesta v Poljane. 

Predračunska vrednost 
sprejetih projektov je nekaj 
več kot 201 milijon tolarjev, 
skoraj polovico pa bo stala ce
sta v Raduho. Od pričakova
nih 78,5 milijona tolarjev, ki 
naj bi jih prispevala država, je 
ta gradnji cest namenila v le
tošnjem 32, v prihodnjem letu 
pa še dodatnih 7,8 milijona 
tolarjev. Na vseh odobrenih 
projektih so že pričeli z deh, ki 
naj bi bila končana do konca 
septembra. 

Sicer je v Zgornji Savinjski 
dolini več demografsko ogro
ženih naselij. V občini Gornji 
Grad so to Bočna, Dol, Florjan, 
Lenart, Tirosek in Šmiklavž, v 
občini Ljubno Planina, Primož 
in Ter, v občini Nazarje Rovt 
ter v občini Mozirje Dobrovlje, 
Dol-Suha, Lepa njiva, Poljane 

in Šmihel. Največ demograf
sko ogroženih naselij je v obči
ni Luče in sicer Logarska doli
na, Luče, Konjski Vrh, Krnica, 
Podolševa, Podveza, Podvo-
lovljek, Raduha, Robanov kot, 
Solčava in Strmec. 

Macesnikov plaz je največ
ji aktiven plaz v Sloveniji in 
sedaj grozi, da bo več kmetij 
odrezal od sveta. Kljub temu 
država za sanacijo plazu le
tos ni namenila nobenih 
sredstev, ker menda hiš ne 
ogroža neposredno. Kljub 
pomanjkanju sredstev pa na
merava ljubljansko Podjetje 
za urejanje hudournikov iz
vesti nekaj sondaž in presta
viti cesto. 

V Upravni enoti Mozirje, ki 
pokriva področje Zgornje Sa
vinjske dohne, so na nedavni 
novinarski konferenci posebej 
govorili o prvem javnem raz
pisu Sklada za regionalni raz
voj in ohranjanje poseljenosti 
slovenskega podeželja. Ta 
sklad je proti koncu julija ob
javil pogoje in višino razpisa
nih sredstev. Na razpolago je 
750 milijonov tolarjev, rok za 
prijavo pa je zadnji oktober. 
Vendar pa v upravni enoti Mo
zirje pravijo, da je v razpisu 
precej čudno napisan rok in 
način prijave. Glede na to, da 
bo direktor tega sklada avgu
sta obiskal Mozirje, je načel
nik UE Darko Repenšek pove
dal, da bodo tudi uradno pro
testirali zaradi tovrstnega na
čina razpisovanja sredstev. V 
UE Mozirje so namreč prepri

čani, da posamezna območja 
niso v enakovrednem položa
ju. 

MiURŠKA SELIŠNIK 

Septembrski shod DeSUS v Celfu 
Območni in pokrajinski odbor DeSUS Celje 

pripravljata 6. septembra na športnem leta
lišču Leveč pri Celju V. shod stranke. 

Prav v teh dneh pa dokončno oblikujejo 
besedilo peticije o gmotnem položaju sloven
skih upokojencev, ki jo bodo ponudili v podpis 
svojim članom in simpatizerjem. 

V DeSUS Celje poudarjajo, da v vseh svojih 
akcijah dobro sodelujejo z združenji upokojen
cev, borcev in invalidov celjske občine. Za V. 

shod stranke, ki je sklican le 14 dni pred 
jesenskim izrednim kongresom DeSUS, pri
pravljajo pester kulturni program, zbranim pa 
bo spregovoril tudi predsednik stranke Jože 
Globačnik. Sicer pa v DeSUS pričakujejo, da se 
bo shoda udeležilo okoli 3 tisoč ljudi, sama 
prireditev pa bo že del predvolilnih priprav, saj 
bodo prodajali tudi listke oziroma bone za 
pokritje stroškov DeSUS v okviru državnoz-
bjoiskilivolitev. „ . . ... iS._ 

PO DRŽAl 
Port i l lopr in 
U U B U A N A , 1. A\ 

(Delo) - »Slovenija j( 
kredibilna kandidatk 
vstop v Nato,« je izja\ 
tanski obrambni m 
Michael Portillo, na s 
prvem uradnem obisl 
nas. S prvim sogovorn 
obrambnim ministron 
kom Kacincm, sta se 
no pogovarjala o širit 
ta, pogojih za novo čl« 
in o slovenskem vklji 
nju, veliko pozornosti 
namenila tudi dvostrai 
odnosom ter Bosni. Pc 
ki je prispel v Sloveti 
obiskih Romunije in | 
rije, sta zvečer ločeno 
jela še predsednik t 
Milan Kučan in prem 
Janez Drnovšek. 

Manj trdih go 
U U B U A N A , 1. av 

(Večer) - Slovenija je 1 
prvem poletju porab 
približno 10 odstotke 
energije kot v istem lai 
obdobju, je na tiskovn 
ferenci povedal drža\^ 
kretar za energetiko v 
strstvu za gospodarsl 
javnosti, Boris Sovič 
bolj, za 17 odstotkov^) 
povečala poraba naftn 
rivatov, plinastih gorr 
porabili za 8 odstotka 
»daljinske« toplote zi 
električne energije za i 
tek več. Poraba trdihj 
se še vnaprej zmanjšu 

S čudežno 
korenino 

U U B U A N A , 1. av 
(Delo) - Ibogain, izt 
korenine grma Taberl 
iboga, ki ga v nekaterih 
žavah preizkušajo kc|j 
goče zdravilo za prenaj 
odvisnosti od heroinl 
kaina in celo alkoholi 
tobaka, bodo kmalu z; 
preizkušati tudi v Slove 
Za predklinične razisl 
dolgoročnih učinkov ibc 
na na možgane so se od 
li v oddelku za patol( 
fiziologijo ljubljanske m 
cinske fakultete, ki bo m 
la plačati ameriškemu I 
jetju RBI za gram ibo| 
hidroklorida, kolikor g 
naročila, kar tisoč dolai 
S poskusi na podganah 
bi začeli septembra. š\ 

Pred ustavni ! 
sodniici I 

U U B U A N A , 2. m 
(Večer) - Ustavno sočm 
razveljavilo sprememb 
ferendumske zakonodaji 
jih je uzakonila pari 
tarna večina. Državri 
mora zato takoj (v s 
dneh) razpisati vse štii 
rendume o volilnem; 
mu (SDS, državnega 
in dveh skupin posla 
je odločilo sodišče. 1 
Ijavilo je vse bistv 
spremembe referendi 
zakonodaje. Ustavno ^ 
če je razveljavitev teh s| 
memb med drugim \m 
Ijilo z razlago, da so » 
v nasprotju s 1. člen(M 
venske ustave. V temB 
je zapisano: »Sloveni j^ 
mokratična r e p u b l i k « 
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Š e p e t m e s e c e v t e ž a v 
fjov most pri Globokem bodo začeli graditi šele konec septembra - KS Jurklošter in Rimske Toplice ter podjetje 

Sadeko zahtevajo primernejši obvoz 

.J regionalni cesti Rimske 
plice-Jurklošter je že dobre 
^ e s e c e delna zapora, ki 
0oca prebivalcem tega de-j 

' l^ške občine nemalo težav. < 
je je v začetku m a j a na* 

,jtu pri Globokem zaradi 
jljajanosti porušil eden od 
J jjlnih stebrov, so v Direkciji 
'. 23 ceste napovedali, d a bo-
j predvidoma avgusta pričeli 
ijiditi nov most, vendar po 
jnjih informacijah kaže, da 

J bodo dela pričela šele ko-
r [ S e p t e m b r a . 

{i)elna zapora ceste je najbolj j 
%dela podjetje Sadeko, ki.i 
^ jobrat v Gračnici, saj je vož-j 
11 dovoljena le osebnim vozi-; 
' n e p r a v e g a obvoza pa ni in je. 
' o že ves čas zapore promet i 
^ tovornjake in druga težka^ 
îgla usmerjen preko Planine-

' Šentjurja oziroma čez Pola-1 
^ Breg in Sevnico. Zaradi tak-' 
' ;ga obvoza so se transportne; 

^ ti podaljšale za 50 kilome-. 
* k a r je hudo razjezilo zlasti \ 
' erje iz Sadeka in avtoprevoz-^ 
^';eiz Rimskih Toplic, ki so že-
^ i mesecem hoteli pripraviti 
t̂estno zaporo magistralke! 

"je-Zidani Most, pa so si po-; 
i*̂ !premislili. Jezili so se pred-! 
• m zato, ker so prepričani, da; 
! avljavec ceste. Cestno, 
ĵdje Celje, lahko poskrbel] 

/z3primernejši obvoz in takoj 
. m s i k o m u prihranil slabo vo-l 
jo, -

i 
' 1'odja obrata v Gračnici Dra-^ 

I Deželak ugotavlja, da so; 
1 oški, ki jih ima Sadeko zaradi i 
^Ijših poti, dosegli že milijon--
' !zneske, dobili pa sd'že prvo 
(lamacijo enega od angleških 
pcev, ki je dobil izdelke, poš-i 

kovane na strmi in serpenti-^ 

nasti obvozni poti od Gračnice 
do Šentjurja. 

Prav zaradi težav, ki jih mora
jo molče požirati že dobre tri 
mesece, prebivalci tega dela ob
čine Laško s strahom čakajo 
dan, ko bodo pri Globokem za
čeli graditi nov most oziroma 
propust in bo na regionalki za
čela veljati popolna zapora pro
meta. Vodstvi krajevnih skup
nosti Jurklošter in Rimske To
plice sta zato skupaj s podjet
jem Sadeko poslali pismo Di
rekciji RS za ceste in sekretarju 
za ceste Marjanu Dvorniku ter 
prosili, naj se dela na cesti zač
no čimprej. Zanima jih tudi, 
kako bo takrat poskrbljeno za 
obvoz. Krajevni skupnosti sta 
sekretarja Dvornika prosili tudi 
za pogovor, na katerem bi sode
lovali tudi predstavniki občin
ske uprave Laško, vendar pa za 
sedaj iz Ljubljane niso dobili še 
nobenega odgovora. 

Krajani, ki so že tri mesece 
brez prave avtobusne poveza
ve in so enako ogorčeni kot 
avtoprevozniki in delavci v Sa

deko želijo, da bi obvoz pote
kal v bližini gradbišča. Takšno 
rešitev težav podpirajo tudi v 
Direkciji RS za ceste, vendar 
poudarjajo, da bo odločilno 
besedo o tem, kje bo obvoz, 
imel izvajalec del. Pri tem velja 
poudariti, da je takšen obvoz, 
kakršnega si želijo v Jurklo-
štru. Rimskih Toplicah in v 
podjetju Sadeko, predviden tu
di v projektih, ki so narejeni za 
izgradnjo novega mostu. Kdo 
bo glavni izvajalec, bo znano 

19. avgusta. Na vprašanje, za
kaj bo potrebno na pričetek 
gradnje čakati kar pet mesecev, 
v Direkciji odgovarjajo, da je 
bilo treba pripraviti vse projek
te in pravilno izpeljati posto
pek zbiranja izvajalcev, saj gre 
za državna sredstva. Dela bodo 
predvidoma trajala dva ali naj
več tri mesece, kar pomeni, da 
bo regionalna cesta zopet nor
malno prevozna šele ob koncu 
leta. 

Z a boljše delo 
Upravna enota Mozirje preuredila prostore in ocenila 

polletno delo 

v Upravni enoti Mozirje 
se po letu in pol od nastanka 
še vedno srečujejo s težava
mi zaradi nerazločevanja 
med njimi in nekdanjo obči
no. Za boljše razpoznavanje 
se je upravna enota, ki po
kriva Zgornjo Savinjsko do
lino, že podrobno predstavi
la v lokalnem časopisu in 
založila publikacijo »Po
stopki za pridobitev dovo
ljenj za gradnjo«. Sedaj so v 
zgradbi občine Mozirje 
preuredili prostore in jih lo
čili od občine in drugih 
služb. 

Pretekli teden so pripravili 
predstavitev preurejenih pro
storov, hkrati pa so na novi
narski konferenci spregovori
li tudi o delu upravne enote v 
zadnjega pol leta. Za boljšo 
spoznavnost so preuredili 
Oddelek za upravne notranje 
zadeve, uvedli delo za okenci 
in zasteklili vhodna vrata. V 
celoti so posodobili računal
niški sistem, vehk poudarek 
pa dajejo ustrezni izobrazbi 
zaposlenih delavcev. V pri
hodnje bodo preuredili še 
glavno in sprejemno pisarno, 
kjer bo občan na enem mestu 
dobil vse potrebne informaci
je. 

Na pobudo mozirske 
upravne enote je delo pregle
dala tako imenovana upravna 
inšpekcija, ki ni zaznala ne
pravilnosti pri vodenju po
stopkov, pričakujejo še inš

pekcijo Ministrstva za obram
bo in notranje zadeve. 

Ocenjujejo, da korektno so
delujejo z vsemi petimi obči
nami v Zgornji Savinjski doli
ni. Med drugim so aktivno 
sodelovali v pripravi doku
mentacije za prijavo občin za 
natečaj za demografsko ogro
žena območja. Pri tem je na
čelnik enote Darko Repenšek 
omenil nekatere težave, do 
katerih prihaja zaradi rokov 
oddaje vlog, vendar so se na 
seji sosveta glede tega že po
govorili. 

Darko Repenšek: »Nekate
re državne zadeve so pač 
takšne narave, da se jih na 
lokalni ravni, ki je postala 
drugačna po svoji vsebini, 
funkcijah in pooblastilih, ne 
da izvajati. Te drugačnosti 
pa nekateri, žal, še niso doje
li.« 

Glede gospodarjenja s pro
storom so v nekaterih obči
nah sporna določila glede iz
dajanja prostorskih in grad
benih dovoljenj, saj je v statu
tih občin Ljubno in Nazarje še 
vedno določeno, da si mora 
upravni organ pred izdajo do
voljenj pridobiti mnenje o na
meravanem posegu v pro
stor. »Občine s sprejemanjem 
prostorsko ureditvenih pla
nov ter odlokov o zazidalnih 
in ureditvenih načrtih same 
gospodarijo s svojim prosto
rom,« je poudaril Repenšek. 

URŠKA SELIŠNIK 

PO SVETU 
Nacista Priebkeja 

oprostili 
Na vojaškem sodišču v Ri

mu se je končalo sojenje proti 
nekdanjemu nacističnemu 
častniku Erichu Priebkeju. 
Obtožnica ga je bremenila so
delovanja pri poboju 335 itali
janskih civilistov, ki so jih na
cisti leta 1944 ubili v Ardeatin-
skih jamah južno od Rima, kot 
povračilni ukrep za smrt 33 
nemških vojakov. Sodišče je 
83 letnega esesovca spoznalo 
za krivega, vendar ga je zaradi 
olajševalnih okoUščin oprosti
lo. Po mnenju sodišča je kaz
nivo dejanja že zastarelo in se 
proces zato ne bo več nadalje
val, Priebkeja pa so spustili. 
Vendar pa se je že dan zatem 
spet znašel v zaporu, tokrat 
civilnem, saj je Nemčija zahte
vala njegovo izročitev. Argen
tina pa je medtem zavrnila 
možnost, da bi se nekdanji SS 
častnik vrnil v to državo. Tam 
si je namreč po koncu druge 
svetovne vojne poiskal zato
čišče, vse dokler ga niso po 
večletnih zahtevah Italije maja 
1994 priprli, novembra lani pa 
izročili Rimu. Na oprostitev 
Priebkeja so se najostreje od
zvale židovske organizacije, 
tudi zato, ker je bilo med ubi
timi 75 Židov 

Ukrepi proti 
teror izmu 

v Parizu je bila konferenca 
o terorizmu, ki so se je udele
žili predstavniki skupine in
dustrijsko najbolj razvitih dr
žav (G7} in Rusije. Udeleženci 
so sprejeli kar 25 ukrepov, ki 
pa jih bo seveda treba še ude-
janiti v praksi. Med najpo
membnejšimi so: službe za 
boj proti terorizmu v državah 
se morajo bolj povezati, poskr
beti je treba za boljše izobra
ževanje strokovnjakov in za 
sodelovanje na mednarodni 
ravni, razviti pa je treba tudi 
boljše načine za odkrivanje in 
označevanje razstreliva. Kot je 
bilo pričakovati, je srečanje, 
predvsem z ameriške strani, 
izzvenelo v iskanju tujih kriv
cev. ZDA so tako najbolj pou
darjale države, ki so osumlje
ne, da podpirajo mednarodni 
terorizem Irak, Iran, Libija 
in Sudan. Za razliko od dru
gih držav nikakor niso mogle 
priznati, da je treba korenine 
terorizma predvsem najprej 
poiskati doma. Clinton je tudi 
podpisal zakon, ki predvideva 
uvedbo sankcij proti državam, 
ki bodo precej trgovale z Ira
nom in Libijo. 

Varnostnik tudi 
atentator? 

Ameriški zvezni preiskoval
ni urad še ni našel napadalca, 
ki je doma narejeno bombo 
(»recept« zanjo je dobil na In
ternetu) podtaknil v olimpij
skem parku v Atlanti. Šlo naj 
bi za belopoltega Američana 
brez posebnega, izrazitega na
glasa. Trenutno je najresnejši 
osumljenec 33 letni Tichard 
Jewell, ki je med atentatom 
skrbel za varnost v olimpij
skem parku. V njegovem sta
novanju naj bi našli tudi kar 
precej dokaznega gradiva, 
vendar ga zaenkrat še niso 
priprli. V svoji soseski je zelo 

priljubljen, prvič pa ga je poh-
cija priprla, ko je kljub sus
penzu skušal aretirati nekega 
osumljenca. Jewell - sicer 
nekdaj policist in pomočnik 
šerifa, je znan po častihlep-
nosti, zaradi katere so bila v 
nevarnosti celo življenja nje
govih kolegov - je namreč 
sporočil, kje je bomba (tik 
pred eksplozijo je našel na
hrbtnik) in je potem umikal 
ljudi z mesta eksplozije. Po 
tem pa je postal prava medij
ska zvezda, ko je na raznih 
televizijskih postajah pojas
njeval, kako je reševal ljudi. 

Smith odšel, prišel 
Lopez 

Ameriški admiral Leighton 
Smith, poveljnik mirovnih sil 
pod vodstvom Nata v Bosni, 
je končal svojo vojaško karie
ro in zapustil to balkansko 
državo, njegove naloge pa je 
prevzel viceadmiral Joseph 
Lopez. 57 letni Smith je bil v 
BiH 28 mesecev, njegovo delo 
pa je v tem času naletelo na 
precej kritik. Predvsem na ra
čun vojnih zločincev, ki se 
svobodno sprehajajo po drža
vi, vendar pa so redki kritiki 
vedeli, da IFOR nima manda
ta za to, da bi jih lovil, Da je 
odločen vojak, je dokazal z 
večkratnimi letalskimi napa
di na oporišča bosanskih Sr
bov. Smithu je tudi uspelo 
ukrotiti vse vojske v državi, 
kar pred tem enotam OZN ni 
uspelo. Njegov naslednik, vi
ceadmiral Lopez, bo imel še 
težje delo. V državo je na
mreč prišel v času velikih od
ločitev, saj bodo v septembru 
volitve, od katerih bo precej 
odvisna prihodnost celotne 
države. 56 letni Lopez, vete
ran vietnamske vojne, pa b O ' 
moral tudi odločiti, ali naj se 
IFOR umakne do konca leta 
ali pa naj podaljša mandat. 

Kriza v Mostarju 
Hrvati iz Mostarja so zaradi 

nespoštovanja izidov nedav
nih lokalnih volitev v mestu 
zanetili velik spor z Evrop
sko unijo in ogrozili splo
šne volitve v državi, ki bodo 
13. septembra. Bruselj jim je 
zato postavil prvi ultimat, do 
katerega naj priznajo volitve 
v mestni svet in naj sodeluje
jo pri izvolitvi župana. Po 
večdnevnih pogajanjih med 
mostarskimi Hrvati in Musli
mani o sprejetju sporazuma o 
nadaljevanju delovanja 
Evropske unije v Mostarju 
(sporazum zahteva spoštova
nje volilnih izidov), Hrvati za 
razliko od Muslimanov spo
razuma, ki ga sestavlja osem 
točk in po katerem bi v Mo
starju začel veljati nov man
dat EU z imenom Skupna 
akcija, niso sprejeli. Hrvatom 
je bila sporna predvsem četr
ta točka, ki govori o izboru 
župana mesta. EU je Hrvatom 
zato postavila nov ultimat in 
zagrozila, da se bo umaknila 
iz Mostarja, če ne popustijo. 

Po večdnevnih pogajanjih in 
prekoračitvi dveh ultimativ-
nih rokov, so v Mostarju uspe
šno razrešili krizo. Predstav
niki obeh strani so podpisali 
sporazum, ki naj bi omogočil 
sklic nove mestne skupščine 
in Lzvohtev župana. 

DAMJAN KOSEC, POPtv 
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P o č a s n i , t o d a u č i n k o v i t i m l in i 
Z Rudijem Vuzemom o službi komunalnega nadzora v Mestni občini Velenje 

v Velenju v tem tednu za
ključujejo razpis za delovno 
mesto komunalnega nadzor
nika. V občini bodo zaenkrat 
za določen čas zaposlili 7 
nadzornikov, služba komu
nalnega nadzora bo z delom 
pričela v začetku oktobra, 
vodil pa jo bo Rudi Vuzem. 

»Večina Velenjčanov si želi 
lepše, bolj urejeno, bolj čisto 
in prijetno mesto, za to pa je 
treba nekaj narediti. Skladno 
z odlokom mestnega sveta o 
službi komunalnega nadzora, 
ki je temelj za naše delo, se pri 
gospodarskih javnih službah 
pri mestni občini ustanavlja 
režijski obrat, ki se mu reče 
služba komunalnega nadzo
ra,« je pojasnil Rudi Vuzem. 

Služba je nastala zaradi 
potreb, ki se kažejo v mestu 
in okolici. Kakšne bodo na
loge? 

V velenjski občini imamo 
veliko odlokov, nekateri so že 
sprejeti, drugi pa v pripravi. 
Gre za odloke o ravnanju s 
plodno zemljo, o vzreji psov, o 
komunalnem redu, o tržnem 
redu, o javnem redu in miru... 
Nadzorniki bodo določila iz
vajali, predvsem odloke, ki 
urejajo komunalno ureditev, 
varstvo okolja, ureditev pro
meta... Ta služba bo v prvi 
fazi, ko prične z delom, pokri
vala mestno občino v celoti, 
ožje mestno jedro celo v dveh 
izmenah, po potrebi pa tudi z 
dežurstvi. Podlaga za naše de
lo so v bistvu odloki mestnega 
sveta, ki jih je treba izvajati. 

Pri tovrstnih službah se 
večkrat ugotavlja, da niso 
dovolj učinkovite. Bo pri vas 
drugače? 

Služba v občini v bistvu že 
deluje, vendar ne pod tem 
imenom in v tem obsegu. V 
zadnjih štirih letih sta bila dva 
komunalna nadzornika, ki sta 
imela dela preko glave, pred
vsem na področju cestnega 
mirujočega prometa. Šlo je za 
nepravilna parkiranja in za
puščena vozila, v bistvu teža
ve, ki so jih ljudje najbolj ob
čutili. V našem konceptu je, 
da kadar se bo vedelo, da nad
zornik ne bo mogel ustrezno 
ukrepati, bo nadzornik sode
loval tudi s policijo. Sicer bo
do nadzorniki uniformirani, 
ne bodo pa imeli pooblastil za 
ukrepanje izven pristojnosti. 

Služba s 
pozitivnim 

predznalcom 
Kako si predstavljate, da 

bo to delo izgledalo v praksi? 
V začetku bomo uvedli neko 

prehodno obdobje, največ 14 
dni. V tem času nadzorniki ne 
bodo uvajali postopkov zoper 

kršitelje, predvsem bodo opo
zarjali in svetovali. Ne gre za 
službo, ki bi izključno kazno
vala, bolj naj bi bila svetovalna 
in informativna. Želimo, da bi 
imeli pozitiven predznak in 
želimo biti prijazni. Če pa to 
ne bo šlo, lahko nadzornik 
občana na licu mesta kaznuje 
z mandatno kaznijo ali uvede 
upravni postopek proti kršite
lju. 

Verjetno se pri tovrstnih 
kaznih dogaja, da jih občani 
preprosto ne plačajo. Kako 
boste reševali te probleme? 

Recimo, da gre za mandatno 
kazen 4 tisoč tolarjev. Zelo 
malo občanov plača kazen ta
koj. Predvideno imamo mož
nost pritožbe v osmih dneh in 
v teh primerih zadevo preda
mo sodniku za prekrške. Če ni 
pritožbe niti plačila, postopek 
prevzame uprava za javne pri
hodke. Ti mlini sicer meljejo 
počasi, toda temeljito. 

Pri sprejemanju odloka o 
ustanovitvi službe je bilo 
največ težav z določanjem 
izobrazbe nadzornikov, pa 
tudi bojazni, da bo premalo 
zainteresiranih za to delo? 

Določena je IV. ali V. stopnja 
izobrazbe. Na razpis je prišlo 

ogromno prijav, ljudje so pač 
brezposelni in iščejo različne 
možnosti. Zaposleni na terenu 
ne bodo izvajali upravnih po
stopkov, kršitve bodo le evi
dentirali. Pri tem gre za precej 
papirnatih stvari, zato bomo 
upravne postopke vodili v pi
sarnah. Sicer imamo izdelan 
koncept o načinih delovanja, 
vendar se bomo sproti prilaga
jali dejanskemu stanju in po
trebam. Zaenkrat bo zaposle
nih 7 ljudi, v prihodnje pa jih 
bomo zaposlili 12. 

Področje vašega dela je sil
no težavno in zna se zgoditi, 
da bo prihajalo do konflikt-
nih situacij. Verjetno razmiš
ljate tudi o tem? 

Dela res ne moreš primerjati 
s hojo po enosmerni ulici, mo
rah bomo biti življenjski in 
fleksibilni. Po vsej verjetnosti 
se bo dalo marsikaj zmeniti, 
seveda če bo do kakšnega pre
krška prišlo iz objektivnih raz
logov. Je pa neizogibno, da 
ljudje tega ne marajo. Pri ob
čanih nočemo biti v slabi luči, 
tudi zaposlene bomo poučili 
glede komuniciranja. Vseeno 
se zna zgoditi, da bo prihajalo 
do hude krvi. 
mmmm u r š k a s e l i š n i k 

Vse vec podpore 
Odbor za obrambo pri državnem zboru bo, kot je nedavno 
sporočila predsednica odbora Polonca Dobrajc, predlagal mini
strstvu za obrambo, naj pristojnosti nad zdraviliščem v Rim
skih Toplicah čim prej prenese na katero drugo ministrstvo. Če 
obrambno ministrstvo tega ne bo hotelo narediti, bo prenos 
pristojnosti predlagal vladi kar odbor sam. Takšen predlog, ki je 
po mnenju mnogih zelo tehten, saj bi pomenil velik korak 
naprej pri reševanju tega našega najstarejšega zdravilišča, ni 
nov. O prenosu pristojnosti z ministrstva za obrambo na 
ministrstvo za gospodarstvo je v državnem zboru že v začetku 
tega leta govoril tudi poslanec Franc Lipoglavšek, vendar je 
njegova pobuda ostala brez konkretnega odgovora. JI 

Paša na Rogli še neurejena 
Neorgnizirana in neureje

na paša krav na Rogli je že 
nekaj let pereč problem. Tu
di letos ni bistveno drugače. 
Kljub temu, da je lani konjiš
ki kmetijski inšpektorat iz
dal obvestilo o prepovedi no
madske paše na Rogli, se go
veja živina tudi letos tam ne
moteno pase. 

Razlog za to je preprost: 
lastniki oziroma skrbniki niso 
znani, zato jim konjiški kme
tijski inšpektor ni mogel vroči
ti opozoril o prepovedi paše. 
Menijo, da bi morda težave 
olajšali s postavitvijo zavetišča 
za živali, nakar bi lahko ugo
tovili lastnike. Vendar pa za to 
nimajo denarja. 

Nomadska paša je na Rogli 
že dolgoletni problem, do leta 
1990 jo je delno nadzorovala 
pašna skupnost, ki zdaj ne 
deluje več. Ureditev paše na 
Rogli je najbolj v interesu 
vodstva hotela Planja, ki se 

srečuje s številnimi pritožba
mi gostov. Pomočnik direktor
ja Unior Turizma Vojko Koro
šec je dejal, da govedo načelo
ma ne bi motilo ne turistov ne 
vodstva hotela, če bi bila paša 
organizirana. Tako pa se živali 
pasejo nenadzorovano in za 
sabo vsepovsod puščajo iz
trebke. B. H. 

Kdaj šola na 
Prevorju? 

Minuli torek so se na Pre-
vorju v že razpadajoči šoli 
zbrali člani sveta zavoda OŠ 
Slivnica, člani sveta staršev 
Slivnica in Prevorje, člani 
KS Prevorje s predsednikom 
Mirkom Pajkom, šentjurski 
podžupan Oto Pungartnik 
ter predstavnik oddelka za 
gospodarstvo in družbeno 
dejavnost Edi Peperko. 

Govorili so o gradnji nove 
šole, ki bo stala nad staro. 
Vrednost del ocenjujejo na 
68 milijonov tolarjev, te
meljni kamen pa naj bi po-
ložih sredi oktobra. Datumu 
so nasprotovali predvsem 
člani KS Prevorje, ki trdijo, 
da je z deli potrebno pričeti 
takoj. Stara šola namreč ni 
več varna, učilnice so pod
prte s stebri, na stenah od
pada omet, okna razpada
jo... V Prevorju pravijo, da v 
začetku septembra ne bodo 
pustili otrok v šolo, če si na 
občinski ravni ne bodo pri
zadevali pospešiti gradnje. 
Na seji so imenovali 8-član-
ski gradbeni odbor, ki ga bo 
urad župana vsak ponede
ljek informiral o gradnji šo
le. N.G. 

Z a dobro vodo 
V Šmartnem ob Poki pričeli z idejnim projektom za 

čistilno napravo 

v šmartnem ob Paki upo
rabljajo vodo iz podtalnice, 
ki jo morajo ohraniti zdravo 
in čisto. V ta namen so že 
uredili kanalizacijo, sedaj pa 
pričenjajo vse potrebno za 
izgradnjo čistilne naprave, 
ki naj bi jo postavili pred 
izlivom Pake v Savinjo. 

V Uradnem listu so že obja
vili razpis za izdelavo idejnega 
projekta za čistilno napravo. 
Na razpis se je prijavilo več 
izvajalcev, občinska komisija 
za odpiranje ponudb pa je kot 
najbolj ugodnega izvajalca iz
brala podjetje Hidroinženiring 
iz Ljubljane, ki naj bi po po
godbi delo opravilo v 80 dneh. 

O projektu se bo naprej izja
snila imenovana komisija 
(Marija Tekavec, Vilma Fece 
in Mojca Bole), pred nadalj
njim pridobivanjem potrebne 
dokumentacije pa bodo pri
pravili javno predstavitev idej
nega projekta. S tem bi radi 
občane kar najbolj seznanili s 

traso, seveda pa bodo spreje
mali tudi morebitne pripom
be. Revizijo idejnega projekta 
bodo opravili še v velenjskem 
Komunalnem podjetju, izde
lava idejnega projekta za či
stilno napravo in kolektor pa 
bo občino stala približno 5 
milijonov tolarjev. 

Čistilno napravo naj bi zgra
dili v dveh fazah, že vrednost 
prve pa so ocenili na 80 milijo
nov tolarjev. Tako visoki inve
sticiji občina Šmartno ob Paki 
ne bo kos, zato se bodo prija
vili na razpis za pridobitev 
republiških sredstev, tudi ti
stih, ki se zbirajo na računu 
takse za obremenjevanje vo
da. Po načrtih občine Šmartno 
ob Paki nameravajo idejni pro
jekt razgrniti že kmalu po do
pustih, prvo fazo čistilne na
prave pa nameravajo pričeti 
graditi v najkrajšem možnem 
času. Naložba namreč pogoju
je sprejem novega prostorske
ga plana občine, ki je že v 
izdelavi. 
mmmmmmmmmmmmmmm 

Višja srednja trgovska šola 
Prostorsko stisko, ki postaja v Srednji 

trgovski šoli Celje zadnja leta že nevz
držna, bodo s soglasjem celjskih svetni
kov reševali z nadzidavo šolskih prosto
rov. 

Celjski svetniki so podprli s p r e m e m b e 
odloka o zazidalnem načrtu Glazija, s 
tem pa prižgali zeleno luč za povišanje 
Srednje trgovske šole Celje. V šoli imajo 
že nekaj let velike prostorske težave, na 

kar ob vodstvu šole opozarjajo tudi učen
ci in njihovi starši. V ministrstvu za šols
tvo so tako pred kratkim sprejeli odloči
tev, da bi dotrajano ravno streho na šoli 
sanirali in zgradili novo streho v naklonu. 
Z dvigom kapi strehe za približno 1,80 
metra nad obstoječi armirano-betonski 
venec bi šola pridobila nove prostore za 
učilnice, s tem pa tudi možnosti za pre
hod na enoinpol izmenski pouk. 

Novi prostori bodo instalacijsko pove
zani z obstoječimi, komunalna obremeni

tev okolja pa se ne bo povečala, prav tako 
pa povišana šola tudi ne bi poslabšala 
bivalnih razmer okoliških stanovalcev. 
Oblikovno bi nadgradnjo uskladili z no
vogradnjo sosednje šole za gostinstvo in 
turizem, za katero so temeljni kamen 
položili ob letošnjem občinskem prazni
ku 11. aprilu, hkrati pa naj bi istočasno 
gradnjo tudi operativno izkoristili ter se 
tako izognili podvajanju priprave grad
bišč in gradbene mehanizacije. 
mmmm mmmmmmmm\s 

PO DRŽi^ 
Naše 

evroobvezni 
U U B U A N A , 1. av 

(Delo) - Slovenija je 
dobrim tednom dni p i 
la prvo izdajo evroobv ! 
v nominalni vrednost 
milijonov dolarjev. 
ni ministei- Mitja Gai 
je na tiskovni konfj i 
povedal, da je posel 
čan, naši papirji so m 
likvidni, njihova cei 
giblje zelo dobro, pc 
pa je tudi razmeroma 1 
ko povpraševanje. 

Varneiši proM 
U U B U A N A , 2. al 

(Dnevnik) - Po podi 
ministrstva za promet 
zveze se kljub povečane 
prometu na slovenskih 
stah porast števila pron 
nih nezgod počasi unu 
Sicer pa se je promet lar 
primerjavi z letom V: 
povečal predvsem v sme 
Šentilj-Ljubljana (za 25 
stotkov), Ljubljana-Kc 
(za 22 odstotkov), L e i 
Ljubljana (za 22 odstotlii 
in Senožeče-Sežana {z 
odstotkov). JI 

Gospodarsl l 
rezultati I 

UUBLJANA, 3. a * 
(Slovenec) - Industrij 
proizvodnja se je ju 
spet zmanjšala, saj so in 
strijska podjetja izdelal; 
desetino blaga manj 
lanskega junija. Poveču 
se zaloge končnih izde' 
pri izdelovalcih, v indi 
skih podjetjih pa je : 
izgubilo delo 7723 % 
Maja so zaposleni a 
po 80.585 tolarjev neH 
če, kar je za 13,6 odm 
več kot maja lani. Slovei 
ima 3356 milijard tolai 
deviznih rezerv, pri m 
je znesek že nekajB 
enak, spreminja pa m 
stava. Skupni zunanjll 
se je povečal za 5 milijoi 
dolarjev, vztrajno pa na i 
ča tudi zunanji dolg zas 
nikov in poslovnih bani 
tujino. 

Dolgovasici 
maraton j 

LENDAVA, 2. â Hl 
(Delo) - Vozniki tovori 
kov, namenjenih na m 
prehod v Dolgi vasi t a j i 
prej na Madžarsko, so^ 
dneh pokazali, da imajo 
lezne živce. Ker se je vi 
na dolgovaškem pre^ 
začela podaljševati ž d | i 
do, so jih policisti H 
izločati iz prometa najf 
v Gornji Radgoni, ko se 
je tam nabralo že 240, ti 
bilo parkirišče zapolnj^ 
pa še v Mariboru, naH 
Celju ter nazadnje 
Ljubljani. Naši mejni oi 
ni zatrjujejo, da so n e n j 
ni, saj naj bi bili za izre'' 
dolgo čakalno dobo (^ 
kordnih dneh so tovoff 
karji v Dolgi vasi čakali '̂ 
po 36 ur) krivi madžat 
kolegi, ki se ne držijo s! 
razuma, po katerem na' 
obe strani zagotavljali^' 
ko uro prehod čez mej" 
polnim tovornjakom. 
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Vse več 
ponarejenih 
vozniških 

i spričeval 
ĵ jjnjiška sodnica Lidija 
gtnemer pravi, da se s tako 
hro organiziranim kazni-
L dejanjem, katerega jedro 

i (j prav v Slovenskih Konji-
pri svojem dosedanjem 

, ,m se ni srečala. 
Kot pravi, bo storila vse, da 
dokoplje do resnice. Storil-

[ pi kaznivega dejanja bo po-
pbno čimprej preprečiti na-
iljnje izdajanje ponarejenih 

n̂iških dovoljenj. 
p[ smo že pisali, se je zad-
j ,iiajski dan v prostorih ko-

» i š k e g a sodišča začela kazen-
obravnava proti enajstim, 

i , [^aj polnoletnim konjiškim 
l l j d e n i č e m . ki so želeli do 
iziiiškega izpita po krajši po-

i Z a 800 do 1500 DEM jim je 
i lo to tudi omogočeno. Nele-
1 iino so se oziroma se še, 
I dajajo potrdila o opravlje-
,, jm izpitu za A, B, C, D in E 
5)tegorijo. Gre za množičen 
, ojav prodajanja, kupovanja 
,1 uporabljanja ponarejenih 
.pkumentov Enajstim obdol-
,j ; n c e m se je v zadnjih dveh 
' l e sec ih pridružilo še sedem-

jjst storilcev tovrstnega kaz-
^ vega dejanja. Kot je povedala 

i d n i c a Lidija Pratnemer, pa 
ori lec oziroma storilci pona-
janja dokumentov širijo svo-
lovke tudi izven meja ko-

iške občine in sicer v Sloven-
;o Bistrico in na Ptuj. Enajst 

- idolžencev je sodnica v mi-
"ulili dneh že zaslišala, med 
•^imi tudi osebo, ki je po sod-
> č i i \ e m predvidevanju inicia-
hiVAznivega dejanja, 
f G/avna obravnava bo 4. sep-
r| lembra. Zanimivo pa je, da se v 
I leni vmesnem času pred glav
no obravnavo zagovori nekate
rih obdolženih spreminjajo. 
»Verjetno je prisotna sila grož-
ijeali pa denar«, meni Pratne-
nerjeva. B.F. 

Gostje se ne pritožujejo 
Z Avgustom Lenarjem o delu družbe Logarsko dolina 

Avgust Lenarje prepričan, da je Logarska dolina bolj čista in 
urejena, kot bi to radi prikazali organizatorji akcije pobira

nja smeti v dolini. 

Logarska dolina je znana 
kot ena izmed najlepših alp
skih dolin z izrednimi mož
nostmi za razvoj turizma. 
Vseeno se je dogajalo, da so 
gosti nezadovoljni zapuščali 
dolino v osrčju Alp. To je 
pred štirimi leti vzpodbudilo 
ustanovitev družbe Logarska 
dolina d.o.o., ki šteje 16 čla
nov. Poleg lastnikov zemljišč 
so člani tudi lastniki turistič
nih objektov v dolini, direk
tor družbe pa je Avgust Le
na r. 

» O s n o v n a de javnos t d r u ž b e 
je ohranjanje naravnega oko
lja in razvoj turizma v Logar
ski dolini. Slednje mora upo
števati tradicionalne dejavno
sti in interese ljudi, ki tu živi
jo. Dobili smo tudi državno 
koncesijo za upravljanje pro
stora v krajinskem parku in za 
izvajanje odlokov, ki se nanj 
nanašajo. Sodelujemo z zavo
di in organizacijami za varstvo 
naravne in kulturne dediščine 
iz tujine, kot sta Pro Vita alpi-
na in Cipra,« je povedal Avgust 
Lenar in dodal, da se v družbi, 
kljub naravnim danostim Lo
garske doline, ne zavzemajo 
za množični turizem. 

Kljub temu skrbite za pove
čanje kapacitet in tudi druge 
spremljajoče dejavnosti. 

V zadnjih letih je bilo dogra
jeno in posodobljeno večje 
število stacionarnih kapacitet. 
Sedaj imamo v Logarski 250 
ležišč, od tega 150 prve kate
gorije. Poskrbeli smo tudi za 
športne aktivnosti v dolini. 
Ponujamo možnost najema 
gorskih koles, jahanje, vožnje 

z vprego, polete s padalom, 
lokostrelstvo, kajak ter alpini
stične ture z vodniki. Imamo 
tudi bazen, savno in solarij. 
Pozimi gostom ponujamo alp
sko smučanje, drsanje na na
ravnem drsališču, teke na 
smučeh... 

Slišati je bilo nekaj pole
mik glede plačevanja parkir
nine ob vstopu. Po mnenju 
nekaterih je 500 tolarjev pre
več... 

Ta parkirnina je prispevek 
za ureditev doline in enkratno 
plačilo velja za ves čas bivanja 
v dolini. Poleg tega so se ljudje 
pritoževali samo na začetku, 
sedaj pa podpirajo ta način 

pridobivanja sredstev za ohra
nitev doline. Pred letom smo z 
Zavodom za varstvo naravne 
in kulturne dediščine izdelali 
mnenjsko anketo med obisko

valci doline o plačevanju par
kirnine. Kar 80 odstotkov an
ketiranih se je s tem strinjalo. 

Zakaj porabite tako zbrana 
sredstva? 

S temi sredstvi smo zgradili 
turistično in komunalno infra
strukturo. Poleg tega se iz tega 
denarja izplačujejo tudi plače 
za krajinske nadzornike. Po
vedati moram, da s parkirnino 
ni bilo nikakršnega dobička, 
ampak so v posamezne pro
jekte veliko denarja vložili tu
di lastniki zemljišč. Takšno 
strategijo turizma poskušajo 
posnemati v drugih sloven
skih turističnih krajih, vendar 
jim zaenkrat ne uspeva. 

Kakšni so vaši načrti ? 
Naša prva skrb je ohranjati 

naravno okolje. Za goste smo 
pripravili tudi novo turistično 
karto, na kateri so označene 
vse naravne in kulturne zna
menitosti Logarske dohne ter 
slike z naslovi in ponudbo tu
rističnih kmetij na Solčav
skem. Turistična karta je v so
delovanju s podjetjem Epsi 
izšla pred kratkim, v njej pa je 
mogoče najti vse osnovne in
formacije, ki zanimajo turiste. 
• • • • • • H POLONA RIFEU 

Potrpite še dva meseca 
Križišče pri Fervega bodo začeli urejati sredi oktobra - Gost promet tovornjakov med 

kamnolomom in avtocesto le še do konca septembra 

žalski župan Milan Dob
ila je držal obljubo in že v 

; î rek sklical sestanek, na ka-
r̂em so se predstavniki ob-

•ne, države, krajevne skup-
'osti Galicija in Cestnega 
^ ĵetja Celje poskušali do-
'̂voriti, kako v čim krajšem 
ŝu rešiti nevzdržne razme-

^ ob magistralni cesti Arja 
'3s Veljenje, v naselju Velika 
'fešica. 

Pogovori so bili, tako vsaj 
:^že, uspešni, saj je sodelujo-
'•̂  na sestanku uspelo dogo-
'<̂ fiti okvirni terminski plan, 
'° l̂ aterem bo potekalo ureja-
'î  razmer pri Fervega. To je 
"''̂  ûdi ena od zahtev pred-
'̂ v̂aikov krajanov, ki ne do-
°l')o nobenega odlašanja več, 

se bojijo, kaj bo 1. septem-
f̂ . ko se bo pričel pouk in 

morali otroci še naprej 
'!̂ »̂ti v šolo ob smrtno nevar-
''^esti.Dajevse,kar se doga-

ob magistralki in na njej 
^̂ ^̂ aslišani teror nad prebi-
. in naravo«, kot je dejal 

Gabrovšek, ni bilo treba 

prepričevati ne predsednika 
Darsa Jožeta Brodnika, ne 
vodje projekta izgradnje avto
ceste od Arje vasi do Vranske
ga Vilija Žarvalana, ne pred
stavnika Direkcije R S za ceste 
ter odgovornih iz Cestnega 
podjetja Celje. Zato so se vsi 
strinjali, da je treba ob magi
stralki čimprej postaviti ploč
nike, narediti parkirišča za to
vornjake in urediti dovozne 
ceste, odločitev o tem, kakšen 
naj bo upravni postopek za 
pridobitev soglasij, pa so pre
pustili občini. Vsi so se tudi 
strinjali, da si bodo stroške za 
ureditev magistralke pri Fer
vega, ki bodo po prvih izraču
nih znašali blizu 33 milijonov 
tolarjev, v določenih razmer
jih razdelili vsi uporabniki ce
ste, torej Dars, Direkcija za 
ceste, kamnolom, občina in 
lastniki objektov, ki bodo upo
rabljali nova parkirišča. 

Župan Milan Dobnik se v 
torek še ni mogel dokončno 
odločiti, ali bodo dela ob'ma
gistralki le priglasili ali bo po
trebno sprožiti postopek za 
pridobitev gradbenega in lo

kacijskega dovoljenja, vseka
kor pa bodo izbrali tisto pot, ki 
bo krajša. Projekte bodo nare
dili v celjskem Cestnem pod
jetju, ki bo najverjetneje prev
zel tudi izvedbo del, narejeni 
pa naj bi bili do 10. septembra. 
Dela na magistralki naj bi za
čeli sredi oktobra, do takrat 
naj bi tudi pridobili vsa po
trebna dovoljenja oziroma so
glasja, gradnja pa bi bila lahko 
zaključena že sredi novembra. 
Do takrat bo, tako je obljubil 
župan Dobnik, za varno pot 
šolarjev skrbela občina s po
sebnimi prevozi. 

K ureditvi sedanje prometne 
zmede na magistralki, ki je 
močno povečana zlasti zaradi 
gradnje avtoceste, bo poleg 
novega pločnika in parkirišč v 
prihodnjih mesecih pripomo
gel tudi zaključek gradbenih 
del na odseku Arja vas-Hoče. 
Jože Brodnik je namreč pove
dal, da bo ta del avtoceste 
odprt že letos, kar pomeni, da 
bo gosti promet tovornjakov 
od kamnoloma do gradbišča 
trajal le še dva meseca. 
mmmmmm j a n j a i n t i h a r 

Nov daljnovod 
do Malica 

Predvidoma prihodnji te
den, najkasneje pa čez štiri
najst dni, bodo delavci Elektra 
Celje pričeli postavljati nov 
daljnovod od Šmohorja do 
Malica. Pred nekaj dnevi je z 
gradbenimi deli soglašal še 
zadnji od lastnikov zemljišč, 
po katerih bo potekala trasa 
voda, tako da ovir za začetek 
del ne bi smelo več biti. 

Daljnovod bo dolg 1600 me
trov in bo potekal od transfor
matorja na Mohorju do pre
tvornika na Maliču, z njim pa 
bodo oddajniki na Maliču ter 
sicer redki prebivalci tega dela 
laške občine končno dobiU 
normalno električno napetost. 
Doslej je namreč znašala le 160 
voltov. Nov električni vod, za 
katerega so projekte, ki jih je 
financirala R T V Slovenija, na
redili v Elektru Celje, bo rešil 
skrbi tudi kmeta Slavka Kli-

narja, enega največjih proizva
jalcev živine v občini Laško. 
Zaradi slabe ozemljitve siste
ma oddajnikov je namreč pri 
Klinarjevih, ki živijo v nepo
sredni bližini, vsako neurje za
radi povratnega udara strele 
povzročilo vrsto težav. Živino 
je običajno pometalo po hlevu, 
pred dobrim letom je eno kra
vo celo ubilo, v hiši se je vse 
treslo, iz radiatorjev pa se je 
iskrilo. Strokovnjaki so ugoto
vili, da je edina rešitev sanaci
ja, s katero so strinjali tudi vsi, 
ki imajo oddajnike na Maliču. 

Nov daljnovod ter vsa ostala 
dela na Maliču bodo narejeni 
do konca septembra. Del na
peljave bo tekel pod zemljo, 
na območju gozdov pa bodo 
postavljeni drogovi, pri čemer 
v Elektru Celje poudarjajo, da 
ne bo prišlo do nobenih novih 
golosekov. JI 

Celjska imenovanja 
Svetniki Mestne občine Celje so na julijskem, zadnjem 

predpočitniškem zasedanju, obravnavali tudi nekaj imeno
vanj. 

Za direktorico Zavoda za kulturne prireditve Celje so s 1. 
septembrom ponovno imenovali prof. umetnostne zgodovine 
in dipl. arheologinjo Alenko Domjan, hkrati pa so soglašali, da 
v.d. direktorica Javnega zavoda Celjske lekarne ostane dipl. ing. 
farmacije Lilijana Grosek. Groskova je v.d. direktorice že od 
lanskega maja, celjski svetniki pa so na osnovi sklepa Sveta JZ 
Celjske lekarne soglašali, da ostane v.d. direktorice vse do 
imenovanja direktorja na osnovi razpisa, vendarle pa najdlje še 
za pol leta.. 

Kot smo že poročali, je bil konec maja na lastno željo razrešen 
članstva v Komisiji za mednarodne odnose Občinskega sveta 
Mestne občine Celje mag. Aleš Demšar, stranke pa so na 
njegovo mesto predlagale 5 kandidatov. V komisiji za mandatna 
vprašanja, volitve in imenovanja so izbrali, celjski svetniki pa z 
dvigom rok potrdili Marka Brezigarja za novega člana komisije 
za mednarodna vprašanja. IS 

PO DRŽAVI 
Slaba turistična 

bera 
KOPER, RADOVLJICA, 5. 

avgusta (Delo) - V obmor
skih krajih ter na Gorenj
skem je v teh dneh velika 
gneča, statistika pa razkriva 
o turistični beri drugačne 
podatke. Po podatkih porto
roškega Turistično informa
tivnega centra je bilo v ne
deljo v regiji v tej sezoni 
prvič več kot 13 tisoč turi
stov, vendar 18 odstotkov 
manj kot lani, ko so turisti 
zaradi hrvaške »Oluje« raje 
izbirali slovensko kot hrvaš
ko morje. Na Obali ter Krasu 
so tako v minulem mesecu 
zabeležili 299 tisoč nočitev, 
kar je 14 odstotkov manj kot 
lani. V Bohinju in Kranjski 
Gori so lani poleti po noči
tvah prekašali Bled, ob kon
cu letošnjega julija pa je 
obratno. V Kranjski Gori so 
imeli julija letos za 23 od
stotkov manj prenočitev, tu
di v Bohinju je slabše, na 
Bledu pa so imeU v prvih 
sedmih mesecih dobre 4 od
stotke več prenočitev kot v 
enakem lanskem obdobju 
(julija celo za 22,5 odstotka 
več), predvsem na račun tu
jih gostov. V naših letoviščih 
veliko pričakujejo od avgu
sta, italijanskega ferragosta, 
ki pa sezone ne more več 
rešiti. 

Vabljivejša 
posojila? 

UUBLJANA, 6. avgusta 
(Dnevnik) - Tujci znajo s 
pridom izkoristiti togost slo
venskih finančnih ustanov. 
Zadnje čase je slišati o šte
vilnih primerih zadolževa
nja naših državljanov pri tu
jih bankah, zlasti pri avstrij
skih. Posojila niso vedno 
ugodnejša od tistih, ki jih 
ponujajo naše finančne us
tanove, so pa laže doseglji
va, dolgoročnejša, bistveno 
večja in celo gotovinska. Za
nje je prav tako treba zbrati 
manj dokumentov. Vablji-
vost velja samo za tiste male 
poslovneže, ki že kaj imajo 
ter so pripravili pametne na
ložbene načrte. 

Gaspari v 
Luksemburgu 

U U B U A N A , 5. avgusta 
(STA) - Slovenski finančni 
minister, Mitja Gaspari, je v 
ponedeljek obiskal Luksem-
burg, kjer je imel izčrpne 
pogovore s svojim gostite
ljem, predsednikom tam
kajšnje vlade in finančnim 
ministrmi Jeanom-Clau-
dom Junckerjem. Dogovo
rila sta se za nadaljevanje 
razprave jeseni, ko bo Slove
nijo obiskala luksemburška 
delegacija. Namen obiska 
bo usklajevanje zakonskih 
aktov, ki jih pripravlja slo
venska vlada. Gaspari je 
med enodnevnim obiskom 
med drugim obiskal tudi 
borzo, združenje bank in 
inštitut za organizacijo 
bančnega sistema, državno 
zavarovalnico in direkcijo 
za zakladnico ter državno 
banko in stanovanjsko hra
nilnico, kjer se je pogovarjal 
o konkretnem sodelovanju 
med slovenskimi in luksem-
burškimi ustanovami. 
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Ne moti 
Telekom menjuje staro analogno telefonsko centralo z 

novo digitalno 

v Telekomu bodo do konca 
leta izključili iz dolgoletne
ga delovanja staro telefonsko 
centralo z oštevilčenjem 2X-
XXX in postopoma zamenjali 
telefonske številke vsem na
ročnikom, vključenim na to 
telefonsko centralo. Prizade
vajo si, da bi s tem ukinili 
tudi čimveč »dvojčkov«. 

Stara analogna telefonska 
centrala Crossbar je ena naj
starejših v Sloveniji, saj jo 
uporabljajo že od šestdesetih 
let naprej. Včasih je bilo nanjo 
priključenih 6 tisoč, zdaj pa le 
še 2 tisoč naročnikov. Večino 
sprememb bodo poskušali iz
vesti do septembra, saj bo v 
začetku novembra izšel novi 
telefonski imenik. V Teleko
mu upajo, da bodo v njem že 
lahko navedene nove, spreme
njene telefonske številke na
ročnikov. 

Telekom je vložil precej sred
stev za posodobitev omrežja v 
Celju, saj so morali zgraditi 
novo omrežje, posodobiti tele
fonski promet in razširiti 
zmogljivosti za nove naročni
ke. Dela že izvajajo na območ
jih Teharske ceste, Aljaževega 
hriba, na Vodnikovi, Mikloši
čevi in Gregorčičevi ulici ter na 
delu Stanetove in Cankarjeve 

ulice. Pri izvedbi hišnih tele
fonskih inštalacij pričakujejo 
določene težave, saj naj bi bile 
le-te pomanjkljive in so zaradi 
zastarelosti neustrezne novim. 
Vodja enote Marketing Štefan 
Krčmar upa, da bodo lastniki 
teh inštalacij pomagali Teleko
mu pri premagovanju težav. 

Naročnike bodo priključiU 
na sodobno digitalno telefon
sko centralo, ki bo omogočala 
poleg hitrejšega vzpostavlja
nja in kvalitetnejših ter bolj 
zanesljivih zvez tudi več do
datnih naročniških storitev. 
Poleg tega v Telekomu pripo
ročajo tudi zamenjavo starega 
telefonskega aparata z novim, 
ki bo omogočal MFC (tonfrek-
venčno) izbiranje. 

Prednosti nove 
centrale 

Ena od dodatnih storitev je 
»klic brez izbiranja«, kar po
meni, da brez izbiranja vzpo
stavimo zvezo z vnaprej dolo
čeno telefonsko številko. Tak
šna zveza se vzpostavi po pre
teku 5 sekund od dviga slušal
ke. Če veliko telefonirate in 
vaš aparat nima spomina za 
shranjevanje telefonskih šte
vilk, jih lahko shranite na digi
talnem telefonskem sistemu 
in se naročite na »skrajšano 
izbiranje«. Kot skrajšane kode 

lahko shranite do 20 telefon
skih številk, ki jih največkrat 
uporabljate. Po potrebi jih po
tem aktivirate tako, da izbere
te ustrezno skrajšano kodo. 

Storitvi »enkratnega in pe
riodičnega bujenja« vam omo
gočata enostavno bujenje ozi
roma opominjanje na stvari, ki 
jih nočete zamuditi. Če imate 
pogostokrat zasedeno linijo in 
pričakujete kakšen pomemben 
telefonski klic, se lahko naroči
te na »vmesni klic« - digitalni 
telefonski sistem vas bo med 
telefonskim pogovorom s ton
skim glasom opozoril, da je 
prišel na že vzpostavljeno zve
zo dodaten poziv. Nanj lahko 
odgovorite v 30 sekundah. 

Če želite, da vaši pozivi pri
hajajo kam drugam, kjer se 
pogostokrat mudite, si lahko 

naročite »preusmerjanje do
hodnih klicev«, če pa ne želite 
sprejemati dohodnih pozivov, 
lahko storitev z nazivom »ne 
moti« preusmeri vse dohodne 
pozive na govorno sporočilo 
(odzivnik), ki je posebej na
meščen v digitalnem telefon
skem sistemu. »Konferenčna 
zveza« vam bo omogočila isto
časen pogovor z dvema sogo
vornikoma hkrati. 

Posebna storitev, ki se ime
nuje »lovec«, lahko identificira 
vse dodatne.pozive, vendar le 
v nujnih primerih, ko neznani 
storilci preko telefonskega pri
ključka vznemirjajo in nadle
gujejo uporabnike telekomu
nikacijskih storitev. »Izpis od-
hodnih klicev« evidentira 
opravljene pogovore v prete
klem obdobju, »pomožni šte

vec impulzov« pri naročniku 
zabeleži porabo impulzov pri 
posameznem pogovoru, »ome
jitev odhodnega telefonskega 
prometa« pa omogoča zača
sno ali stalno omejitev odhod-
nih pozivov s telefonskega pri
ključka po posameznih tarif
nih conah. 

Če še nimate telefonskega 
priključka, pa vas bo najbrž 
zanimala tudi cena za njego
vo pridobitev. Na zgrajenem 
območju bo enotna cena za 
priključek za vso Slovenijo 
102.958,80 tolarja (brez pro
metnega davka). Na voljo 
vam je tudi brezplačna tele
fonska številka 0808080, na 
kateri boste dobili dodatne 
informacije in cenik za vse 
storitve. 
mim7:..i • ŠPELA KRIVEC 

Opozori lo iz steklarne 
Skrbijo jih zunanje ter tudi notranje težave 

v steklarni Rogaška so pre
tekli teden za dve uri opozoril
no prekinili delo, pri čemer 
sindikat opozarja na zunanje 
ter tudi notranje težave podjet
ja s 1800 zaposlenimi. Pred
sednik Svobodnega sindikata 
v družbi i^lbin Šrimpf pravi, 
da je daleč najbolj zaskrblju
joč mačehovski odnos države 
do izvozniljiofv. 

Znano je, da Steklarna Rogaš
ka, od februarja delniška druž
ba, izvaža približno 90 odstot
kov proizvodnje, od tega veliko 
večino na dolarsko tržišče, v 
ZDA. Zaradi nizkega tečaja do
larja ter precenjenega tolarja 
imajo veliko težav, ki se vlečejo 
že nekaj let. Prva stavka zaradi 

omenjenih izvoznih težav ste
klarne, velikega slovenskega iz
voznika, je bila že leta 1991, 
problem pa ostaja. 

Z zadnjo, dveurno opozoril
no stavko opozarjajo tudi na 
notranje slabosti v steklarni, če
tudi tokrat poudarjajo zlasti zu
nanje vzroke. Oboji so namreč 
privedli do tega, da so delavci še 
vedno brez letošnjega regresa, 
njihove plače pa za blizu deseti
no zaostajajo za kolektivno po
godbo. Delavci so letos za eno 
uro opozorilno stavkali že ja
nuarja, takrat predvsem zaradi 
opozarjanja na notranje slabo
sti. V sindikatu menijo, da je v 
steklarni potrebna odločna 
reorganizacija, zelo pomembno 
je zniževanje stroškov, v ka
drovski politiki pa na nekaterih 

delovnih mestih posvetiti večjo 
pozornost strokovnjakom, kar 
so v preteklosti zanemarjali. Pri 
reševanju notranjih slabosti naj 
bi bilo premalo analitičnega pri
stopa, menijo v sindikatu. 

Vodstvo delniške družbe je 
sicer že priskrbelo poroštvo za 
najetje kredita za trenutno reše
vanje likvidnostnega položaja, 
veliko, tudi sindikalnih naporov, 
pa so prav tako vložili za prido
bitev sredstev za ohranjanje de
lovnih mest (omenjena sredstva 
so deloma že odobrena). 

Pri vsem skupaj dobri pozna
valci razmer v steklarni menijo, 
da je bistvo zadnje opozorilne 
stavke zlasti v bojazni zaposle
nih za prihodnost podjetja ter 
za delovna mesta. 

B R A N E J E R A N K O 

Dobiček na 
Dobrni 

Minuli četrtek so v hotelu 
Dobrna predstavil poslovne 
rezultate Toplic Dobrna v pr
vih šestih mesecih ter načrte 
za drugo polovico leta. 

Prvo pollet je so zakl juči l i s 
pozitivnimi rezultati, saj letoš
nji celotni prihodek presega 
467 milijonov tolarjev, kar je 
prineslo nekaj nad 21 in pol 
milijonov tolarjev čistega do
bička. Po besedah direktorja 
Darka Urbancla je takšen fi
nančni izkaz predvsem rezul
tat zdravega in gospodarnega 
poslovanja v stroškovnem de
lu bilance. 

Sicer so imeli manj nočitev 
kot so načrtovali, viden pa je 

tudi padec v strukturi doma
čih gostov samoplačnikov. Si
cer je bila povprečna polletna 
zasedenost zdraviliških zmog
ljivosti 61-odstotna, zabeležili 
pa so 52.865 nočitev. Urbancl 
je opozoril tudi na nerealen 
tečaj nemške marke, ki kot 
pogoj na trgu vpliva zlasti na 
del prihodka tujih gostov in 
predstavlja v Toplicah Dobrna 
19-odstotni delež. 

Poslovno sodelovanje z do
bavitelji oziroma tržnimi part
nerji je že pokazalo prve re
zultate, saj so se Toplice dogo
vorile tudi za delne kompen
zacije v letnih pogodbah, 
okrepili pa so tudi sodelovanje 
z različnimi zdravniki specia
listi po vsej Sloveniji s podro
čij, ki jih terapevtsko pokriva
jo. Vse te aktivnosti so botro
vale 27-odstotnemu deležu iz 
zdravstvene dejavnosti. 

V zaključku je Urbancl pov
zel poglavitna investicijsko 
vzdrževalna dela, ki vključuje
jo tudi izgradnjo manjšega 
otroškega bazena, ureditev 
klimatizacije zdravstvenih in 
fizioterapevtskih prostorov ter 
inštalacijska dela v kegljišču. 
Dela so na podlagi razpisa pre
dali generalnemu izvajalcu 
Gradiš GP Celje in so ocenjena 
na 100 milijonov tolarjev. V ta 
namen je zdravilišče najelo 
kredit pri SKB Celje, avanse v 
obsegu 20% pa so financiraU 
iz lastnih sredstev. 
mmmmmm BOJANAJANČIČ 

Kovinotehna na vzl iodu čedalje močnejša 
Kovinotehna Celje je konec julija v 

ruskem Nižnijem Novgorodu odprla 
nov prodajni center »vse za dom«. 

Podoben je distribucijskemu centru 
Triglav, ki ga je Kovinotehna pred letom 
dni odprla v Moskvi in ki bo poleg distri
bucijskega skladišča za trgovine, Kovino-
tehni služil še kot učni center za kadre in 
hkrati kot trgovina in prodajno skladišče. 

Po besedah Tomaža Berginca, člana 
uprave za komercialo, Kovinotehna z od
prtjem novega centra nadaljuje širitev 
svoje distribucijske mreže v Rusiji. Pro
dajni center ima sto kvadratnih metrov 
prodajnih in tisoč kvadratnih metrov 

skladiščnih površin, namenjen pa je tako 
končnim potrošnikom kot oskrbi podjetij. 
Kovinotehna je v prodajni center, ki ga je 
v Nižnijem Novgorodu odprla skupaj z 
ruskim partnerjem Termal, vložila 120 
tisoč dolarjev. Kot je dejal Tomaž Berginc, 
so v Kovinotehni s poslovanjem v Rusiji 
zelo zadovoljni, zato trenutno v njihovem 
največjem prodajnem centru Triglav v 
Moskvi, katerega mesečni promet v juliju 
je že presegel milijon mark, odkupujejo 
delež Mercatorja. 

Da je rusko tržišče za Kovinotehno 
poleg slovenskega in trga na območju 
nekdanje Jugoslavije strateškega pome
na, priča podatek, da v Kovinotehni do 
konca leta načrtujejo razširitev prodajne

ga skladišča v Rigi ter v začetku prihod
njega leta še otvoritev prodajnorazstav-
nega centra v Minsku v Belorusiji. Sicer 
pa je Kovinotehna letos že odpda prodaj
ni center v Novem mestu, kupila prostore 
v velenjskem Intersparu, novembra pa 
naj bi, kot je zatrdil Tomaž Berginc, 
odprla še 3600 kvadratnih metrov velik 
prodajni center v BTC v Ljubljani ter 
prodajno skladišče in trgovino v Zenici. 
Kovinotehna bo letos v razvoj distribucij
ske mreže namenila sedem milijonov 
mark, s tem pa naj bi pridobila strateško 
pomembne lokacije, ki jim bodo dolgo
ročno omogočale prosperiteto in dobi
ček. 
^ • • • • • • • • • • • n M l S E R G E J A MITIČ 

BAROMETI 
Kmetijsko« 

živi lski sejel 
pred vrat i 

v Janževem hramu n 
zevem vrhu so včeraj j 
vili novinarsko konft 
organizatorji letošnjega 
tijsko-živilskega sejma i 
nji Radgoni. Pomuiski se 
je predstavil podrobnejše 
datke o 34. mednarodi 
kmetij sko-živilskem seji 
ki bo v Gornji Radgoni ko 
avgusta, javnosti pa so vč 
predstavili tudi ocenjev; 
ter rezultate ocenjevanja 
venskih vin ter kmetijske 
hanizacije in opreme. J 

Prenovl jeni 
Mercator v Cel| 

Na Hudinji v Celju h 
danes, v četrtek, 8. a v « 
dopoldne odpdi pren^ 
prodajni center Merca 
Slovesno odprtje preno\ 
nega prodajnega centrai 
cator v Podjavorškovi l a 
napovedano za 11. ur* 
poldne, svoj slogan »Me 
tor, najboljši sosed« pa b 
v prodajnem centru upr 
čili tudi z diskontno proč 
živil, trgovino avtomobil 
delov ter restavracijo. J|| 

Podaljšan ro l 
Slovenska vlada je do Ic 

ca avgusta podaljšala ir 
ventni odkup govedi. T 
so se odločili zaradi maji 
ga števila doslej odkuplje 
govedi (le nekaj več M 
soč), in dejstva, da je fl| 
no precej govedi, k i « i 
mogoče drugače p r i 
Hkrati so se odločili, da l 
govedi rjave in črno bel^ 
sme lahko upošteva odi 
minimalne odkupne te^ 
15 odstotkov. Vlada j f l 
pripravila predlog z a M 
kmetijskih zemljiščih,^ji 
bo državni zbor sprejei 
po hitrem postopku. 

Ugoden poslovi 
izid SKB banki 
Eden izmed pomembi 

ših ciljev, ki si jih je S 
banka zastavila pred leti 
postati večja in univen 
na banka, ki bo delovala 
območju cele Slovenije. 

Ta cilj so zdaj uresnii 
banka je danes namreč s 
sobna zadovoljiti potn 
najbolj zahtevnih stra 
kapitalsko je dobro oprt 
Ijena in ima sodobno 
slovno mrežo s 54 enou 
po vsej Sloveniji. 

V tem obdobju je dose! 
tudi pomemben tržni del 
saj je delež SKB bank' 
slovenskem bančnem P 
štoru konec junija z n 3 
11,3 odstotka. Pri poso)i 
je banka dosegla že 16, 
depozitih pa 12-odstotni! 
ni delež. Sam obseg pl̂  
nega prometa s tujino je 
cer ostal na ravni iz pr' 
klega leta, precej pa 
povečalo število poslov s 
jino. V slovenskem p̂ '̂ 
nem prometu s tujino 
stavlja promet SKB baf 
zdaj 10-odstotni delež. \ 
nec junija je imela ba' 
odprte račune pri 70 t'; 
bankah in vzpostavljen^' 
respondenčne odnose ? 
bankami v 115 državah' 
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plin do konca septembra 
^taskem se bodo lahko že naslednjo zimo greli na plin - Gradnjo plinovoda ovirajo 

tudi visoki odškodninski zahtevki 

\ , začetku maja so v Laš-
,^ začeli graditi sekundar-
' plinovod, vendar dela za-

nekaterih težav poteka-
I počasneje kot je bilo pred-
(jeno. Te dni se v gradbišče 
,reininja tudi staro mestno 
jro, vendar nevšečnosti, ki 
, pač nujno zlo ob gradnji 
0tne mreže, ne bodo traja-
dolgo-

i 
po napovedih projektanta 
Ig, Franca Januša iz celjske-
Ipodjetja IB Januš, ki je tudi 
psilec celotnega inženiringa, 
5(jo ob ugodnem vremenu 
jla v Laškem končana sredi 
jiroma najkasneje konec pri-
jdnjega meseca. Cestno pod-
tje Celje in podjetje Trgohlad 
Šentjurja sta doslej položila 

J preko šest kilometrov ah 
3bro polovico mestnega pli-
jvoda, ki bo v celoti meril; 

10,5 kilometra. Najdlje so priš
li na vzhodni strani mesta, 
kjer manjka plinovod le še do 
Lahomška, na zahodni strani 
pa potekajo dela nekoliko po
časneje. Ovira jih magistralna 
cesta, ki jo ob gradnji lahko 
zaprejo le doloma, pa še za to 
le stežka dobijo dovoljenje re
publike. Tudi sicer je, kot pra
vi ing. Januš, gradnja mestne
ga plinovoda v Laškem zelo 
težka. Ulice so ozke, teren je 
hribovit in plazovit, nekaj te
žav pa povzročajo tudi sami 
Laščani s prevelikimi zahteva
mi iz naslova služnostnih pra
vic. Polaganje mestne mreže je 
bilo v juniju in juliju za nekaj 
časa ustavljeno tudi zaradi 
gradnje novega zunanjega ba
zena pri zdravilišču in zaradi 
priredite Pivo-cvetje. Zato so 
predore pod železniško progo 
in cesto ter kanale za vod po 
območju zdravilišča začeli ko
pati šele v začetku tega tedna. 

Tudi če bi izgradnja sekun
darnega plinovoda, ki ga fi
nancirajo Slovenski plinovodi, 
tekla popolnoma brez težav in 
bi bila morebiti že končana, 
plina v Laškem še ne bi imeli, 
saj se je zapletlo tudi pri grad
nji primarnega voda od Štor 
do Laškega. Zaradi visokih 
odškodninskih zahtevkov (za

deva je trenutno na sodišču in 
naj bi bila kmalu ugodno reše
na) manjka na 9,5 kilometra 
dolgi trasi še 700 metrov pli
novoda na območju naselja 
Pristava. Graditelji imajo pre
cej težav tudi s polaganjem 

Podatki o bodočih indivi
dualnih porabnikih mestne
ga plina v Laškem se iz dne
va v dan spreminjajo, vendar 
je število naročnikov precej 
manjše od pričakovanega. 
Za plin se je namreč doslej 
odločilo le 300 od skupno 
700 gospodinjstev. 

plinovoda do podjetja TIM v 
Zgornji Rečici. Zaradi neureje
nega zemljiškoknjižnega sta
nja si namreč trboveljski rud
nik še vedno lasti zemljišče, 
na katerem je cesta in kjer naj 
bi potekala trasa plinovoda, in 
ne da soglasja za pričetek 
gradbenih del. Poleg tega zah
teva tudi visoko odškodnino, 
za kar pa po besedah laškega 
župana Petra Hrastelja nima 
pravice. Nesoglasja naj bi raz
rešili že ta mesec, tako da bi 
lahko gradnjo tega dela plino
voda nadaljevali in tudi za
ključili še letos, čeprav bo 
podjetje Tim zamenjalo ma
zut s plinom šele leta 1998. 

• • • • • • • • • • H J. INTIHAR 

Šola za 
podjetnike v 

Konjicah 
Visoka strokovna šola za 
odjetništvo v Portorožu je 
rva zasebna visokošolska 
stanova v Sloveniji, ki po-
uja celovit program podjet-
ifega izobraževanja. 
^ pivem letniku v prihajajo-

fera študijskem letu 1996-97 
'bovpisanih 120 rednih štu-
Identov. Poleg tega bo na raz-
jolago še 160 mest za izredni 
tudij in sicer po štirideset v 
'orlorožu, Ljubljani, Novem 
nestu in Slovenskih Konjicah, 
zanimanja za tovrsten študij 
ena Štajerskem precej, zato 
0 prepričani, da bodo oktobra 
Slovenskih Konjicah že šte

la predavanja za izredni štu-
ij. Predavanja bodo najverjet-
eie v Konusovi poslovni stav-
i- kjer bo 19. avgusta tudi 
Normativni dan za vse tiste, 
1 so se ž e oziroma se še odlo-
3Jo za izobraževanje v pro-
ramu Visoke strokovne šole 
3 podjetništvo. B.F. 

Obvestila 
celjske 

zbornice 
Letos bo od 27. do 29. no-

; ̂ nibra v italijanski Genovi že 
• srečanje Europartenariata, 
, '̂ tanovljenega kot posebni 
^strument regionalne politi-
5^ komisije EU. Cilj združenja 

predvsem pospeševanje 
Ĵ /̂jVoja manj razvitih regij v 
l^^liki navezovanja poslovnih 
"/̂ taktov med malimi in sred-
'"^i podjetji vseevropske 

:''̂ ^Pnosti. 
^ ̂  (5asu od 16. do 18. septem-

Pa bo na obisku v Sloveniji 
j 'carska vladno-gospodarska 
'̂̂ Sacija. Poslovna konferen-

,g bilateralna srečanja in 
.̂̂ govori med švicarskimi in 
^venskimi podjetji bodo 16. 

IjjJl^^^bra. Vsi zainteresirani 
p , 1° za dodatne informacije 
U f ' ' ^ e j o Eda Gaberška na te-
|Ž^(063) 443-450. 

Pomoč za tretjino 
Po podatkih Upravne enote Mozirje je v Zgornji Savinjski 

dolini 914 nezaposlenih delavcev, od tega jih nekaj manj 
kot tretjino prejema denarno pomoč ali nadomestilo. 

Ugotavljajo, da je glede na lansko leto manj zaposlenih v 
gospodarstvu, narašča pa zaposlovanje v negospodarstvu, 
pri obrtnikih in samostojnem osebnem delu, medtem ko je 
število prijavljenih kmetov nespremenjeno. 

Sicer imajo na področju mozirske upravne enote evidenti
ranih 666 samostojnih podjetnikov, od tega 267 v obrtni 
dejavnosti, 95 v gostinstvu, 81 v poslovno-tehničnih storitvah 
in 5 v kmetijstvu. V dolini je 262 gospodarskih družb, od tega 
17 družbenih, 239 zasebnih, 3 zadružne in 3 družbe v 
mešani lasti. US 

GIBANJE TEČAJEV V JULIJU 

Tečaji in inflacija v juliju 
Mesec je naokoli in s tem 

čas da se malo ozremo na 
spremembe tečajev in giba
nje inflacije v minulem me
secu. V juliju se je krepitev 
slovenskega tolarja nadalje
vala. Malo se je povzpel na
kupni podjetniški tečaj 
nemške marke (DEM NP) , 
kar je posledica večjega pov
praševanja po tej valuti. 

Letos so se cene izdelkov in 
storitev, po katerih izračuna
vamo inflacijo, povečale za 
6,29% Napovedi o nižji inflaci
ji v juliju so se uresničile, inf
lacija je bila 0,5%. To je najniž
ja mesečna stopnja inflacije 
letos in hkrati enaka kot me
sec prej. Povprečna mesečna 
inflacija je bila letos 0,84%, 
kar bi preračunano na letno 
raven pomenilo skoraj 10,7%. 
Da bi bila letna inflacija pod 
10%, bi v naslednjih mesecih 
morala biti povprečna meseč
na pod 0,677%, kar je bilo v 
mesecu juliju doseženo. Tako 

je še ostalo nekaj upanja, da 
bo letna inflacija enomestna. 

Srednji tečaj nemške marke 
(DEM BS) je padel za 0,57%, 
nakupni podjetniški (DEM 
NP) je zrasel za 0,39%, prodaj
ni menjalniški je padel (DEM 
PM) za 0,14%. Od začetka leta 
je srednji tečaj nemške marke 
višji za 1,54%, nakupni pod
jetniški nižji za 0,06%, prodaj
ni menjalniški je padel za 
1,84%. Tečaj DEM po sred
njem tečaju Banke Slovenija 
letos zaostaja za inflacijo 
4,68%. 

Tečaj ameriškega dolarja 
(USD) je v mesecu juliju naj
bolj padel in sicer za 4,73%, 
vendar se je ameriški dolar 
letos podražil za 4,5. Njegova 
menjalna moč do nemške 
marke se v juliju precej spre
minjala, in od najugodnejšega 
razmerja v začetku julija 1,53 
padla ob koncu na 1,478 DEM 
za en USD. Najvišje razmerje 

je bilo 1:1,53. Ah so ta gibanja 
bila v zvezi z terorističnimi 
dejanji, ni mogoče zagotovo 
trditi. 

Italijanska lira (LIT) je od 
srednjih tečajev, ki jih sprem
ljamo letos, najbolj zrasla, to 
je za 8,59%, v juliju pa padla 
cel6 za 3,02%. 

Obračunska valuta ECU se 
je v juliju pocenila za 1,45 %, 
glede na začetek leta je dražja 
za 3,91 %. 

Slovenski borzni indeks 
(SBI) je v mesecu juliju ves čas 
pod 1.000 indeksnih točk. Ju
lija je nižji za 7,52%, glede na 
začetek leta je nižji za 36,63%. 
Pretekli mesec je dosegel svo
jo najnižjo vrednost 910,74 
točk. 

Takšna velika nihanja so 
razlog da ga ne prikazujemo v 
grafu, ker bi sicer bila razmer
ja med ostalimi valutni slabše 
vidna. 

ZDENKO PODLESNIK 

Med nameščanjem prototipne naprave na sušilnik v Nazarjah. 

Namestili lasten prototip 
V tovarni ivernih plošč v nazarskem Glinu 

so pretekli konec tedna nameščali na enega 
od dveh sušilnikov prototipno napravo za 
odstranjevanje in izločanje lesnega prahu. 

Prototipna naprava je plod lastnega znanja 
(idejo je prispeval direktor tovarne ivernih plošč 
mag. Ivo Glušič, del podrobnosti so dodelali 
delavci znotraj tovarne), razvili so jo v sodelova
nju s Strojno fakulteto v Mariboru, izdelali pa v 
Strojegradnji lendavske Nafte. V tem mesecu 

bodo v tovarni ivernih plošč opravili vse potreb
ne meritve onesnaženosti. V začetku septembra 
bodo imeU vse potrebne podatke, in če se bo 
prototipna naprava dobro obnesla, jo bodo na-
mestih še na drugi sušilnik in jo ponudili tudi 
drugim proizvajalcem ivernih plošč v Sloveniji. 

V Nazarjah ocenjujejo, da bo v primeru 
uspešnega zagona in uspešnega delovanja na
prava bistveno cenejša, kot če bi jo kupili v 
Nemčiji. US 

Slovenija na poti li 
kaicovosti 

Konec prejšnjega tedna so v 
prostorih Gospodarske zbor
nice Slovenije v Ljubljani slo
vesno predstavili promocijski 
in informativen katalog »Slo
venija na poti h kakovosti«, ki 
ga je založilo in izdalo celjsko 
podjetje Fit-media. 

Po besedah direktorja pod
jetja Fit-media Jožeta Volfan-
da je katalog namenjen gospo
darskim, bančnim, vladnim, 
sejemskim in drugim partner
jem Slovenije v tujini, v"njem 
pa je prvič prikazano, kaj se 
dela na področju kakovosti in 
prizadevanj za odličnost v Slo
veniji. Prav zato so osrednje
mu delu, kjer je zbranih vseh 
144 (od tega 13 iz celjskega 
območja) slovenskih podjetij, 
prejemnikov certifikatov ISO 
9001 in 9002, in podrobneje 
predstavljenih 50 certificira-
nih podjetij, dodali še zaključ
ni segment, ki kaže na kako
vost okolja, narave in življenja 
v Sloveniji. 

Fit-media je katalog izdala v 
sodelovanju z Gospodarsko 
zbornico Slovenije, ministrs

tvi za znanost in tehnologijo, 
gospodarske dejavnosti ter 
ekonomske odnose in razvoj, 
izšel pa je v nakladi 20 tisoč 
izvodov. V uredniškem odbo
ru so sodelovali mag. Joško 
Čuk, dr. Radovan Andrejčič, 
mag. Mitja Borko, dr. Vlado 
Dimovski, Breda Kutin, mag. 
Zoran Lekič, Igor Likar, Sta
nislav Tadina, dr. Bogdan To-
pič in Janez Žnidaršič, z av
torskimi teksti o politiki kako
vosti v državi pa so sodelovali 
Borut Šuklje, dr. Andrej 
Umek, dr. Vlado Dimovski, 
dr. Rado Bohinc, dr. Bogdan 
Topič in Breda Kutin. 

V Sloveniji se je v času od 
leta 1989 do aprila 1996 med 
prejemnike certifikatov ISO 
9001 in 9002 uvrstilo 144 pod
jetij, 13 pa jih je iz celjskega 
območja. V prvih dveh letih sta 
certifikat kakovosti prejeli le 2 
podjetji, število pa je naraščalo 
v kasnejšem obdobju in dose
glo vrh lani, ko je bilo certifici-
ranih kar 63 slovenskih podje
tij. Dobro pa kaže tudi za letos, 
saj je do aprila certifikate preje
lo že 18 podjetij. 
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Lučki dan - ne samo eden 
Danes, v četrtek 8. avgusta, se bo 

začela že 27. tradicionalna turistično-
zabavna prireditev Lučki dan, ki bo 
vrhunec dosegla s prireditvijo »Od štan-
ta do štanta« v nedeljo 11. avgusta, s 
pričetkom ob 13. uri. 

Današnji dan bo v Lučah obarvan šport
no, saj se bo ob 16. uri pričelo tekmovanje 
v odbojki na mivki. Jutri, v petek 9. 
avgusta, se bodo ob 16. uri pomerili roko-
metaši, ob 17. uri pa se bodo predstavili 
»vlcerji«. Ti bodo ponazorili spravitev le
sa, druženje pa končali na Hočevarjevi 

njivi. V šoli bo od 18. ure naprej na ogled 
razstava nagrajenih del osnovnošolcev in 
otrok iz vrtcev, ki so ustvarjali na temo 
»Ne umiraj gozd zeleni«. Pol ure kasneje 
bo, prav tako v šoli, koncert mladih piani
stov glasbene delavnice »Osminka« z 
gos^o Blaženko Arnič. Ob 20. uri se 
bodo pričele lučke karaoke. 

V soboto, 10. avgusta, se bo že ob 
sedmih zjutraj na igrišču Šmica pričel 
teniški turnir, rezultati pa bodo znani v 
nedeljo. Tekmovanja v malem nogometu 
se bodo pričela ob 8., ob 14. uri pa bo 
šahovsko simultanko odigrd Franček 
Mlačnik, večkratni državni prvak in naj

bolje rangirani slepi šahist v Sloveniji. Ob 
20, uri bodo »zdravičke« in sprevod ljud
skih godcev obudili stari »ohcetni« običaj, 
poleg tega pa bodo podelili priznanja za 
lepo cvetje in urejeno okolje. 

V nedeljo 11. avgusta, se bodo prireditve 
ob lučkem prazniku pričele s procesijo v 
čast farnemu patronu sv. Lovrencu. Na 
osrednji prireditvi bodo prikazovali stare 
običaje, orodja in opravila ter ponudili 
pristne lučke jedi. Vse skupaj bodo pope
strili Godba Zgornje Savinjske doline, fol
klorna skupina »Koleda« iz Velenja, pevci 
in domači godci ter nazadnje še padalci. 

N.G. 

Zoisovi 
štipendisti v 
Belih Vodah 
Letos se bo od 11. do 18. 

avgusta že osmič zbralo 
približno 75 raziskovalcev, 
mentorjev, študentov in di
jakov na raziskovalnem ta
boru Zoisovih štipendi
stov, ki bo tudi letos v Belih 
Vodah nad Šoštanjem. 

Raziskovalci bodo tako kot 
doslej raziskovali predvsem 
naravno in kulturno dedišči
no, s tem da bodo naravoslov
ne skupine precej ekološko 
naravnane. Sestavili bodo kar 
petnajst skupin; botanično, 
geografsko, gozdarsko, ke
mijsko, rudarsko, novinar
sko, zgodovinsko, umetnost
no zgodovinsko, za ljudsko 
glasbo in ples, dve etnološki 
skupini, agronomsko, geo-
tehniško, zoološko in skupi
no za krajinsko arhitekturo. 
Zadnje štiri so nove, s tem pa 
bi radi omogočili še natanč
nejše raziskovanje. G.S. 

Knjige za 
telebane 

Pri založbi Pasadena so pred 
kratkim izdali tri nove knjige 
iz zbirke za telebane. To so 
Windows 95-Okna 95 - za tele
bane, Večpredstavnost in CD-
ROM za telebane in MS Office 
za Windows 95 za telebane. 

Omenjena zbirka je ena na
juspešnejših na področju ra
čunalništva, saj na to področje 
gleda s smešne plati, ne pa 
smrtno resno kot večina druge 
literature. Prav zato so te knji
ge toliko boljše, saj se da s 
humorjem naučiti več stvari, 
knjige pa so seveda tudi dovolj 
informativne. Zbirka teh uspe
šnic (na ameriških lestvicah 
zasedajo sam vrh) sedaj skup
no obsega enajst naslovov, v 
pripravi pa jih je še šest, od 
tega tri v žepni izdaji. 

Zadnje tri knjige se spet uk
varjajo vsaka s svojim računal
niškim bav-bavom. Prva, Win-
dows 95-Okna 95 - za telebane 
je nekakšna nadgradnja tiste 
za Okna 3.1, ki sedaj pomaga 
premagovati ovire, ki so se po
javile z novimi Okni. Druga, 
torej Večpredstavnost in CD-
ROM za telebane, nam skuša 
povedati, da je večpredstav
nost (multimedia) več kot le 
par zvočnikov in kartica. Knji
ga vas bo naučila marsikaj se
staviti, vse pa boste lahko pre
verili tudi s priloženim laser
skim ploščkom. 

G. STAMEJČIC 

Toplice pred obletnico 
v Zdravilišču Atomske to

plice, se pripravljajo na praz
novanje 30-letnice obstoja. 
Osrednje praznovanje bo 13. 
septembra, med 6. in 15. sep
tembrom pa bodo najrazlič
nejše športne in kulturne 
prireditve. 

Trenutno pripravljajo, v so
delovanju s Turističnim druš
tvom iz Podčetrtka, posebno 
knjižico, ki bo izšla ob tej prili
ki, v njej pa bodo predstavili 

hiter razvoj priljubljenih to
plic. Prav tako pripravljajo bo
gat katalog turistične in kul
turne ponudbe tega območja. 

O kopanju v termalni vodi 
pri Podčetrtku so pisali v ljub
ljanskih časopisih že v prvi 
polovici stoletja, 13. septem
bra pa se bodo spomnili urad
nega odprtja skromnega lese
nega bazena, za občinski 
praznik bivše šmarske občine 
(9. septembra), pred tremi de
setletji. Kot je znano, so do 
leta 1971 za razvoj skrbeli v 

Turističnem društvu Podčetr
tek, ki ga je vodil Franc Re-
nier, decembra 1971 pa je 
Atomske toplice prevzelo že
lezniško podjetje TTG iz Ljub
ljane. Konec sedemdesetih let 
so v obsoteljskem kraju prido
bili še uradni status zdraviliš
ča. 

Po nekaterih javnomnenj-
skih anketah so Atomske to
plice v zadnjih letih najbolj 
priljubljeno slovensko zdravi-
hšče. 

BRANE JERANKO 

Šta jersk ih sedem in Rdeča kapica 
V okviru prireditev Poletje 

v Celju, knežjem mestu se bo 
nocoj, v četrtek, 8. aprila, ob 
20. uri v Lapidariju ob Savi
nji predstavil ansambel Šta
jerskih sedem. 

Ansambel Štajerskih sedem 
je znan po kakovostni živi iz
vedbi zelo raznovrstnih glas
benih zvrsti: od slovenske na-
rodnozabavne in narodne 
glasbe do latinskoameriške in 

napolitanske, črnske duhovne 
in raznovrstne plesne ter po
pularne glasbe. V primeru 
dežja bo koncert v dvorani 
SLG Celje, kamor bi organiza
torji Poletja v Celju, knežjem 
mestu selih tudi sobotno do
poldansko otroško predstavo. 

Sicer pa se najmlajšim v so
boto dopoldne, ob 10. uri, v 
Lapidariju ob Savinji obeta 
lutkovna predstava Rdeča ka

pica Gledališča Fru-fru. Lut
karja Irena Rajh Kunaver in 
Marjan Kunaver sta priredila 
znano pravljico tako, da Rdeča 
kapica ne verjame volku, da je 
res volk, zgodba pa se še do
datno zaplete, ko volk noče 
pojesti babice, lutkarji pa do
ma pozabijo lovca... Predstava 
Rdeča kapica je splet žive igre, 
ročnih lutk, v živo igrane glas
be in pesmic. IS 

Le dvajset kopalni l i dni 
Letošnje slabo vreme je pokvarilo tudi 

obisk slatinskega bazena. Od 1. junija, ko se 
je začela letošnja sezona, je bilo samo okrog 
dvajset pravih kopalnih dni. 

V zadnjih dveh letih, odkar imajo v bazenu 
namesto navadne termalno vodo, se je povečal 
obisk predvsem starejših ljudi in hotelskih 
gostov, ki imajo (razen gostov hotela Donat) 
brezplačen vstop na bazen. 

Po besedah Boža Kolarja, direktorja šport
nega centra Rogaška Slatina, se z novo vodo 
vse manj čuti relativna bližina Atomskih toplic. 
Domačini ostajajo zvesti svojemu bazenu tudi 
zaradi bolj dostopnih cen, saj stane celodnevna 
karta za odrasle 400, za otroke pa 250 tolarjev. 

Za varnost kopalcev skrbita reševalca Nino 
Šiljeg in Franc Fajs, ki pazita, da obiskovalci 
bazena ne skačejo v vodo,škropijo drugih kopal
cev in se ne igrajo z žogo. Letos so na bazenu v 
sodelovanju z občino tudi plavalni tečaji. Kristi
na Kampuš, vodja oddelka za družbene dejav
nosti občine Rogaška Slatina, je povedala, da je 
za 20-urne tečaje veliko zanimanje, namenjeni 
pa so tako predšolski mladini kot odraslim. 

Na bazenu prirejajo tudi različne prireditve. 
V času občinskega praznika so po vzoru iger 
brez meja pripravili igre na vodi, v katerih so se 
pomerile ekipe iz okoliških naselij. Igre naj bi 
ponovili še avgusta. 

BOŠTJAN RAKUŠA 

Čas kislih kumaric 
V Savinjski dolini je že kar nekaj pridelovalcev kumari 

so pogodbeno vezani s kmetijskimi zadrugami, ki posred 
jo odkup za Eto Kamnik in Ero Velenje. 

Precej kumaric pa odkupijo tudi gospodinje, ki ta čas prif 
Ijajo zaloge za zimo. 

Odkupne cene kumaric so odvisne od kakovosti. Tako prič 
valeč dobi za kilogram prvovrstnih kumaric 1,15 DEM, za di 
kvaliteto 0,65 in za tretjo, ki jo v predelavi uporabljajo za prip 
solat 0,10 DEM. Na sliki: Pri Cokanovih v Vrbju pri Žalcu jih 1: 
pridelali nekaj več kot tisoč kilogramov. 

REČENO (ne) STORJENI 
Sonce al i d e ž ? D a , prosin 

v letošnjem, lahko bi rekli, 
čudnem poletju, skoraj ni člo
veka, ki ne bi povedal kaj v 
zvezi z vremenom. Četudi je 
menda že naš največji pesnik 
dejal, da tisti, ki ne ve kaj bi 
govoril, govori o vremenu, ti
sti, kipa ne ve kaj bi pisal, piše 
o letnih časih. No, še kakšne 
večje neumnosti klatimo, pa 
nismo zaradi tega prav nič za
skrbljeni. Pravijo, da vsaj polo
vica ljudi sploh ne bi vedela 
kaj govoriti, če ne bi bilo vre
mena. Vreme, torej. 

Če pomislimo na napovedi v 
časopisih in na televiziji, ugo
tovimo, da so dokaj natančne, 
in da se vremenski reporterji 
vedno redkeje zmotijo. Še po
sebno takrat, ko napovejo sla
bo vreme. So pa zato tako pri
jazni, da nam celo razložijo, 
kako bodo nizek ali visok pri
tisk, dež, veter ali sonce vpliva
li na naše počutje. Tako lahko 
že naprej vemo ali bomo na
slednji dan sproščeni, polni 
elana, dobre volje ali pa utru
jeni, nemirni, potrti morda ce
lo razdražljivi ipd. Skratka vre
menski napovednik postaja 
zaradi svoje dognanosti in 
predvidljivosti, vse bolj po
memben del našega življenja. 

Ob tem je zanimiv trn:. 
ključek razlage napovedi 
mena na televiziji. Večina 
povedovalcev namreč zal\ 
razlago vremena s prijazn. 
»Imejte se lepo še naprej«, 
poznajo vreme, si verji 
predstavljajo, da poznajo 
naša občutja. »Še naprej« 
mreč pomeni nadaljevanje 
kega stanja. 

Spominjam se, da sem j 
leti bral humoresko, v kate, 
bil najpomembnejša oseba 
menoslovec, ki je z vremei 
napovedjo želel ustreči V: 
ljudem. Tako je dopustnil 
poleti napovedoval lepo son 
vreme, kmetom ravno prat 
mera dežja, jadralcem pn 
ren veter za jadranje ipd. 
koncu se mu je zmešalo, I 
želja po različnem vremen-
bilo ravno toliko, kolikor je' 
ljudi. Vreme pa je seveda f' 
kakršno je pač bilo. 

Prav zato se tudi nan 
pretirano jeziti zaradi kisi 
poletja; četudi bi na prijo-
vprašanje ustrežljivega vtC' 
narja »Sonce ali dež?« čei^ 
ko se kopamo, najraje odS-
rili »sonce«, zvečer, ko 
zalivat vrt pa »dež«. 

ZORAN PE^ 

Še o Pokaži kaj znaš 
Pretekli teden smo poročali o tradicionalni, 24. prireii 

Pokaži kaj znaš, ki je bila v Dobju pri Planini 28. julija i 
doseženih mestih, ki so jih, po oceni komisije občinstva, d o S ' 
izvajalci. Pri navedbi doseženih mest pa je prišlo do nelj' 
napake, saj sta se na 4. in 6. mesto z enakim številom t' 
plasirala po dva izvajalca in sicer na 4. mesto pevka Silva Br̂ ' 
iz Šentjurja in trio MRK iz Ponikve, na 6. mesto pa ansafl 
Valterja Robiča in orkester Smrklje, oba iz Frankoloveg^-' 
neljubo napako se organizator letošnje prireditve izvaja'̂  
iskreno opravičuje! '' 



D O M A JE NAJLEPŠE 9 

Z d r a v i l i š č e L o š l c o 
gpoznavanje lepot naše do-
( , v i n e nas tokrat vodi v Za-
^ 2 3 medicinsko rehabili-

Laško oziroma v Zdra-
0e Laško, ki je že deset-
(ja znano po tem, da si je v 
gjfi veliko ljudi povrnilo 
j,ljenjske moči in izboljša-
^dravstveno počutje. 

U^malni vrelec z blagodej-
j toploto blaži bolečino in 
jjogoča lažje gibanje. Večina 
,po nekaj tednih kopanja in 
[favljenja v Termah Laško 
ifuti mnogo bolje. Težave so 
jiljene, pogosto tudi popol-
0i izginejo. Mnogim je 
elec povrnil sposobnost gi-
inja. Seveda k temu pripo-
orejo še vse ostale vrste te-
pij, počitek, sprememba 
;olja, gibanje v naravi, zdra-
1 prehrana in nenazadnje vi-
ilca usposobljenost strokov-
li sodelavcev zdravilišča, ki 
lajo prisluhniti težavam svo-
1 gostov. Tako skupaj ustvar-
jo pogoje za krepitev orga
zma in sposobnost telesa, 
isamo omih, celo premaga 
jstalo motnjo ali bolezen ter 
postavi zdravo ravnotežje v 
ganizmu. 
Zdravilišče Laško (228 me-
Dv nadmorske višine) stoji 
I sotočju Savinje in Rečice, 
edi parka, na obrobju staro-
vnega mesteca Laško. Laš-
z okolico spada po svojih 

obzidanimi vrtovi pritegne 
zdraviliške goste. Prijazen od
nos domačinov do gostov 
Zdravilišča Laško veliko pri
pomore k temu, da se gostje 
dobro počutijo in da se radi 
vračajo v Zdravilišče in samo 
mesto. Zdravilišče Laško je od 
Celja oddaljeno 10 kilometrov 
in od Ljubljane 70 kilometrov. 

Vrelci , zgodovina 
zdravi l išča 

Termalni vrelci v Laškem so 
bili znani že za časa prisotno
sti Rimljanov na naših tleh. 
Najdbe muzealcev v Laškem 
in okolici iz tistega časa priča
jo o tem, da so že takratni 
prebivalci uporabljali termal
ne vrelce v zdravilne namene. 
Prvi pisani viri, ki v novem 
veku omenjajo tople laške 
vrelce, so iz leta 1572, ko jih je 
alkimist, lekarnar in zdravnik 
Leonard Tiihrneisset opisal 
in analiziral. V 19. stoletju so 
skušali zdravilne vrelce več
krat zajeti, vendar jim to ni 

uspelo zaradi pogostih poplav 
Savinje. 

Pomembno vlogo za razvoj 
Zdravilišča Laško ima ing. Leo
pold Rodi, ki je zajel laške vrel
ce, zgradil poslopje z baze
nom in 1. maja 1854 kopahšče 
slovesno odprl. Kopališče je 
nosilo ime Franz Josef s Bad 
in je bilo največje v takratni 
deželi Štajerski. 

S kopališčem je ing. Rodi 
zašel v velike dolgove, in kma
lu ga je moral prodati. Kupil 
ga je Ivan Schuller, ki nalogi 
ravno tako ni bil kos. Kopališ
če je 1856. leta kupil dr. Lo-
renz Stein, ki ga je preuredil v 
mondeno letovišče takratnega 
časa. Tudi dr. Stein je kopališ
če prodal in menjalo se je še 
veliko lastnikov, med njimi ze
lo uspešen Teodor Gunkel. 

V letih med prvo svetovno 
vojno je bil v laških toplicah 
vojni lazaret, med drugo sve
tovno vojno so se v zdravihšču 
zdravili predvsem nemški vo
jaški ranjenci. 

Po vojni so bih prvi gostje 
ranjeni partizani. Oktobra 
1953 je bil ustanovljen Zavod 
za rehabilitacijo invalidov Laš
ko z odlokom Sveta za zdravs
tveno in socialno politiko. Na
daljnji razvoj zavoda je sledil 
predvsem potrebam zdravs
tvene službe, ki je sledila raz
voju stroke in skrbela za stro
kovni razvoj kadrov. 

Pokritemu bazenu s termal
no vodo v hotelu Vrelec so 
pred kratkim dodali še nov 
zunanji bazen, ki lahko sprej
me 500 kopalcev. Tako je mo
goče iz pokritega bazena pri
plavati na prosto in to tudi 
pozimi, saj je voda dovolj to
pla. 

Terapevtski bazen je globok 
130 centimetrov, ima 230 kva
dratnih metrov vodnih povr
šin. K temu je dodan še manjši 
bazen - namenjen otrokom -
čofotalnik. Vodo, ki doseže 
temperaturo 32 stopinj Celzi
ja, bodo po potrebi ogrevali do 
36 stopinj, tako da bo možno 
tudi kopanje pozimi. Vse sku-, 
paj zaokrožuje lepo urejena 
terasa z ležalniki in prepotreb-
na senčnica. 

Zdravstvena 
dejavnost 

Zdravilišče Laško ima orga
nizirano lastno zdravstveno 

službo. Medicinsko osebje 
zdravilišča izvaja terapije v 
zdravstvenem delu hotelskega 
objekta in pri tem poleg narav
nih metod uporablja za zdrav
ljenje tudi mehano, kinezo, 
elektro in termo terapijo in 
različne specialne terapije, kot 
so: akupunktura, krio terapija 
za zmanjšanje bolečin, lokal
nih vnetij in bolezenskih kr
čev v mišicah, hipobarično-
vakuumska terapija za zdrav
ljenje obolenj krčnih žil, nebo
lečih razjed, poškodb okostij 
ter otekanja okončin... Narav
no zdravilno sredstvo je ter
malna voda s temperaturo od 
32 do 35 stopinj Celzija. Vodo 
v bazenu menjajo vsak dan in 
tako dosegajo optimalni zdra
vilni učinek. 

Glavna dejavnost Zdraviliš
ča Laško je zdraviliška zdravs
tvena dejavnost s poudarkom 
na medicinski rehabilitaciji. 
Zdravilnost vode je potrjena 
za razna revmatična obolenja 
lokomotornega sistema (dege
nerativni, izvensklepni in 
vnetni revmatizem in obole
nja hrbtenice), stanja po poš
kodbah in operacijah gibal, 
mišično, živčno-mišična, ne
vrološka obolenja s poškodba
mi in prizadetostjo centralne
ga in perifernega živčnega si
stema, stanja po opeklinah z 
brazgotinami in funkcionalni
mi motnjami. 

Hotel, depandanse 
Gostje se lahko v Laškem 

odločajo med različnimi mož
nostmi nastanitve. V hotelu 
Vrelec B-kategorije, ki so ga 
zgradili leta 1976 in v hotelu 
Zdraviliški dom imajo na raz
polago 131 sob z 248 ležišči in I 
tremi apartmaji. Oba sta med ' 
seboj funkcionalno povezana.: 
S preureditvijo prostorov, ki; 
so jo končali pred kratkim, so I 
pridobili dodatnih 16 sob. Po-, 
leg ležišč so tu še restavracija-: 
z 250 sedeži in poseben salon 
v bidermajerskem slogu, dve 
kavarni, sončna terasa, frizer
ski in pedikerski salon, solarij, 
savna (finska in turška), ba
zen s termalno vodo in sodob
no urejen medicinski odde
lek. Zanimivost Zdravilišča 
Laško je tudi ta, da so vsi 
ambulantni prostori, prostori 
za fizikalno terapijo s hidrote-
rapijo, delovno terapijo in vsi 
ostah prostori funkcionalno 

povezani v hotelski kompleks, 
tako da so dostopni tudi slabo 
oziroma negibljivim bolni
kom. V Zdravilišču ni arhitek
tonskih ovir, kar bi veljalo po
snemati na vsakem koraku 
življenja! 

Možnost nastanitve je tudi 
v depandansah Debro, kjer so 
cene nekoliko nižje kot v ho
telskem kompleksu. 

V okviru zdravljenja in me
dicinske rehabilitacije lahko v 
Zdravilišču Laško izbirate 
med 5 programi: program me
dicinske rehabilitacije, počit
niški program, zdravstveni 
program, zdravstveni pro
gram za težje gibljive ljudi in 
vikend program. 

Razvedr i lo , 
rekreaci ja , 

i z le t i . . . 
Posebnost ponudbe Zdravi

lišča Laško je tudi zelo pri
vlačna okolica. Sprehajalne 
poti vodijo do zanimivih ci
ljev. Z izhodišča nas vodi 
sprehajalna pot mimo Kultur

nega centra skozi čudovit 
zdraviliški park. 

Samo zdravilna voda je za 
nekatere še premalo. Tega se 
zavedajo tudi v Zdravihšču 
Laško in pravijo, da dolgočas
je ne koristi zdravju, zato v 
zdraviliški hiši pripravljajo 
kulturno-zabavne prireditve, 
kot so: pevske in glasbene 
koncerte, foklorne večere, raz
stave, oglede mesta, izlete v 
okolico in še veliko drugega. 

Še en dokaz popolnosti 
Zdravilišča Laško je organiza
cija samoplačniških ambulant 
in posvetovalnic, kot so: fizia-
trična, dermatovenerološka in 
kirurškotravmatološka ambu
lanta ter ortopedska in psiho
loška posvetovalnica. V okvi
ru Kluba zdravje Zdravilišča 
Laško pa ste lahko poleg stan
dardnih storitev deležni tudi 
aromaterapije, masaže, biser
ne in zeliščne kopeli in zelišč
ne kopeli s ščetkanjem. 

Zdravilišče Laško je promet
no povezano z vsemi večjimi 
središči v Sloveniji. 
• • • H K MARJAN GRABNER 

P O L E T N I 
K V I Z 

laravnih lepotah, po kultur-
o-zgodovinskih in drugih 
lamenitostih med najlepša 
bmočja v Sloveniji. Stari del 
lesta z značilnimi mahmi tr-
i. ozkimi ulicami, starimi trš
imi hišami s portah in visoko 

Slovenska ljudska stranka 
P O D R U Ž N I C A C E U E 

vabi na 

8 . T A B O R 
Gorišnica '96 

MOŠKANJCI - PTUJSKA G O R A - PTUJ 
v nedeljo, 18. avgusta 1996 

letališče Moškanjci ob 12. uri 

* nastop balonarjev, zmajarjev in letalcev 
* koncert ansambla Lojzeta Slaka 

* kulturni program in nagovor predsednika SLS M A R J A N A 
P O D O B N I K A 

^ Družabno srečanje 
I j^^nsambloma Čuki in Prerod, predstavitev kasete Za Slovenijo z 
I" ''*«nijo (nastopajo Marjan Podobnik, Oto Pestner, Tadej Hrušovar 

z ansamblom Pepel in kri, Anika Horvat, Nataša Mihelič) 
^troški program (Romana Kranjčan, Manja Šalamun, Marina 
Roškarič, lutkovna predstava, otroške delavnice - zagotovljeno 

strokovno varstvo otrok od 12. ure naprej) 
* kmečke igre z nagradami in bogat srečolov 

* nogometna tekma: nogometašice proti politikom 

<naša na Ptujski gori ob 10. in 11. uri, v Gorišnici ob 11. uri 

^oskrbljeno bo za primer hude vročine ali slabega vremena. 

^•"Ranlziran brezplačni avtobusni prevoz iz Celja. Prijave 
" m a m o na sedežu s tranke - K o c b e k o v a ulica 5, Ce l j e . 

Kviz Zdravilišče Laško 
1. Katerega leta prvi pisni viri omenjajo termalne vrelce v 

Laškem ? 
S=1624,T=1572,Š=1825. 
2. Kakšno temperaturo ima termalna voda v Laškem? 
E=35 °C, A=40 °C, 0=30 °C. 
3. Kaj so pred kratkim odprli v Zdravilišču Laško? 
P=nov hotel, V=novo cesto, R=odprti bazen. 
4. 1. maja 1994 je minilo veliko let od odprtja prvega 

kopališča v Laškem. Koliko? 
N=200 let, M=140 let, 0=100 let. 
5. Katerega leta so zgradili hotel Vrelec? 
Š=1960, T=1980, L=1976. 
6. Katera je glavna dejavnost Zdravilišča Laško? 
A=medicinska rehabilitacija, I=zdravljenje neplodno

sti, 0=zdravljenje kožnih bolezni. 
7. Katerega leta je bil ustanovljen Zavod za rehabilitacijo 

invalidov Laško? 
Ž=1945,Š=1953,Č=1961. 
8. Med koliko programi zdravljenja lahko izbirate v Zdravi

lišču Laško? 
F=3,G=4,K=5. 
9. Zdravilišče Laško je tako kot druga dobro prometno 

povezano z vsemi večjimi kraji. Koliko je oddaljeno od Celja? 
0=10 km, V=15 km, Z=20 km. 

Pravilno rešitev vpišite v priložen kupon in ga do 16. avgusta 
pošljite na naslov: Novi tednik, Prešernova 19, 3000 Celje, za 
»poletni kviz - Zdravilišče Laško«. Med reševalce s pravilnimi 
rešitvami bomo razdelili 5 praktičnih nagrad. 

izid žrebanja 
Poletni kviz, objavljen v NT št. 30, ki je izšel 25. julija, je rešilo 

672 bralcev Pravilen odgovor je bil TERME ZREČE. 
Izmed prispelih kuponov, smo izžrebali pet reševalcev, ki 

bodo prejeli naslednje nagrade: 
1. nagrado - vikend najem bungalova na Rogli za vso družino 

prejme Marija Koštomaj iz Pilštanja 29, Lesično; 
2. nagrado - kopanje s kosilom v Termah Zreče za 4-člansko 

družino prejme Marija Gračnar iz Rakitovca 13, Gorica pri 
Slivnici; 

3. nagrado - kopanje v Termah Zreče za 4-člansko družino 
prejme Nik Kajtna iz Teharij 20a, Teharje; 

4. in 5. nagrado - majico NT&RC pa prejmeta Helena Rihtarič 
iz Moči 23, 3240 Šmarje pri Jelšah in Drago Knafelc iz 
Kersnikove 7, 3000 Celje. 

Vsem izžrebanim čestitamo in sporočamo, da boste nagrade 
prejeh po pošti! 
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hmeljarjev 
l\iristični delavci iz Bra-

slovč se že dalj časa priprav
ljajo na tradicionalno prire
ditev Dan slovenskih hme
ljarjev. Tako kot že leta na
zaj bo tudi letos prireditev v 
soboto, 10., in nedeljo, 11. 
avgusta. 

Po besedah predsednika 
Turističnega društva Braslov-
če Toneta Ramšaka, v pripra
vah sodeluje približno polovi
ca članov društva. Že v pone
deljek je Kmetijska zadruga 
Braslovče odprla razstavo 
kmetijske mehanizacije, ki bo 
na ogled do 15. avgusta. V 
soboto, 10. avgusta, bodo ob 
10. uri v stari OS odprli razsta
vo del dvajsetih slikarjev, ki 
so letos prvič sodelovali na 
likovni koloniji Žovnek 96, 
popoldan pa se bodo za pokal 
Kobule pomerile gasilske de
setine. Sobotni spored se bo 
pričel ob 9. uri na odbojkar
skem igrišču, kjer se bodo na 
turnirju pomerile vse genera
cije braslovških odbojkarjev. 
Osrednja prireditev se bo pri
čela ob 15. uri, s sprevodom 
skozi Braslovče na prireditve
ni prostor, sledila bo predaja 
starešinstva, pokazali bodo 
tudi nekatere stare običaje 
povezane s pridelavo hmelja. 

Slavnostni govornik bo dr
žavni sekretar za kmetijstvo 
in gozdarstvo Ivan Obal, pro
gram bosta povezovala Stra
šna Jožeta, za veseU del pa bo 
v soboto poskrbel ansambel 
Slapovi, v nedeljo pa Veseli 
Zasavci. Turistični delavci si 
seveda želijo predvsem lepo 
vreme. T. TAVČAR 

V nedeljo v Virštanj 
Prireditev v znamenju vinske kapljice 

V virštanjskih goricah, sre
dišču vinogradništva na Koz
janskem, bo v nedeljo, 11. 
avgusta, prva tamkajšnja tu
ristična prireditev, predsta
vili pa bodo tudi prvo krajev
no poštno razglednico. 

Med Klopotčevo nedeljo v 
Virštanju bodo predvsem pri
kazovali stara vinogradniška 
opravila, pri vsem skupaj pa 
opozoriH na izredno zanimiv 
kraj. 

Na prireditvi, ki jo pripravlja 
Društvo vinogradnikov Vir-
štanj-Kozjansko, bodo z ljud
skimi pevci s Pilštanja ter Dob-
ležič prikazali delo v vinogra
du po starem. Začetek priredi
tve bo ob 14. uri nad znanim 
gostiščem Banovina. Udele
ženci prireditve bodo ob pe
smih na temo vina lahko videli 
vse, od spomladanske rezi in 
kopi do vezitve ter škropljenja 
(tako imenujejo opravila pre

bivalci virštanjskih goric). Ti
sti, ki so videli njihovo »gene
ralko«, pravijo, da bo veliko 
zanimivega. Posebna zanimi
vost bo slovesna postavitev ve
likega virštanj skega klopotca, 
dela domačega mizarja Vilija 
Polutnika, družabni zaklju
ček pa bo z ansamblom Topli-
šek. Prireditev bodo omogočili 
različni pokrovitelji. 

V tem koncu Kozjanskega, 
nedaleč od Atomskih Toplic, si 
želijo, da bi omenjena priredi
tev postala vsakoletni praznik 
virštanjskih vinogradnikov ter 
vseh, ki cenijo vino, lepo oko
lico ter zanimive običaje. Pri 
vsem skupaj je za tukajšnje 
vinogradniško društvo ter pre
bivalce posebnega pomena tu
ristična promocija včasih pre
zrtega kraja. Zato bodo ob tej 
priUki predstaviH prvo poštno 
razglednico Virštanja, ki jo bo 
mogoče dobiti na prireditvi, 
nato pa v bližnjih trgovinah 
ter v Atomskih toplicah. Raz

glednica, ki je izšla v 3 tisoč 
izvodih, prikazuje panoramo 
virštanjskih goric, veliki vir-
štanjski klopotec, notranjost 
virštanjske kleti, znamenito tr
to ob poslopju Banovine, cer
kev sv. Filipa ter grb iz 1. 1620, 
ki se je ohranil v eni od vir
štanjskih gore. 

BRANEJERANKO 

Za naslove v 
oranju 

Zavod za živinorejo in vete
rinarstvo Celje, Kmetijska sve
tovalna služba Žalec in Druš
tvo podeželske mladine Spod
nje Savinjske doline, priprav
ljajo v petek, 16. avgusta na 
parcelah Hmezada Kmetijstvo 
Žalec v Gotovljah, 32. tekmo
vanje oračev občine in 23. tek
movanje celjske regije. Tek
movali bodo v oranju na str-
nišču z dvo ali tribrazdnim 
plugom, tekmujejo pa lahko 
moške in ženske ekipe. Rezul
tati najboljših štirih posamez
nikov se bodo upoštevali za 
razvrstitev na regijskem tek
movanju, ki bo istočasno. Tek
movanje se bo začelo ob 9. uri, 
start prve skupine pa bo ob 
9.15. V primeru slabega vre
mena se tekmovanje prestavi 
na soboto, 17. avgusta. 

T.T. 

Krvodajalska akcija v 
Rimskih Toplicah 

Območna organizacija RK Laško in Krajevne organizacije RK 
Rimske Toplice, Jurklošter in Sedraž, organizirajo v torek, 13. 
avgusta od 7. do 11. ure, v prostorih osnovne šole Antona 
Aškerca Rimske Toplice, letošnjo že četrto krvodajalsko akcijo. 

Ker kljub dopustom ostajajo potrebe po krvi konstantne, saj z 
njo pomagajo ljudem v stiski, vse zdrave ljudi, stare najmanj 18 
let naprošajo, da se akcije udeležite v čim večjem številu. 

Hiša v cvetju 
O Mariji Stopar iz Podvrha pri Braslovčah smo že p 

pred letom in pol in jo predstavili kot zvesto bralko Nov 
tednika, ki naš časopis prebira že več kot trideset let. 

Pred dnevi nas je ponovno poklicala. Marija je nai 
ljubiteljica rož, ima jih srčno rada, saj je kmečka hiša v Pod 
100 skoraj vsa odeta v cvetje. Vse je seveda vzgojila sama, z, 
pa jih po receptu posebne vrste, z vodo in ljubeznijo. Okoli 
je kakih 40 vrst raznih rož, Marija pa zanje skrbi tako, da 
tem tudi kratkočasi, saj že dve leti živi sama. Ima sicer 
hčerki in tri vnuke, vendar se pogosto oglasijo in spet odi( 
Marija pravi: »Moja največja sreča je, da sem zdrava. Lotii 
vsega - od beljenja, žaganja drv, urejanja okolice, menjave t, 

T.TAV 

Poslej po asfaltu 
Po večletnem hrepenenju krajanov Skomarja, so prd 

mesec končno uresničili svojo veliko željo. Cesto v to turisti 
vasico so namreč končno le asfaltirali. Cesta je z asfal 
prevlečena vse do visokoležeče in množično obiskane cei 
sv. Lamberta. V tej vasici v zreški občini pa so uredili 
kanalizacijo. 

Asfalt do Smiklavža 
V nedeljo popoldan je bil za krajane Smi

klavža in za vse tiste, ki se vozijo po cesti v 
Zgornji Šmiklavž do Lovske koče taborskih 
lovcev velik praznik. Namenu so namreč pre
dali še en odsek asfaltirane ceste, in sicer od 
Gozdnice do lovske koče Šmiklavž, v dolžini 
2,3 km. 

Na slovesnosti se je zbralo veliko krajanov, ki 
jih je najprej pozdravila predsednica sveta KS 
Tabor Vida Slakan ter se zahvahla vsem, ki so 
kakor koli pripomogU, da so ta odsek ceste 
modernizirali. V imenu režijskega odbora je 
govoril Jure Matko in poudaril, da je cesta stala 
dvanajst milijonov tolarjev, večji del je prispevala 

občina Žalec, del sredstev so dobili iz na 
za demografsko ogrožene, del pa so prisl 
tudi krajani sami. Veliko je bilo tudi prosti 
nega dela. Preden je žalski župan pro 
Milan Dobnik, pomagal mu je Jože M« 
prerezal trak in predal cesto prometu, 
blagoslovil taborski dekan Leopold SelČa 
vsem zaželel srečno in varno vožnjo. Po l 
pesmih taborskih pevcev in recitacijah naj 
ših Taborčanov so se vsi udeleženci odpelj' 
lovske koče v Šmiklavžu, kjer so se ob tej' 
delovni zmagi poveselili skupaj s tabori 
lovci, ki praznujejo 50-letnico obstoja. 

T . T A V 



NASI K R A J I IN U U D J E 11 

Moja Slovenija 
Argentinska Slovenka Tilka Kunčič ljubi domovino 

',̂ ,̂ nika življenje nenehno 
-gškuša, vodi ga po števil
ih i^rivuljah, da je njegova 

kot barka, ki jo preme-
^̂ jo razburkani valovi. A 
1̂0 je na varnem v prista-

I l i i ga le redko najde, hre-
po divjem oceanu. Ni-

ilj pomirjena duša, veno-
polna besed, ki jih je 

,l,a izliti na papir. Takšne-
nioža se spominja Tilka 

jnčič, emigrantka v Argen-
li. . 

po mnogih letih poravnava-
P literarni dolg Slovencem v 
gentini, saj šele danes od
iramo in spoznavamo us-
jrjalnost tako imenovanega 
lovenskega čudeža.« Med 
iznane ustvarjalce sodi ned-
mno tudi Mirko Kunčič, 
l a d i n s k i pesnik, pisatelj in 
jmatik. Če ga po njegovem 
Ju bolj poznajo na Gorenj
em, ga na Štajersko navezu-
0 njegovi najbližji - žena 
U in hči Marjanca iz Bra-
ivč. Mirko Kunčič je bil red-
beseden, svoja čustva je 
elival v verze in jih izpove-
ival v pesmih, pripovedih, 
ojo deželo je imel zelo rad, 
njej je čutil domotožje. 
filka Kunčič, Mirkova žena, 
rodu Savinjčanka, živi v 

gentini in se vedno znova s 
krasnimi občutki rada vra-
.H^Uovenijo. Tilka je v 84, 
fitujtarosti in je letos že četr-
[((•iSloveniji, odkar je postala 
^̂ stojna država. Na Slove-

' vežejo prekrasni občut-
uar ne more pozabiti lipe, 
ikrasi dvorišče domačije, na 
iteri je odraščala, in še vedno 
lova rada ponavlja, da je lipa 
mbol Slovenstva. Ko sem jo 
ečala, si nisem morala kaj, 
1 ji ne bi postavila nekaj 
irašanj o njenem možu in 
unem skupnem življenju. 
Kakšen je bil vaš mož? 
Bilje kot barka, ki jo preme
šajo razburkani valovi. A že 
'je v pristanu, ki ga le redko 
')de, hrepeni po divjem 
f e a n u . Takšen je bil, vendar 

ga popolnoma razumela. 
Kje je začel življenje in ka-
»gaje nadaljeval? 
Î odil se je 12. decembra 
'̂ 5 v Lescah na Gorenjskem. 
Z e l o rani mladosti mu je 

"^[•a mama, oče pa je bil v 
"žbi v Beogradu. Bil je sirota 

družine, zato je zanj skr-
'̂̂  starejša gospa, 
'̂ li je že pisal pesmi v gim-
^%kih letih? 
'̂ fsmi je pisal že v otroških 
''h. največ seveda v gimna-
i^l^ih, vendar je imel manj-
f̂ iiiostni občutek in jih ni 
*°mur pokazal. 
N je počel, preden je do-
' s l u ž b o ? 
f̂ den je dobil službo, je 

pesmi, pravljice, hkrati 
J.^ poučeval glasbo, saj je 
'čilo igral citre in gosli. 
)^ sta se spoznala? 

fl^^znala sva se v tiskarni 
^^jlovencu, kjer je bil Mirko 
, Jaz pa sem po naroči-
I '̂̂ ^^e Slovenca pripravlja-
^^•Jaterial za podružnico v 

jĝ ^̂ ^̂ ta začela skupno živ-

Živela sva na Dovjem pri 
Mojstrani in po enem letu za
kona se je rodila tudi prva hči 
Marjanca. 

Kako se je nadaljevalo vaše 
življenje? 

Na Dovjem smo preživeli 
najlepša leta našega življenja, 
žal pa niso trajala dolgo časa, 
ker se je pričela vojna. Takrat 
smo se morali preseliti v Ljub
ljano. Mirku so vzeli službo, 
ker je Slovenec izhajal v zelo 
majhni nakladi, nakar so ga 
izplačali, in s tistim denarjem 
smo šli živet v Stično. Tam 
smo se spoznali s pisateljem 
Meškom, rodil pa se je tudi sin 
Matjaž. Mirko je dobil službo 
v Ljubljani na Mestni občini, 
poleg službe pa je v tistem 
času tudi veliko pisal. Ko je 
bilo konec vojne, so se za nas 
začeli težki časi. Mirku se je 
upiralo ravnanje povojnih 
zmagovalcev, saj je vedel, ka
ko hude krivice so bile storje
ne nedolžnim ljudem. Ko so 
pravzaprav brez vzroka ubili 
njegovega najbhžjega prijate
lja, ki ni bil slepo vdan »novi 
resnici« se je zbal zase in za 
življenje družine. Prek Belja
ka smo odšh v begunska tabo

rišča v Italijo in nato leta 1947 
odpotovali iz Genove v daljni 
Buenos Aires v Argentini. 
Šestletna Marjanca je ostala 
pri sorodnikih v Savinjski doli
ni, saj nismo dobili dovoljenj, 
da bi šli ponjo. Na naše prvo 
snidenje z Marjanco smo mo
rali čakati skoraj trideset let. 

Katera so Mirkova najbolj 
znana dela? 

To so Gorjancev Pavlek, Od 
pastirčka do škofa. Dogodivš
čine v pragozdu, pa Tinček in 
Tonček, Pisani vrtiljak, pove-
stica Cmokec Poskokec, Tri
glavske pravljice in druge. 

Slovenija je najlepša deže
la... 

Slovenija je tako lepa, to je 
najlepša dežela na svetu, nje
na pokrajina in ljudje so tako 
čudoviti. Zdi se mi, da nikjer 
ne vidim toliko pridnih in in
teligentnih ljudi. Vse je v cvet
ju, gore so tako lepe in se kar 
prepletajo z zelenjem. Pa či
stoča! Zelo sem vesela, da lah
ko na starost preživljam ta le
pa leta v Sloveniji. Še bolj si 
želim, da bi imela slovensko 
državljanstvo in da bi umrla 
kot Slovenka. 

I ALENKA MAROVT 

Tilka Kunčič in hči Marjanca Lešer. 

Stolp bo septembra 
Resevna bo višja za 20 metrov 

šentjurčani nameravajo 
slavnostno predati namenu 
razgledni stolp na Resevni v 
času praznovanja letošnjega 
občinskega praznika, 21. 
septembra. Dvajset metrov 
visok stolp bo na vrhu šent
jurske mestne gore, le nekaj 
deset metrov od priljubljene
ga planinskega doma. V Ce
lju cevi bodočega stolpa že 
varijo. 
wmm: 

Obiskovalc i R e s e v n e ( 6 8 2 
metrov) se lahko zaenkrat raz-
gledajo le po celjski kothni ter 
najbližjih Alpah, vse drugo pa 
zakriva gozd. Predsednik Pla
ninskega društva Šentjur Ivan 
Straže se s planinskimi tovari
ši veseli, da bo s stolpa v bodo
če mogoče videti daleč v po
horski in zasavski svet, na 
Sljeme in še druge zanimivosti 
bližnjega in bolj oddaljenega 
planinskega sveta. 

Odločitev o postavitvi stolpa 
so sprejeli na šentjurskem pla
ninskem občnem zboru leta 
1994, pri čemer pa ne gre za 
prvi stolp na Resevni. Nekoli
ko starejši Šentjurčani se do
bro spominjajo prvega, lese
nega stolpa, postavljenega leta 
1955, ki pa so ga po desetletju 
in pol zaradi dotrajanosti po
drli. Sedanji kovinski stolp bo 
pet metrov višji. 

Planinci so pridobili potreb
na zemljišča, ki so bila v lasti 
osmih različnih zasebnih last
nikov. Ti so svojo zemljo daro
vali brezplačno. Planinci so 

začeli tudi s pridobivanjem 
potrebnih sredstev, ki jih je 
mogoče nakazati na njihov ži
ro račun in vseh potrebnih 
listin. Precej potrebnih cevi so 
prispevali v domači tovarni Al-
pos, planinci pa so se prav 
tako izkazali s prostovoljnim 
delom. Največ, 2,3 milijona 
tolarjev, so prispevali iz šent
jurske občinske blagajne. 

Vrednost celotnega projekta 
postavitve stolpa ocenjujejo 
planinci na 90 tisoč nemških 
mark, od tega pa potrebujejo 
še 15 tisoč. 
mm BRANE JERANKO 

Radio na 
Polzeli 

že pred petindvajsetimi 
leti si je takratno Društvo 
ljudske tehnike na Polzeli 
prizadevalo ustanoviti ra
dijsko postajo, vendar so 
ostale samo ideje in želje. 
Zdaj pa se mlada domači
na Matjaž Jeršič in Bojan 
Pustinek že dve leti trudi
ta, da bi uresničila to za
misel. 

S projektom sta že tako 
daleč, da načrtujeta otvori
tev že oktobra letos, v okvi
ru praznovanja praznika 
KS Polzela. 

Na frekvenci 89,1 Mhz, 
jih boste lahko poslušali na 
območju celjske regije. Pri
jeten program bo zabaval 
in obveščal o pomembnih 
dogodkih vsak dan od šeste 
ure zjutraj, pa vse do pol
noči, skupaj z radiom Goldi 
s Prebolda. 

T. TAVČAR 

Praznik vranskih lovcev 
Lovci z Vranskega so pri 

novem lovskem domu na Te-
šovi praznovali 50-letnico 
ustanovitve lovske družine. 

O delu je poročal njen pred
sednik Jože Coltnik. Med 
drugim je povedal, da se je 
sedemnajst lovcev z Vranske
ga območja zbralo pred 50 leti 
in ustanovilo društvo. Od us
tanovnih je še živ Jože Jer
man, sicer pa ima družina 
zdaj 46 članov, ki skrbijo za 
5.200 ha veliko lovišče na ob
močju KS Vransko. V tem lo
višču je največ srnjadi in div
jih prašičev. 

Leta 1958 je lovska družina 
Vransko razvila prvi prapor, 
svoje prostore pa so imeli na 

Orehovcu. Ta dom so izgubili 
zaradi denacionalizacije, zato 
so se kljub težkim časom od
ločili za gradnjo novega na 
Tešovi. Ta je zdaj v tretji grad
beni fazi. Na slovesni seji so 
podelili tudi priznanja, ki jih 
je prejelo več sosednjih lov
skih družin in lovci iz Stare 
Fužine in Koroškega Biševca, 
s katerimi so pobrateni. V ime
nu lovske zveze pa je znake za 
zasluge članom izročil član iz
vršnega odbora savinjsko-koz-
janske zveze lovskih družin 
Robert Vedenik. Sledila je 
Hubertova maša. Sveti Hubert 
je namreč zaščitnik vseh lov
cev. Maševal je gospod Izidor 
Pečovnik. T.T. 

Zlali jubilej LD Tabor 
V soboto so se na slavnostni 

skupščini v Domu krajanov 
sestali lovci Lovske družine 
Tabor, ki praznujejo 50 let 
obstoja. 

Po pozdravnem nagovoru 
predsednika LD Tabor Vinka 
Goropevška, je o preteklih le
tih delovanja spregovoril pod
predsednik Dušan Hus (na 
sliki). Med drugim je pove
dal, da ima družina v upravlja
nju 3490 ha površin, od tega 
90 ha nelovnih. V teh gozdo
vih imajo številne objekte, 
med drugim 48 visokih prež, 
preko sto solnic, dve krmišči 
za divje prašiče, seveda pa 
tudi lovsko kočo, ki jo zgledno 
vzdržujejo, ter ob njej streliš
če, na katerega so še posebej 

ponosni, saj je avtomatizirano 
strelišče na divjega prašiča bi
lo eno prvih, če ne celo prvo v 
Sloveniji. 

Na skupščini, ki so se je 
udeležili tudi številni pred
stavniki drugih lovskih družin 
in seveda pokrovitelj prof. Mi
lan Dobnik - žalski župan, je 
Hubert Kolšek - predstavnik 
Savinjske kozjanske zveze lov
skih družin Celje podelil naj
bolj zaslužnim lovcem odliko
vanja in priznanja zveze, 
predsednik LD Tabor Vinko 
Goropevšek pa priznanja do
mače lovske družine. V nede
ljo so pripravili še tradicional
no lovsko strelsko tekmovanje 
za pokal KS in občinski pokal. 

T. TAVČAR 

Poletni utr ip v slat inski knj ižnic i 
Kot kažejo podatki iz 

knjižnice v Rogaški Slatini, 
mnogi ljudje najdejo čas za 
branje tudi v poletnem času. 
Po besedah Mojce Sever in 
Petre Petanjek, ki sta zadol
ženi za delo z bralci, je obisk 
knjižnice celo dvakrat večji 
kot je v zimskem času. 

Največje zanimanje med 
bralci je za beletristiko, otroš
ko literaturo, za knjige, ki 
obravnavajo polpreteklo zgo
dovino in mejne, okultne ve
de. Za nekatere nove knjige 
obstajajo celo prave čakalne 
liste. V knjižnici, ki jo vodi 
Metka Kodrič, izposojajo tudi 
videokasete, a žal je veliko 
filmskih uspešnic prešlo v 
stalno last prevelikih ljubite
ljev filmske umetnosti. 

Bralci, ki prihajajo iz-same 
Rogaške Slatine, okoliških 
krajev in iz hrvaških vasi, kjer 
so ljudje hodili v slovenske 
šole, se lahko udeležijo tudi 

veliko različnih prireditev. 
Pred dvema letoma so imeli v 
knjižnici, ki je del novega Kul
turnega doma, težave s pušča
njem strehe. Zamakanje je bi
lo tako hudo, da so bile knjige 
pokrite s poUvinilom, prob

lem pa so rešili z obnovo stre
he. Knjižnica je v poletnem 
času odprta v ponedeljek in 
petek med 10. in 18. uro, v 
torek, sredo in četrtek pa med 
9. in 15. uro. 
... . . J O Š T J A N R A K U Š A 

PLANINSKI KOTIČEK 
Na Škrlatico 

Planinsko društvo Železničar Celje, vabi 9. in 10. avgusta, da 
se jim pridružite na pohodu na Kriške pode in Škrlatico. Odhod 
bo v petek, 9. avgusta ob 5.40, z vlakom do Jesenic. Hrano in 
pijačo imejte v nahrbtniku, obvezna pa je oprema za visokogor
je. Zaradi težavne poti je potrebna primerna kondicija. Izlet bo 
vodil planinski vodnik Jože Konrad Ratej. M.M. 
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Bzzzzz na Velenjskem jezeru 
Velenjčani v teh dneh gostijo največjo slovensko športno-turistično prireditev, 10. svetovno prvenstvo Novigo 96 

v teh dneh je Velenjsko je
zero zelo živahno, saj se je 2. ] 
avgusta pričelo 10. svetovno \ 
prvenstvo Naviga 96. Gre za \ 
tekmovanja v ročno vodenih i 
vodnih modelih, prireditev ] 
pa so izrabili tudi za turistič- ; 
no promocijo Velenja-mesta j 
priložnosti in Slovenije. i 

Do 11. avgusta, ko se bo ; 
prvenstvo zaključilo, bo v Ve- l 
lenju preko 700 ljudi s celega I 
sveta. Poleg vseh evropskih ' 
držav na prvenstvu sodeluje- ; 
jo tudi reprezentance Hong 
Konga, Južnoafriške republi- ' 
ke. Kitajske... Tekmovanja so ] 
se že pričela, organizatorji ? 
zaenkrat nimajo večjih težav, ^ 
mti jih ne pričakujejo. Sicer J 
so tekmovanja vsak dan med * 
8. in 17. uro, v popoldanskem ' 
času po končanem uradnem I 
delu pa pričenjajo s sponzor- • 
skimi tekmami. ] 

To »disciplino« so izumili v ; 
Velenju. Od različnih sponzor- '•• 
jev so pridobili lepe praktične ; 
nagrade, ki jih dnevno pode- ; 
ljujejo tekmovalcem, ki v pe- : 
tih minutah prevozijo čim več , 
krogov, ne glede na zmogljivo- ' 
sti čolnov. Tekmovalci se bodo < 
pomerih tudi v finalu, in sicer i 
bosta po dva najboljša z dnev- ^ 
nih tekmovanj tekmovala za I 
notebook, nagrado, ki jo pris- \ 
peva velenjsko računalniško 1 
podjetje Trent. Nagrade se ne- i 
kateri tekmovalci že vnaprej t 
veselijo. \ 

Svetovno prvenstvo se odvi-1 
ja v različnih kategorijah gle-1 
de na starost tekmovalcev in'; 
zmogljivost njihovih modelov, i 
Tekma traja 20 oziroma 25 j 
minut, v tem času pa je po-, 
trebno prevoziti čimveč kro-i 
gov točno določene proge, ki i 
je omejena s 5 bojami. ] 

Vsak čoln mora biti pred j 
tekmo uradno registriran, pri^ 
registraciji dobi tudi frekven-j 
co, s pomočjo katere z daljin-'' 
skim upravljavcem vodi tek-i 
movalni čoln. Nekateri proi-| 
zvajalci motorjev in lupin za.; 
modele sodelujejo na prvens-; 
tvu s svojimi tovarniškimi tek- J 
movalci. Najboljši tekmovalni; 
modeh so izjemno dragoceni, \ 
saj je poleg drage opreme po-; 
trebno vložiti veliko truda, i 
Tekmovalci sami pripravljajoč 
modele za tekmo, zagotavljajo^ 
zanesljivo delovanje, pred-j 
vsem pa se morajo naučiti ro-^ 

kovanja. Vodenje modelov, ki 
brzijo tudi več kot 100 kilome
trov na uro, je namreč zelo 
zahtevna veščina. Modeli dose
gajo ceno tudi po 10 tisoč 
mark, vsi čolni pa so plod več
letnega dela in pripravljanja. 

Daljinsko vodeni ladijski 
modeli kategorije FSR so 
plovni in vozni modeli čol
nov proste konstrukcije, mo
rajo pa imeti obliko in podo
bo čolna. Tekmovalci jih po 
progi vodijo na brezžično da
ljinsko vodenje. Kategorije 
modelov se delijo v FSR-H 
(prosto skonstruirani modeli 
gliserjev z motorjem z notra
njim izgorevanjem, razredi 
so trije od 3,5 do 15 ccm) in 
FSR-V (modeli tekmovalnih 
čolnov za vztrajnostno vož
njo z motorjem z notranjim 
izgorevanjem in pogonom 
na ladijske vijake, razredi so 
štirje od 3,5 do 35 ccm). Tek
movalci so razdeljeni na 
mladince in člane. 

Na tekmovanju v Velenju je 
najbolj številna 31-članska re
prezentanca Nemčije, iz Jugo
slavije prihajata 2 tekmovalca, 
Slovenija pa sodeluje s 16 tek
movalci. Na finalnih tekmova
njih, ki bodo v petek, soboto in 
nedeljo, tekmujejo najboljši iz 
predtekmovanj, med tihimi fa
voriti pa so po nekaterih napo
vedih Kitajci. Sicer so tudi na 
tem tekmovanju možna prese
nečenja, sogovorniki so oce
njevali, da so izjemen napre
dek dosegli mladi tekmovalci. 

Šport, povezan s 
turizmom 

Velenjčani so svetovno pr
venstvo »dobili« po lanskem 
izjemno dobro organiziranem 
evropskem prvenstvu. »Navi
ga 96 je po našem prepričanju 
največji športno-turistični 
projekt z mednarodno udelež
bo v Sloveniji,« pravi predsed
nik organizacijskega odbora 
dr. Milan Medved. »Avgusta 
1994 je Mednarodni prezidij 
svetovne organizacije Naviga 
dodelil Velenju najprej evrop
sko prvenstvo, ki smo ga uspe
šno izvedli lani, po tem pa 
smo postali še organizatorji 
letošnjega svetovnega prvens
tva. Organizacijo prvenstva so 
prevzeli Društvo Modelar, 
Klub vodnih športov in Turi
stično rekreacijski center Jeze
ro, vsi iz Velenja, ki so že lani 
postavili skupen organizacij
ski odbor.« 

V odboru pravijo, da brez 
sodelovanja številnih sponzor
jev in donatorjev ne bi mogli 
pripraviti tako izjemnega 
športno-turističnega dogodka. 
»Še posebej je projekt primer 
zglednega sodelovanja med 
občino Velenje, upravno eno
to ter številnimi podjetji iz 
bližnje in daljne okolice,« je 
povedal dr. Medved. 

Pri operativni izvedbi pr
venstva sodeluje preko 60 lju
di, sodniki so določeni s strani 
mednarodne zveze. Naviga je 
namreč dobro organizirana 
mednarodna zveza, ki ima ze
lo stroga pravila, ki jih je treba 
spoštovati na vseh prvenstvih 
pod njihovim okriljem. 

Pomembno vlogo pa igra tu
di turistična promocija. V ne
deljo so v Beli dvorani ob Ve
lenjskem jezeru odprli Promo
cijski center, v katerem pred
stavljajo turistične zanimivo
sti in naravne lepote Velenja in 
Slovenije. Glede na veliko šte
vilo tekmovalcev in spremlje
valcev Velenjčani pričakujejo, 
da bodo turistično-promocij-
ske prireditve naletele na do
ber odziv. »Člani Navige vsako 
leto preživljajo svoj dopust na 
tovrstnih tekmovanjih. Med 
obiskovalci je večkrat slišati, 
da si niti v sanjah niso pred
stavljali, da je Slovenija, o njej 
so v zadnjih 5 letih vedeli sa
mo iz časopisov, tako lepa in 

bogata,« je strnil vtise obisko
valcev dr. Medved. 

V Promocijskem centru bo
do dnevno pripravili predsta
vitve določenih slovenskih 
predelov, nato pa bodo vse 
zainteresirane povabili na 
obisk teh lepot. Zaenkrat se 
dogovarjajo z Mariborom, 
Zgornjo Savinjsko dolino, Por
torožem, Postojnsko jamo... 
Ob odprtju centra so Velenjča
ni predstavili tudi nov turistič
ni računalniški program Turi
sta, ki je primeren za vse turi

stične agencije ter povezan z 
Internetom. Poleg različnih iz
letov v tem tednu organizator
ji ponujajo še panoramske po
lete s helikopterji, omeniti pa 
moramo tudi popolnoma poln 
kamp ob jezeru. 

Vojna v Sloveniji 
v prvih dneh svetovnega pr

venstva so v Velenju zabeležili 
že več zanimivih utrinkov, ki 
kažejo, kako malo znana je 
Slovenija v svetu. Že lani se je 
zgodilo, da je vodja tekmova
nja s Švedske v Slovenijo pri
potoval brez družine, ker je 
mislil, da je pri nas vojna. 
Sicer pa je večja skupina Nizo
zemcev prišla v Velenje že 14 
dni pred začetkom prvenstva, 
saj so od lanskih udeležencev 
evropskega prvenstva slišah, 
kako je v Sloveniji lepo. Veliko 
naključnih sogovornikov je v 
nedeljo obljubilo, da bodo os
tali še po končanih tekmova
njih in poskusili bolje spozna
ti deželo. 

Sicer so se še pred začetkom 
prvenstva organizatorji znašli 
v manjših težavah, vendar ne 
po svoji krivdi. Tekmovalcem 
iz Hong Konga so namreč na 
letahšču na Dunaju izgubili 
vso prtljago s čolni vred, in 
dva dni je bilo potrebno, da se 
je prtljaga našla. Med slove
sno otvoritvijo (častni pred

sednik je predsednik drž̂  
ga zbora Jožef Školjč, \ 
prireditev tudi uradno o; 
so najbolj prijetno preser 
tekmovalci nizozemske 
zentance. Slovesnega odj 
so se namreč udeležili v,̂  
nih oblačilih, ki so jih spi 
Ijali posebej oblikovani d, 
ki, na nogah so imeli o 
cokle, vsi skupaj pa so nar 
pravi show za gledalce. 

Danes, v četrtek, 8. a 
sta, bodo ob Velenjsken 
zeru še predtekmovanja 
tri, v petek, 9. avgusta 
poleg predtekmovanj 
16.30 uri sponzorska fin 
tekma. Finalna tekmovai 
FSR-V se začnejo v sol 
10. avgusta ob 8. uri, v I 
goriji FSR-H pa v nedelje 
avgusta ob 9. uri. Uradni 
do 10. svetovno prven 
Naviga 96 zaključili v n 
Ijo ob 16. uri. 

Sicer je med tekmovalci 
starejši 69-letni Italijan, n 
lajši pa 9-letni Rus. »V Ji 
njem olimpijskem letu je' 
nje in Slovenija nedvo 
svet v malem,« je prepriča 
Medved. Poleg tega, da ji 
venstvo v Velenju rekordu 
udeležbi, vsi tekmovak 
spremljevalci soglasno 
njujejo, da je eno najlepš 
najbolje pripravljenih pi 
stev. Tako vas lahko skup 
organizatorji le še poval 
na ogled finalnih teken 
koncu tedna na Velenjsk 
zero, na katerem lahko f 
naštetega doživite še mar 
drugega. 

VODOVOD-KANALIZACIJA 
Javno podjetje d.o.o. 
Lava 2 a, 3000 Celje 

nudi opravljanje pripravništva za poklic: 
1. Gradbeni tehnik 
Pogoji: 
-končana V. stopnja strokovne izobrazbe gradbene smeri 
-vozniški izpit B kategorije 

2. Inženir strojništva ali gradbeništva 
Pogoji: 
-končana VI. stopnja strokovne izobrazbe strojne ali gradbene 
smeri 

-vozniški izpit B kategorije 
Delo pod prvo In drugo točko je za določen čas - za dobo 
pripravništva. 
Prednost Imajo kandidati, ki so prijavljeni na zavodu. 
Pisne prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev naj kandidati 
pošljejo v 8. dneh po objavi na gornji naslov. 

Na Pony ranču v Trnovcil 
Edo Ažman iz Trnovca pri 

Dramljah se je po upokojitvi 
začel ukvarjati z rejo poni
jev, za kar ga je pred tremi 
leti navdušil njegov devetlet
ni vnuk Dejan. 

Začeli so z dvema kobilama, 
danes pa imajo šest šetl^nd-
skih ponijev, riied njimi tudi 
kobilico Suzi, za katero gos
pod Edo pravi, da je najmanjši 
poni v Sloveniji. 

Na Pony ranču v Trnovcu so 
uredih pašnik in jahališče, 
kjer otroci lahko jezdijo in 
opazujejo konje. Najmanjše 
Suzi seveda ne morejo jezditi, 
lahko pa jo pobožajo in ji po
nudijo košček prepečenca, ki 
ga ima poleg sladkorčkov naj
raje. Že ko se je skotila, je bila 

zelo majhna, tako da niso ve
deli ali bo sploh preživela. Vsa 
njihova skrb in trud sta danes 
poplačana. Kobilica je stara 
leto in pol, v višino pa meri 
komaj kakšnih 60 centimetrov 
in ne bo več zrasla, saj poniji 
rastejo le do prvega leta staro
sti. Takšnega konjiča bi našli 
le še v kakšnem cirkusu. 

Z majhnimi konji je tako kot 
z majhnimi otroci, pravi gos
pod Edo. V njihovo vzgojo je 
potrebno vložiti veliko časa in 
truda, vendar je trud na koncu 
poplačan. Zjutraj, ko pride v 
hlev, dobi gospod Edo poljub
ček, Suzi pa sladkorček. Seve
da je tudi z drugimi konji veli
ko dela, treba jih je očistiti in 
nahraniti, vendar so na Suzi še 
posebno navezani. S konji tu
di potujejo in na takšnih poteh 

ne manjka dogodivščin. 1 
časom so se odpravili v P o 
trtek, kjer se je kobilica S 
meni nič tebi nič, pridn 
skupini otrok in odšla z r 
na grad. Otroci seveda 
imeli nič proti njihovi 
prijateljici, zaskrbljeni lai 
in njegov pomočnik pa s 
iskala in ko sta jo čez kal 
uro tudi našla, se kar ni m 
ločiti od otrok. 

Sicer pa gospod Edo, ki 
prav tako zelo rad otroke 
vi, da pri njem nekateri 
dvakrat jokajo. Najprej 
strahu pred konji, ko p«' 
mamice in očki končno 
pravijo do tega, da sedeji 
enega izmed ponijev, kar 
čejo domov in spet jokajc 
bi jezdili »samo še en kro| 

mmmmmm LUCIJA gri 

Edo Ažman med svojimi poniji (na levi kobilica Suzi) 
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Vodnjak zelja 
lllorek na Dunaju žreb parov I kroga evropskih rokometnih pokalov-V bobnu tudi 

Celje Pivovarna Laško, Gorenje, Vegrad in Žalec 

QQli Club pri Buda Centru 
iPunaju bo v torek dopold-
, tradicionalno zbirališče 
i|,(,iTietnih pričakovanj in 
r a h u -

V u t e s n j e n i d v o r a n i b o s t a v 
g b u 1. kroga vseh osmih 
tropskih pokalov naša prva-
I Celje Pivovarna Laško in 
fjni zaradi povečanja lige pr-
il(OV prvič nosilca in s tem 
[(Ji favorita za vstop v elito. 

Pokal p rvakov 
Celje Pivovarna Laško ima 
relativno kratkem evrop-

;ein obdobju že veliko neu-
, d n i h izkušenj. »Veliko kvali-
iniji ekip ni med nosilci,« je 

o tradiciji previden Zdravko 
'Ovko, toda njegov strah je 
idveč. Crvena zvezda je pred 
inevi izgubila Butulijo i n Sto-
moviča, za Kaustik je težko 
r̂jeli, da bo obdržal Kuleše-

3 i n Pogorelova, makedonski 
'flister je v približno enaki 
ŝedbi kot predlani, švedski 

'fvaki že dolgo nimajo velikih 
'Očrtov, četrtfinalista so n a -
3 d n j e imeU pred šestimi leti, 
'̂ e druge ekipa p a so zelo 
'ovprečne. 
Možni nasprotniki: SKA 
'̂nsk (Blr), Kielce (Pol), 
ĥtjor (Ukr), Kaustik (Rus), 

'filissia (Grč), Emmen (Niz) . 
Sel (Izr), Karis (Fin),Red-
'̂ fgslids (Šve), Initia Hasselt 

Fraternelle Eschs (Lux), 
- ^ n k a v a (Tur), zmagovalci 
;fedkroga Topolčani (Svk)-
^̂ î en (Bol), C. zvezda (Jug)-
pra (Est), Pelister (Mak)-
J ârden (Gru), Steaua 
'̂ om)-sioboda (BiH). 

Pokal EHF 
Gorenje si je ustvarilo imidž 

Ĵ ĝega slovenskega kluba i n 
' f̂̂ ova lahko ponovilo pred-

polfinale. »Realno smo 
peta ekipa pokala EHF, toda 
•̂ alo sreče lahko sežemo še 
.^)e.« pravi trener Bojan Po-

ki s i želi ekipe iz Bene-
/̂ sa in v primeru močnejše-
1̂  nasprotnika drugo tekmo 

»Konkurenca je izena-
L"^' V e l i k o bo odvisno od 

trenutnega navdiha, pravi po
lom pa bi bila pot na vzhod,« 
meni mlajši Požun, ki je v 
novo sezono štartal brez La-
pajneta (Celje Pivovarna Laš
ko), Germana (Krško), Čatra 
in Ocvirka (prosta), iz druge 
ekipe pa so se vrnili vratar 
Stropnik ter mladi Sovič, Oštir 
in Radšel. 

Možni nasprotniki: Granol-
lers, Vigo (Špa),.Svitlotechnik 
(Ukr), CSKA (Rus), Flensburg 
(Nem), Bruck (Avs), Elektro-
mos (Mad), Karlovac (Hrv) -
nosilci, Minaur (Rom), Prato 
(Ita), Bešiktaš (Tur), Karvina 
(Češ), Sporting (Por), Fillipos 
(Grč), Virum (Dan), Montpel-
lier (Fra), Drott (Šve), Slask 
(Pol), Schaffhausen (Švi), 

Lukxsemburg (Lux), Stjarnan 
(Isl), Lamacos (Cip), Stavan-
ger (Nor), Union Beynoise 
(Bel), Mamuh (Gru), Hirsch-
mann (Niz) , Resen (Mak), 
Partizan (Jug), Jurmalas 
(Lat), Ness Ziona (Izr), zma
govalec predkroga Arkatron 
(Blr)-Visoko (BiH). 

Pokal mest 
Vegrad prav tako upa na 

ugoden žreb, ki Velenjčanke 
lahko popelje zelo daleč. No
silci so sorazmerno močni, v 
drugi skupini ni ekipe, ki bi v 
normalnih okoliščinah lahko 
presenetila. V najmanj atrak
tivnem pokalu bo vehko odvi
sno od žreba, kombinacija 
težkega nasprotnika in dolge 
poti pa bi že lahko bila pogub
na za normalno delovanje klu
ba. 

Možne nasprotnice: June-
kren Bodo (Nor), Silcotub Za-
lau, Rapid Bukarešta (Rom), 
Kuba (Rus), Frankfurt (Nem), 
Ikast (Dan), Stade Bethnois 
(Fra) - nosilci, Čakovec (Hrv), 
Elda Prestigio (Ita), Landhaus 
Wien (Avs), Banska Bystrica 
(Svk), Uzghorod (Ukr), Rad-
nički (Jug), Uster (Švi), Skop
je (Mak), Saglikspor (Tur), 
Hechtel (Bel), Fileni Cingoli 
(Ita), Latsia Nicosia (Cip), Fi-
lippos (Grč), Ula Varena (Lit), 
Halita Baku (Aze) , Drut Beli-
nichi (Blr), Krajina Cazin (Bi-
H) , Šogun Šumen (Bol). 

Pokal pokalnih 
zmagovalk 

Žalec si je Evropo priboril 
po odpovedih Žalca in Mlino-
testa. Nosilci so za Savinjčan-
ke premočni, toda drugi klubi 
niso bistveno močnejši. Tone 
Tiselj se je na sezono priprav
ljal z ogledom olimpijskega 
turnirja v Atlanti, želja pa je 
zaradi bistveno manjših stroš
kov klub iz zahoda. 

Možne nasprotnice: Liitzel-
linden, Leipzig (Nem), Duna-
ferr (Mad), Istočnik (Rus), 
Karbon (Hrv), Larvik (Nor), 
Besancon (Fra), Baia Mare 
(Rom) - nosilci, Zaporožje 
(Ukr), Piotrkowia (Pol), Bidi-
bieta (Špa), Enna (ha), Bog-

danci (Mak), Austria Tabak 
(Avs), Frederiksberg (Dan), 
Verias (Grč), Maccabi Holon 
(Izr), Emmen (Niz) , Funchal 
(Por), Ankara (Tur), Universi-
tatea Gomel (Blr), Sofija 
(Bol), Femina Vise (Bel), 
Bascharage (Lux), St. Gallen 
(Švi), Sombor (Jug), Kutaisi 
(Gru), Željezničar (BiH). 

' , ŽEUKO ZULE 
Foto: GREGOR KATIC 

ŠPORTNI 
KOLEDAR 

P E T E K , 9 . 8 . 

A t l e t i k a 
Velenje: državno prvenstvo 

(od 16.30, do sobote). 

S O B O T A , 1 0 . 8 . 

K o š a r k a 
Slovenske Konjice: 3. polet

ni turnir z udeležbo Olimpije, 
Croatia osiguranja. Rogaške in 
BWC (od 18.30, do nedelje). 

N E D E U A , 1 1 . 8 . 

N o g o m e t 
Velenje: Rudar-Mura, Bel

tinci: Beltinci-Publikum (2. 
krog I. lige); Šentjur: Šentjur-
Kovinar (1. krog pokala, vse 
17.30). 

^nngartnik, Lapajne, Vugrinec in drugi so priprave za novo sezono začeli v Logarski doUniA 

Faik Kamberovič je novo sezono začel z golom, ki ga je dosegel s strelom z glavo. 

NOGOMET 
Celje: edina 

domača zmaga 
»Ko sem nazadnje komen

tiral tekmo, sem bil denarno 
kaznovan in zato bom v pri
hodnje molčal,« je bil po tek
mi Publikum-Primoje (2:1) 
jezen poraženi trener Kova-
čič, ki je meril na pet rume
nih in dva rdeča kartona sla
bega sodnika Govedareviča. 

Hudovali so se tudi Celjani, 
saj so štirikrat porumeneli, to
da po slabem začetku so točke 
ostale na Skalni kleti. Publi-
kum je celo edini na startu 
zmagal doma, čeprav je bilo 
na tribunah samo 500 gledal
cev, na preostalih štirih tek
mah pa je bilo skupaj kar 
13.000 ljudi. »Zanesljivo ne 
igramo nič slabši nogomet kot 
Maribor, Gorica ali Mura, ob
časno celo boljši. Očitno bo 
potrebna sociološka študija,« 
je razmišljal trener Tarbuk, ki 
bo v nedeljo lahko računal na 
Blatnika. »Beltinčani so moj
stri nogometa, ne smemo jim 
pustiti igrati in vrnili se bomo 
neporaženi.« 

Beltinci-Publikum 3-4-5 
14:19 (1991/92-0:3,2:1,1992/ 
93 -2:2.1:2,1993/94-0:2,2:2, 
1994/95 - 1:1, 2:2, 1995/96 -
1:2, 0:2, 1:0, 2:1). 

Rudar zrušil 
prvaka 

Velenjčani so za uvod zru
šili prvaka! Rudar je brez no
vega kapetana Žilnika preki
nil serijo kar 30 zaporednih 
domačih zmag ali remijev 
Gorice, ki je bila neporažena 
skoraj dve leti: od 11. septem
bra 1994 in tekme z ljubljan
skim Železničarjem (2:4). 

Odlični vratar Dabanovič je 
sredi drugega polčas nevaren 
strel odbil v vratnico, domači 
so imeli še nekaj lepih prilož
nosti. Rudar pa se je omejil na 
občasne napade. Edini resnejši 
poskus mladega reprezentanta 
Balagiča je končal v prvakovi 
mreži, v zadnjih minutah je 
Ekmečič dvakrat neuspešno ju-
rišal proti goriškim vratom in 
ostalo je pri minimalni zmagi. 
»Gorica je boljša, na zmago 
nismo upali in niti slučajno vso 
jesen ne bomo nizali podvi
gov,« trener Jarc umirja evfori-
jo v pričakovanju evropske Mu
re. »Sobočani štartajo na na
slov, toda po tekmi pokala 
UEFA na Danskem bodo utru
jeni in z novo zmago morda 
lahko zasedemo vrh.« 

Rudar-Mura 4-1-7 13:18 
(1991/92 - 0:2, 3:2, 1992/93 -
0:3, 0:1, 1993/94 - 0:2, 5:1, 
1994/95 - 2:4, 1:0, 1995/96 -
1:1,0:1, 1:0,0:1). 

ŽEUKO ZULE 
Foto GREGOR KATIC 

Šentjur toži 
NZS 

Načrti in cilji Šentjurja 
so ostali povezani z drugo-
ligaško konkurenco, toda 
klub je zaradi sporne odlo
čitve o desetem prvoligašu 
tožil NZS in dokončno os
tal brez najboljšega strelca 
Oskarja Drobneta. 

Odšli so tudi Pahole, Sa
lomon (oba Steklar), Breč-
ko in Salkič (oba Unior), 
edini novinec je vratar Šri-
bar (Dravinja), na preiz
kušnji je zadovoljil Obrez, 
vendar mora urediti doku
mentacijo z Vevčami. »Eki
pa bo kmalu znana, ne gle
de na morebitne manjše 
spremembe pa v nedeljo v 
pokalu računamo na uspe
šen start. Podobna uvrsti
tev kot lani bi zadovoljila 
naše apetite,« pravi športni 
direktor Stane Emeršič. 
Šentjur bo domače tekme 
igral ob sobotah, prvenstvo 
pa bo 18. avgusta začel z 
gostovanjem pri maribor
skem Železničarju. T. L. 

Končno novo 
• »MM 

igrisce 
steklar se bo pripravljal sa

mo v Rogaški Slatini, kjer so 
v torek odprli ponudbe za 
gradnjo novega igrišča. Grad
nja se bo začela že sredi me
seca in naslednjo jesen naj bi 
Slatinčani končno zaigrali na 
novem objektu. 

Moštvo so zapustili samo 
trije igralci, vendar je bil le 

vratar Kuraj v najboljši enaj-
sterici. Negotova sta še Pahole 
zaradi previsoke odškodnine 
Šentjurja in Marguč, ki naj bi 
vendarle začel s treningi. Tre
ner Edo Koražija za jesen upa 
na uvrstitev med najboljšo pe
terico, ki bi bila izhodišče za 
naskok na vrh. Za uspehe nuj
no potrebuje še enega napa
dalca, vendar uprava opozarja 
na slabo finančno stanje in 
nesmisle nakupov, dokler no
vo igrišče ne bo zgrajeno. Ste
klar sta ob nekaterih mladin
cih okrepila Vidačkovič in Ra-
dulovič (oba Bistrica), doslej 
pa je igral z Železničarjem 0:2, 
Dravo 2:4, Pregrado 4:0 in 
Šentjurjem 2:3. J. T. 

Prijaznejša 
jesen? 

Jesenski del tretjeligaške-
ga prvenstva se bo začel 24. 
avgusta (Unior-Kovinar. Po-
horje-Dravinja, Turnišče-
Steklar). Oba kluba iz Dra
vinjske doline pričakujeta 
boljšo polsezono, saj je 
spomladi Dravinja osvojila 
najmanj točk, Unior pa je^ 
prehitel le še eno ekipo. | 

Unior načrtuje uvrstitev j 
med 3. in 5. mesto, do leta] 
2000 pa prehod med drugoli-1 
gaše. Zreč ni nihče zapustil,^ 
Kocijančič, Dobršek in Križan' 
(vsi Pubhkum) bodo še naprej ^ 
igrali z dvojno registracijo, vi- • 
soke načrte pa bodo pomagali 
uresničiti Salkič, Brečko (oba 
Šentjur), Krašovec (Steklar), 
Šuntner (Kungota), D. Kokol 
(Bistrica) in Pečovnik (Prager-
sko). 

Dravinja ima novega trener
ja Bojana Hrovata. Na dvojno 
registracijo je dobila Šnofla, 
Pitamica (oba Maribor), Kosa 
in Štrajherja (oba Publikum), 
novinca sta še Ivetič in Čelofi-
ga (oba Bistrica), odšel" je sa
mo vratar Šribar (Šentjur), pr
vi cilj pa bo zaustavitev krize 
in nazadovanja. 

Ž. Z. 

Mali nogomet: druga liga 
Po lanski uvedbi prve lige bodo v novi sezoni klubi malega 

nogometa tekmovali tudi v dveh drugih ligah. MNZ Celje i 
bosta v osemčlanski konkurenci zastopala Oplotnica in 
Orkan, prvenstvo pa se bo začelo že 13. septembra. 

Na vzhodu bo tekmovanje dve leti vodila komisija za mali 
nogomet MNZ Celje, ki je bila tudi pobudnik za ustanovitev 
druge lige. V novi sezoni bo tudi nekaj sprememb pravil. Uvaja 
se bonus petih prekrškov (vsak naslednji se bo kaznoval s 
prostim strelom z 12 m brez živega zidu), igralni čas se bo ob 
vsaki prekinitvi zaustavljal, v pokalu pa bodo od četrtfinala 
naprej tudi povratne tekme. Prvoligaške prvenstvo se bo začelo 
20. septembra (Juventus-Luvin Maribor) in bo trajalo do 29. 
marca 1997, pokal pa bo z osmino-finala štartal sredi novembra 
in se končal aprila. 
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Hladna voda , dobra volja 
Maja Cunjak in Urška Ros po kolajnah z državnega prvenstva od danes na mladinskem evropskem prvenstvu v plavanju 

Na absolutnem državnem 
prvenstvu so mladi matador-
ji celjskega plavanja Urška 
Roš, Maja Cunjak in Matjaž 
Kolčan z dvema naslovoma 
in še štirimi kolajnami doka
zali, da je z njimi potrebno v 
bodoče resno računati. Že 
konec tedna z Roševo in Cu-
njakovo na mladinskem 
evropskem prvenstvu v 
Kobenhavnu. 

Roševa za finale 
Urška Roš je že mnogokrat 

dokazala, da sodi ne samo v 
slovenski, temveč tudi v 
evropski plavalni vrh. Lani je 
na MEP v Ženevi na 800 m 
prosto z 9:10,62 izboljšala 
mladinski državni rekord in 
zasedla odUčno 6. mesto. 
Upoštevaje napredek in zre
lost je na Danskem mogoče 
pričakovati še boljšo uvrstitev, 
a ostali dejavniki, ki vplivajo 
na rezuhate in uvrstitve, ne 
omogočajo pričakovanega vz
pona. 

Čeprav je Neptun dobil v 
upravljanje 50-metrski letni 
bazen, so bili pogoji za tre
ning ponovno neprimerni. Vo
da je bila prehladna in število 
kilometrov v bazenu primer
nih dimenzij je premajhno. 
»Pozimi sem na mitingu na 
400 m prosto premagala Goet-
zovo iz Nemčije, v Ženevi pa 
zanjo zaostala za nekaj se
kund. Primerjava o različnih 
pogojih za trening v zimski in 
letni sezoni je dovolj zgovor
na,« pojasnjuje 14-letna Urška 
Roš. 

»Ne glede na lansko 6. me
sto, bom na Danskem zado
voljna že z uvrstitvijo v veliki 
finale. Vrstnice so imele mož
nost boljšega treninga, neka
tere so bile celo v ZDA, vendar 
upam, da bom obržala stik z 
vrhom. V moji paradni disci
plini na 800 m prosto bom 

morala že v kvalifikacijah pla
vati »na polno«, če želim v 
finale. Ob obratu na 400 me
trih bi morala biti nekje med 
4:28 in 4:30, kar je podlaga za 
končnih 9:06 in uvrstitev med 
osmerico,« razmišlja najbolj 
obetavna slovenska plavalka, 
ki bo mladinka še dve sezoni. 

Cunjakova prvič na 
MEP 

Leto dni starejša Maja. Cu
njak bo prvič nastopila v naj
močnejši mednarodni konku
renci. Z osebnim rekordom na 
100 m hrbtno (1:08,02) je pred 
odhodom potrdila vzpon for
me in napovedala naskok na 
finale B v njeni najmočnejši 
disciplini 200 m hrbtno, ki bo 
na sporedu že prvi dan pr
venstva. 

»Nekoliko neprijetno je kot 
prva slovenska reprezentant-
ka skočiti v bazen in to prav v 
moji najmočnejši disciplini. 
Upam, da me trema ne bo 
preveč >zdelala< in z novim 

osebnim rekordom okrog 2:24 
bi lahko računala tudi na po
poldanski nastop,« je rahlo 
prestrašena Maja Cunjak, ki je 
vzdržljiva »plavalka tempa» in 
se zaveda, da bo pomemben 
hiter začetek tekme. 

Urška Roš bo danes nasto
pila v štafeti 4x200 m prosto, 
jutri v kvalifikacijah na 800 
m prosto in v nedeljo na 400 
m prosto in morda v finalu 
na 800 m prosto, Maja Cu
njak pa danes na 200 m hrtb-
no in jutri na 100 m hrtbno. 

Norma za nastop na MEP je 
enaka rezultatu za uvrstitev v 
finale B na lanskem prvens
tvu. V naši desetčlanski repre
zentanci ima največ možnosti 
za mesto pri vrhu Roševa, ven
dar je tudi Cunjakova prepri
čana o izpolnitvi pričakovanj. 
Nekoliko nemiren je le trener 
Mijo Zorko: »Lani sem bil v 
Švici povsem sproščen in Kol
čan ter Roševa sta izvrstno 
plavala. Pred odhodom na 

Dansko je drugače, precej bolj 
sem na trnih in upam, da ne 
gre za slabo znamenje.« 

•
TOMAŽ LUKAČ 

Foto: GREGOR KATIC 

BB v Velenju 
Jutri in v soboto bo v Ve

lenju državno prvenstvo v 
atletiki, na katerem bo na
stopila večina udeležencev 
olimpijskih iger ter repre-
zentanti za mladinsko sve
tovno prvenstvo v Sydneyu, 
ki bo od 21. do 25. avgusta. 

Prvi dan prvenstva bodo 
najbolj zanimive discipline 
tek na 100 m z ovirami za 
ženske, skok v daljino za 
moške (obe 16.30) in v obeh 
konkurencah šprinta (17.55 
in 18.05), v soboto pa kopje 
za ženske (16.40), 400 m z 
ovirami za moške (16.55) in 
200 m za ženske (18.45). Pri
javljenih je več kot 200 atle
tov iz 24 klubov - tudi Brigita 
Bukovec. Velenjski organiza
torji so se odločih, da bo 
vstop na štadion oba dneva 
prost. 

Maja Cunjak in Urška Roš (z leve) dobro razpoloženi pričakujeta MEP. 

Kegljišče brez slez 
Golovec je bil z desetimi stezami dolgo 

največje športno kegljišče na svetu, skoraj 
dve desetletji star objekt pa zadnji mesec 
doživlja temeljito prenovo (na sliki). Vodilno 
nemško podjetje Vollmer bo zamenjalo steze 
in avtomatiko, dela pa naj bi bila končana do 
konca meseca. 

Miroteksove kegljavke bodo tako del priprav 
za novo sezono opravile na kegljiščih v Šoštanju 
in predvsem Slovenskih Konjicah, ki je zelo 
podobno Ferencvarosovemu v Budimpešti, kjer 

bo sredi oktobra svetovni pokal. Celjanke so bile 
konec minulega tedna v Kranjski Gori, kamor se 
bodo znova vrnile danes, na stezah pa bodo 
prve treninge opravile po 15. avgustu. Po preno
vi bo Golovec osrednji center za priprave naših 
reprezentanc za svetovno prvenstvo v Celju 
1998, saj bodo osnovne značilnosti montažnega 
kegljišča za potrebe SKEP povsem enake. Prvo 
večje tekmovanje na novem objektu bo polfina-
le evropskega pokala za ženske, ki bo od 16. do 
18. oktobra. Foto: GREGOR KATIC 

NOGOMET 

I. liga 
1. krog: Publikum-Primorje 

2:1 (1:1); Kamberovič (26), 
Cugmas (56); Gorica-Rudar 
0:1 (0:1), Balagič (65); Mari-
bor-Olimpija 0:0, Koper-Koro-
tan 0:0, Mura-Beltinci 1:3. 
Vrstni red: Behinci, Publi-
kurn. Rudar 3, Maribor, Ko
per, Korotan, Olimpija, 1, Pri-
morje. Gorica, Mura 0. 

PLAVANJE 

Državno prvenstvo 
Radovljica: moški - 100 m 

hrbtno: 1. Kolčan 1:01,29; 200 
m hrbtno: 2. Kolčan 2:11,16; 
ženske: 200 m prosto: 2. Roš 
2:08,89; 400 m prosto: 2. Roš 
4:27,77; 100 m hrbtno: 1. Cu
njak (vsi Nept) 1:08,02; 3. 
Valcl (Vel) 1:08,90; 200 m 
hrbtno: 3. Cunjak (Nept) 
2:26,47; 100 m delfin: 3. Buko
vec 1:07,14; 200 m delfin: 2. 
Bukovec (Vel) 2:24,18. 

KOŠARKA | [ | 
Sezono odpirajo Konjice 9( 

Konec tedna se bo s turnirjem Konjice 96 začela S( 
prijateljskih tekem. Na tradicionalnem poletnem turj) 
bodo v soboto igrali 01impija-BWC (18.30) in Rog^ 
Croatia osiguranje (20.30), v nedeljo pa bosta v istih tet 
še tekmi za 3. mesto in finale. 

Oba dosedanja turnirja so dobili Splitčani, v primeru njil) 
ga novega dvoboja z Ljubljančani pa bo prišlo do generali; 
evropsko ligo, saj sta obe ekipi v isti predtekmovalni sku| 
Dnevna vstopnica za ogled obeh tekem bo 400 tolarjev, zan: 
pa bo tudi nastop Rogaške, ki se pripravlja za prvi šta 
mednarodni konkurenci. Ikov memorial bo 24. in 25.avgu! 
udeležbo domačega Cometa, KS Polzele, Pivovarne LašL 
najbrž Elektre. J 

Rizman še čaka 
KS Polzela se je vrnila iz Črne, že jutri pa seli na i 

osemdnevne priprave v Postojno, med katerimi bodo po 
šeno prenavljali domačo dvorano. Rizman še vedno ni d 
slovenskega državljanstva in naslednji teden bo znano, č 
ostal v Savinjski dolini. 

Pokalni zmagovalci so tudi začeli zbirati podatke o naspn 
kih v evropskem pokalu. »Riga nastopa na enem izmed tu 
jev v Nemčiji, od koder bomo dobili posnetke Latvijcev. Sca 
ni bo igral v Gorici in še nima zapolnjenih vseh igralnih n 
Prav tako Fenerbahče, ki se bo v pripravljalnem obdi 
pomeril z Olimpijo in takrat bomo prišli do potrebnih poda 
tudi o Turkih. Čez dva tedna bomo imeli popolnejšo slil 
nasprotnikih v skupini,« pravi trener Boris Zrinski. 

Kaličanin drugi tujec 
Mesec dni so se košarkarji Rogaške pripravljali na r 

sezono v svoji dvorani, v ponedeljek pa je trener Lju 
Markovič ekipo odpeljal na Boč. V planinskem domu b 
kar 12 dni in trenirali tudi po trikrat na dan. 

Najbolj naporen del priprav bo prekinjen le ob koncu U 
zaradi udeležbe na turnirju Konjice 96. Na Boču je 
Slobodan KaUčanin (211 cm), ki bo verjetno drugi Don 
tujec. Zadnjo sezono je igral v Nikšiču, prej pa za Cr̂  
zvezdo. Za njegov prestop je potrebno le še soglasje jugoslo 
ske zveze, vojak Šiško pa se bo ekipi priključil sredi mesec 
se v TO pripravlja po posebnem programu Markoviča. 

Laščani v Mežici 
Pivovarna Laško je uvodni del priprav za prvo A-1 s « 

opravila v Treh lilijah in na atletskem štadionu v Celjul 
danes je na enotedenskih pripravah v Mežici, kjer bo osi 
do srede, naslednji petek pa bo proti Partizanu odigrala p 
tekmo v novi zasedbi. 

Novi prvoligaš bo na Koroškem pretežno nabiral moči in 
po vrnitvi bo prišla na vrsto serija močnih tekem. Po Partiz 
je v načrtu trenerja Pipana nastop na Ikovem memorail 
Slovenskih Konjicah, zadnja avgustovska dneva domači tu 
Laško Pivo in 14. septembra tekma z Olimpijo, na kateri st 
od igranja tudi uradno poslovil Zoran Gole. 2 



A T L A N T A 1 9 9 6 15 

Popuščanje je bilo odveč 
Slovenske nastope ocenjuje predsednik OKS Janez Kocijančič 

Atlantal996 
pve srebrni kolajni, še de-
,j uvrstitev med najboljši 
ĵet in naslednje štiri do 16. 
ĵ(a, je bil eden kriterijev 

Ij^pijskega komiteja Slove
la za nastop na igrah v 
tlanti. Večina je torej zao-
i\a za pričakovanji in po
beljenimi kriteriji, kar po-
ĵ je tudi predsednik OKS 
^ez Kocijančič. 

„Vsi res niso dosegh začrta
li ciljev, kar je bilo v neki 
gri tudi pričakovati. Gotovo 
IS zdaj čaka trda strokovnja 
âliza selekcioniranja in pri-

av reprezentantov. Obenem 
oramo analizirati, zakaj se 

na olimpijske igre niso spo
sobne uvrstiti naše ekipe v 
športnih igrah, in rezultate re
prezentantov, ki niso dosegli 
začrtanih ciljev,« ocenjuje Ko
cijančič, ki je tudi opozoril na 
goreče razprave pri določanju 
zastopstva. 

V finalu rokometnega tur
nirja je Hrvaška premagala 
Švedsko s 27:26 (16:11) in 
tako ima tri olimpijske prva
ke tudi Celje Pivovarna Laš
ko: Iztoka Puca, Alvara Nači-
noviča in Vladimira Jelčiča. 

»Prav so imeli tisti, ki so 
vztrajali, naj v Atlanto pošlje
mo ekipo športnikov, ki so 

vnaprej zadostili vsem kriteri
jem in so bih pravočasno so
lidno pripravljeni. Vsi, ki so se 
naknadno uvrstili v reprezen
tanco, so v Atlanti dosegli real-
tivno skromne dosežke, kar 
meče posebno luč na zelo raz
grete razprave pred odho
dom,« pravi predsednik OKS, 
ki je tako za naslednje olim
piade posledično namignil na 
še strožje kriterije in merila. 

»Slovenski šport je v Atlanti 
utrdil svoje mesto v medna

rodnem olimpijskem gibanju. 
Doseženi izidi so primerljivi 
ah celo za odtenek boljši od 
tistih v Barceloni pred štirimi 
leti. Srebrni kolajni sta doslej 
najsijajnejši v zgodovini sa
mostojne Slovenije, ob obeh 
pa beležimo še celo vrsto dru
gih uvrstitev v svetovnih vrh,« 
je bil tudi bolj veder Janez 
Kocijančič. 

Po besedah Jureta Kasteli-
ca, trenerja Brigite Bukovec, 
je po srebni kolajni tržna 
vrednost atletinje za nastop 
na mednarodnih mitingih 
10. 000 dolarjev, plačilo vseh 
stroškov in možnost dodatno 
uradno razpisane nagrade. 

V celoti je zadovoljen tudi 
vodja slovenske olimpijske od
prave dr. Marko llešič. »Skup
na ocena v našem taboru se 
giblje okrog tega, da je bilo 
vendarle več tistih, ki so priča
kovanja presegli in so vse svoje 
sposobnosti pokazali prav na 
igrah. Seveda si ne smemo do
mišljati, da smo svetovna 
športna velesila, toda že na
slednje leto moramo začeti s 
pripravami za igre v Sydneyu.« 

ŽEUKO ZULE 

Slovenske uvrstitve 
i Andraž Vehovar (kajak, 
alom), Brigita Bukovec (atle
ta, 100 m ovire -12,59), 4. 
itok Čop (veslanje, enojec), 
enis Žvegelj, Jani Klemen-
č, Milan Janša, Sadik Mujkič 
-eslanje, četverec), 5. Samo 
ledved, Matevž Krumpestar, 
!ier Koprivnika (lokostrels-
0-ekipno), 6. Gregor Can-
ir (atletika, daljava - 811), 
jjmond Debevec (streljanje, 
ačna puška - 692,1 (591)), 7. 
mej Abramič (kajak, sla
mi, 9. Rajmond Debevec 

\s\if,'(anje, MK puška 3x40 -
; ,MK puška 60 leže-596), 
fflBritta Bilač (atletika, višina 

; 13. Alenka Bikar (atletika, 
I im-22,82) , 14. Luka Špik, 
ITul (veslanje, dvojni dvo-

,Ec], Samo Medved (loko
strelstvo), 15. Mitja Margon, 
bmaž Čopi (jadranje, 470), 

,8. Vesna Dekleva (jadranje, 
|vropa), 19. Alenka Kejžar 
plavanje, 200 m mešano -
18,39), Alenka in Janja Orel 

• jadranje, 470), 20. Jure Bučar 

Brigita Bukovec 

(plavanje, 200 m prosto -
3:57,36), Alenka Kejžar (pla
vanje, 200 m prsno - 2:33,34), 

21. Renata Strašek (atletika, 
kopje - 57,04), Miro Kocuvan 

(atletika. 400 m - 49,66), 22. 
Ksenija Predikaka (atletika, 
daljava - 637), 24. Gregor Ter-
dič (kanu, slalom), 25. Metka 
Sparavec (plavanje, 50 m pro
sto - 26,43), 26. Fedja Marušič 
(kajak, slalom), 2Z Igor Prime 
(atletika, disk - 59,12), 28. 
Metka Sparavec (plavanje, 100 
m prosto - 57,66), Igor Majcen 
(plavanje, 1500 m prosto -
16:10,81), Simon Hočevar (ka
nu, slalom), 

32. Robert Pintarič (kole
sarstvo, kronometer), 34. Jure 
Bučar (plavanje, 200 m prosto 
- 1:54,75), 36. Peter Mankoč 
(plavanje, 100 m delfin -
55,59), 38. Jerneja Pere (atleti
ka, 100 m -11,63), 

52. Helena Javor nik (atleti
ka, maraton - 2;46:58), 54. 
Matevž Krumpestar (loko
strelstvo) , 

64. Peter Koprivnikar (loko
strelstvo), 70. Robert Pintarič 
(kolesarstvo, cestna vožnja). 

Brez uvrstitve: Peter Man
koč (plavanje, 200 m meša
no). 

Sydney bo leta 2000 prizorišče naslednje olimpiade. 

OLIMPIJSKI DNEVNIK 

Laško pivo na 
Tromostovju 

Igre so končane, razdelje
nih je 271 kompletov kolajn, 
prodanih je bilo rekordnih 
8,6 milijona vstopnic in čisti 
prihodek iz tega naslova je 
468 milijonov dolarjev. Toda 
nikomur se ne toži po Atlan
ti, vse reprezentance so si 
bile zadnje dni edine: čim 
prej domov. 

Kajakaši so Vehovarjevo sre
bro proslavili na reki Okocee, 
zato je bila v slovenski hiši 
prava veselica šele ob uspehu 
Bukovčeve. Po nastopih so se 
vsi športniki sprostili, najbolj 
pa si je dal duška Vehovar. Po 
prihodu v olimpijsko vas so 
srebrnega kajakaša namestili v 
sobo tiskovnega atašeja Evge-
na Berganta, ki je po treh dneh 
pohvalil sostanovalca. »Nikoh 
še nisem tako uvidevnega ci-
mra. Nikoli ga ni v sobi.« 

Atlanta je bila domala ves 
čas razposajena, olimpijski 
utrip pa je zmotila le bomba v 
ohmpijskem parku. Prve dni 
je bilo super, light showi, vo
dometi in na vsakem vogalu 
skupina glasbenikov, po dveh 
smrtnih žrtvah in desetinah 
ranjenih pa se je vse spreme

nilo. Park so odprH, toda na 
vhodih so bile grozljive kon
trole. Varnostniki so pregledo
vali tudi torbe, in novinarji smo 
se raje držali stranskih poti. 

Od osrednjega novinarskega 
središča do dvorane Georgia 
Dome je le nekaj sto metrov, 
toda čez ohmpijski park. Zato 
smo iz previdnosti naredili ve
lik ovinek in v dvorano še ved
no prišli krepko pred kolegi, ki 
so ubrali najkrajšo pot. Torbe 
natlačene s papirji in računal
niki so morali odpreti tudi po 
petkrat in varnostnikov smo 
se že na daleč izogibali. 

Andraž Vehovar in Brigita 
Bukovec bosta za osvojeni ko
lajni dobila vsak po kamion 
pločevink Laškega piva. Skle
nila sta dogovor, da bosta na
gradi prepolovila: 13.000 plo
čevink bosta vnovčila, drugi 
kamion pa pripeljala v Ljublja
no in pivo delila med mimoi
doče. Akcija pred drugo polo
vico avgusta ne bo možna, saj 
imajo pokrovitelji olimpijske 
odprave še deset dni po igrah 
ekskluzivno pravico do rekla
miranja junakov Atlante, toda 
potem bo veselo. 

I BOŠTJAN ISTENIČ 
(Dnevnik) 

Syciney: nočne igre 
Atlanta je preteklost, začenja se odštevanja do zimskih iger v Nagonu 1998 in 

letnih v Sydneyu na prelomu tisočletja. 

»Olimpijske igre smo zau
pali deželi, ki ima zelo rada 
šport, in menimo, da smo jih 
izročili v najboljše roke,« je 
24. septembra 1993 v Mona-
cu predsednik MOK Juan 
Antonio Samaranch uteme
ljil dodelitev 27. poletnih 
olimpijskih iger 2000 av
stralskemu velemestu Syd-
neyu. 

Avstralci so d o Melbournu 
1956 drugič fmreditelji ohm-
piade in so že na startu prese
netili odličnike iz MOK. 
»Sydney ponuja več, kot smo 
pričakovali,« je ob prvem obi
sku - bilo je pred skoraj tremi 
leti - priznala kontrolna komi
sija olimpijskega gibanja. Do
bili so zagotovila, da bodo 
udeleženci iger deležni še po
sebnih ugodnosti in Avstralci 
so v svojih prizadevanjih odšli 
tako daleč, da so v okviru vla
de ustanovili celo ministrstvo 
za olimpijske igre 2000. 

Organizatorji bodo prevzeli 
potovalne stroške za vse šport
nike z vsega sveta, kar je po 
grobih izračunih okrog 24,5 
milijarde dolarjev. Sydney po
nuja v olimpijskem parku, ki 
ga že dlje časa gradijo, igre 
kratkih poti. Park je od središ
ča mesta oddaljen 15 kilome
trov, več kot polovica udele

žencev bo arene iz olimpijske 
vasi lahko doseglo peš, kom
pleks pa na enem delu omeju
je pristanišče za jahte, kjer 
bodo tekmovanja v jadranju. 

Olimpijska vas za 10.000 
športnikov in 5.000 funkcio
narjev je delo načrtovalcev av
stralske veje ekološke organi
zacije Greenpeace. Nastaja 
2500 stanovanjskih enost s 
strešnimi vrtovi in solarnimi 
napravami za hlajenje in gret
je. »Doslej še nihče na svetu ni 
poskušal v gradbeni projekt 
vključiti vseh ekoloških vidi
kov,« pravijo v organizacij
skem odboru. 

P r e d T V i g o i k i i 
zjutraj 

»Sydney ni dobra odločitev 
za sponzorje, za televizijo in 
za splošne posle z olimpiade, 
je pa zelo dobro za MOK in 
krepitev olimpijskega duha,« 
ocenjuje Samaranch, ki bo pri 
Evropejcih znova dobil nekaj 

črnih točk. Najpomembnejše 
tekme bodo ob avstralskih 
opoldanskih in popoldanskih 
urah, v čemer se zrcali moč 
ameriškega medijskega kapi
tala. Na zahodni obali bo ta
krat ura 18., na vzhodni 21., v 
Evropi pa - noč! 

Po srednjeveropskem času 
bodo v drugi polovici septem
bra 2000 najbolj vznemirljiva 
olimpijska dogajanja med tret
jo in deveto zjutraj, zato bodo 
Avstralci od televizijskih pre
nosov dobili »samo« 488 mili
jonov dolarjev. Za primerjavo: 
Manchester je upal na 600, 
Berlin na 571, Peking na 400 
milijonov zelencev. »Zaradi te
ga nam nihče ne more očitati, 
da nam gre samo za denar,« 
odločitev o Sydneyu dodatno 
argumenitrajo pri MOK. 

Sydney ima 4,5 milijone 
prebivalcev in je najbolj sliko
vito pristanišče na svetu. Na 
Bennelong Pointu je znameni
ta sydneyska operna hiša, ki 
jo je organizacijski komite 
SOBC (Sydney 01ympic Bid 
Committe) vključil v logotip 
27. poletnih iger. Osrednji šta
dion so začeli graditi pred me
seci in bo predvidoma končan 
do aprila 1999, toda še prej -
čez dobro letno dni - bo MOK 
med mnogimi kandidati izbral 
prizorišče iger 2004. 

- - ŽEUKO ZULE 
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K o č u t i š s v e t , z e m l j o i n s o n c e 
Trije Šentjurčani osvojili do zdaj še nepremagano steno Chacraraja 

v začetku julija se je iz 
Peruja, iz južnoameriških 
Andov, vrnila slovenska od
prava, ki je osvojila do letos 
še nepremagano zahodno 
steno Chacraraja. Poleg »ui
granega teama« Dušana De
belaka, Viktorja Mlinarja in 
Tomaža Žerovnika, ki so sto
pili na sam vrh, so bili v 
odpravi še Aleš Nežmah, ta 
je preplezal prvenstveno 
smer v Pisku in osvojil tudi 
najvišjo goro Peruja Huasca-
ran, in Jože Cajzek (vsi člani 
AO Rifnik Šentjur) ter Igor 
Oblak iz AO Škofja Loka in 
dva nosača. 

Odprava je v Peru prišla že 
maja, veridar so se zaradi sla
bega vremena stene lotili šele 
na začetku junija, ko je pod 
zahodno steno Chacraraja 
odšla izvidnica in našla najpri
mernejšo pot. Čez približno 
en teden so uredili pot na pr
vih 400 metrov stene in do 
baznega tabora znosili tudi 
vso opremo. 

Nato sta 16. in 17. junija 
Viktor in Igor splezala prvi 
previsni skalni skok 80 metrov 
in uredila prostor za bivakira
nje, pri čemer jima je pomagal 
tudi Bask Aritza Monasterio. 
Prvi raztezaj 53 metrov je bil 
previsen približno 10 metrov 
in je bil ocenjen z zelo visoko 
tehnično oceno in oceno pri 
prostem plezanju: VII-, A3. S 
plezanjem sta kmalu odneha
la, ker se je zlomila ročica za 
vrtanje svedrov. Pri vračanju 
je Igorja zasula snežna opast z 
vršnega dela, mu poškodovala 
roko in preprečila nadaljnje 
plezanje. Prav tako je tudi 
Bask Monasterio pomrznil po 
nogah in se ni mogel več vrniti 
vsteno. 

Pet dni kasneje sta v steno 
odšla Tomaž in Dušan, vendar 
sta se zaradi snega in zaradi 
majhnih prsnih plazov odloči
la za sestop. Potem so 26. juni
ja poskusili vsi trije, vendar jih 
je močna odjuga, zaradi kate
re so po stenah tekU vodni 

slapovi, spravila nazaj v prvi 
bivak. Naslednji dan je Dušan 
splezal težak raztezaj z oceno 
VII A3, za njim pa sta prišla 
tudi Žerovnik in Mlinar, skupaj 
so preplezali še kakšnih 15 me
trov, se zavlekli pod plitvo stre-
hico in postavili drugi bivak. 

Na vr i iu 
28. junija se je za njih začela 

prava pustolovščina. Prepleza
li so dva raztežaja do zalede-
nelega slapa, ki je kot giljotina 
visel iz stene. Ker čez slap po 
poldvanajsti uri zaradi odjuge 
leti kamenje in še kaj drugega, 
so bivakirali na skalni polici. S 
plezanjem so nadaljevali še is
ti dan malce pred polnočjo, ko 
se je na nebu pokazala luna. 
Viki je porabil za 30 metrov 
dolg previsen slap z zelo sla
bim ledom celi dve uri in pol. 
V normalnih razmerah bi za 
pot porabil kvečjemu pol ure. 
Vseskozi je moral biti maksi
malno skoncentriran in ga s 
tira ni smela vreči niti utruje
nost, niti slabe razmere. S tem 
mučnim Vikijevim plezanjem 
pa je bila pot v vrhnji del stene 
odprta in je do vrha smeri osta
lo še samo osem raztežajev. 

Ob približno pol štirih po
poldne so vsi trije stali na ra
mi, približno 50 metrov pod 
vrhom, pot na vrh je bila zara
di opasti in puhlega snega sil
no težka. Sledilo je seveda ve
selje brez konca in kraja ali kot 
je zapisal v svoji knjigi Pot 
Nejc Zaplotnik, znani alpinist 
iz Kranja, ki je svojo življenj
sko pot končal že pred leti v 
objemu gora: »Alpinizem je 
kakor umetnost: v delo vložiš 
vse svoje moči, vso svojo du
šo, pozabiš na vse, živiš le še 
za en meter pred seboj in ko 
stojiš utrujen na zasneženem 
vrhu in te sonce ogreva, čutiš 
v sebi lepoto, ki je ne znaš 
opisati. Čutiš svet, čutiš Zem
ljo, Sonce, veter, vse diha s 
teboj in te omamlja. Prijatelj, 
ki je s teboj molči, le oči mu 
žarijo sredi udrtih Hc in ne da 
bi ga spraševal, veš, da doživ
lja isto.« 

Čeprav je med pogovorom 
Dušan izrecno trdil, da besede 
lažejo, da ni takšnih besed, ki 
bi opisale občutja ob osvojitvi 
vrha ali stene, saj čari sami 
obstajajo v človeku samem, pa 
vem, da bi se s to izpovedjo 
strinjal. 

Odpravo v Ande so podprli 
Alpos Šentjur, Facing Ljublja
na, Constructa Idrija, Elek-
troinstalacije Selič Šentjur, 
Maptrade Slovenska Bistrica, 
Avtoprevozništvo Rajh Zvon-
ko, Makrocom Šentjur, Grafo-
stik Šentrupet nad Laškim, 
Občina Šentjur, Probit Slo
venske Konjice, Delo Ljublja
na, Dinos Celje, Razvojni cen
ter IRC Celje, Kemikal Dom
žale, Duena-Spirulina, Ever-
green club Celje-Šentjur, Tel-
kom Nazarje, Terra šport Ma
ribor, Alp šport Novo mesto, 
Kemoplast Šentjur in gostišče 
Štorman. 

Ker je tudi z gore treba ved
no priti, in je marsikdaj to še 
težje, so pribUžno ob pol še
stih popoldne začeh sestopati 
in do vznožja, do baznega ta
bora prispeli ob pol devetih 
naslednje jutro. Zadnja dva 
dni niso nič spaU in samo en
krat kuhali, pojedli vsak tri 
snickerse in popili pol litra 
tekočine. 

Šilit ndmesto 
treninga 

Vsi ti podatki so razvidni iz 
poročila, ki so ga alpinisti od
dali PZS, nič pa ni napisano o 
zakulisju vsega dogajanja. 
Težko je dobiti alpiniste na 
enem mestu, saj Tomaž in Du
šan delata v Ljubljani, Viki pa 
v Šoštanju. Med pogovorom z 
Dušanom in Vikijem je bil bolj 
gostobeseden prvi, medtem ko 
je Viki vseskozi molčal, se sme
jal in s tem očitno soglašal z 
Dušanovim pripovedovanjem. 

»Takrat ko bi se moral naj
bolj pripravljati in največ časa 
posvetiti treningu, moraš na 
šiht. Skoraj vsi opravljamo vi
šinska dela, ki so zelo naporna 
in nevarna. Poleg tega mora
mo dan za dnem iskati spon
zorje, včasih še predavati... 
Potem se nemalokrat zgodi, 

da so nekateri psihično in fi
zično popolnoma pripravljeni, 
finančno pa ne. Zato morajo 
ostati doma. Odprave stanejo 
namreč pravo premoženje, 
vendar kljub temu nikoli ne 
pomislim, da bi ta zasluženi 
denar porabil v druge name
ne,« je pripovedoval Dušan o 
težavah, s katerimi se srečuje
jo alpinisti. »Kadar si najdemo 
čas, to je največkrat pozimi, se 
s plezalnim klubom odpravi
mo v Logarsko dolino in tam 
plezamo vse najtežje smeri.« 

Žal se vse odprave ne konča
jo s srečnim koncem. Nič koh-

ko žrtev so že zahtevale gore, 
alpinisti pa še vedno plezajo 
in vedno tudi bodo. Šentjur
ska alpinista nesreč ne pripi
sujeta toliko neizkušenosti 
plezalcev, ampak »slabim dne
vom«, ko jih preseneti plaz ali 
nevihta, utrga se kos ledene 
plošče... »Velikokrat se ti zgo
di, da vidiš, da si za las ušel 
smrti, da si imel srečo. Potem 
začneš verovati v nekaj, kar je 
nad teboj, v nekakšnega ange
la varuha. Sicer pa nikoli ne 
moreš reči, da si bil v smrtni 
nevarnosti, ker potemtakem 
ne bi preživel,« je razlagal Du

šan. »Enkrat se mi je na prj 
že zgodilo, to je bilo na J; 
ju, da me je zasul prsni plj 
bi se lahko zadušil, ker ka 
koli vdihneš, vdihneš snê  
do in se v bistvu utopiš, 
plazom sem bil 3 minute j 
bi lahko bilo zame usodne 

Jeseni bo v Himalajo o 
zvezna odprava An Pi Naj 
96. Zvezna odprava bo štel 
članov iz cele Slovenije, i 
najboljšimi pa so tudi Šeni 
čani: Aco Pepevnik, ki je 
predsednik AO Rifnik, Di 
Debelak in Tomaž Žeroi 
ter rezerva Viki Mlinar. 

Alpinisti so znani po teir 
se neradi hvalijo. Vseenc 
sem od Vikija zvedela, da ji 
Dušan prvi v bivši Jugosla 
ki je preplezal smer A 5 
sicer z osvojitvijo El Capii 
v Severni Ameriki. Dušar 
mi je povedal, da je Viki s 
res zelo dober alpinist, h 
sploh pokazal, ko je na ( 
crarahu preplezal tisti slap 

Z vzponom na še nepre 
gano steno Chacraraja so š 
jurski alpinisti dokazali, d; 
dijo v sam svetovni vrh. HI 
pa tudi dokazali, da Koz 
sko, pa čeprav po mm 
mnogih revno in neraz' 
premore ogromno bogas 
Takšnega bogastva, ki se g 
da kupiti ali prodati, in ki c 
ja v človeku samem, ga bq 
in mu dela lepše življenj^ 

NINA GRl 

Dušan Debelak in Tomaž Žerovnik v začasnem pribežališču. 

Viki Mlinar v steni. 
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Nova obleka študijske kniižnice 
Selitev dveh oddelkov v Prešernovo ulico? 

jd^Iek za študij, iz okvi-
0gretinje knjižnice Celje, 
l̂ eiuitno zaradi obnavlja-
î otranjosti za obiskoval-

^ ^ p r t . Do 20. avgusta na-
^.^vajo obnoviti dotrajano 
Iĵ njost. Novembra bodo 
i^feč obeležili 50-letnico 
j ^ o v i t v e celjske Študijske 
j i ž i i i c e , prednice Oddelka 
š t u d i j . 

prenavljanjem Oddel-
j2 študij si je mogoče nje-
0 literaturo v nujnih pri-
[jh izposoditi s posredova
l i Oddelka za odrasle in 
i d i n o , na Gledališkem trgu. 
;tudijskem oddelku želijo 
20. avgusta obnoviti tla, ga 
einiti z novimi čitalniškimi 
rami, pultom za izposojo 
novimi mizami za računal-
e. Okvirna vrednost obno-
prostorov ter opreme je 6 

milijonov tolarjev, pri čemer 
gre za občinska sredstva 
amortizacije, deloma pa tudi 
za lastne prihodke, je povedal 
direktor Osrednje knjižnice, 
Janko Germadnik. 

Knjižnična oprema na Mu
zejskem trgu je večinoma sta
ra, iz časa ko so poslopje zgra
dili, nekateri kosi pohištva pa 
so še celo iz prve povojne Štu
dijske knjižnice. Takrat, v ča

su ministra Ferda Kozaka, so 
ustanovili eno prvih sloven
skih Študijskih knjižnic prav v 
mestu ob Savinji. V sedemde
setih letih, po nastanku nove 
zakonodaje, so različne knjiž
nice združili, s čimer so nasta
li oddelki. 

Za prihodnja leta načrtujejo 
v Celju obnavljanje prostorov 
bivše tiskarne v Prešernovi 
ulici, nasproti sodišča, ki so jo 

po denacionalizacijskem po
stopku vrnili Mohorjevi druž
bi. V teh prostorih nameravajo 
združiti Oddelek za odrasle in 
mladino kot tudi oddelek za 
otroke, ki sta zdaj na Gledališ
kem trgu. Prostori v Prešerno
vi ulici so dotrajani ter utes
njeni, zato razmišljajo, da bi 
arhitekti poskrbeU še za prizi
dek. 

I BRANE JERANKO 

Kolonija v 
Ve len ju 

If Galeriji Kulturnega 
itra Ivan Napotnik v Ve-
iju je odprta razstava sli-
rskih del, nastalih na li-
rai koloniji, ki je bila 
jšnji mesec v Velenju. 
,etos so v organizaciji Kul-
nega centra že sedmič pri-

Mi slikarsko kolonijo, na 
^ B s o povabili študente 
Hcnih letnikov oziroma 
H u so na podiplomskem 
H p na Akademiji za li
lo umetnost v Ljubljani, 
io gre za avtorje, ki so 
iravili že več let študija in 
v kreativnem pogledu že 
segli precejšnjo zrelost. V 
i m i h letih kolonije, se je 
rslilo v Velenju že več kot 
itdeset diplomantov, med 
lerimi mnogi danes pome-
0 vidna imena kot ustvar-
cinajmlajše generacije sli-
'jev v slovenskem prosto-

okrat je bila kolonija med 
in 21. junijem, kot že 
(Sajno v samem Velenju 
njegovi neposredni okoli-
Polni razgibanih prede-

' v katerih ima umetnik na 
')o vrsto različnih in zani-
^'h motivov za upodobi-
' Pretekla leta je na velenj-

kolonijah praviloma so-
'ovalo večje število štu-
'̂ 'ov, medtem ko so letos 
'prisotni zgolj štirje ude-
•^'ici, čeprav jih je bilo več 
'l̂ vljenih. Odpovedi so 
'̂ Pele v zadnjem trenutku 

'̂cer zaradi bolezni, več 
Povedanih pa je imelo v 
č̂asu tudi izpitne roke na 

Ĵ êmiji. Tako so sodelova-
^̂ 'stina Lažetič-Kiki iz No-
f Mesta, Sašo Vrabič iz 
/'^'ij Gradca, Mojc4 Lam-
.'̂  Šentjerneja ter Simon 
1''̂ -̂  iz Rimskih Toplic, ki 
^^idi prejgi nagrado slikar-

"kolonije in bo imel v 
j sezoni tudi samostoj-
^̂ ẑstavo v prostorih Kul-
^'^^§3 centra Velenje, letos 
(,'yudi že dobil študent
ki ""ešernovo nagrado za 
'^slikarsko stvarjanje. 

BORIS GORUPIČ 

Spoznavajmo vino 
Slovenski knjižni trg je do

bil zelo kakovostno, za stro
kovnjake in laike zelo upo
rabno knjigo dr. Julija Nema-
niča Spoznavajmo vino, ki jo 
je izdal Kmečki glas. Njena 
bistvena vrednost je v stro
kovno zelo preglednem in 
suverenem podajanju vsebi
ne na način, ki je privlačen 
za širši bralski krog. Ta je 
namreč tudi najbolj potre
ben tovrstnih informacij. 

Dr. Julij Nemanič je enolog 
mednarodnega ugleda. Napi
sal je knjigo o vinih in njiho
vih sortah, o degustacijah in 
ocenjevanju vina in o tem, ka
ko je treba iskati skladnost 
med hrano in vinom. Saj ne bi 
mogli reči, da na Slovenskem 
nismo imeli tovrstne literatu
re, toda vsaka knjiga zase je 
bila usmerjena v drugo bistvo. 

Avtor nas najprej pouči, ka
ko pri preizkušanju vina delu
jejo čutila od vidnih zaznav in 

njihovih opisov, do zaznava
nja vonja in okusa. Zatem 
nam predstavi vina in sorte. 
Podrobno opiše degustacijo in 
ocenjevanje vin ter nam da 
napotke, kako je treba organi
zirati delo, nam razloži, kaj je 
senzorična analiza v primerja
vi s kemično, nam predstavi 
metode ocenjevanja. Sledi po
glavje o strežbi vina, zatem pa 
še tisto o vinu in hrani. 

Čisto na koncu ima knjiga še 
krajše, a nič manj zanimive 
prispevke o vinoteki, vinskih 
pregovorih, dodan je vinski 
slovarček in pravilnik medna
rodnega ocenjevanja Vino 
Ljubljana. Dr. Julij Nemanič 
daje bralcu vrsto koristnih 
nasvetov in napotkov in mu 
pomaga pri izbiri ustrezne ter
minologije. V času, ko postaja 
poznavanje kulture pitja (ne 
le vinske kulture) povsem na
vadna razsežnost splošne raz
gledanosti, je ravno raba us
trezne terminologije zelo po
membna. Nemaničeva knjiga 
je poleg drugih strokovnih ko

rektnosti ravno v tej smeri po
membna novost. 

Knjiga ima še eno poslanstvo: 
kdor pozna avtorja, ve, da je 
doma iz Bele Krajine in da je v 
času študija na univerzi in po 
njem prehodil pot od praktika v 
metliški vinski kleti do medna
rodno uveljavljenega strokov
njaka s prakso v tujini in je zato 
beseda o vinu izgovorjena iz 
njegovih ust tehtna, predvsem 
pa spoštljiva do zemlje in vino
gradnika oziroma kletarja. Bra
lec bo tudi med vrsticami ugo
tovil prenekatero plemenito mi
sel o poslanstvu vina in vinske 
kulture v času, ko si v življenju 
razmajanih vrednot mnogo lju
di ponovno išče smisel do vese
lja v življenju in si skuša dvigni
ti njegovo kakovostno raven. 
Knjiga Spoznajmo vino, za ka
tero je napisal tehten uvod dr. 
Dušan Terčelj, ponuja vsebino, 
ki nam lahko pomaga pri prej 
omenjenem iskanju. Tudi naše 
srednje šole bi jo lahko temelji
teje spoznale. 

DRAGO MEDVED 

ZAPISOVANJA 
U m a z a n z a s l u ž e k 

Da ne bo pomote! Naslov je 
izposojen pri punk zasedbi 
Sex Pistols, ki je z istoimen
skim naslovom turneje želela 
opozoriti na dejstvo, da so se 
člani zasedbe po dvajsetih le
tih zbrali izključno zato, da bi 
še nekaj zaslužili. Da bi na
polnili svoje denarnice in bolj 
bogato opremili svoje vikend 
hišice na sredozemskih oto
kih. In, ker njihovo početje 
domala nikoli ni bilo poveza
no z denarjem, ker so njihovi 
kolegi iz zasedb na primer 
Rolling Stones, Queen... zatrje
vali, da na stara leta igrajo 
izključno zaradi užitka, da jih 
denar ne zanima (kakšna 
laž!), so se Sex Pistols odločili 
to javno priznati. In pol jim je 
bilo oproščeno. 

Ampak, če mene vprašate, 
zaslužek ne more biti nikoli 
umazan. Je samo zaslužek. In 
pika. Pa čeprav je zaslužen s 
trdim delom za tekočim tra
kom v tovarni, ki komaj še 
obratuje, pa čeprav je zaslu
žen z rockovskim nastopa
njem po najbolj odročnih di
skotekah in nenazadnje, četu
di je zaslužen z oboroženim 
ropom banke. Zaslužek je za
služek. Umazana je lahko edi-
nole pot, po kateri je prišlo do 
tega zaslužka. Ker zaslužek je 
cilj. Pomembna pa je pot. Če 
sledimo Nejcu Zaplotniku, 
pred leti umrlemu alpinistu, 
duha napolnjuje z upanjem 
na cilj. Ta pa je lahko umaza
na, čista oziroma, če govori
mo o zaslužku, nepoštena in 
poštena. 

Olimpijskih iger ne krojijo 
športniki. Že dolgo ne več. 
Marveč menadžerji. Cash-ma-

Piše: TADEJ ČATER 

kerji. Ti pa tudi med tekmo 
mislijo na svojo denarnico. Pri 
čemer jim ne gre ničesar za
meriti. Ker imajo od tega veli
ko tudi športniki. In njihov 
zaslužek je torej zgolj zaslu
žek. Tako kot je tudi mena-
džerjev zaslužek samo zaslu
žek. Le njuni stezi, ki sta pri
peljali do zaslužka, sta različ
ni. S čimer nočem reči, da je 
katera od teh poti umazana. 
Zakaj bi bila pot, ki vodi do 
zaslužka preko reklam na 
majici umazana? Daleč od te
ga. Umazana pot na račun 
športnega dobička so lahko 
edinole Olimpijske igre. Ki za
to, da bi bila blagajna bolj 
polna, izkoriščajo šport. »Eno 
najbolj plemenitih dejavnosti 
človeka«, je zapisal Marjan 
Rožaiic. In, če sledimo Rožaii-
cu še naprej, potem ugotovi
mo, da so Olimpijske igre ne
kaj najbolj umazanega, kar 
se je lahko pripetilo sodobne
mu človeku. Moderne Olim
pijske igre, seveda. Take, ki se 
organizirajo izključno zaradi 
dobička. In niti najmanj zara
di športa. In igre, ki jih ravno
kar gledamo, so točno take. 
Umazane. Ker so vsepočez 
prepredene z željo po zaslužku 
na račun športa. 

Daleč od velikih središč 
v Zagorju se po petju radi poveselijo 

Krajevna skupnost Zagorje pri Le-
sičnem je v osrčju Kozjanskega, daleč 
od velikih središč. To pa ne pomeni, 
da v kraju, ki je za marsikaj prikraj
šan, ni razmeroma bogatega kultur
nega življenja. Posebej so ponosni na 
zagorski mešani pevski zbor, ki druži 
največje ljubitelje glasbe. 

Mešani pevski zbor iz Zagorja pri 
Lesičnem prepeva že četrto leto. V kra
ju so bili brez zbora, nato pa so se 
posamezniki, med njimi Marjan Tovor
nik, zavzeli za ustanovitev zbora. Da
nes si krajevno kulturno življenje brez 
njihovih nastopov težko predstavljajo. 
Največ nastopajo v domačem kraju, za 
materinski dan, za slovenski kulturni 
praznik in podobne priložnosti, nasto
pili so na letošnjem srečanju sosednjih 
krajevnih skupnosti, za največje cerk
vene praznike pa nastopijo v domači, 
sloviti romarski cerkvi Zagorske matere 
Božje. Na letošnji medobčinski reviji 
pevskih zborov, v Kristalni dvorani v 
Rogaški Slatini, so nastopili že tretjič, 
prav tako na srečanju kozjanskih pev
skih zborov v Kozjem. Bili so še na 
veUkem pevskem taboru v Šentvidu pri 
Stični. V domačem kraju jih je mogoče 
sUšati tudi kadar spremljajo sokrajane 
na zadnji poti. 

Njihov pevovodja je Matej Romih iz 
Šentvida pri Planini, ki vodi tudi doma
či, šentviški zbor, ter moškega na Plani

ni. Predsednik pevskega zbora v Zagor
ju pri Lesičnem je Toni Hladin, ki ima 
na skrbi organizacijske zadeve. V zbo
ru, ki združuje dvajset ljubiteljev petja, 
precej vadijo. Zbirajo se ob nedeljskih 
popoldnevih, v bivši šoli, od koder se 
nato tri ure skupaj sUši čudovita zbo
rovska pesem. Med vajami se radi poša
lijo, vsak zamudnik pa mora prihodnjič 

pevske kolege posebej počastiti, odže
jati. Ker so Kozjanci veseli in družabni 
ljudje, po vajah nasploh pogosto osta
nejo skupaj, se poveselijo ter se spom
nijo osebnih praznikov. 

Velika večina pevcev prostega časa 
tako rekoč ne pozna, hodijo v službo, 
delajo na večjih ali manjših kmetijah, 
imajo družinske obveznosti. Poleti 

manj pojejo ter nastopajo, z izjemo 
velikih romarskih svečanosti. Sicer pa po 
pevski plati težko čakajo konec poletja, 
ko bodo znova skupaj na vajah ter na 
odrih. Želijo si, da bi jih bilo v zboru v 
prihodnje še več. 

Združuje jih ljubezen do glasbe ter 
kraja. Za svoja prizadevanja so zagorski 
kulturniki že prejeU nagrado občine 
Kozje. Od letos so zagorski pevci in 
pevke ponosni na enotna slavnostna 
oblačila, z belimi bluzami ter srajcami, 
kar so jim omogočili pokrovitelji iz bliž
njih krajev. 

BRANE JERANKO 

Mešani pevski zbor iz Zagorja pri Lesičnem. V osrčju Kozjanskega, daleč od velikih središč, vendar kar najbližje 
lepi zborovski pesmi. (Foto: BLISK) 
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Ž i v e slike na celjskih platnih 
V Celju bodo najprej prenovili kino Dom, zadnja večja vlaganja v kinodvorane so bila v začetku 70. let 

Mesto ob Savinji premore 4 kinemato
grafe in v poletnih mesecih še letni 
kino, za vse pa velja, da so potrebni 
temeljite prenove, saj so bila zadnja 
večja vzdrževalna in investicijska vla
ganja vanje pred skoraj četrt stoletja. 
Celjski svetniki so zato soglašali, da se 
začne s prenovo kina Dom, ki jo bodo v 
Kino podjetju Celje izvedli postopno. 

Po besedah direktorja Kino podjetja 
Celje Bojana Vivoda je v Celju zanimanje 
za film zadnjih 5 let spet v porastu. 
Številke kažejo, da je bilo pred 30. leti v 
Celju letno skoraj 700 tisoč kinoobisko-
valcev, pred 10. leti je bilo obiskovalcev le 
še nekaj nad 440 tisoč, v letu 1991 pa je 
število obiskovalcev zdrsnilo na mejo 100 

tisoč. Podatki za lani, ko je kinodvorane 
spet obiskalo več kot 210 tisoč ljudi, so 
tako vzpodbudni. Vendar pa v Celju ugo
tavljajo, da je bil v polpreteklem obdobju 
dosežen izjemen razvoj reprodukcije sli
ke in zvoka v kinodvoranah, čemur pa v 
mestu ob Savinji niso sledili. Vse štiri 
kinodvorane - Union (510 sedežev). Mali 
Union (75 sedežev). Metropol (477 sede
žev) in Dom (297 sedežev) - so bile 
zgrajene pred II. svetovno vojno, razen 
kina Metropol, ki je bil vsaj delno grajen 
kot kinematograf, pa so bile vse postavlje
ne v druge namene. Da v Kino podjetju 
Celje ne morejo slediti merilom moderne 
reprodukcije, so v veliki meri krive di
menzije in prostorska razmerja obstoje
čih dvoran, ki so vse, razen kina Dom, 
tudi spomeniško zaščitene. 

Glede na zdajšen obisk so vse kinodvo
rane prevelike, saj so v Kino podjetju 
Celje lani po posameznih dvoranah bele
žili od 10 do blizu 30-odstotno zasede- • 
nost, hkrati pa so prostorsko dokaj neu
strezne in zaradi spomeniške zaščite tudi 
njihova adaptacija ne pride v poštev. Za 
kino Union tako v Kino podjetju Celje 
vidijo še najboljše možnosti v ureditvi 
večnamenske dvorane, kar naj bi postala 
tudi dvorana kina Metropol. Najsvetlejše 
filmske perspektive pa se obetajo kinu 
Dom, ki velja za najslabšo dvorano in je 
po veljavnem zazidalnem načrtu celo 
predviden za rušenje. 

V Kino podjetju Celje so že naročili 
tehnično dokumentacijo za prenovo dvo
rane, celjski svetniki pa so podprli tudi 
njihovo odločitev za ureditev sodobnega 
multipleks kinematografa v zdajšnjem ki
nu Dom. Tovrstni kinematografi se zaradi 
racionahzacije poslovanja, skupne po
nudbe ter boljše izkoriščenosti vseh pro
storov in zaposlenih v svetu že nekaj časa 
uveljavljajo, s postopno prenovo pa se bo 
mednje uvrstil tudi kino Dom. 

Celjski svetniki so podprli postopno 
prenovo in posodobitev kina Dom, s 
tem pa zavrnili drugo možnost, ki jo je 
za obstoječ objekt predvideval zazidal
ni načrt. Če bi namreč v Celju kino Dom 
porušili, nato pa na obstoječem prosto
ru ali na povsem novi lokaciji začeli 
graditi novo kinodvorano, bi bila rešitev 
časovno močno odmaknjena. Zaradi fi
nančnih zmožnosti Kino podjetja Celje 
pa tudi precej nerealna. 

V prvi fazi bodo prenovili celotno prit
ličje - zmanjšali obstoječo dvorano in jo 
preuredili v amfiteatralno razporejen pro
stor s 105 sedeži, povečali vhodno avlo z 
na novo urejeno kavarnico, povsem novo 
podobo pa bodo dobile tudi sanitarije ter 
blagajniški in servisni prostori. V drugi 
fazi bi naj na južni strani objekta Ljub
ljanska 3 dogradili stabilno dvojno stop
nišče, v nadstropju pa 2 dvorani, večjo z 
215 in manjšo z 52 sedeži. Vse 3 dvorane s 
skupnimi recepcijskimi in servisnimi pro
stori bodo seveda opremljene s sodobno 
reprodukcijsko tehniko zvoka in slike ter 
klimatizirane. 

I. STAMEJČIČ 

Lepa popevka ne osivi 
Takšen je bil uvodni stavek Lada Le-

skovarja na četrtkovem Večeru večno 
zelenih melodij v celjskem Lapidariju, 
kjer so dobro razpoloženo občinstvo sko
raj dve uri zabavali najbolj priznani iz 
sveta slovenske popevke šestdesetih let. 

Poleg Leskovarja, Rafka Irgoliča in Sta
neta Mancinija sta na odru nastopili tudi 
nekoliko mlajši, a prav tako cenjeni izva
jalki: Damjana Golavšek in Celjanka Tat
jana Dremelj, za glasbeno spremljavo pa 
je poskrbel celjski Mojzes, Mojmir Sepe s 
svojo skupino. Občinstvo, ki je bilo veči
noma iz vrst starejše generacije, se je 

dodobra ogrelo ob nastopu Leskovarja s 
Poslednjim vlakom, Nathalie ter nenazad
nje tudi mlajši generaciji znane Irgoličeve 
popevke Moj črni konj, ki je dal večeru 
piko na i. 

Ob vsem tem ne gre zanemariti čudovi
tega glasu mlade in nadarjene pevke 
Damjane Golavšek, ki je s svojim energije 
polnim nastopom prisotne prepričala o 
kakovosti svojega petja. Nič manj posko
čen ni bil Lado Leskovar, ki se kljub letom 
in osivelim lasem še vedno ne pusti izrini
ti v pozabo. 

BOJANA JANČIČ 

Sl ikars tvo s imbo lov 
v Savinovem likovnem sa

lonu v Žalcu so prejšnji te
den odprli razstavo akadem
skega slikarja Valentina 
Omana. 

Umetnik živi v sosednj i Av
striji, kjer je bil tudi rojen in 
sicer leta 1935 v Svetem Štefa
nu pri Beljaku. V poznih petde
setih in v začetku šestdesetih 
let je študiral na Akademiji za 
upodabljajočo umetnost na 
Dunaju. Predvsem v Avstriji, a 
tudi v mnogih drugih evrop
skih likovnih središčih, je pri
redil vrsto samostojnih razstav, 
prejel pa je tudi več nagrad za 
grafično oziroma slikarsko us
tvarjalnost, med njimi nagrado 
Prešernovega sklada leta 1981. 
Njegova dela so v mnogih jav
nih in zasebnih zbirkah v Av
striji in Sloveniji. 

Tokrat razstavlja v več slo
venskih krajih in razstava je že 
bila postavljena v Tržiču ter 
Metliki, naslednji mesec si jo 
bodo lahko ogledali v Tolmi
nu, nato pa še v Šentvidu. Gre 
za serijo slik, narejenih v več
jem formatu pravokotne obli 

ke z vertikalno namestitvijo 
na steno. Središčni del napol
njuje lik, sestavljen iz manjših 
enot, ki so med sabo strnjeno 
povezane in sestavljajo celovi
to plastično enoto. V posa
meznih slikah gre za izključ
no črno-bel kontrast, medtem 
ko se avtor v nekaterih slikah 
odloča za barvitejšo zasnovo. 
V teh primerih medsebojno 
spaja plasti hladnih in toplih 
barv, tovrstni kontrasti pa us
tvarjajo dinamične strukture 
in zanimive estetske izpeljave. 
Konstrukcija teh likov je dokaj 
nejasna, v njih pa je mogoče 
zaznati predvsem arhetipsko 
in simbolično izražanje, med
tem ko včasih gledalec dobi 
vtis, da je v zamegljenih obri
sih prikazana človeška figura. 
Sestaven del Omanovih kom
pozicij so tudi besedila oziro
ma temu podobne črte, ki zav
zemajo sorazmerno veliko po
vršino ob straneh. S tovrstni
mi dodatki slikar svoja ab
straktno usmerjena dela nad
grajuje z različnimi pomeni, 
hkrati pa kompozicije učinku
jejo še bd l j likovno dovršeno. 

BORIS GORUPIČ 

Jubilej Savinjskih rogistov 
v dvorani Doma krajanov v Taboru je bil v 

soboto koncert Savinjskih rogistov ob njihovi 
petnajstletnici. Nastopili so še celjski rogisti 
in Lovski oktet Peca iz Mežice. 

Pobuda za ustanovitev zbora rogistov sega v 
maj 1981, ob ustanovitvi Zveze lovskih družin 
Savinjska dolina. Lovske družine Griže, Pol
zela, Prebold, Tabor in Vransko, ki so bile 
vključene v zvezo, so izbrale kandidate, ki so 
bili pripravljeni sodelovati kot rogisti. Seveda 
je bilo potrebno zbrati tudi denar za nabavo 
lovskih rogov in posebej prirejene note. Tako 
so lovci sami omogočili dejavnost rogistov in 
še sedaj člani lovskih družin poleg članarine 
plačujejo še delež za dejavnost rogistov. Za
četne vaje je vodil kapelnik godbe na pihala iz 
Prebolda Franc Verk. Prvič so se Savinjski 

rogisti predstavili pred skupščino lovske zve
ze v maju leta 1982, naslednji nastop pa je bil 
oktobra isto leto v Murski Soboti. Po smrti 
Franca Verka leta 1986 je vodenje prevzel 
Milan Lesjak, ki je uspel dobiti note tudi od 
znanega glasbenika Radovana Gobca. Odtlej 
je zbor rogistov rasel tudi kvalitetno. Pred 
sedanjim umetniškim vodjem Tonetom Up-
laznikon je rogiste nekaj časa vodil tudi 
Franc Soline. V vseh teh letih je zbor rogistov 
doživljal vzpone, trenutno pa je na zelo dobri 
umetniški ravni. Sestavlja ga deset članov, za 
seboj pa imajo številne nastope po Sloveniji in 
v tujini, letos pa bodo skupaj s pevci iz Tabora 
nastopili na Bavarskem. Častni član rogistov 
je Vladimir Skok iz Prebolda. 

T. TAVČAR 

PRIREDITVE 

KOHCERTI 
V dvorani Zdraviliškega 

doma na Dobrni bo jutri, v 
petek ob 20. uri, koncert Me
šanega pevskega zbora iz Do
brne. 

Na terasi kavarne Zagreb v 
Rogaški Slatini bo jutri, v pe
tek ob 21. uri, poletni večer 
jazza z Mio Žnidarič in piani
stom. 

RAZSTAVE 
V Savinovem likovnem sa

lonu v Žalcu bo do 22. avgu
sta odprta razstava likovnih 
del akademskega slikarja Va
lentina Omana. 

V dvorani Župnijskega 
centra Sv. Duh v Celju so na 
ogled slike priznanih slikar
jev, ki so umetniška dela po
darili za dograditev kapele v 
celjski bolnišnici. Razstava je 
na ogled ob nedeljah dopol
dan. 

V knjižnici v Šentjurju je 
na ogled pregledna razstava 
20-letnega obdobja delovanja 
šentjurske knjižnice, ob njiho
vi 50-letnici. 

V prostorih Pošte Celje do 
konca avgusta razstavlja olja 
in akrile slikarka Špela Stra-
šek-Vogrin. 

Na Velenjskem gradu bo od 
13. avgusta naprej razstavljal 
likovna dela Anton Repnik. 

V Muzeju grafične umet
nosti v Rogaški Slatini je od
prta razstava Poletne slikar-
sko-kiparske delavnice '96. 

V Razstavnem salonu v Ro
gaški Slatini je do 17. avgusta, 
odprta likovna razstava del 
Massima Bazzaja in Carla Ca-
settija. 

V n . nadstropju Osrednje 
knjižnice je do 15. septembra 
na ogled razstava Misli in srcu 
prosto pot, z izborom grafik 6. 
otroškega grafičnega bienala. 

V avli hotela Dobrna od 
sobote naprej razstavlja Viktor 
Rožanc. 

V razstavišču Stara g 
Pokrajinskega muzeja 
ogled razstava Pasovi jî  
panci, iz Etnografskega r 
ja Ljubljana, v Lapidarj 
Svetloba v steklu. 

OSTALO 
V Kulturnem domu v 

nem dolu si lahko v m 
ob 14. uri, ogledate gled, 
predstavo z naslovom T 
lepega dne na Kozjansl 
prikaz življenja kmečke ( 
ne nekoč, avtorice in reži 
Marije Salobir. 

KINO 
Union od 8. do 13.8. ( 

in 20. uri ameriški film 
cevki, od 14. 8. naprej | 
18. in 20. uri ameriški 
Tajni agent 000; Mali I 
od 8. do 13.8. ob 19. uri 
riški film Škrlatno znair 
od 14.8. naprej ob 19. i 
ameriški film Čarovnice 
tropol od 8. do 13.8. ob 
20. uri ameriški film Bil 
Bilko, ob 22. uri amerišk 
Čarovnice, od 14.8. napi 
ob 19. in 21. uri amerišk 
Ukradena srca. Poletni 
(na terasi za kinom Uni 
primeru slabega vremei 
v kinu Mali Union) od 
13.8. ob 22. uri amerišk 
Barb Wire, od 14.8. napi 
22. uri pa ameriški film 
cevki. 

Kino Dobrna 10. ob 
11. ob 17. uri ameriški 
Posnemovalec. 

Kino Žalec 9. ob21.,li 
23. in 11.8. ob 18. uri aiB 

ki film Kritična točka, 
ob 21. ter 11. 8. ob 20.1 
ameriški film Cvet moje i 
nosti. 

KNEŽJE 
POLETI 

četrtek, 8. avgust ot 
uri - Galerija sodobne u 
nosti - odprtje razstave 
dentov Diisseldorfske â  
mije, razreda Magdalene 
love z naslovom ZačasC 
voz. 

Četrtek, 8. avgust ot 
uri - Lapidarij (ali SLG ^ 
- koncert ansambla Staje' 
sedem. 

Sobota, 10. avgust ot 
uri - Lapidarij (ali SLG 
Rdeča kapica, lutkovna! 
stava v izvedbi Lutko^ 
gledališča Fru fru iz Ljub') 
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Kaj bi ženski riti 
vlcup tiščali! 

Poletni klepet s transvestitoma Emonuelo in Eleno 

îŠla sta v kavbojkah. Boštjan 
jglič-Emanuela iz Ljubljane in 
ĵrd Mazek-Elena iz Kranja. Pr-
ĵia dvajset pomladi, drugi se-

p, več. Elena je imela še od 
ijjnjega dne nalepljene dolge, 
00 rdeče pobarvane nohte. O 
ijnueli ni bilo sledu. Tansvesti-
Krepak, moški stisk roke. Pri-
[la moška glasova sta napolnila 
,0. Le Boštjanove kretnje in na
boje, ko po žensko pozibava 

1(6, so pričale, da jima ženskost 
(uja. Sproščen nasmeh in lahko 
iL^^^.! pogovoj: Odkrit. Zaba-

:lena prepeva, nekaj komadov je 
inela na zgoščenko, in hodi v 
ibo. Emanuela je svobodna 
letnica in transvestit. Torej, se 
•oblači v žensko. In nastopa po 
venskih diskotekah in nočnih 
ibih. Gre za plesno-pevske nasto-

K o Elena ni v službi, pogosto 
itopa, na kranjski lokalni televi-
iki postaji vodi še oddajo Elena 
D predstavlja, v kateri gosti slo-
iske glasbenike. 
Ji potegneta kdaj za nos moš-

%ii pridejo na nastop in jih 
mMa. da sta ženski? 

EMHuela: »Ravno včeraj se mi je 
r;godilo. Malo so me začeli gladiti 
cnogah, ker sem preveč perverzno 
slela in preveč privzdignila miniko, 
loda sta se dva kar dobro razpali-

nkako je potem, ko pride resni-
na dan? 
Emanuela: »Rep dam med noge 
g r e m ! « 
kakšna je vajina spolna usmeri-
!Sta vid ve par? Imata v postelji 
ie ženske ali moške? 
Elena: »Nisva par, nikakor ne. Jaz 
ino pravim, kaj bi dve ženski 
upaj delali kot riti vkup tiščali, pa 
Huhali. Spolna usmerjenost je 
ifksualna, ker je še vedno želja po 
ž̂ini in otrocih. Nekoč, nekje, 

"fda, bomo videli, bo tudi družina 
'plavala na površje.« 
Edvard: »Vendar bi tega posla ne 
"stil četudi bi imel otroka. Žena 
niorala to razumeti in bi zato 
î tno morala izhajati iz umetniš-
'l^rogov, ki to normalno spreje-
'io. Ali bo takšna ali ne, pa še mili 
Sne ve.« 
'''̂ isegaš na zvestobo partnerju, 
•̂ 0 pravi? 
^^vard: »Seveda. Zase pravim, da 

ôni nekoč našel pravo, si bova 
^Paj ustvarila gnezdeče in otroke, 
'̂ t̂oba pa bo, ker sem zelo Ijubo-
l̂ n̂, zato bo tudi ona morala biti 
°̂ zvesta.« 

I'̂ de na to da si želiš otrok, si 
*j razmišljal o tem kako bi na 
' ^ a se preoblačiš, pripravil svo-
f_ otroka, ki bi ga verjetno vrst-

ubadali? 
^̂ *̂ ârd: »To ni noben problem, 
'̂ ŝ imaš svetovno znane igralce, 
°dobri očetje in možje in igrajo v 
^̂ •̂ ih filmskih vlogah, v katerih 

^H^̂ oblačijo v ženske. Ko bodo 
) ' °^roci tako veliki, verjetno ne 
^Potrebnih posebnih razlag, ker 

dokaj normalno.« 

Emanuela: »Mislim, da so vsi 
ljudje malo biseksualni. Vsak moš
ki, enako velja za ženske, bi se lahko 
narajcal na moškega, če bi se ga 
dotikal na pravih delih telesa.« 

Elena je malo privzdignila obr
vi, kaj to pomeni? 

Elena: »Ne vem, morda je to kar 
pravi Emanuela res, saj moški gleda
jo pornografske filme v katerih na
stopajo moški. Včasih se jim v mož
ganih sproži film, ki jim udari kak
šen meter nižje.« 

Kdaj sta začutila, da bi se rada 
preoblačila? 

Edvard: »Vse se začne z maškara-
dami. Z mladostniško razposaje
nostjo za Pusta, potem se nadgraju
je. Če se tega ne bojiš, je v redu, 
problem nastopi v nasprotnem pri
meru. Vedno pravim, da če imaš 
nekaj posebnega v sebi, tega ne 
skrivaj. Pokaži ljudem. Na začetku 
te bodo morda zavrgli, na koncu pa 
se vrnejo.« 

Kako se spominjata tistega tre
nutka, ko sta se preoblečena v 
ženski prvič predstavila v javno
sti? 

Boštjan: »Prvič je bilo seveda za 
Pusta, konec lanskega leta pa sem 
imel prvi tovrstni javni nastop. Ko
nec januarja letos je bila predvajana 
tudi prva televizijska oddaja.« 

Edvard: »Tudi pri meni je sprva 
šlo za preoblačenje le za Pusta, za
res pa sem se v javnosti prvič preob
lekel v žensko na pobudo znanega 
transvestita Salomeja, ki me je pre
pričal, da stopim na oder in zapojem 
Mojega mornarčka, ki ga prepeva 
Helena Blagne in Tajčino pesem 
Hajde da ludujemo. Videl sem, da je 
to zabavno, da me je občinstvo do
bro sprejelo, da se da s tem tudi 
nekaj denarčka zaslužiti.« 

Elena: »Pa sem sklenila nadaljeva
ti. S Salomejem sem sodelovala dve 
leti, potem sva se razšla, a nisva 
sprta. Izmenjujeva si poslovne iz
kušnje.« 

Ali je transvestizem nagnjenje, 
igralstvo ali biznis? 

Edvard: »Drugo in tretje. Nekaj pa 
je gotovo v človeku, da te v to žene. 
Pri meni je to zares zgolj zaradi 
biznisa, ker mi ni za to, da bi šel 
danes po Celju napravljen kot žen
ska. Rad pa sem v središču pozorno
sti.« 

Verjetno le gre tudi za nagnje
nje. Ali bi lahko sklenila, da se od 
danes dalje ne bosta več preoblači
la v žensko? 

Boštjan: »Gotovo gre za nagnje
nje. Če bi se odločil, da bom od 
danes naprej samo moški, bi še ved
no krihl z rokami po cesti, vem da 
bom še vedno cvilil, se ekstrava-
gantno obnašal.« 

No, potem bi pač ljudje rekli, da 
si homoseksualec. 

Boštjan: »Ne, to ni pogojeno, ker 
vsak homoseksualec ni transvestit 
in vsak transvestit ni homoseksua
l e c « 

Se bosta torej vse življenje 
preoblačila? 

Edvard: »Staramo se, zato mislim, 
da je to le stvar nekega obdobja, 
zato ne vem če se bom pri petdese
tih še ukvarjal s tem.« 

Kaj pa po ulici se kdaj sprehodita 
kot ženski in kakšne so reakcije? 

Emanuela: »Ja, ravno včeraj v 
Mariboru sva se. Malo sva burila 
duhove. Ljudje gledajo, zdiva se za
nimivi, vprašajo, na primer, kako 
lahko hodim v tako visokih petah in 
podobno.« 

Elena: »Zanimivo je, da včeraj, ko 
sva bih v Mariboru, ljudje name niso 
gledali kot na transvestita. Make-up 
in moja pojava delujeta žensko. Se
deli sva pri neki slaščičarni, pa je 
neka starejša ženska, stara okoli 70 
let, pristopila in takoj prečitala Ema-
nuelo, da je moški, mene pa ne. Njo 
vedno prepoznavajo, verjetno gre 
tudi za način kako se naličiš in kaj 
izžarevaš.« 

Ali kdaj skušata oponašati žen
ske glasove? 

Boštjan: »Ne, jaz govorim z nor
malnim moškim glasom, da zave-
dem ljudi, ki se sprašujejo, kaj je 
sedaj to, moški glas v ženski podobi 
ali obratno. Ljudem, ko grem po 
cesti, hočem pokazati da sem moš
ki, da vzbudim pozornost in to me 
zadovoljuje.« 

Predsodici izvirajo iz 
nepoucenosti 

Kaj pa starši? Predstavljam si, da 
imajo predsodke. 

Edvard: »Niti ne. Moja mama je 
bila takrat, ko sem ji povedal s čim 
se mislim ukvarjati in kaj sem ter 
kdo sem, stara 60 let. Pa je to spreje
la normalno. Ljudje starejše genera
cije so bolj odprti in dojemljivi za te 
stvari, morda zato, ker so videli že 
več sveta, tam pa je tega tudi na ulici 
videti precej več.« 

Boštjan: »Mene so starši v preob
leki prvič videli v televizijski oddaji. 
Dva dni po oddaji sem jih poklical. 
Oče je gledal to oddajo in nato pokli
cal še mamo in ji rekel, da ni to 
slučajno naš Boštjan? Ko sva se sli
šala po telefonu je vprašal, če lahko 
s čim še sploh presenetim? Vprašal 
sem, kaj je narobe, pa sta povedala, 
da sta me preoblečenega v žensko 
videla na televiziji. Odvrnil sem, da 
je to umetnost, da je to v tujini že 
priznano in da skušamo to uvesti še 
v Sloveniji. Starši se s tem niso stri
njali, ker so zanje umetnost slike in 
podobno. Nekaj časa sem jima do
povedoval, pokazal nekatere članke 
v časopisu, sčasoma sta dojela in 
sedaj je cooL« 

Ljudje so verjetno polni predsod
kov. 

Edvard: »Ja, ker ne vedo kaj je 
pravzaprav transvestizem.« 

Emanuela: »Jaz sem pripomb lju
di vajena. Mislim, da so delno krivi 
tudi mediji, da je folk glede tega 
neizobražen, premalo pa v tej smeri 
stori tudi šola. V osnovnih šolah 
imajo predavanja o seksu, in tam bi 
jih morali kaj poučiti tudi o homo
seksualnosti, o transvestizmu. Da bi 
postali tolerantna družba.« 

Elena: »To bi bilo potrebno, da ne 
bi prihajalo do zmot v smislu, kako 
ženske niso transvestitom potreb
ne.« 

Transvestit mora imeti verjetno 
kar debelo kožo, da prenese odklo
nilen odnos okolice, kajne? 

Boštjan: »Ja, potrebuje slonjo ko
žo.« 

Edvard: »Pot je trnova, z leti se 
učiš, na napakah rasteš, kakšna reč 
te še pretrese, vendar z razumom to 
premagaš.« 

Kaj bi svetovala tistim, ki morda 
prav tako v sebi nosijo transvesti
zem pa tega ne upajo pokazati? 

Boštjan: »Najprej je treba priznati 
sam sebi za kaj gre, potem najbliž
jim prijateljem. Če je bil doslej do
ber, se prijatelj ob takšni novici ne bi 
smel spremeniti.« 

Sta vidva na ta račun izgubila 
kaj prijateljev? 

Boštjan: »Ne, jaz ne.« 
Edvard: »Jaz sem jih. Vendar je 

zanimivo, da so se kasneje začeli vsi 
vračati.« 

Vse babe smo firbcne! 
Edvard in Elena, kako pa je v 

službi, sta tam ženski ali moška? 
Edvard: » N e , tam sem pa moški. 

To se mi pa res ne ljubi, da bi se 
vsako jutro ličil. Bilo je pa sprva 
zanimivo. V novoletnem programu 
A kanala sva pred tremi leti nasto
pila s Salomejem. V službi nisem 
nič povedal, samo rekel sem, naj si 
pogledajo, če bodo utegnili. Ko 
sem po praznikih prišel v službo, 
ni bilo nikakršne reakcije. Pojav
ljati pa so se začele govorice o moji 
homoseksualnosti. Zanimalo me 
je od kod izvirajo. Kolegico, ki jih 
je trosila okoli, sem povabil na 
razgovor in ji povedal, da če jo kaj 
zanima, naj vpraša, sicer pa da naj 
ne govori takšnih neumnosti, ker 
bi lahko imela probleme. Po do
brem letu so se stvari uredile, da
nes pa imam v službi že kar precej 

fanov in fanovk. Večinski del me 
odobrava, ker se tudi kot človek 
nisem spremenil. Verjetno pa je še 
kakšen, ki se mu to gnusi, ali ki se s 
tem ne strinja. To je pač njegova 
stvar.« 

Kakšni pa so vajini odnosi z žen
skami. Se pojavijo kakšne, ki bi 
želele samo poizkusiti kako je 
spati s transvestitom? 

Edvard: »Meni se to še ni zgodilo, 
verjetno pa se to dogaja. Slišal sem 
od drugih, da so ženske, ki se zalju
bijo v transvestita.« 

Se je že kdaj kakšna deklica 
zaljubila v vaju, pa je bila potem 
razočarana, ko je izvedela, da sta 
transvestita? 

Boštjan: »Vedno povem že na za
četku da sem transvestit, da ne bi 
šele v časopisu ali na televiziji izve
dela kaj sem.« 

Se je zato katera odločila, da 
noče imeti opravka s tabo? 

Boštjan: »Ne , ker jaz trenutno še 
nočem resne zveze, ker sem še pre
mlad, imam preveč dela.« 

Pa pri avanturi, tudi poveš kaj 
si? 

Boštjan: »Tudi.« 
Edvard: »Meni se je zgodilo obrat

no, da so dekleta bila razočarana. 
Ena, s katero sva se poznala več let, 
ni mogla verjeti, da se oblačim v 
žensko. Začela je jokati, tako ali 
tako sva bila pravzaprav samo prija
telja, na koncu je šla proč.« 

Sta že spali s kakšnim moškim? 
Emanuela: »Jaz bom priznala da 

sem.« 
Elena: »Priznam, kriva sem!« 
Emanuela: »Firbčna sem, kaj 

čem, babe smo vse firbčne!« 
H H H H H i M NATAŠA GERKEŠ 

Transvestita Boštjan Žveglič-Emanuela (levo) in Edvard Mazek-Elena (na 
sredini) ter njun transvestitski prijatelj v opravi. Kot moška se ne želita 

fotografirati. 
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Tradicionalni flosarski krst... ...in tradicionalno udiranje flosa. 

Če nagaja 
dež*.. 

Proti naravi je človek ne
močen, bi lahko rekli ob sla
bem vremenu in močnih 
nalivih, ki so organizator
jem Noči pod kostanji na 
Dobrni skazili načrte. 

Še pred začetkom otroške
ga Živžava ob 16. uri je dež 
namreč že dodobra namočil 
že tako maloštevilne obisko
valce in razočaral male nado-
budneže. Nekaj več obisko
valcev je prispelo po 20. uri, 
vendar pravega vzdušja ni bi
lo. Za zabave željne so poskr
beli glasbeniki v letni kavarni 
in bistrojih, žal pa je odpadla 
tudi osveUitev parka z bakla
mi in veliki polnočni ognje
met. 

Po besedah organizatorja, 
Toplic Dobrna, prireditve ne 
nameravajo ponoviti, pri
pravljajo pa podobno zaba
vo, vendar v manjšem obse
gu. Odvijala naj bi se 17. avgu
sta z začetkom ob 11. uri, ko 
bodo na Dobrno prispeli prvi 
oldtimerji. Ob 16. uri bo Živ-
žav za otroke pred Zdraviliš
kim domom, sledil pa bo pik
nik z zabavo pozno v noč. 

B. JANČIČ 

Prvi Kačji dol 
Ekipa Rogaške Slatine je 

pred nekaj leti sodelovala na 
mednarodnih Igrah brez me
ja, letos pa so jih pripravili v 
okviru slatinske občine, 

V termalni vodi mestnega 
bazena se je pred dnevi pome
rilo pet ekip iz nove občine 
Rogaška Slatina in to v vodnih 
igrah z baloni, veslanju, lamba-
di rokometu, košarki ter vleče
nju vrvi. Zmagala je ekipa iz 
Kačjega dola, ki so jo sestavljali 
Boris Filipančič, David Nun-
čič, Dušan Ribič, Tanja Tram-
šek in David Zakošek. Po pra
vilih tekmovanja je morala so
delovati v vsaki ekipi najmanj 
po ena ženska ter en otrok. 

Na drugo mesto se je uvrsti
la ekipa Rogaške Slatine, tretji 
so bili Minerali iz Cerovca, so
delovali pa sta tudi ekipi Ko-
strivnice ter Sv. Florjana. Igre 
brez meja so pripravili v okviru 
praznovanja občinskega praz
nika. B.J. 

Oživela f losarifa 
Letošnji Flosarski bal na Ljubnem v vrhu tovrstnih prireditev 

Ljubenci so v preteklem 
tednu resnično živeli s svo
jim krajem, svojo tradicijo in 
vsem, kar so prizadevni or
ganizatorji pripravili ob tra
dicionalni turistični priredi
tvi, 36. Flosarskem balu. 

Letošnji bal je bil od prvega 
do zadnjega dne doživetje, po
dobno pa so pripovedovali tu
di obiskovalci, ki so se vseh 
prireditev udeležili v izjemno 
velikem številu. Zbirka raz
stav, ki so bile od četrtka dalje 
na ogled v ljubenski osnovni 
šoli, je ogromno povedala o 
kraju in njegovi skoraj 750-
letni zgodovini. V avli so po
stavili razstavo slikarskih del 
Milice Zupan, v posameznih 
razredih pa so prikazali flosa-
rijo, ženska ročna dela in Iju-
benske narodne jedi, med ka
terimi je bil zgornjesavinjski 
želodec še najmanjša poseb
nost. Gostinci so pripravili Iju-
benske krožnike, na katere so 
prav tako naložili obilo jedi, 
od katerih nekatere živijo le še 
v spominih ljubenskih babic. 

Petek so namenili prazno
vanju občine Ljubno, popold
ne so poslušaU New Swing 
Quartet, zvečer pa so na Placu 

med drugim pripravili izjemen 
kulturno-narodopisni večer z 
ljubenskimi pevci, godci in 
igralci. V igranih prizorih so 
člani Prosvetnega društva 
Ljubno obujali spomine na 
nekdanje čase in prikazali pa

stirske igre, podoknico, flosar-
je... Prizore so spretno pove
zali s pesmimi dekliškega in 
fantovskega pevskega zbora 
ter domačimi godci. Večer se 
je resnično zavlekel do peteli
njega petja, kot je napovedala 

Lenka Kralj, ki je vodila orga
nizacijski odbor. 

Sobotni dan je bil v veliki 
meri namenjen športu, odi
grali so finalne tekme v tenisu 
in malem nogometu, ter se 
pomerili v kegljanju in smu
čarskih skokih. Žal je precej 
truda organizatorjev pokvaril 
večerni dež, ki je na prireditve
nem prostoru v Vrbju še v 
nedeljo pustil precej sledi, kar 
bi organizatorji skoraj morali 
popraviti. Kljub temu je sledil 
eden najbolje pripravljenih 
flosarskih krstov, seveda pa ni 

šlo brez spominov starih 
sarjev, udiranja in vožnje s 
som ter pogovora župj 
Anke Rakun z najstarej 
flosarjem, 81-letnim Franc 
Prislanom iz Radmirja. 

Novinec je med krstom 
segel, da bo varoval flosai 
skrivnosti in spoštoval njih 
ukaze, sprejel je krst v im 
vseh »svetnikov, apostc 
maternikov in kar je še r 
podobnega« ter se glede 
staro flosarsko pravilo pi 
krstiti od zunaj in od znotn 
zadnjim navodilom novii 
da se mora »pri jedi držati 
prej, pri pijači nazaj, pri delt 
stopiti na stran, da bodo 
drugi prišli zraven,« so ljul 
ski flosarji v svoje vrste spn 
novega člana. 

Na letošnjem Flosars 
balu so prizadevni Ljubend 
kazali še precej več, kot je I 
to v navadi v preteklih l( 
Izjemna, dobro premišljeni 
ganizacija s pristnimi scery 
je tradicionalno prireditev 
Ljubnem ponovno pones 
sam vrh tovrstnih prirediti 
Zgornji Savinjski dolini. Sio 
se dalo tudi tej prireditvi: 
kakšen spodrsljaj, ki se še 
no največ nanaša na balon 
od otrok pozdravljeni »rii 
pil«. To sicer res ne so( 
flosariji, toda očitno so s( 
Ljubnem odločili tudi za 
Vseeno je bil letošnji bal 
dokaz, da se da tudi že 36. 
povedati nekaj novega in i 
sikaj drugačnega. 

URŠKA SELIŠ 
Foto: CIRIL i 

V vseh prireditvah na Ljubnem je sodelovalo tudi precej mladih, kar je za prihodnje Flosar-
ske bale še posebej obetavna napoved. 

KOMENTIRAMO 

Flosariji ob rob 
Največje presenečenje na le

tošnjem Flosarskem balu ni ve
ljalo Ljubencem ali flosariji. 
temveč odpovedi koncerta 
New Swing Qnarteta v farni 
cerkvi na Ljubnem. Koncert v 
cerkvi je menda prepovedala 
komisija škofije. 

Koncert se je vseeno zgodil ob 
napovedanem času v Prosvet
nem domu. Po prvem presene
čenju je Ljubencem itak skoraj 
vseeno, saj pravijo, da na kon
certu v cerkvi ne bi mogli biti 
tako sproščeni kot v domu in 
da verjetno od koncerta ne bi 
mogli toliko odnesti. Toda 
vseeno se nekaterim postavlja 
vprašanje, od kod nova dru
gačna merila. Končno Nevv 

Swing Ouartet na koncertih iz
vaja črnsko duhovno glasbo, 
večkrat jih srečujemo v zelo 
različnih cerkvah, in zato je 
prepoved na Ljubnem toliko 
večje presenečenje. Pomagala 
ni niti urgenca ljubenske župa
nje. 

Na Ljubnem občinsko vods
tvo poudarja, da je sodelova
nje z župnikom in nasploh s 
cerkvijo zgledno in da ne pri
haja do težav. Vse skupaj se zdi 
malo čudno samim Ljuben
cem, ki so mislih, da je farna 
cerkev vsaj delno njihova. Vsaj 
glede na to, da za obnovo ah 
kaj podobnega tudi sami pris
pevajo. Očitno so se zmotili. 

URŠKA SELIŠNIK 

Tabor mladih gasilcev s Tehari j 
Zaradi previsoke cene se mladi gasilci s Teharij med letošnjimi počitnicami > 

odpravili na Debeli Rtič, kot so to počeli prejšnja leta, ampak v Gozdno šolo v Mozirje. 
Sedemnajst mladih gasilcev z dvema mentorjema Brankom Uršičem in Bojano Gal je b 

taboru teden dni, vsak dan pa so imeli vrsto različnih aktivnosti, med katerimi so sC 
prevladovale gasilske veščine. Veliko je bilo priložnosti tudi za ogled turistično zanirt 
krajev, saj so si ogledali Logarsko dolino, Rotovnikovo jamo, velenjski rudnik in df 
Ogledali so si prikaz reševanja utapljajočega, imeli gasilski pohod, vsak večer pa so pripi 
kviz. 



PISMA BRALCEV 

ODMEVI I 

Hmeljarji tečejo 
kazenski krog 

lil. 
pozivamo slovensko jav-

post in slovenske hmeljarje 
ne nasedajo lažnivemu in 

bolestno tendencioznem pi
sanju g- Šviglja v dnevnem 
^jopisju, ki je s svojimi oseb
nimi interesi in bolestno maš
čevalnostjo že škodoval in še 
škoduje celotnemu sloven-
4emu hmeljarstvu, najbolj 
pa neposrednim proizvajal
cem. 
Posebnost obtoževanja g. 

Šviglja je obtoževanje vseh, ki 
se ukvarjajo s hmeljarstvom, 
glati tudi ministra g. Osterca, 
loi resornega ministra, ki bi 
naj bil odgovoren za delo 
[Imeljne komisije pri Inštitutu 
23 hmeljarstvo in pivovarstvo 
2alec in zahteva njegov od
stop, blati ministra g. Štera, ki 
da zavestno prikriva velik kri
minal, javnega tožilca Borisa 
Ostruha, zlasti pa bivšega di
rektorja g. Bračuna in seda
njega direktorja g. Natka ter 
direktorja Hmeljarskega 
združenja Slovenije g. Brezni
ka. Imenuje jih »zelena mafi
ja« i n celo ministra g. Osterca 
krivi, da je odgovoren za pri
dobitev 11,5 miljonov DEM 
protipravno pridobljene pre
moženjske koristi, ki bi naj 
poffiknila v žepe posamezni-

c kov. 
^ Glavna poanta vseh napa-
^ (iov g. Šviglja je nedopustno 

mešanje kvalitetnega sloven-
' skega hmelja s tujim, nekako-
• vostnim, zlasti cenenim kitaj

skim hmeljem in nato proda
ja t e g a hmelja tujim kupcem 

' pod znamko slovenskega 
' hmelja in, da je tako ustvarje-
' na pozitivna razlika v ceni šla 
I v zasebne žepe bivšega in se-
' d a n j e g a direktorja g. Bračuna 
oziroma g. Natka in še morda 
nekaterih članov verige »zele
ne mafije«, s tem pa, da so 
občutno oškodovani tuji kup
ci. 

Takšni zaključki so tenden-
I a o z n i i n nestrokovni ter pri 

( i a n a š n j i h načinih ugotavlja-
•̂ ja kakovosti blaga v tujini 
'udi nemogoči. Glavna kupca 
(do 70 % celotne slovenske 
proizvodnje hmelja) sta firma 
ôh. Barth & Sohn, ki je naj-
^̂ čja trgovska hiša s hmeljem 
• N a s v e t u in obvladuje cca 35 % 
^elotne svetovne trgovine ter 
^̂ pi in proda na tisoče ton 
Ji^elja letno, in trgovska hiša 
•̂ opsteiner. Jasno je, da imajo 
jakšni trgovci vpeljan nadzor 
' k a k o v o s t i in da jih ni mogoče 
goljufati. Slovenski hmelj 
Predstavlja le 3,5 % svetovne 
P''oizvodnje in prav zato mo-
% o i n tudi pazimo na nje-
J ° ^ o kakovost. -Slovenski 

"̂ Îj izvažamo v skladu s 
J^svilnikom o kakovosti 
J^^elja, ki določa kaj je hmelj 

slovenskim geografskim 
preklom. Hmezad Export 
jl^Port pa je sposoben ugodi-

ûdi željam kupcev in pri-
J.̂ v̂iti hmelj v skladu z njiho-
j ^ ' ^ ' potrebami. Če pri tem 
.J^^lj ne ustreza zahtevam 

^ îlnika ni označen kot slo-
^̂ ski hmelj. 

Kazenska ovadba g. Šviglja 
in nekaterih hmelj skih stare
šin zaradi mešanja hmelja je 
bila prvič zavržena v letu 
1991, drugič pa leta 1995. Po
slovanje Hmezad Export Im-
port so v zadnjih letih pregle
dali organi za notranje zade
ve (posamezni preiskovalci 
so bili zamenjani v fazi pre
gleda, ker je g. Švigelj zatrje
val, da so podkupljeni), re
publiška devizna inšpekcija 
zaradi domnevne pristranosti 
posameznih inšpektorjev kar 
trikrat, bila je opravljena ca
rinska kontrola inšpekcije za 
trg in cene, SDK je opravila 
kontrolo v zvezi z lastninje
njem in poslovanjem podjet
ja, SDK je bilo predloženo re
vizijsko poročilo firme Hme-
zad-a Export Import v tujini. 

Če bi šlo samo za ugotavlja
nje nedopustnega mešanja 
hmelja, ni bilo vredno truda 
vseh navedenih institucij, saj 
bi se organi pregona lahko o 
tem prepričali enostavno s 
pregledom eventuelnih rekla
macij tujih kupcev. Če bi le-te 
bile, ne bi potrebovali dobro
hotne pomoči g. Šviglja, ki 
organom pregona povzroča 
le stroške, hmeljarjem pa ve
liko škodo že kar pet let. 

Kdor hoče pravilno dojeti 
pisanje g. Šviglja in tega se
stavka, se mora temeljito pre
pričati kdo je g. Švigelj, »ta 
novodobni hlapec Jernej«, 
kot se je sam poimenoval, ki 
se zaman bori z mlini na ve
ter, za čisto resnico in pravico 
proti »zeleni mafiji«. Večini 
svojih člankov je dal naslov 
»Hmeljarji tečejo kazenski 
krog«. Hmeljarji se v potu 
svojega obraza trudijo in de
lajo v hmeljiščih, da bo njihov 
pridelek čim boljši, teče pa g. 
Švigelj, ki je maratonec. Je že 
v več kazenskih postopkih, v 
mnogo novih pa bo v krat
kem. Ni hmeljar, pa tudi nje
govi somišljeniki ne. V član
kih se predstavlja kot bivši 
pomočnik direktorja Hmezad 
Export Import, ki je bil neza
konito odpuščen. Na sestan
ku denacionalizirancev na 
Občini Žalec, dne 21. junija, se 
je predstavil kot diplomiran 
ekonomist z znanjem petih 
jezikov in 25 letno vrhunsko 
strokovno kariero. To mu 
lahko tudi verjamemo, je pa 
nerazumljivo zakaj so ga od
pustili tudi v Gorenju, Veplasu 
in Vegradu. Sedaj je prijavljen 
na Zavodu za zaposlovanje v 
Velenju. Na sodišču v Slovenj 
Gradcu, kjer je tudi v kazen
skem postopku zaradi žaljive 
obdolžitve, je izjavil, da je za
poslen pri firmi Dr. Jung Treu-
hand na Dunaju z letno bruto 
plačo 160.000 DEM. Zelo nas 
čudi, da se tako vneto potegu
je za mesto pomočnika direk
torja Hmezad Export Import 
kljub tako fantastični službi. 

G. Šviglju je delovno raz
merje prenehalo pri Hmezad 
Export Import v letu 1991 na 
podlagi disciplinske odločbe 
zaradi 7 hujših kršitev delov
nih dolžnosti in sicer zaradi 
neizvršitve delovnih nalog fi
nančne narave, zaradi katere 
neizvršitve je podjetje utrpelo 
300.000 DEM škode, zaradi 
povzročitve pretepa na seji 
kolegija in zaradi tega, ker je 
ležal na tleh v svoji pisarni 
med delovnim časom pijan. 
Zoper odločbo o prenehanju 
delovnega razmerja se ni pri
tožil niti na ravni podjetja niti 
ni sprožil delovnega spora, 

pač pa je teden dni gladovno 
stavkal. V decembru leta 1995 
je bil objavljen razpis za di
rektorja Hmezad Export Im
port pa se g. Švigelj ni prijavil. 
Torej v medijih lažno zatrjuje, 
da je izčrpal vse pravne poti 
za vrnitev na izgubljeno de
lovno mesto. Nasprotno, no
bene ni uporabil. 

G. Švigelj tudi poizkuša ne
zakonito priti do namestnika 
direktorja in do člana zača
snega nadzornega sveta 
Hmezada Export Import. Pra
vi, da sta z g. Virantom skleni
la ustno pogodbo o njegovem 
članstvu v nadzornem svetu, 
ko je g. Švigelj ponudil infor
macije o domnevnih nepravil
nostih v Hmezad Export Im-
portu. Takšnih kompetenc g. 
Virant nima in jih ni imel. 
Lahko bi morda podpiral nje
govo kandidaturo, za kar pa 
nima razloga, saj so se podat
ki, ki mu jih je posredoval g. 
Švigelj, izkazali za neresnič
ne. Sicer pa so svoje člane v 
začasnem nadzornem svetu 
imenovali denacionalizacij ski 
upravičenci na sestanku 21. 
junija. Na tem sestanku je g. 
Švigelj, nastopal kot pooblaš
čenec g. Rak Ota in kot kandi
dat doživel poraz. G Švigelj 
zahteva vrnitev na izgubljeno 
delovno mesto. To ne more 
doseči mimo razpisa, ker je 
njegova odločba o preneha
nju že 5 let pravnomočna. 
Hkrati pa zahteva, da postane 
član začasnega nadzornega 
sveta. To je seveda nemogo
če, saj po izrecnih določbah 
zakona o gospodarskih druž
bah ne more biti hkrati član 
menagmenta in nadzornega 
sveta. In to nezakonitost izsi
ljuje z najavo gladovne stav
ke. 

Treba je tudi povedati, da 
bo Hmezad Export Import po 
končanem lastninjenju del
niška družba, v kateri bodo 
denacionalizacij ski upravi
čenci udeleženi s 36 % (med 
njimi je tudi Občina Žalec), 
zadruge z 28 %, ter zaposleni 
in skladi. 

Na koncu ponovno opozar
jamo na škodljivost početja in 
pisanja g. Šviglja, čudimo pa 
se tudi medijem, da se pred 
objavo prispevkov ne pozani
majo o zadevi pri obeh stra
neh. 

Hmeljarska 
združenja Slovenije 

Inštitut za hmeljarstvo 
in pivovarstvo Žalec 

Hmezad Export - Import, 
začasni nadzorni svet 

Hmeljarji tečejo 
kazenski krog 

IV. 
Andrej Natek in Ivo Bračun 

me poskušata s skrajno žalji
vimi in prismojenimi žalitva
mi psihično zlomiti, v medijih 
mi pripisujeta shizofrenijo, al
koholizem, paranojo in debil-
nost. Očitno delujeta po me
hanizmu projekcije (kar velja 
zanju, pripisujeta meni!) 

Kot dokaz navajam pismo 
notranjega ministra Štera, ki 
me je z osebnim pismom 27.7. 
obvestil, da so sumi o kazni
vem dejanju goljufije uteme
ljeni, in da je v preiskavo 
vključen tudi Interpol, ki pre
verja ali je bilo poleg goljufije 
z mešanjem hmelja storjeno 
tudi kaznivo dejanje preslepi
tve kupcev. Glede na to, da 

minister Šter in jaz trdiva eno 
in isto, in da mi minister Šter z 
vpogledom v potek preiskave 
goljufije z mešanjem hmelja 
izraža sicer neobičajno zau
panje, bi morala Natek in Bra
čun po analogiji tudi ministra 
Štera »počastiti« z enakimi 
prismojenimi priveski, kot sta 
jih obesila meni. Goljufija z 
mešanjem hmelja pa je ned
voumno dokazana in samo 
za to gre! V sklepu javnega 
tožilstva Celje št. Kt 392/91 z 
dne 29.5. je javni tožilec ugo
tovil »da je bil uvoženi 
hmelj, sicer hmelj slabše vr
ste nato v Žalcu zamešan s 
savinjskim hmeljem boljše 
kvalitete, tako da je bila do
sežena neka srednja kvalite
ta in nato prodan kot savinj
ski hmelj Golding ali Auro-
ra... potrebno je navesti še 
to, da je bil nemški kupec, 
kateremu je bil celotni 
hmelj prodan, seznanjen s 
postopkom zamešanja uvo
ženega in domačega hmelja, 
kot je potrdil Ivo Bračun!« 
(sklep št. Kt 392/91 je v 
uredništvu) 

Na barbarske žalitve, ki so 
odraz srčne (ne) kulture Nat
ka in Bračuna ne odgovarjam, 
s tem se bodo ukvarjala so
dišča in morda tudi njuna 
vest. Odgovarjam le na njun 
deplasiran očitek, da naj bi bil 
medicinski fenomen, ker sem 
bil 10 dni po 32-dnevni, iz 
pogajalskih razlogov za jav
nost zaprti gladovni stavki, 
sposoben brez večjih težav 
preteči mali (21 km) maraton 
državnosti v Celju. To ni nič 
nenavadnega, če sta le izpol
njena dva pogoja: temeljito 
poznavanje subtilnih odten
kov teorije in prakse tera
pevtskega poštenja in (ul
tra) maratonska tekaška pri
pravljenost. Oba pogoja v ce
loti izpolnjujem! Že vrsto let 
se udeležujem maratonskih 
in ultramaratonskih (lOOkm 
in več!) tekov v domovini in 
po svetu, kar je možno zaradi 
tega, ker živim v sožitju z 
bližnjimi in naravo skrajno 
disciplinirano, špartansko živ
ljenje, v katerem ni prostora 
za alkohol ali druge zasvoje
nosti, pač pa je za premagova
nje izjemnih duševnih napo
rov potrebno gojiti duhovne 
disciphne (joga, meditacija, 
avtogeni trening). 

Sicer sem po poklicu diplo
mirani ekonomist z dvema 
postdilpomskima specializa
cijama (zunanja trgovina in 
poslovne finance), aktivno 
obvladam nemški, angleški, 
francoski in italijanski jezik 
(potrdila so - kakor vsi ostali 
dokazi, ki jih navajam - v 
uredništvu), španščino pa le 
pasivno. Imam 25 let delovne 
dobe, vseskozi na direktor
skih delovnih mestih, od tega 
10 let v dveh gigantih sloven
skega gospodarstva (pomoč
nik predsednika Gorenje, 
podpredsednik Rudnika ligni
ta Velenje). Trditev, da sem bil 
v Gorenju,Vegradu in Veplasu 
odpuščen, je še ena predrzna 
laž, s katero se skuša preu
smeriti pozornost od goljufije 
z mešanjem hmelja in drugih 
lumparij, ki pa ima kot vse 
Bračunovo in Natkovo "blu-
zenje" kratke noge, saj je ta 
dejstva možno preveriti v ka
drovskih službah navedenih 
podjetij. 

Gladovna stavka ni neza
konit način izsiljevanja, kot 
trdi Bračun, pač pa je legitim
no (čeprav neinstitucionalno) 

»zadnje zatočišče«, v katerega 
se sme zateči protestnik šele 
potem, ko je izkoristil vsa za
konita in moralna sredstva. 
Demokratično urejeni svet je 
sprejel gladovno stavko kot ci
vilizacijsko pridobitev, ki je 
etično in mednarodnopravno 
normirana z malteško dekla
racijo Svetovnega zdravniške
ga združenja iz leta 1991. 

Kako si služim kruh in ka
ko debel ah suh je ta hlebec, 
je moja stvar, vsekakor si ga 
za razliko od Bračuna in Nat
ka služim s poštenim delom 
in ne z lumparijami. Na Bra-
čunov »resni« očitek, da sem 
izpostava tujine, ki si želi pri
lastiti slovensko hmeljarstvo, 
odgovarjam »pod prisego 
enako resno«, in skesano 
priznavam da sem član zarot-
niške židovsko-arabske pro
stozidarske lože, ki snuje ve
liko lopovščino, rop tisočletja 
- s pomočjo ameriške CIA na
meravamo ukrasti Luno z ne
ba in jo skriti na odlagališče 
odpadkov pri Ložnici. Šalo na 
stran, stvari so preklemano 
resne! 

Bračun in Natek pravita, da 
»sem pri denacionaliziran-
cih« oplel. Poglejmo, če je to 
res! Z notarskim kandidatom 
Virantom imam sklenjeno 
trdno pogodbo o moji vključi
tvi v začasni nadzorni svet 
podjetja Hmezad export. No
tarski kandidat Virant, mi je 
21.6. kot predsedujoči odvzel 
besedo, ker sem nameraval 
denacionalizirancem poveda
ti, da jih skuša ogoljufati za 
ca 400.000 DEM. Danilo Go-
riup uveljavlja s pomočjo no
tarskega kandidata Viranta 
denacionalizacij ski zahtevek 
v višini cca 20 mio DEM po 
ing. Hansu Jeschouniggu, 
nemškemu državljanu, po-
magaču nacističnega okupa
torja, prvemu županu v oku
piranih Petrovčah, članu raz-
narodovalne organizacije 
Kulturbund, namestniku vod
je Steierischer Heimatbunda, 
in, pri Zevsu, da bo mera 
polna, še nemškemu vohunu 
v občini Petrovče! Denaciona
lizacij ski upravičenci so s 
sodno poravnavo pridobili 
36% kapitalski delež v podjet
ju Hmezad export, znotraj te
ga »paketa« pa je vsak upravi
čenec udeležen v sorazmerju 
z višino svojega (legitimnega) 
zahtevka. Ker je zahtevek po 
ing. Hansu Jeschouniggu po
polnoma nezakonit, so s tem 
ogoljufani ostali upravičenci 
za ca 400.000 DEM, zato jav
no zahtevam od de iure za
stopnice odvetnice Gričnik in 
de facto zastopnika notarske
ga kandidata Viranta, da ne
mudoma skUčeta sestanek 
upravičencev, da preprečimo 
nadaljnjo goljufijo in da ne
hata z lažnimi potrdili prikri
vati goljufijo pred občinskimi 
upravnimi organi. V kolikor 
tega nemudoma ne storita, 
sta soudeležena pri kaznivem 
dejanju prikrivanja goljufije, 
z vsemi ne le kazenskoprav
nimi posledicami, temveč tu
di posledicami z smislu zako
na o odvetništvu in zakona o 
notariatu. Sploh pa sem o tej 
in še drugih goljufija notar
skega kandidata Viranta že 
obvestil denacionalizirance, 
ki bodo v kratkem zahtevali 
sestanek in moje imenovan je 
v začasni nadzorni svet pod
jetja Hmezad export. 

MITJA ŠVIGEU, 
Velenje 

Hmeljarji 
tečejo 

kazenski krog 
V. 

Zgroženi smo nad skrajno 
primitivnimi in žaljivimi izgo
vori prejšnjega in sedanjega di
rektorja podjetja Hmezad, ki 
poskušata svoja kriminalna de
janja prikriti z žalitvami na ra
čun g. Mitje Šviglja, ki se je za 
interes ogoljufane države, od
ločil za gladovno stavko. Kot 
politična stranka smo bili tak
šnih in podobnih podtikanj de
ležni že nekajkrat, kar nas 
vzpodbuja, da se je takemu 
načinu diskreditiranja tistih, ki 
govorijo resnico, potrebno od
ločno upreti. 

G. Mitja Švigelj je dobro 
znan tistim članom predseds
tva Republikancev, ki so prav 
tako kot on, doma v Velenju. 
Vsi pa s polno odgovornostjo 
obveščamo slovensko javnost, 
da omenjeni gospod ni alkoho
lik ali kako drugače motena 
oseba, kot ga želijo nekateri 
neodgovorni »koritniki« prika
zati. G. Šviglja je moč vsakod
nevno srečati na rekreacijskih 
območjih v okolici Velenja, 
kjer se ukvarja s tekom, prav 
nikoli pa ga nihče od nas ni 
videl v vinjenem stanju, kot se 
mu podtika. 

Čeprav nismo pristaši gla
dovnih stavk, pa kljub temu 
močno podpiramo g. Šviglja 
pri njegovem boju za več po
štenja v tej državi. Istočasno pa 
ga pozivamo naj z gladovno 
stavko prekine, saj na ta način 
ogroža svoje zdravje in življe
nje zaradi ljudi, ki tega niso 
vredni. Prav tako pa se je po
novno izkazalo, da organi pre
gona preganjajo samo tiste sto
rilce kaznivih dejanj, ki ne so
dijo v vrste »belih ovratnikov in 
koritnikov«. Vse preveč je ti
stih, ki jih roka pravice nikakor 
ne doseže, kot je tudi vse pre
več tistih, ki se jim kazniva 
dejanja preprosto podtaknejo. 
Takšna pravna ureditev drža
ve, ki enostavno ne funkcioni
ra, pa močno potrebuje hitre in 
korenite spremembe znotraj 
demokratično zastavljenih me
ja. 

REPUBLIKANCI SLOVENIJE, 
ADOLF ŠTORMAN 

Kako do 
stanovanja? I. 

v časopisu sem prebrala pri
tožbo gospoda Fadila Jahiri. 
Bila sem zelo presenečena, saj 
me obtožuje in širi laži že v 
medijih. 

Moram poudariti, da je 
stranka resnično dobila od
poved z rokom 90 dni, vendar 
je ta odpoved bila podana v 
aprilu 1995 in ne sedaj, kot 
stranka navaja. Med tem ča-

nadaljevanje na 22. strani 
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som mu je bilo ponujeno sta
novanje dvakrat, pa ga je od
klonil. Zakaj? Menim, da zato, 
ker plačuje simbolično ceno, 
saj sem stranko želela imeti 
zato, da bi mi pomagala, ker 
sem invalid. Pa s pomočjo ni 
nič, kljub temu, da je žena 
vedno doma. Nadalje ga zani
ma, če plačujem davek in na
povedujem dohodnino. Vsa
ko leto posebej moram napo
vedati dohodnino (sicer me 
na to opomni davčna upra
va), rezultat napovedi pa je 
položnica, ki jo moram plača
ti. 

Odpoved še vedno velja in 
sicer takoj. 

SLAVA BAUMGARTNER, 
Celje 

PREJELI 
SMO 

Za resnico gre 
Janez Kocjančič, predsed

nik ZLSD je v nekem razgovo
ru z Janezom Janšo na TV 
Slovenija posmehljivo trdil, 
da so KPJ v Kraljevini SHS leta 
1919 ustanovili socialdemo
krati. Ali to res ustreza resni
ci? 

Poglejmo, kdo so dejansko 
bili ustanovitelji KPJ! 

Po prvi svetovni vojni se je 
socialdemokratsko gibanje v 
vseh državah razdelilo na le
ve in desne skupine. Tako 
tudi v tedanji Kraljevini SHS. 
Pobudo za ustanovitev ko
munistične stranke so dali 
srbski levi socialdemokrati, ki 
so zagovarjali revolucijo kot 
način prevzema oblasti. De
sni socialdemokrati pa so bili 
proti revoluciji in za parla
mentarni način vladanja. 

Levi socialdemokrati so bili 
privrženci oktobrske sociali
stične revolucije v tedanji 
Sovjetski Rusiji pod Lenino
vim vodstvom. Tako je prišlo 
aprila 1919 v Beogradu do us
tanovitve Socialističke radnič-
ke partije Jugoslavije (k) , to
rej komunistov. V jeseni iste
ga leta je bila ustanovljena 
tudi Komunistična mladinska 
organizacija SKOJ, po vzoru 
sovjetskega Komsomola. 

Na svojem 2. kongresu, ki 
je bil v Vukovarju junija 1920, 
je levičarska stranka dolila 
ima KPJ. Na tem kongresu so 
sodelovali nekateri slovenski 
levi socialdemokrati, npr. inž. 
Drago Gustinčič. 

Desni socialdemokrati niso 
nikoli vstopili v KPJ. Zato pos
ploševanje teh zgodovinskih 
podatkov le zavaja nepouče
ne ljudi. 

DANE HRIBERŠEK. 
Celje 

ZAHVALE, 
POHVALE 
Še so pošteni 

ljudje 
Sem Nežka Zalaznik iz 

Kamnika, kjer sem 12. julija 
letos izgubila denarnico z 
vsemi dokumenti, ter 1000 
DEM v tolarjih, ki sem jih 
malo prej zmenjala v menjal
nici. S fantom sva bila namreč 
namenjena kupiti poročno 
obleko zanj. 

Ne morete si predstavljati, 
kako sva vse skupaj doživljala, 
ko sva v Ljubljani pred Parla
mentom ugotovila, da denar
nice z denarjem ni nikjer. Ne
malokrat sva natančno pregle
dala stoenko, a zaman. Niti 
slučajno se nisem mogla 
spomniti kje bi lahko bila, kaj
ti ravno na ta nesrečni petek 
sem praznovala rojstni dan, 
moj zaročenec pa mi je obetal 
darilo, ki se ne poje in ne diši. 
Normalno, da sem bila vsa 
raztresena, če že ne od druge
ga, od pričakovanja. Kar ni
sem se mogla načuditi najini 
mirni krvi in odločitvi, da gre
va kljub tragediji izbirati oble
ko, ki je nisva našla ne v na
šem Kamniku, ne v Domža
lah, in ne v Kranju, v Ljubljani 
pa sva jo! A kaj, ko nisva imela 
denarja, zato nama ni ostalo 
nič drugega kot, da jo le rezer
virava. Vrnila sva se v Kamnik, 
kjer sem šla povsod tja, kjer 
sem ta dan bila, a zaman. Odš
la sva na policijsko postajo, 
kjer nama je policist zatrjeval, 
da me denarnica že celo po
poldne čaka doma! Kaj take
ga, pa vedno govorim, da ni
mam sreče! 

Kaj takega se mi ne bi nikoli 
dogodilo, če med množico sla
bih ljudi ne bi bilo poštenih 
Slovencev, pa še iz vašega 
konca sta. To sta Karli Leber 
(Preložnikova 20, Vojnik) in 
Franjo Gluhak (Ljubljanska 
72, Celje). Obema se zares le
po zahvaljujem za prvo poroč
no darilo ter izredno presene
čenje za rojstni dan. 

NEŽKA ZALAZNIK, 
Kamnik 

Hvala za asfalt 
Ker nisem imela ob otvoritvi 

priložnosti spregovoriti par 
besed v zahvalo vsem, ki so 
kakor koli pripomogli, da se je 
vendar asfaltirala cesta, ki po
vezuje Loče, Brezovo, Šmart
no in Vojnik, se z zahvalo 
obračam na vse preko časopi
sa. 

Neizmerno so nove ceste 
veseli otroci, ki hodijo na av
tobus, kakor tudi delavci in 
vsi ostah. 

Osebna zahvala gre vsem, ki 
so asfaUiranje omogočili, ker 
je vsaka jama na makadamu 
bolečina za mojo bolno hrbte
nico. Zato prav vsem prisrčna 
hvala za trud in skrb, tudi v 
imenu vseh vaščanov. 

Želim in prosim odgovorne, 
da se še ostali del ceste asfalti
ra, da rešimo še zadnji dve 
kmetiji v Ločah, kjer morajo 
požirati prah z makadama. 

Mladim in otrokom pa v 
opozorilo, previdno in srečno 
vožnjo. 

HELENA ZUPANC 

Hvaležne 
rejnice 

Dobre volje, vsi polni priča
kovanj in veselega snidenja z 
rejnicami, smo se zbrah 28. 6. 
1996 v Celju na Glaziji, da se 
popeljemo za nekaj ur vstran 
od vseh skrbi in dela, ki smo 
ga pustili doma. 

Vsaka mamica je prinesla s 
sabo dobro voljo in že, ko smo 
čakale na avtobus, smo pokle
petale med sabo, z nekaterimi 
pa smo se spoznavale, ker 
smo se videle prvič. 

Najbolj pa smo se seveda 
razveselili socialne delavke 
ge. Romane Tominšek, ki s 
svojo vedrino in prijaznostjo 
vsakega razveseli, saj se je po
leg še nekaterih najbolj priza
devala, da bi nam strokovna in 
razvedrilna plat te ekskurzije 
prinesla kar največ lepih doži
vetij in tudi izkušenj za naše 
rejniško delo. Škoda le, da ne
katerih, ki se tudi trudijo za 
lepši jutri naših otrok, ni bilo z 
nami. 

Ko smo se udobno namestili 
v avtobusu prijaznega šoferja 
Antona Planinska, smo se od
peljali proti Žalcu, kjer so nas 
čakali nekateri rejniki in seve
da najbolj težko pričakovani 
direktor Centra za socialno 
delo Celje, g. Brane But s svojo 
nepogrešljivo prijateljico - har
moniko. 

V domu upokojencev dr. 
Janka Benedika v Radovljici 
smo si ogledali, kako prijetno 
preživljajo jesen življenja va
rovanci, ki jih je preko 200. Z 
nekaterimi smo tudi pokram-
IjaU in vsi so se nas razveselili 
in nam radi kaj povedali. 

V domski dvorani so nam 
socialne delavke predstavile 
novo obliko rejništva v njihovi 
občini in nasploh pri nas. 

Pot nas je vodila do Blejske
ga jezera, čez katerega smo se 
s čolnom peljali do otoka. 
Mnogi smo bili prvič tu v tej 
tišini otoške cerkvice in vsi 
smo v tihi molitvi in z zvonje-
njem izpovedali svoje prošnje 
in želje v upanju, da se bodo 
izpolnile. 

Po vrnitvi z otoka in ogledu 
Bleda nas je pot vodila na 
Brezje. Pater g. Leopold nas je 
razveselil s svojim prisrčnim 
sprejemom in nam razodel 
zgodovino Brezja. Naše proš
nje, položene na Marijin oltar, 
so prinesle duši mir in sproš
čenost, kot da nam je odvzela 
velik del bremena. 

Na poti proti domu smo se 
ustavili v prijetni gostilni Mla
kar, kjer nas je že čakala ve
čerja, ki se nam je zelo prile
gla. Ko smo si potešili lakoto, 
smo komaj čakali na Braneta 
in njegovo harmoniko, da ve
selo zapojeta in zaigrata. Mno
ge pesmice, ki smo jih zapeh, 
so nam obudile spomin na 
naša mlada leta, polna veselja, 
šal in seveda tudi pete so se 
ogrele in veselo zasukale. Ta
ko je bil sklenjen krog čudovi
to preživetega dne celjskih rej-
nic in rejnikov. 

Najlepša prisrčna zahvala 
direktorju g. Butu, g. Romani, 
ki sta bila z nami in vsem 
ostalim, ki so kakorkoli pris
pevali svoj delež, da nam ta 
lep dan nikoli ne bo utonil v 
pozabo, ampak nam dajal 
moč, ljubezen in voljo, da se 
bomo še naprej trudili biti lju
beči starši - rejniki in zgled, 
kaj vse zmore ljubezen. Naj 

zaključim misli z željo, da bi 
znali pri otrocih dobro sejati 
in v starosti upati na vsaj malo 
te žetve, če je bomo potrebni. 

Iskrena hvala g. Alojziji Ši-
banc, ki nas je posladkala s 
svojim dobrim pecivom in šo
ferju g. Planinšku za prijaz
nost in prijetno, varno vožnjo. 

JOŽICA LENIČ. 
Šentjur 

Dunajski 
abonma 

Pred sedmimi leti je Kom
pas Celje prvič objavil razpis 
Dunajskega abonmaja, ki je 
bil namenjen ljubiteljem kul
ture. Prijavilo se nas je več 
deset potnikov. 

Danes je včlanjenih že pet
sto abonentov, ki si ogleduje
mo visoko kakovostne pred
stave, koncerte, razstave na 
Dunaju, Veroni, Milanu, Salz-
burgu, Gradcu, Ljubljani, Ma
riboru... Vsako sezono se zvr
sti okrog deset dogodkov ob 
skrbni organizaciji in profe
sionalnosti Kompasa Celje, 
oddelka, katerega vodi z dušo 
in srcem gospa Vesna Lukanc. 

V sedmih letih smo si več
krat ogledali musicale Fantom 
iz Opere, Mačke, Elizabeth, 
Poljubi me Katica, Briljantina, 
Lepotica in zver, opere Aida, 
Carmen, Nabucco, Traviata, 
Mozartov in Straussov kon
cert. Labodje jezero Velikega 
teatra iz Moskve... 

Ob zaključku sedme sezone 
smo bili med petdeset tisoč 
glavo množico poslušalcev iz 
Evrope na koncertu Treh teno
ristov na Dunaju (Jose Carre-
ras, Placido Domingo, Lucia-
no Pavarotti). 

Hvala Kompasu Celje - Du
najskemu abonmaju - za dra
goceno dvodnevno potovanje, 
ki je bilo odlično organizira
no, vodeno pod taktirko gospe 
Vesne Lukanc, za katero se ve, 
da že ob odhodu zagotavlja 
najvišjo kakovost. 

Naj Dunajski abonma živi in 
potuje na kulturne dogodke 
Evrope in sveta! 

IGOR JELEN, 
Celje 

Pridni in veseli 
vilanjski 

gasilci 
v soboto, 27.7. popoldan, je 

bilo pri gasilskem domu in na 
športnem igrišču v Vitanju 
izredno živahno in veselo. 

Prostovoljno gasilsko druš
tvo Vitanje je po 3-letnem na
pornem delu končno dočaka
lo krst in blagoslovitev nove 
avtocisterne, garaže in freske 
sv. Florjana, zaščitnika gasil
cev. Predsednik društva g. Si
mon Kotnik je v svojem nago
voru nakazal potek triletne 
požrtvovalne akcije, za katero 
je bilo opravljeno 3700 prosto
voljnih ur. Pomagali so pa tudi 
občani in drugi s prostovolj
nim delom in s finančnimi 
sredstvi. V začetku nam je 
predvsem pomagala bivša ob
čina Slovenske Konjice (g. Ru
di Petan), potem sedanja obči
na Vitanje (g. Slavko Krajnc), 
vodstvo Unior (g. Jože Košir), 
zavarovalnica Triglav in še 
drugi. Zaradi reorganizacije 
TAM-a smo zašli glede avtoci
sterne v težave, ki smo jih pa v 
doglednem času prebrodili. 

V svojem nagovoru je pred
sednik društva tudi omenil, da 
je požarni rajon vitanjskega 
društva zaradi svoje razsežno
sti in težavne dostopnosti do 
hribovitih kmetij zelo neugo
den. S staro avtocisterno smo 
le z veliko težavo premagovali 
razne ovire pri gasilskih inter
vencijah. 

Župan občine Vitanje g. 
Slavko Kranjc je v svojem na
govoru omenil, da je občina 
takoj, ko je postala lokalna 
skupnost, pristopila k sodelo
vanju z društvi, predvsem pa 
z gasilci, ki so nam neobhod
no potrebni. Upam, da bomo 
še vnaprej dobro sodelovaU, 
zahvaljujem se jim za trud, ki 
ga vlagajo v gasilstvo. 

Gasilce je nagovoril in poh
valil tudi zreški župan g. Jože 
Košir. Za tem je g. župnik Vili 
Gumilar blagoslovil avtocister
no, gasilski objekt in fresko sv. 
Florijana. Pri tem je poudaril, 
da so svetniki ljudje, kakor 
smo mi, samo da v njihovem 
imenu častimo Bo^a za zaslu
ženo delo. 

Sledila je podelitev plaket za 
zasluženo delo. Pri tem je 
predsednik društva dejal, da 
zahvalo za pridno in vztrajno 
delo v našem društvu zasluži
jo vsi, ki so kakorkoli pomaga
li. Ne morem vsakega posebej 
imenovati in se mu zahvaliti, 
vem pa, da vsak v svojem srcu 
čuti zadovoljstvo, da je nekaj 
storil ne samo za gasilce, am
pak za vse ljudi, ki so gasilske 
pomoči potrebni. 

Končno je nastopil težko 
pričakovani trenutek, ko so 
trak prerezali najstarejši in 
častni član društva g. Konrad 
Kajtna, župan g. Slavko Kranjc 
in predsednik društva g. Si
mon Kotnik in so s tem dali v 
upravljanje gasilski objekt in 
avtocisterno. Samo prireditev 
so veselo povezovali mlad an
sambel Primoža Založnika in 
Vitanjski moški pevski zbor. 

IVAN JESENIČNIK. 
Vitanje 

Male sive 
celice v 

Gardalandu 
Dvanajsti junij 1996 bo za 

nas, učence 6. B razreda in za 
nekaj, za našo šolo Karla De-
stovnika - Kajuha iz Šoštanja, 
zaslužnih učencev zagotovo 
ostal enkraten in nepozaben. 

Zgodaj, ob tretji uri zjutraj, 
smo se izpred naše šole z 
udobnim in prvorazrednim 
avtobusom odpeljali v prav
ljični Gardaland. To je bila, 
kot smo bili obveščeni, ena 
glavnih nagrad, ki smo si jih 
prislužili v TV - kvizu Male 
sive celice. Že v Šoštanju smo 
si vsi na glavo nadeli kape -
darilo podjetja ERA iz Vele
nja. V Ljubljani se nam je pri
družila še televizijska ekipa, 
med njimi tudi g. Pavle Rav-
nohrib, ki so nam poleg turi
stične agencije Palma iz Celja 
omogočili ta čudovit izlet. 
RTV Slovenije je vsem nam 
na avtobusu podarila še maji
ce z napisom Male sive celice, 
ki smo si jih z velikim navdu
šenjem takoj oblekli. 

Potovanje do cilja je trajalo 
dolgih 7 ur, vendar smo bili 
kljub temu celo pot polni le
pih pričakovanj pred bližajo
čim se Gardalandom. Med 
potjo smo »naredili« tudi ne
kaj postaj in se peljali mimo 
veliko znamenitosti, med nji

mi je bil tudi Doberdob, 
prihodu v Gardaland smt 
razkropili na vse strani in 
vsod nas je bilo polno, te 
zijski snemalec pa je » V ( 
nil« za nami. Ker je bila sri 
ni bilo omembe vredne g n 
ali čakanja. Tako smo la 
dodobra izkoristili naše vs 
niče in izkusili večino \ 
naprav in reči, ki so na vo 
tem zabaviščnem parku, 
smo na »vlaku smrti«, » g u 
ski ladji«, »mavrici«, »Pirj 
di«, »Colorado boats«, »p 
Ijičnem gradu«, »Moonra 
ju«, »gosenici«, »Petru 
nu«... Bilo je neznansko vn 
zato so se nekateri poliv, 
vodo, pa tudi sladoleda 
manjkalo. Gardaland je res 
dovit in enkraten! To je { 
za vse, tako stare kot mladi 
si želijo za nekaj časa pol 
niti od resničnosti in se na 
ti pustolovščin. 

Za vsa lepa doživetja i 
dne se iz srca zahvaljuj« 
turistični agenciji Palma iz 
Ija. Lepa hvala RTV Slove 
in prisrčna hvala Gardala 
in vsem, ki zanj skrbijo. 

JERNEJ M A ; 
OŠ Karla Destovnika-Kaj 

Se SO dobre 
gostilne 

Krajani dela naselja v \ 
nju, imenovanega Štajn 
smo se pred štirimi leti o 
čili, da bomo eno sobot 
juniju preživeli na enodi 
nem družinskem izletu, 
tem tako imenovanem »i 
nem izletu« bi spoznali 
skrite in lepe kotičke i 
Slovenije. 

Letos smo si ogledali 
Kozjanskega in sicer Ai 
sko vas, v Olimju smo si ( 
dali lekarno in kmečki 
zem Jelenov greben in A 
novo kmetijo. Kosilo ! 
imeli v prečudovitem 
bientu kmečko-izletnišl 
turizma Pirš v Zdolah 
Kozjem. Poleg prijetnega 
bienta nas je navdušila 
gostoljubnost tega lokala. 

Vsako leto zaključimo iz 
športnim popoldnevom, 
tekmujemo v raznih disci 
nah, vrhunec pa je tekm 
nogometu med sinovi in o 
ter boj med dvema ognj( 
med hčerkami in mams 
Letos smo nameravali pop 
ne preživeti ob Slivniškeii 
zeru, vendar nam jo je vr« 
pošteno zagodlo. Zato smo 
čeli iskati gostišče, kjer bi 
ko zaključili ta izlet. Prob 
pa je bil seveda v tem, da! 
imeli s seboj še kar nekaj I 
če in hrane. Gostilna pa 
navadi ne dovoli prinaša 
lokal svoje pijače. Gostoljul 
nam je ponudila Gostilna! 
Krokiju - Fanike in Ivana I* 
larja v Ljubečni. Vsi smol 
res prijetno presenečeni \ 
gostoljubnostjo in prijazno 
jo lastnikov in strežnega os« 
ja te gostilne, saj smo lahku 
gostilno prinesli pijačo in 
civo iz avtobusa. Pripravil 
so nam okusno ma 
Sklenili smo, da se v 
gostilno še kdaj vrnemo i 
predvsem kot norit 
gostje. 

V tej gostilni bi verjetno 
Andrej Šifrer spreif 
besedilo svoje pesmi: 
manj je dobrih gostiln" v 
so dobre gostilne". 

VIKTOR JAC 
Vit 
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Z A AVTOMOBILISTE 

N o v i a v t o b u s z a s lovensk i t rg 
Slovenska industrija avto

busov in tovornjakov je seveda 
v globoki krizi in veliko vpra
šanje je, ali lahko sploh reče
mo, da jo še imamo. 

Prihodnost TAM je negotova 
(čeprav se sedaj pojavlja nemš
ko podjetje Deutz, ki bi menda 
v TAM sestavljalo motorje), 
prav tako ljubljanskega AM 
Bus, ki je nekoč v kombinaciji z 
mariborskim podjetjem izdelo
val tudi avtobuse. Pred nedav
nim pa sta prav AM Bus in 
ljubljansko podjetje AC Inter-
car, ki je uradni predstavnik 
Mercedes Benza v Sloveniji, slo
venskemu trgu predstavila novi 
linijski in primestni avtobus 
AM O 405-P in AM O 405 L (na 
sliki). Oba avtobusa sta sloven
ske izdelave, naredili pa so ju na 

originalni šasiji Mercedesovega 
avtobusa O 405. Za slednjo ve
lja, da je robustna in dovolj 
nezahtevna za vzdrževanje, po
leg tega pa so pri AM Bus nad
gradnjo prilagodili slovenskih 
zahtevam. Avtobus ponujajo ta

ko z ročnim kot tudi z avtomat
skim menjalnikom in različno 
opremo, vsaj za sedaj pa cena 
še ni znana. Seveda pa bi bilo 
zgolj ob rojstvu tega avtobusa 
pretirano reči, da se tovrstni 
slovenski industriji piše bolje. 

Fiat bo začasno odpuščal 
Avgust je mesec počitnic tako v Italiji kot seveda v Franciji (in 

še kje), pa hkrati čas, ko utegnejo nekateri delavci izgubiti delo. 
Tako je italijanski Fiat sporočil, da bo po končanih počitnicah 

nekaj svojih delavcev vsaj začasno poslal domov. Septembra in 
oktobra naj bi namreč zmanjšal proizvodnjo za 18.500 vozil, kar 
naj bi bila, kot je rečeno, predvsem posledica slabše prodaje 
avtomobilov na domačem trgu. Ta je bila v prvi polovici julija v 
primerjavi s prvo polovico julija lani manjša za 4,9 odstotka. 
Delavce bodo poslali domov iz tovarn Mirafiori, Pomigliano, 
Rivalta in Arese, v katerih izdelujejo punto, pa lancio kappo, dedro 
in delto ter alfe 145, 146 in 155. 

Težave Volva 
v NedCaru 

Volvo, nizozemska vlada 
in japonski Mitsubishi so 
skupaj postavili tovarno 
NedCar v Bornu na Nizo
zemskem. Tam na istih te
kočih trakovih sestavljajo 
volvo S40/V40 in mitsubis-
hi carismo. 

Volvo S40 oziroma V30 je 
na trgu nekaj mesecev, med
tem ko se carisma po evrop
skih cestah vozi že nekaj ča
sa. Sedaj iz tovarne prihajajo 
vesti o zamenjavi dveh ali 
celo treh vodilnih menedžer-
jev. Uradna razlaga pravi, da 
je do tega prišlo zaradi zasto
jev pri serijski izdelavi nove
ga volva, neuradna pa, da je 
Volvo nezadovoljen s kvalite
to izdelave S in V40. Kakor
koli že, Volvo naj bi po seda
njih vesteh svoj delež v Ned
Caru povečal na 50 odstot
kov. Sedaj je tako, da imajo 
vsi trije partnerji nekaj več 
kot 30-odstotni delež. Po se
danji pogodbi naj bi obe to
varni svoj delež do leta 1998 
povečali na 50 odstotkov, kar 
naj bi pomenilo, da se bo 
nizozemska vlada umaknila 
iz NedCara. Ali bo vse to 
pripomoglo k boljši kvaUteti 
vozil iz te tovarne, pa je še 
naprej odprto vprašanje. 

BORZA CEN 
Na sejmu rabljenih vozil pred dvorano Golovec je bilo na pi 
440 avtomobilov. Prodanih je bilo 8 vozil, organizatorji pa so i 
tudi 60 kompletov kupoprodajnih pogodb. Obiskovalcev na a 
je bilo 1100. 1 

Jaguar odhaja iz Slovenije 
v Sloveniji so tako ali drugače prisotne skoraj vse av 

mobilske hiše, vendar je njihov tržni uspeh dokaj različe 
Britanskega Jaguarja že nekaj let zastopa ljubljanski Aui 
commerce, vendar jaguarji pri nas ne najdejo veliko ku 
cev. 

Prav zaradi tega je že bolj ali manj jasno, da bo Autocoi 
merce prekinil pogodbo z Jaguarjem Austria in tako bo 
morali vsi tisti, ki bi jih jaguarji posebej zanimah, pač na 
druge poti v primeru nakupa. Nasploh pa drži, da je Jagu 
ena tistih britanskih avtomobilskih znamk, ki so preživi 
predvsem s tujo kapitalsko pomočjo. Ameriški Ford je nami 
že precej časa lastnik Jaguarja in dosedanje finančne ter dru 
injekcije so bistveno pripomogle k obstanku te sicer častitlji 
avtomobilske znamke. 

Chrvsier in Ford: dobro 
Ker se ameriška avtomo

bilska industrija tudi letos 
»sonči« v luči dobrih poslov
nih rezultatov, seveda ne gre 
slabo niti Chryslerju, tretje
mu največjemu ameriškemu 
izdelovalcu osebnih in gos
podarskih vozil. 

V drugem letošnjem četrt
letju je podjetje ustvarilo 1,04 
milijarde dolarjev dobička, 
kar je skoraj sedemkrat toliko 
kot v enakem lanskem obdob
ju (135 milijonov dolarjev). 
Chrysler je na severnoameriš
kem avtomobilskem trgu av
tomobilov in tovornjakov 
svoj tržni delež povečal za 
1,5-odstotno točko na 16,7-
odstotka, kar je najugodnejša 
številka v zadnjih 25 letih. Ob 
tem so iz tovarne sporočili, da 

se navkljub strahu pred povi
šanjem obrestnih mer in s tem 
počasnejšo rastjo ameriškega 
gospodarstva prihodnosti ne 
bojijo, kajti sedanji finančni 
rezultati jim prinašajo precej 
optimizma. Sicer pa je C h r v 
sier v treh minulih mesecih 
izdelal 802 tisoč vozil, kar je 
za skoraj 26 odstotkov več kot 
lani v tem času. 

Dobro pa je posloval tudi 
Ford, ki je precej večji od 
Chryslerja. Njegov dobiček v 
tem času je bil 1,9 milijarde 
dolarjev, kar je za petino več 
kot v tem času lani. Kot pravijo 
analitiki, je to med drugim 
predvsem posledica ugodne 
prodaje svoje finančne enote 
AFC. Samo avtomobilska de
javnost je namreč imela v tem 

času 1,11 milijarde dolai 
dobička, kar pa je le za os 
milijonov dolarjev več kot 
ni. V ZDA se je dobiček pa 
čal s 663 na 697 m i l i J M 
dolarjev, medtem ko se 
Evropi s 329 zmanjšal nal 
milijonov dolarjev. Kot n 
ni ob tem predsednik F 
da Alex Trotman, bo dri 
polovica leta za Ford ugodr 
ša, saj naj bi se pokazali p 
rezultati večje učinkovitosti 
zmanjševanja stroškov. V d 
gem letošnjem kvartalu je 
mreč tovarna prodala 1,8 m 
j ona vozil (osebnih avtomc 
lov in tovornjakov), vendar 
je tržni delež v ZDA zmanj 
s 26,2 na 24,8 odstotka, 
Evropi pa je padel za 0,2 ( 
stotka. 

Kljub poletju sejem dobro obiskan 
Celjski avtomobilski sejem, ki je vsako soboto in ob torkih dopoldan, je kljub poletne' 

času dobro obiskan. 
Tako je bilo tudi minulo soboto dopoldan pri hali Golovec, kjer je svoje avtomobile, m o t o ' 

kolesa in drugo, postavilo na ogled in prodajo okoli tisoč prodajalcev. Prišli so iz vseh kon' 
Slovenije, največ sklenjenih kupčij pa je bilo za avtomobile v vrednosti med 3.500 in 8.500 

T. T A V C ' 
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Alarm 
lani je v Sloveniji zamenjalo lastnika, nezakonito in 

ponoči, 49 motornih koles. 
*̂ >Iakup jeklenega konjička je povezan z uresničenjem 
jjolgoletne strasti in se praviloma sprevrže v hobi. Kaj storiti, 
^3 se v vaš hobi ne vmešajo tatinski prsti. Najdražja pot je 
jjjeruško kasko zavarovanje, kjer dosega premija fenomenal-
pih 15% od vrednosti motocikla. Primernejša je vgradnja 
jlarmnih naprav, zanesljive so dobre ključavnice, jeklene 
verige, U zapahi, blokade kolutnih zavor. Še vedno velja: 
jjialo denarja -malo varnosti. Najprimernejša kombinacija: 
alarmna naprava in močna jeklena veriga, 

pri hranjenju na prostem pa motocikel istočasno pokrijte s 
ponjavo. 

Srebrna zvezda 
Le kdo se ne spomni vzhodnonemških MZ-jev. Malokdo pa 
e, da ta tovarna še živi. 

f Ne samo da živi ampak dela presenetljivo dobre motocikle. 
jihov odgovor na retro stil ali obujanje starih časov, če hočete, 
dvokolesnik Silver Star Classic. Pravšnja mera kroma, klasič-

0 vzmetenje, ravno prav starinska oblika a moderen štiritaktni 
lovalnjik (Rotax 500) in zanesljive zavore za sprejemljivih 
160 DEM. Slovenski uvoznik ga še ne ponuja. Nemci pa pod 
lagovno znamko MuZ ponujajo še sedem modelov, od prepro-
[ih dvotaktnikov do športnih motociklov z Vamahinimi eno-
aljniki. 

Lov na prihodnost 
[ Prehitevati čas ali le streči modnim muham!? Kaj poreči ob 
ogledu na Aprilio Moto 6,5? 

! Z eno besedo: šokantno. A Italijani dobro vedo kako se 
Mikovalskim rečem streže. Če drugega ne, so nam ponudili 
idenje bližnje dvokolesniške prihodnosti. Preprosto, zaoblje-
'0, čistih linij in z znano pogonsko tehniko (Pegaso). To je 
P̂rilia Moto. 
Pa njihov izdelek ni samo za občudovanje ampak se pelje, le 

lO.OOO DEM je potrebnih. In generalni uvoznik za Slovenijo! 

Guzzi trka na vrata 
Med pogrešanimi znamkami dvokolesnikov v deželi pod 

'̂ 'Pami je tudi Moto Guzzi. 
/̂ li bodo pogajanja za pridobitev koncesijsko uvozne licence 

" b r o d i l a sadove, bomo vedeli šele jeseni. Do takrat pa se 
•̂̂ dovoljimo s predstavitvijo modela Šport. Italijani so tradicio-

J a h i o prečno nameščen 1100 kubičen V-dvovaljnik s po štirimi 
[.^•^^ili n a glavo in Weber Marelli vbrizgavanjem goriva namesti-

C e n t r a l n i cevni okvir z odličnim White Power vzmetenjem, 
j ^ ' g a in nizka silhueta tega športnika z elegantnim poloklepom 

odlično opremo, pomaga Italijanom pri brodenju čez finanč-
^ krizo. Nov veter v ponudbi in v vodilnih kadrih tovarne pa 
°'"a pomagati pri vrnitvi Guzzija na naš trg. 

Prikolicor 
Motocikli s stransko prikolico so redkost v tujini, kaj šele 

pri nas. 
Prikoličarjev v ponudbi velikih proizvajalcev dvokolesnikov 

ni. Ljubiteljem takšne zvrsti potepanj po cestah so na voljo 
kompleti za samogradnjo ali pa ponudbe specializiranih delav
nic. Classic Corner Horvath iz Avstrije ponuja predelavo na 
osnovi Vamahe V-Max 1200 (145 KM). 370 kilogramska trokole-
sna zverina s predelano geometrijo okvirja in ojačanimi zavora
mi doseže zavidljivih 180 km/h. Stroški predelave (14.500 
DEM) pa skoraj dosežejo ceno motocikla samega. 

Vamaha TT 
Tradicija enduro motociklov z legendarno XT-jko se nada

ljuje s športnejšo TT. 
Skoraj 20 let je od rojstva prve Vamahe XT 500. Leta so ji 

prinesla mnoge izboljšave, večjo prostornino motorja, konec 
80. let pretirano velik rezervoar in potovalni karakter, 90. leta pa 
so ji vrnila njeno prvobitno špartanskost in neuničljivost zračno 
hlajenega enovaljnika. Za tiste, ki hočejo še več, so Japonci 
ponudili tehnično izboljšano (vzmetenje, premeri in profil 
gum) verzijo TT z ali brez električnega zaganjača. Od XT je lažja 
za 16 kg in dražja za 1.420 DEM. 

Kombinezoni Dainese 
24 let tradicije in prisotno

sti v vrhunskem moto špor
tu uvršča Dainese v sam vrh 
izdelovalcev motofistične 
opreme. 

Od glave do peta, se glasi 
njihov slogan. V kolekciji '96 
je čez 20 osnovnih modelov 
usnjenih kombinezonov in 9 
tekstilnih kombinezonov, da 
o jaknah, enduro in cross 
opremi, hrbtnih, kolenskih, 
komolčnih ščitnikih, rokavi
cah, škornjih, dežnih in zim
skih kombinezonih ne govori
mo. Izbor krojev kombinezo
nov ustreza vsem vrstam mo
torjev. Prilagojeni so tudi za 
motoristkinje. Zelo široka je 
tudi paleta barv in dizajna. Za 
vsak okus in žep. Predvsem 
pa za tiste, ki se zavedajo 
posledic morebitnih padcev. 

Kam s prtljago 
Na to večno vprašanje 

motoristov odgovarja in
dustrija dodatne opreme s 
ponudbo kovčkov, velikih, 
malih, stranskih, glavnih, 
za vgradnjo na rezervoar 
ali krmilo. 

Ponudba tovrstne opreme 
v domačih trgovinah z za
mudo sledi svetovnim tren
dom, ki narekujejo uporabo 
trosistemskih garnitur s po
enotenim načinom vpenja
nja. Široko ponudbo proi
zvajalca Kappa od malih skuterskih do velikih 43 litrskih 
touring kovčkov s pripadajočimi nosilci za večino motociklov 
je mogoče dobiti tudi v slovenskih trgovinah. Pred nakupom 
preizkusite velikost (hranjenje čelade!) ter način vpetja in 
zaklepanja. 
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Tugi so se imeli za služabni
ke boginje Kali. Po hinduj
skem izročilu naj bi bilo vse 
človeštvo v trebuhu demona, 
ki mu morje seže le do pasu. 
Kali se je odločila, da bo ljudi 
rešila iz demonovega trebuha 
in ga je zato zaklala. Toda iz 
vsake kaplje njegove krvi se je 
rodil nov demon. Kali jih je 
vztrajno pobijala, vendar so se 
rojevali vedno novi in novi. 
Hindujci zagotavljajo, da je 
Kali razmnoževanje demonov 
rešila tako, da je ubitim demo^ 
nom sproti lizala rane, vendar 
vedo tugi povedati drugače. 
Kali se je kmalu utrudila in je 
iz svojega znoja ustvarila dva 
moža. V roke jima je dala ruti 
in ju poučila kako naj demona 
ubijeta, ne da bi prelivala kri. 
Tuga sta boginji po opravlje
nem delu hotela vrniti ruti, 
vendar ju hvaležna Kali ni ho
tela vzeti nazaj. Obema po
močnikoma je dovolila, da 
lahko na ta način preživljata 
sebe in svoje družine. Prav ta 
občutek tuga, da je umor nje
govo delo, drahma in dolž
nost, je delal te neusmiljene 
morilce, ki so bili sicer druga
če zgledni vaščani možje in 
očetje, še bolj strašne. Davite-
Iji so zatrjevali, da morajo 
prav tako kot tiger, ki ubija 

plen, da bi se prehranil, tudi 
oni le slediti usodi, ki jih je 
izbrala za ubijanje ljudi. Bili 
so zelo vraževerni, zato so 
pred vsakim pohodom daro
vali svoji zavetnici ovco. Po
zorni so bili na dobra in slaba 
znamenja. Kali je žensko bo
žanstvo in zavetnica nekaterih 
obrti. Zato so njeni častilci 
prizanašali ženskam, zlatar
jem, kovačem. Skupine, pri 
katerih so tugi naleteli na te 
»blagoslovljene« ljudi, so puš
čali pri miru, ker so vedno 
ubijali po pravilu vse ali niko
gar, da za njimi ne bi ostajale 
priče. 

Tugi so bili zaprta družba, 
ki so se strogo držali pravil. 
Njihove poroke so se dogajale 
v krogu njihovih družin. Žene 
tugov so se dobro zavedale, da 
bi vsaka izdana skrivnost pri
nesla smrt ne le družinskemu 
očetu, marveč vsej družini. V 
sekto so sprejemali svoje otro
ke takoj po rojstvu, in ujete 
dečke, ki so jim včasih priza
nesli. Postopoma so jih uvajali 
v svoje obrede, naučili popol
ne ubogljivosti in molčečno
sti, in jih navajali na to, da je 
ubiti človeka prav tako, kot če 
ubiješ srno ali ovco. 

Leta 1822 je bila pred mla
dim angleškim upravnikom 

doline reke Nerbuda težka na
loga. Težave s tugi so ga že 
nekaj let tako prevzemale, da 
se je z vsem srcem vrgel na 
novo delo. Sleeman je bil tako 
uspešen, da je bil leta 1830 
pooblaščen za vodenje boja 
proti tugom v celotni osrgdnji 
Indiji. V njihovih vrstah je us
tvaril mrežo vohljačev. Preu
čeval je njihovo taktiko in kra
je, kjer so se skrivali. Tako je 
svoje čete skoraj vedno lahko 
poslal tja, kjer so tugi prebiva
li. Tugi so se lovili v Sleemano-
ve mreže kakor* golobi. V vsej 
svoji zgodovini so nastopali 
kot ljudje, ki jim je mogoče 
zaupati in se tako spoprijate
ljili z izbranimi žrtvami, da so 
jih lažje ujeli v past. Postali so 
žrtev taktike, ki so si jo sami 
izmislili. 

Bolj kot z vojaščino pa so 
Britanci tuge uničili z uvaja
njem brzojava in železnice. 
Zapolnili so politično prazni
no na Indijskem polotoku, 
čas, ki je s svojo zmedo omo
gočal delovanje tugov. Nobena 
sodobna država si ne sme do
voliti, da bi kdorkoli ogrožal 
potnike in prometne zveze. 

Kamasutra 
Ko sva v Varanasiju vstopa

la na vlak za Satno, se nama 

tugov ni bilo bati. Vznemirja
la me je le nepopisna gneča 
na vlaku in pa dejstvo, da 
nisva uspela dobiti rezervaci
je. Komaj sva se dobro stisni
la na leseni klopi, je v vagon 
pridrvela množica postrežč-
kov v rdečih uniformah, ki so 
nama prej ponujali svoje no-
saške usluge. S huronskim 
vpitjem in z ihtavimi udarci 
so se spravili na nesrečnike z 

nasprotne klopi. Presenečen 
sem obsedel v strahu, da se 
bodo rdeči pajaci zdaj zdaj 
lotili tudi naju, prav tako pa 
sem bil v veliki skušnjavi, naj 
nesrečnikom, ki so udarce ne
mo sprejemali in hiteU praz
niti klop, priskočim na po
moč ali ne. Izpraznjeno klop 
je zavzela zajetna gospa s 
svojimi otroci in številno prt
ljago, ki.so jo prinesli nosači. 

Najin cilj je bil Khajurj 
majhna vasica sredi nič( 
daleč stran od vseh poti. k 
obljubljal popotniški vc 
Po skoraj osemurni vožnj 
Satna z vlakom je sledila 
štiriurna vožnja z avtobus 
Vožnja je bila zaradi nep 
sne vročine še daljša. Da je 
res na koncu sveta, se je vi( 
šele na avtobusu. Pokrajin 
je iz polj spremenila v sti 
redek gozd in nato zopi 
stepo. Indijske množice so 
polnoma izginile, še avte 
je bil na pol prazen. 

Sila, ki naju je gnala < 
odmaknjeni konček Indija 
bili templji, ki so tam nast 
pičlem stoletju med leti 95 
1050. Templji so bili narejei 
časa dinastije Chandella, 1 
preživela 5 stoletij, predm 
padla pod muslimanskimi o 
jalci. Fantastične zgradbe s( 
koj za Taj-Mahalom skupj 
mesti Varanasi, Jaipur in I 
ene glavnih indijskih znan 
tosti. Templji so čudovit pri 
indoarijske arhitekture, 
najbolj znani so po svobod 
selni dekoraciji fasade. Zi 
njost zgradb je ena sama či 
vita kamnita čipka, knjiga 
pov, ki govorijo o življen 
Indiji pred tisočletjem, p 
stavljajo bogove in boginje, 1 
jevnike in muzikante, prave 
mitološke živali. Motiv, ki j 
še vedno najbolj buri duhov 
privlači ljudi, je ženska in si 
motiv, ki se na stenah fasc 
vedno znova pojavlja v vs 
svojih žgečkljivih podrobi 
stih. Templji sestavljajo več sj 
pin. Ena izmed njih, tako I 
novana zahodna skupina, j I 
la v neposredni bližini naj 
sobe. Med njene stavbe sva 
zapodila zgodnjega jutra. 

Boginja Kali - zavetnica tugov. 

Z obratno pošto je gospod Rak odgovoril: 
»Spoštovana gospa! Prejel sem Vaše pismo. Vsebina mi ni bila 

nova, ker sem bil o vsem, kar se je godilo v Koprivnici, obveščen. 
Novi so mi bili samo Vaši tako odlično izbrani izrazi. Da Vam 
moja hčerka ne ugaja več, Vam ne morem zameriti, toda način, 
kako ste napravili konec, bi bil lahko drugačen. Zadostovali bi 
dve besedi. Mi sicer nismo plemiči, smo pa pošteni, spodobni 
ljudje. Vaša zahteva bo izpolnjena. Obenem pišem tudi svoji 
hčerki, da ji prepovem vsak nadaljnji stik z Vašim sinom. S 
spoštovanjem - Franc Rak.« 

Nekaj dni po tem dogodku je prišel Francelj, kot običajno, v 
nedeljo domov. S seboj je prinesel prijateljevo pismo, da bi se z 
očetom o tem posvetoval. Ko je ta prebral obupano pismo mladega 
moža, ki ga je imel tako rad, je bil do solz ganjen. Čutil se je 
prizadetega, kot bi izgubil lastnega sina. Očital si je, da je tako 
hitro odgovoril na materino pismo. Nepremično je gledal Ernesto-
vo pismo. Način pisanja ga je spravil v veliko skrb. V duhu je videl 
mater in siim v medsebojnem boju, v boju medsebojnih moči. Ona 
na strani razkošja in blagostanja, on na strani srca in plemenito
sti, oba pa v borbi za njuno dozdevno srečo. Sredi te borbe je stal 
nedolžen otrok in prav on, njen oče, ki maje bila njegov, najljubši 
otrok, je pripomogel, da jo je zadel meč v srce. Ves bled se je ozrl 
okrog sebe in njegov pogled je obstal na steni, kjer je visela Itina 
slika. Otožen, skoro očitajoč se mu je zdel njen pogled. Še nikdar 
ni napravila slika nanj tako neugodnega vtisa; ali pa je bila 
morda njegova vest, kije v tem trenutku odločala? 

Sin je nemo opazoval očetovo obnašanje, ki mu je bilo danes 
tuje in čudno. Kaj se je v njem godilo? Kaj so pomenile njegove 
solze in ta obupanost? Oče je še ves v solzah odtrgal oči od Rine 
slike in se obrnil k začudenemu sinu. Molče je položil Ernestovo 
pismo na mizo in vzel iz listnice pismo njegove matere. Z nemo 
kretnjo ga je dal sinu, naj ga prebere, medtem ko si je on z obema 
rokama podprl glavo in se poglobil v težke misli. 

Ko je sin prečital usodepolno pismo, se mu je iz ust iztrgala 
pridušena kletev. Na drugi strani je opazil očetovo pisavo. Bil je 
koncept njegovega odgovora. Pri branju ga je stisnilo v grlu, čeprav 
ni bil mehke narave. On, kije prijateljeva pisma prebiral vedno le 
bolj s humoristične strani, je uvidel napako, kije morda ni bila več. 

mogoče popraviti. Zdaj je razumel očeta. S težavo je vprašal, dasi j 
je bilo iz očetovega vedenja vse jasno: \ 

»Je pismo že odposlano?« , \ 
Ne da bi ga pogledal, je oče prikimal z glavo in s tihim, ] 

žalostnim glasom rekel: »Priporočeno celo.« Po kratkem odmoru . 
pa je pristavil: »Prehitel sem se.« ] 

Gledala sta drug drugega. Oba hkrati sta pogledala na sliko nai 
steni. Resno in žalostno je gledala deklica nanju. Čeprav sta \ 
molčala, so njune oči spraševale: »Kaj sva naredila?!« ] 

Oče sije očital, zakaj ni počakal na sina, da bi se posvetovala, [ 
ker je vedel, da si sin dopisuje z Ernestom. Sin pa je obžaloval, da \ 
ni na prijateljevo pismo takoj odgovoril. Zdaj bi imel mirno vest in 1 
za Ernesta bi bil to balzam v njegovih skrbeh in njegovems 
trpljenju. Z obljubo pa, ki jo je dal oče Ernestovi materi, seje vse} 
spremenilo. Oče in sin sta prav tako kot Ernest nosila uniformo in\ 
svoje besede nista mogla več preklicati. .] 

Žalostna in v zavesti krivde sta se gledala, dokler ni Francelj} 
vprašal: M 

»Kaj naj storimo? Kaj naj naredim?« 1 
»Kot vidiš, ni mogoče ničesar storiti.« \ 
»Najboljše je, da mu sploh ne odgovorim. Če mu pišem, moram j 

priznati, kaj si obljubil njegovi materi, in to ga lahko privede vi 
obup, tako pa bo ostal v negotovosti. Lahko tudi domneva, da sem} 
z ladjo na poti in da njegovega pisma sploh nisem dobil alil 
podobno, in mi bo morda pozneje še enkrat pisal. Do takrat pa se\ 
lahko marsikaj zgodi. Če pridobimo na času, lahko pridobimo ; 
vse.« I 

»Pusti zadevo, naj počiva, mi se ne moremo in ne smemo v to \ 
nič več vmešavati. Vse, kar morem še storiti, je to, da svojo] 
družino preselim iz Koprivnice, ker tam ta ubogi otrok ne bo imel ] 
miru. To pa je dandanes težko izvesti, ker je povsod polno \ 
beguncev.« \ 

S tem je bila stvar za oba končana, toda kako je bilo z\ 
Ernestom?! \ 

Ko je Ita zvedela za tako nagel odhod svojega ljubljenca, jo je] 
ledeno pretreslo. Vedela je. daje to v zvezi s sramotnim vedenjem] 
njegove matere v Itini in tudi v njegovi hiši. Odličen in plemenit,] 
kot je v bistvu bil. ni mogel tega prenašati, zato se je odločil, da se ^ 

raje odstrani, kot bi še enkrat kaj takega doživel. Hotel je mir, ki 
ga je pri teh razmerah mogel doseči le z odhodom. Kako bok 
razočaranje je bilo to za dragega! Spomnila se je na hrepenel 
polna pisma, ki jih ji je pisal pred dopustom. Kaj vse je upal 
tako težko pričakovanega dopusta! Hotel je razjasniti nju 
zadevo, govoriti z njeno materjo in preživeti lepe. nepozabne ui 
njo samo. Kaj je nastalo iz vsega tega? Kakšen je bil konec? 

Deklica seveda ni vedela, da je slutil njen dragi poleg teh k\ 
in idealnih pričakovanj tudi težke ure. ker je moral računati 
mučne razgovore s svojo materjo, na kar pa je bil temelj 
pripravljen. Toda upal je. da bo v vsem zmagal, kajti njegova m 
ga je vendar morala poznati in vedeti, da je vsaka besec 
izgovorjena proti Iti. zaman. Zato tudi ni hotel deklice obremen 
vati z neprijetnimi mislimi; njegova pisma so bila vedno napisa 
v rožnati luči. ker takrat pač še ni vedel, dajo je njegova mati ta 
kruto napadla. 

Kaj je prinesel ta usodepolni dopust? Vez med materjo in sinoifi 
bila pretrgana, deklici sami pa je njegova mati prepovedala vsa 
zvezo z njenim sinom. Vse se je zareklo proti njuni veliki Ijubezi 
Nihče ni mislil in vprašal, kako bosta njuni ranjeni srci to pren& 
Glasno je vzdihnila in pokrila obraz z rokami. »Kako naj se 
nadaljuje? Kaj bo z nama?« 

S skrajno nepotrpežljivostjo je čakala zdaj na Ernestovo sporoči 
Hotela in morala je vedeti, kako misli o vsem in kaj je ukrenil. 

Kot običajno je šla Francka v Rajhenburg po poštno ležeča pis^ 
za Ito. Dogovorili sta se, da jo bo Ita čakala v mraku za kapelo, 
bo skrivaj izročila pismo. Od zdaj dalje so morala biti ta pota 
njuna skrivnost. S težkim srcem si je skušala deklica z razriv 
opravki skrajšati čas, da bi laže pričakala večerno uro. Stolpna i 
je leno bila in kazalci se sploh niso hoteli pomikati naprej. Čim i» 
pa se je dan nagibal, tem bolj je bila Ita razburjena. 

Da bi imela vzrok iti tako pozno od hiše in za izgovor pri niat^ 
je pustila ključ od kapelice v ključavnici. 

Končno se je zmračilo. To so bile najtežje minute dneva, kiji^' 
hotelo biti konec. Previdno se je izmuznila iz hiše. Srce ji je bilo^ 
vratu. Sedaj je želela le to. da bi je zunaj nihče ne videl. 

Za kapelo jo je zvesto čakala njena zaupnica. Naglo je Ita stopi^^ 
njej in jo prijela za roko. toda kakšno razočaranje! Francka j[ 
morala povedati, da ni pošte. Za hip ji je obstalo srce. »Kaj naj' 
pomeni?« Po vsem tem, kar se je zgodilo, je morala misliti, da 
tudi tu njegova mati prste vmes. Z nepopisno žalostnim občutk<^ 
je odšla domov. Kaj naj sedaj stori? Premislila in preudarila j^ 
možnosti in končno prišla do sklepa, da bo še nekaj dni čakala, ^ 
je možno, da se je pošta dragega iz kateregakoli vzroka zakasn^'^ 
Toda tudi naslednji dnevi niso prinesli nič novega. Dobila p'^ 
očetovo pismo, kjer ji strogo prepoveduje pisati Emestu. soj 
njegovi materi obljubil, da bo odslej skrbel, da se vsa stvar koA 
Nobene besede tolažbe, nobenega upanja! Na vseh straneh zad^ 
le na besedo - konec! 
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ROJSTVA 
celjski porodnišnici so 

7. : Branka TRUPEJ iz 
jfetrtka - deklico, Anita 
OGAR KOLAR iz Velenja -
Ifl^a, Mihaela FABJAN iz 
jjvenskih Konjic - deklico in 
^^ta VENE iz Vojnika - dekli-

\l 7.: Petra BIZJAK iz Mo-
fja - dečka, Marija Č E Š -
q V A R iz Šentjurja - deklico, 
3teja Ž N I D A R E C iz Teharij -
. j k a in Ivanka VOGA iz 
|)t)ja pri Planini - deklici, 

p'OJ^ici; 
28.7. : Marija POLAK iz 
,,itjurja - deklico, Andreja 
: T A U E R iz Podplata - dečka, 
aialija VINDER iz Žalca - de-

i i c o , Sabina PLAHUTAR iz 
ulja - deklico, Urška KRIŽ-
\i iz Laškega - deklico, Cvet-

liŠKREBLIN iz Petrovč - de-
lico, Valentina OCVIRK iz 
ulja - deklico in Darja DEI-
, N G E R JAZBEC iz Griž - deč-

29.7.: Vlasta MLAKAR iz 
'ovenskih Konjic - dekUco, 
iartina CEROVSKI iz Huma 
iSotli - deklico, Olga PINTAR 

• Gorice pri Slivnici - deklico, 
' I t a l i j a MATEJ iz Rogaške Sla-

le - deklico, Melita JELENKO 
Celja - deklico in Nataša 

)MIČ iz Celja - dekUco; 
^ 30. 7. : Mariija ZALOKAR iz 
"iz ja - dečka, Minka BEZ-

GOVŠEK iz Ponikve pri Gro-
belnem - dečka in Tanja JARU-
ŽANIN iz Žalca - dečka; 

3L 7.: Metka BEZGOVŠEK iz 
Žalca - dečka, Magdalena 
DIVJAK iz Celja - dečka, Simo
na POLOVIC iz Celja - dečka, 
Tatjana KLINAR iz Celja - de
klico, Zlatka JANČIČ iz Žalca -
dečka, Jelka KRIVEC iz Prista
ve - deklico, Simona GAŠ-
PERAC iz Podplata - deklico, 
Nada CILENŠEK iz Griž - de
klico in Ksenija PUNGARŠEK 
iz Celja - deklico; 

1. 8.: Brigita PUSTOSLEM-
ŠEK iz Celja - dečka, Snežana 
PIRŠ iz Podplata - deklico, 
Ivanka POTOČNIK POKLIC iz 
Vitanja - dečka, Nada RIBIČ iz 
Polzele - deklico, Sabina TRU
PEJ iz Laškega - dečka, Eliza
beta MEKLAV iz Polzele - deč
ka, Ivanka KOSI iz Dobja pri 
Planini - dečka. Cvetka MIKO-
LA iz Grobelnega - dečka, Kat
ja POGELŠEK iz Celja - dečka, 
Nevenka LEVER iz Velenja -
deklico in Majda SKALE iz 
Podplata - deklico. 

POROKE 
Celje 

Poročil se je en par in sicer 
Drago KRAČUN iz Smiklavža 
pri Škof j i vasi in Aleksandra 
LAPUH iz Pristave. 

Šentjur pri Celju 
Poročil se je 1 par. 

Žalec 
Poročili so se: Marjan 

METLIČAR iz Zabukovice in 
Milena BEZGOVŠEK iz Pon-
graca, Franc RAMŠAK in 
Durda SOKOLIČ oba iz Zg. 
Grušovelj, Silvo TRAUNER in 
Božena BREČKO oba iz Zg. 
Grušovelj, Andrej OJSTER-
ŠEK in Rakovelj in Lidija 
STROPNIK iz Polzele, Tomaž 
KRIČEJ iz Šempetra v Savinj
ski dolini in Ksenija BREZNIK 
iz Trnovelj, Boštjan VASLE in 
Blanka SEVNIK oba iz Ločice 
ob Savinji in Tomislav LEVA 
in Katarina MAROVT oba iz 
Migojnic. 

SMRTI 
Celje 

Umrli so: Peter SI VEG, 21 
let iz Bočne, Franc VASLE, 52 
let iz Andraža nad Polzelo, 
Angela KINK, 71 let iz Rade-
ža, Hedvika PESJAK, 47 let iz 
Landeka, Zvonimir PEJŠA, 61 
let iz Celja, Marija VANOV-
ŠEK, 99 let iz Klanca, Friderik 
GOBEC, 60 let iz Pristave pri 
Mestinju, Frančiška ARZEN-
ŠEK, 78 let iz Celja, Ivana 
STROPNIK, 57 let iz Trnovelj 
pri Celju, Ludvik TRNOVŠEK, 
78 let iz Celja, Ida TANŠEK, 92 
let iz Hrastnika, Zdenka 
ŠTANTE, 39 let iz Tolstega vr
ha, Ivan PIRNAT, 89 let iz 
Pongraca, Anica VIRANT, 57 
let iz Gorice pri Slivnici ter 

Ivana GOLEŽ, 83 let iz Trno
velj pri Celju. Ludvik TRNOV
ŠEK, 78 let iz Celja, Ida TAN
ŠEK, 92 let iz Hrastnika, Zden
ka ŠTANTE, 39 let iz Tolstega 
vrha, Ivan PIRNAT, 89 let iz 
Pongraca, Anica VIRANT, 57 
let iz Gorice pri Slivnici in 
Ivana GOLEŽ, 83 let iz Trno
velj pri Celju. 

Šentjur pri Celju 
Umrli so: Ljudmila Zofija 

PEČNIK, 72 let iz Lokarij, Ja
kob GRADIČ, 86 let iz Gorice 
pri Slivnici in Neža KROŠL, 49 
let iz Bukovja pri Slivnici. 

Žalec 
Umrli so: Jože LEBIČ, 63 let 

iz Latkove vasi, Franc ROPO-
TAR, 75 let iz Dobrteše vasi. 
Angela HROPOT, 93 let iz Zg. 
Grušovelj, Frančiška KRA-
JNC, 77 let iz Pernovega, Ma
rija PUNCER, 82 let iz Žalca, 
Julijana PEPEL, 82 let iz Oj-
striške vasi, Stanislava ŠALA-
MON, 73 let iz Migojnic in 
Pavla ŠPORIN, 68 let iz Preko
pe. 

DEŽURSTVA 
LEKARN 

CELJE: Glavna lekarna na 
Stanetovi ulici v Celju je od 
ponedeljka do petka odprta od 
Z do 20. ure, ob sobotah od 7. 
do 13., od 13. ure dalje v soboto, 
do ponedeljka do 7. ure zjutraj 
pa je organizirano 24-urno de
žurstvo. Enako velja tudi za 
praznike. 

ŠENTJUR: Od ponedeljka do 
petka od 7. do 18. ure, ob sobo
tah od 7. do 13. ure. 

SLOVENSKE KONJICE: med 
tednom je odprta od Z30 do 13. 
ure in od 14. do 20., ob sobotah 
pa od Z30 do 13. ure. Ob nede
ljah imajo redno dežurstvo od 
9. do 12. ure. 

LAŠKO: Od ponedeljka do 
petka od Z30 do 18. ure, ob 
sobotah od 8. do 12 ure. 

MOZIRJE: Od ponedeljka do 
petka od Z do 19. ure, ob sobo
tah od Z do 12. ure. 

VELENJE: Od ponedeljka do 
petka je lekarna odprta od Z do 
20. ure, ob sobotah od Z do 14. 
ure. Ob nedeljah in praznikih 
imajo organizirano non-stop 
dežurstvo, z enourno prekini
tvijo med 12. in 13. uro. 

ŠMARJE PRI JELŠAH: Med 
tednom je odprta od Z30 do 
18.30 ure, ob sobotah od Z30 
do 13. ure. 

DEŽURSTVA ZDRAVSTVENIH DOMOV 
Z D R A V S T V E N I DOM 
SUE: Zdravstvena služba 
^organizirana v dopoldan-

• ih in popoldanskih ordina-
i i jah, prav tako imajo orga-
(izirano neprekinjeno 24-ur-
; B dežurstvo. Dežurna am-
( U l a n t a dela ob delavnikih 
fll3. do Z ure naslednjega 
jiie, ob sobotah, nedeljah in 
laznikih pa neprekinjeno 
lur. 

' Zdravnika za obisk na do-
' lu lahko naročite kadarkoli, 
'fndar bodo nenujni hišni 
'biski ob delavnikih oprav-
'fni po 13. uri. 

V primeru življenjske 
groženosti kličite telefon-
'0 številko 94, sicer je tele-
«1 434-000 ali 434-211, za 
'Jjne urgence pa 434-212. 
Z D R A V S T V E N I DOM 
AŠKO: Zdravstvena služba 
•organizirana v dopoldan
skih in popoldanskih ordina-
')3h od Z. do 20. ure, nočno 
^žurstvo je organizirano od 
^ do Z ure zjutraj od pone-
Îjka do petka in sicer za 

'̂ 0 občino. Dežurstvo med 
''̂ endom je organizirano od 
l̂ tka od 20. do ponedeljka 
'° 7. ure zjutraj, vmes je v 
''boto odprta redna ordina-
'13 od Z do 15. ure. Telefon 
'̂ 1-233. 

^ Z D R A V S T V E N I DOM MO-
;"̂ JE: Redno ambulantno 
'^'0 opravljajo od Z do 13. 
'̂ e. popoldan od 13. do 20. 

pa imata vsak dan redno 
,^'0 po dve ambulanti in si-
•̂•̂  ob ponedeljkih Mozirje 
?Ljubno, v torek Nazarje in 
J°fiiji Grad, v sredo Luče in 
3̂2arje, četrtek Mozirje in 

..̂ 2arje, ob petkih pa le Mo-
jjje- Telefon v Mozirju 831-

S ^ ^ D R A V S T V E N I DOM 
E T j u r : Redni delovni čas 

ordinacij med tednom je od Z 
od 19. ure, od 19. do Zure 
zjutraj pa je organizirano ne
prekinjeno dežurstvo. Telefon 
741-511. 

ZDRAVSTVENI DOM SLO
VENSKE KONJICE: Redna 
zdravstvena služba je organi
zirana od Z ure zjutraj do 21., 
od 21. do Z ure zjutraj pa je 
na voljo redno nočno dežurs
tvo. Telefon Z54-522. 

ZDRAVSTVENI DOM VE
LENJE: Redno obratovanje 
ordinacij je od Z do 20. ure, 
od 20. ure do Z ure zjutraj 

naslednjega dne pa je organi
zirano dežurstvo. Telefon 
856-Zll. 

ZDRAVSTVENI DOM 
ŠMARJE: Delovni čas med 
tednom je čez dan od Z ure do 
21., zatem pa je od 21. ure 
dalje do Z ure zjutraj organi
zirano nočno dežurstvo. De
žurna služba je organizirana 
tudi v Rogaški Slatini, izme
noma pa je po tedenskem raz
poredu organizirana dežurna 
služba tudi v Bistrici ob Sotli, 
Kozjem in Podčetrtku. Tele
fon v Šmarju je 821-021. 

VETERINARSKA 
DEŽURSTVA 

VETERINARSKA POSTAJA CEUE: Delovni čas veterinarjev je 
od Z do 14.30.. Ambulanta za male živali dela vsak dan (razen ob 
nedeljah in praznikih) od 8. do 10. ure in od 16. do IZ ure, sicer pa 
je dežurna služba za nujne primere organizirana v popoldanskem 
in nočnem času. Telefon: 34-233. 

VETERINARSKA POSTAJA LAŠKO: Redni delovni čas je od Z 
do 15. ure na veterinarskih postajah v Laškem in Radečah. 
Dežurstvo od 15. do Z ure zjutraj pa je za obe občini na veterinarski 
postaji Laško, telefon Z31-485. V primeru odsotnosti veterinarja v 
času dežurstva pa lahko sporočilo pustite pri vratarju Pivovarne, 
telefon 731-121. 

VETERINARSKA POSTAJA SLOVENSKE KONJICE: Redni de
lovni čas veterinarjev je od Z do 12. ure, od 15. do Z ure zjutraj 
naslednjega dne pa je organizirano dežurstvo. Telefon na veterinar
ski postaji: Z54-166. 

VETERINARSKA POSTAJA ŽALEC: Dežurstvo je organizirano 
od 14. do 6. ure zjutraj, mobitel 0609 616-Z86. V rednem delovnem 
času lahko pokličete na telefon Z14-144 in 0609 616-Z86. Ambulan
ta za male živali je odprta vsak dan, razen ob nedeljah in 
praznikih, od Z do 9. ure in popoldan od 16. do IZ ure. 

VETERINARSKA POSTAJA MOZIRJE: Redni delovni čas veteri
narjev je vsak dan, razen nedelje od Z do 15. ure, redna dopoldan
ska ambulanta pa je od Z do 9. ure. Do 1. novembra bo dežural dr. 
vet. med. Marjan Lešnik, od 20. novembra dalje pa Drago Zagožen, 
telefon 0609 616-9Z8. 

VETERINARSKA POSTAJA ŠENTJUR PRI CEUU: Redni delov
ni čas veterinarjev je od Z do 14. ure vsak dan, od 14. ure do Z ure 
zjutraj naslednjega dne pa je organizirano dežurstvo. V času 
popoldanskega in nočnega dežurstva, pokličite na telefonsko 
številko mobitela 0609 618-Z72. 

TRŽNICA 

RADIO CEUE 
SPORED OD 10. DO 16 .8 . 1996 

Sobota, 10.8.: 5.00 Z glasbo v 
novo jutro, 5.30 Prva jutranja 
kronika RaSlo, 6.00 Poročilo 
OKC Celje, 6.15 Domača melodi
ja tedna, 6.45 Horoskop. ZOO 
Druga jutranja kronika RaSlo, 
Z20 Tečajnica. Z40 Dnevni tisk, 
8.00 Poročila, osmrtnice, 8.25 
Poročilo OKC Celje, 9.30 Filmski 
sprehodi, 12.00 BBC novice, 
13.00 Novice, 13.15 Študentski 
servis, 14.00 Napovednik, 14.15 
Jack pot, 15.15 Podalpski biser, 
15.30 Dogodki in odmevi (pre
nos RaSlo), 16.00 Čestitke in 
pozdravi, IZOO Kronika, 1Z30 
Vročih 20, 20.00 Večerni šport-
no-zabavni program, 22.00 Re
zervirano za vedeževalce, astro
loge, bioenergetike, 24.00 Za
ključek programa in priključi
tev programu Radia Slovenija. 

Nedelja. 11.8.: Z15 Začetek 
programa, napovednik, Z30 Ho
roskop, Z40 Na današnji dan, 
8.00 Poročila, osmrtnice, 8.25 
Poročilo OKC Celje. 9.15 Verska 
oddaja - Luč sveti v temi, 10.00 
Nedeljski gost, 12.00 Novice, 
12.05 Domača melodija tedna, 
12.10 Čestitke in pozdravi po
slušalcev, 18.30 Šport na Radiu 
Celje, 21.00 Pod slovensko lipo, 
22.00 Zaključek programa in 
priključitev programu Radia 
Slovenija. 

Ponedeljek, 12.8.: 5.00 Z 
glasbo v novo jutro, 5.30 Prva 
jutranja kronika RaSlo, 6.00 Po
ročilo OKC Celje, 6.15 Domača 
melodija tedna, 6.45 Horoskop, 
ZOO Druga jutranja kronika Ra
Slo, Z20 Tečajnica, Z40 Pregled 
dnevnega tiska, 8.00 Poročila, 
osmrtnice, 8.25 Poročilo OKC 
Celje, 8.40 Kam danes, 9.00 Na
povednik, 9.30 Športno dopold
ne, 11.00 Novice, 11.10 Nadalje
vanje športnega dopoldneva, 
12.00 BBC novice, 13.00 Novi
ce, 13.10 Minute za zdravje, 
14.00 Napovednik, 14.15 Jack 
pot, 14.30 Danes na ljubljanski 
borzi, 15.00 Obvestila, 15.15 Po
dalpski biser, 15.30 Dogodki in 
odmevi (prenos RaSlo), 16.15 
Petnajst minut za reportažo, 
IZOO Kronika, 18.00 Podalpski 
pop ročk, 20.00 Vrtiljak polk in 
valčkov, 22.00 Zaključek pro
grama in priključitev programu 
Radia Slovenija. 

Torek. 13.8.: 5.00 Z glasbo v 
novo jutro, 5.30 Prva jutranja 
kronika RaSlo, 6.00 Poročilo 
OKC Celje, 6.15 Domača melodi
ja tedna, 6.45 Horoskop, ZOO 
Druga jutranja kronika RaSlo, 
Z20 Tečajnica, Z40 Pregled 
dnevnega tiska, 8.00 Poročila, 
osmrtnice, 8.25 Poročilo OKC 
Celje, 8.40 Kam danes, 9.00 Na
povednik, 10.00 Dopoldne z... 
11.00 Novice, 12.00 BBC novice, 
12.15 Izpolnjujemo vam glasbe

ne želje, 13.00 Novice, 13.15 
Pokličite in vprašajte, 14.00 Na
povednik, 14.15 Jack pot, 15.00 
Obvestila, 15.15 Podalpski biser, 
15.30 Dogodki in odmevi (Ra
Slo). IZOO Kronika, 19.15 Radi 
ste jih poslušali, 21.30 Iz glasbe
ne skrinje, 22.00 Zaključek pro
grama in priključitev programu 
Radia Slovenija. 

Sreda, 14.8.: 5.00 Z glasbo v 
novo jutro, 5.30 Prva jutranja 
kronika RaSlo, 6.00 Poročilo 
OKC Celje, 6.15 Domača melodi
ja tedna, 6.45 Horoskop, ZOO 
Druga jutranja kronika RaSlo, 
Z20 Tečajnica, Z40 Pregled ti
ska, 8.00 Poročila, osmrtnice, 
8.25 Poročilo OKC Celje, 8.40 
Kam danes, 9.00 Napovednik, 
9.30 Radio Celje na terenu 11.00 
Novice, 12.00 BBC novice, 
13.00 Novice, 13.15 Mali O, 
14.00 Napovednik, 14.15 Jack 
pot, 14.30 Danes na ljubljanski 
borzi, 15.00 Obvestila, 15.15 Po
dalpski biser (melodija tedna), 
15.30 Dogodki in odmevi (pre
nos RaSlo), 16.15 Pop loto, IZOO 
Kronika, 18.00 Puli cool, 21.00 
Glasbeni express, 22.00 Zaklju
ček programa in priključitev 
programu Radia Slovenija. 

Četrtek. 15.8.: Z15 Pričetek 
programa, 8.00 Poročila, osmrt
nice, 9.00 Napovednik, 9.10 Po
čitniški vrtiljak glasbenih želja, 
10.00 Znani Celjani izbirajo 
glasbo, 11.00 Novice, 12.00 BBC 
novice, 13.00 Novice, 13.10 Za 
volanom, 14.00 Napovednik, 
14.15 Jack pot, 14.30 Danes na 
ljubljanski borzi, 15.00 Obvesti
la, 15.25 Podalpski biser (melo
dija tedna), 15.30 Dogodki in 
odmevi (prenos RaSlo), 16.15 
Domačih 5, IZOO Kronika, 
19.15 Nokia hit parada, 20.00 
Ročk block z Alešom Uranje-
kom, 22.00 Zaključek programa 
in priključitev programu Radia 
Slovenija. 

Petek, 16.8.: 5.00 Z glasbo v 
novo jutro, 5.30 Prva jutranja 
kronika RaSlo, 6.00 Poročilo 
OKC Celje, 6.15 Domača melodi
ja tedna, 6.45 Horoskop, ZOO 
Druga jutranja kronika RaSIo, 
Z20 Tečajnica, Z40 Dnevni tisk, 
8.00 Poročila, osmrtnice, 8.25 
Poročilo OKC Celje, 8.40 Kam 
danes, 9.00 Napovednik, 9.30 
Pet petkovih pik, 11.00 Novice, 
12.00 BBC novice, 13.00 Novi
ce, 13.15 S knjižnega trga, 14.00 
Napovednik, 14.15 Jack pot, 
14.30 Danes na ljubljanski bor
zi, 15.00 Obvestila, 15.15 Po
dalpski biser, 15.30 Dogodki in 
odmevi (prenos RaSlo), IZOO 
Kronika, 19.15 Glasba je življe
nje, 20.00 Hej, mister D.J., 
21.00 DJ Time, 22.00 Zaključek 
programa in priključitev progra
mu Radia Slovenija. 

IZBOR IZ SPOREDA 

Nedel ja, 11. avgusta ob 10.00: 
Nedeljski gosMeon Štukelj 

Leon Štukelj, legenda slovenskega športa in po mnenju 
marsikoga najboljši reprezentant Slovenije na Olimpijskih 
igrah v Atlanti, bo naš tokratni nedeljski gost. Z njim se bo 
pogovarjal Tone Vrabl. 

Torek , 13. avgusta ob 12.05: 
Gost v studiu 

Gost v studiu bo tokrat predsednik sveta Mestne občine 
Celje Lojze Oset. Odgovarjal bo predvsem na vprašanja poslu
šalcev. 

Novo na radiu 
Nedeljski program smo podaljšali do 22. ure. Oddajo Toneta 

Vrabla Pod slovensko lipo pa umestili v stalni termin, ob 21. 
uri. i 

Radio Celje oddaja od 5.00 do 22.00, ob sobotah do 
24.00 ure, ob nedeljah in praznikih pa od 7.15 do 22. ure. 
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GLASBENI EXPRESS 

6. septembra bo založba Warner Bros. objavila trinajsti! 
studijski izdelek ameriških megazvezdnikov R.E.M. Plošča boj 
nosila naslov »New Adventures In Hi-Fi«, zapolnjena pa bo s\ 
podobno glasbo, kot smo jo lahko slišali na njihovem prejšnjem! 
albumu, leta 1994 izdanem »Monster«. 

Čeprav prva dva albuma 
»Definitely Maybe« in »Mor-
ning Glory« prvakov brit popa 
OASIS še vedno trdno držita 
visoke pozicije na skoraj vseh 
evropskih lestvicah, ima Noel 
Gallagher že pripravljen ves 
material za nov album, ki pa 

prav zaradi odlične prodaje 
prej omenjenih LP-jev ne bo 
izšel prej kot marca prihodnje 
leto. 

Kultna ameriška rap zased
ba PUBLIC ENEMY je kljub 
lanskemu naznanilu, da se 
umika iz glasbenega posla. 

spet v studiu, kjer Chuck D., 
Flavor Flav in Terminator X s 
pomagači že pripravljajo ma
terial za nov album, na katere
ga bodo poleg novih skladb 
uvrstili nekaj starejših, do se
daj še neobjavljenih posnet
kov. 

Slepi STEVIE VVONDER, le
genda Motovvn soula in lah
kotnega funkya, je pri 46-letih 
končno le našel žensko svojih 

sanj. Wonderjeva izbranka je 
16 let mlajša modna oblikoval
ka Angie McAffie, dokončni 
»da« pa bosta zaljubljenca dah
nila na letošnji božični večer. 

Pevec popularnega britan
skega kvarteta EAST 17 Brian 
Harvey se je po več kot mesec 
dni dolgem bolniškem staležu 

spet vrnil na koncertne odre. 
Zaradi hudega vnetja grla, ki 
ga je Harvey staknil na evrop
ski turneji, so mu zdravniki 
skupaj z grožnjo, da lahko za 
zmeraj ostane brez glasu, 
predpisali dolgotrajno mirova

nje. Dinamični Brian seveda ni 
upošteval zdravniških navodil 
in na veliko navdušenje skoraj 
60.000 glave množice prejšnji 
teden brezhibno odpel celo
ten koncert v Londonu. 

32-letna temnopolta ameriš
ka folk pevka TRACY CHAP-
MAN je v začetku devetdese
tih, po izjemno obetavnem za
četku kariere z leta 1988 ob
javljenim istoimenskim pr
vencem, razočarala. Njuna al
buma »Crossroads« in »Mat-
ters Of The Heart« sta se sicer 
solidno prodajala, vendar je 
Tracy s pojavom tehno glasbe 
in grungea poniknila z glasbe

ne scene vse do letošnjega ju
nija, ko se je z LP »New Begi-
ning« v velikem slogu spet vr
nila na ameriške lestvice. Veči
no gradiva za omenjeni album 
je Chapmanova posnela že 
pred dvema letoma, vrnitev v 
prvo ligo ameriških glasbeni
kov pa ji je uspela predvsem 
zaradi predelave njene deset 
let stare skladbe »Give Me A 
Reason«, ki se že skoraj mesec 
dni zadržuje tik pod vrhom 
Billboardove lestvice Top 50. 

Najboljšo slovensko pop dan-
ce skupino VICTORV je zapu
stil Aleš Čadež, avtor večine 
njihovih uspešnic. Aleš se bo 
posvetil samostojni karieri, še 
vedno pa bo veliko ustvarjal 
tudi za druge slovenske bende, 
med katerimi bodo tudi Vic-
tory, ki bodo jeseni objavili svo
jo drugo kompaktno ploščo. 

Žirovska skupina LINTVERN 
obstaja že šest let, šele pred 
kratkim pa se ji je s pomočjo 
založbe MenArt uspelo prebiti 

do diskografskega prven 
Gre za istoimensko kompj 
no ploščo zapolnjeno z de& 
mi arhaičnimi ročk sklad 
mi, za katere je vsa besedila 
melodije prispeval Adi SID^ 
lar, sedemčlanska zasetjk 
Lintver pa jih je posneljj 
kranjskem studiu Pan. J 

FARAONI so na letošn)| 
festivalu MMS '96 prejeli 
grado za najboljšo interpret̂  
cijo za skladbo »Sem t a k s e , 
(ker sem živ)« , ki je obenen 
tudi nosilna skladba njihoveg 
najnovejšega singla. Nanj $( 
uvrstili še pesem »Ljubi, î , 
čakaj«, s katero so se predsta 
vili v Postojni ob papeževen 
obisku ter pesem »Ti nisi sam 
z letošnjega slovenskega izj| 
ra za pesem Evrovizije. ^ 

Vsi, ki so zadnje čase n, 
koncertih po celjski regiji za 
sledili ime NUDE, verjetno ži 
veste, da se za tem imenon 
skriva šest mladih Celjanov, k 
so prej štiri leta nastopali ko 
EVERY EAST. Pevec Boštjai 
Dermol, kitarista Luka Umel 
in Jernej Lipuš, klaviaturis 
Vlado Kroglic, basist Primoi 
Pogelšek in bobnar Gaber Ma 
rolt, so pred kratkim posnel 
dve skladbi v novomešken 
studiu Metulj; »Ni poti nazaji 
in »Povej mi zakaj pesem«.' 
slednjo so se predstavili tudii 
TV oddaji Roka ročka. 

Največja slovenska založb; 
ZKP RTVS je sredi mrtve po 
letne diskografske sezone ob 
javila zbirko največjih uspe 
šnic DON MENTONV BAND 
Na kompaktni plošči »Prv; 
petletka 89-94« se je take 
znašlo osemnajst najbolj zna 
nih skladb z albumov »Rad b 
bil baraba« (1990), »Nezapo 
slenim vstop prepovedan^ 
(1991), »Ko noč zamenja dan« 
(1992) in Zmikavti (1994). 

STANE ŠPEGtl 

Otožna in zatežena ameriška pevka in avtorica TORI AMOS 
bo na svoj novi single »Hey Jupiter« z albuma »Boys For Pele« 
uvrstila tudi remix svoje prejšnje uspešnice »Professional Wi-
dow«, ki ga je plesno obarval znani newyorški DJ Van Helden. 

Full Cool Demotop I 
v oddaji Full Cool, v rubriki Full Cool Demotop, 

izrezanimi in na naš naslov poslanimi kuponi izbrali zmag( 
valko meseca. To je Nataša Gerold s skladbo Dan najlepši 
sanj, ki se bo tako uvrstila v finalno oddajo konec leta. 

Rubrika Full Cool Demotop odhaja na enomesečne poči 
niče, še vedno pa se lahko vsi, ki bi želeli zapeti kakšn 
pesem, prijavite na naslov: Novi tednik in Radio Celji 
Prešernova 19, 3000 Celje, za rubriko Full Cool Demotop. 

S I M O N 
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Brez oklevanja na sceno 
Z Dolino Logarsko se Happy Band vse bolj uveljavlja med poslušalci 

„V glasbo smo doslej vloži-
Ijliar precej časa in denarja, 
jjvtorskim projektom, kase-
iP Brez oklevanja pa dokazu-
jg^io, da mislimo zelo re-
. , 1 0 , « je povedal Franci Pod-
l,fežnik iz Happy Banda, ki v 
jjdnjem času vse bolj »zazi
ja« med obiskovalci različ-
Jih prireditev. 

' 1 
\' l l appv I-^aiulu sla po leg 

fraiicija stalna člana še Marko 
jlapnik in Alenka Lesjak, po 
jjdaji kasete pa so glasbeno 
;l(ipo še okrepili z Robijem 
\jovakom in Jožetom Škor-
jancem. Zanimivost benda, ki 
ma svoje korenine na Solčav-
ilcem je v tem, da j e že njihov 
jrvi izdelek z eno izjemo po-
isem avtorski. »To, da se pod 
tornadi pojavlja neznano ime, 
e precej dvorezen meč. Veči-
jo pesmi sva namreč napisala 
midva z Markom, le za naslov-
ao Brez oklevanja j e besedilo 
jrispeval Adi Smolar. Vendar 
se lahko le na takšen način 
•azvijamo naprej,« pravi Fran

ci. »Našo zvrst glasbe nekateri 
opredeljujejo kot pop-rock, to
da sam se bolj zavzemam za 
izraz pop. Ročk mora biti dru
gačen.« 

Happy Band si je dobro ime 
ustvaril še kot trio. »Prej smo 
manj nastopali v Zgornji Sa
vinjski dolini, čeprav je pre

cej komadov povezanih z do
mačimi kraji. Tako sem pris
peval melodijo za Pozdrav iz 
Logarske doline, ki jo je pre
peval Karli Gradišnik, z naše 
kasete pa se je precej prijela 
Dolina Logarska,« je povedal 
Franci in omenil, da je pisa
nje pesmi na temo lepot Lo

garske pravi izziv, saj je do
slej dolina v Alpah služila za 
navdih v narodno zabavni ali 
country glasbi. »Kakor kaže, 
se nam je Dolina Logarska 
dobro posrečila. Čeprav smo 
se bah, da bo komad priljub
ljen predvsem v naših krajih, 
smo ga igrali tudi na Karao-
kah in naleteli na dober spre
jem med poslušalci.« 

Z zadnjimi nastopi se 
Happy Band vse bolj uveljav
lja na slovenski glasbeni sceni, 
kjer seveda ne gre brez raznih 
pasti in zank. »Tu je precej 
nelojalne konkurence, sloven
ski glasbeniki pa nimajo kak
šne pretirane želje, da bi usta
novili svoj sindikat. Še večji 
problem je v tem, da kot debi-
tant težko prideš zraven. Za 
letošnje Melodije morja in 
sonca smo, po našem mnenju, 
naredili izjemno dober ko
mad, vendar brez zvez in brez 
pravega imena pod pesmijo 
pač nismo prišli zraven,« je 
povedal Franci, vendar pa 
neuspeh članov skupine ni po-
trl. »Ne ostane nam drugega, 
kot da vztrajamo. Pripravili 
bomo še več lastnih skladb in 
se tako skušali predstaviti čim 
širšemu krogu ljudi, potem pa 
bo že nekako steklo.« 
- ' ' ' URŠKA SELIŠNIK 

»Hvala vsem kakor koli vpletenim in nam, ker smo vzdržali,« so zapisali Happy Bandovci 
na ovitek kasete Brez oklevanja. Sicer je kontaktna oseba benda Alenka, tel. 726-303. 

Melanholični kavboii 
Koncert kanadskih Cowboy Junkies v Križankah """""1| 

Koncerti ameriških coun-
iy zasedb so pri nas prava 
R E D K O S T , zato je ljubitelje to-
I T S T N E godbe še posebej raz-
K S E L I L A vest, da bodo v pe
TEK, 9. avgusta, v Plečnikovih 
Križankah v Ljubljani nasto
PILI Cowboy Junkies. 

Veselje manj poučenih 
:ountry »poznavalcev« pa ni 
lolgo trajalo, saj so iz časopi
snih najav in radijskih oddaj 
analu zvedeli, da omenjena 
skupina ne prihaja niti iz Te-
sasa niti iz Alatjame niti iz 
lennesseeja, pravzaprav niti 
3e iz ZDA, ampak "iz mrzle 
•Kanade. Pa tudi njihov coun-
•fy zveni bolj čudno, melan-
liolično in na trenutke že kar 
âračnjaško, darkersko, zato 

* tudi ni čuditi dejstvu, da jih 
!e v Slovenijo povabil Igor Vid-
3iar (ŠKUC ROPOT). 
Cowboy Junkies šo zdrsnih 

'kolektivno glasbeno zavest 
'fta 1988 s svojim drugim al-
''̂ iinom, za kar ima precej za

slug tudi njihova narkotična 
inačica rockovske himne 
»Sweet Jane«. Omenjena 
skladba se je na željo režiserja 
Oliverja Stonea, dolgoletnega 
privrženca skupine, leta 1994 
zašla tudi v odtrganem filmu 
»Natural Born Killers«. Sicer 
pa so »kavbojski odvisneži« 
svoj prvi album »Whites Off 
Earth Now!« objavili v samoza
ložbi leto poprej. Na tej plošči 
je družina Timmins, pevka 
Nargo, kitarist Michael in bob
nar Peter, ter basist Alan An
ton, začrtala značilen razpolo
ženjski in intimen »alter coun-
try« slog, ki ga z manjšimi od
stopanji goji in zvesto neguje 
še danes. Čarobnemu sopranu 
pevke se v skladbah večkrat 
pridruži brat Michael z izjem
no izraznim pripovedoval skim 
glasom, zlitje vsega tega pa je 
skupina uspešno predstavila 
na dvojni kompaktni plošči 
»200 More Miles«, na kateri so 
ujeti njihovi najboljši trenutki s 
koncertov, odigranih med leto
ma 1985 in 1994. Pred to »live« 

ploščo so Cowboy Junkies po
sneli še tri plošče, »Caution 
Horses«, »Black Eyed Man« in 
»Pale Sun Cresent Moon«, no
bena izmed teh pa ni presegla 
milijonske naklade že omenje
nega drugega albuma »The Tri-
nity Sessions«. 

Letošnji album »Lay It 
Down«, prvi za založbo Gef-
fen, so Cowboy Junkies posne
li v mestu Athens v Georgiji, 
pri znanem producentu Johnu 
Keaneu, ki ga pri nas poznamo 
predvsem po sodelovanju z 
megazvezdniki R.E.M.. Malo 
več kot 50 minut dolga plošča 
nam, poleg desetih, za skupino 
značilno umirjenih pesmi, pri
naša tudi nekaj bolj »poskoč
nih« skladbic (»A Common Di-
saster«, »Come Calling«, »Spea-
king Confidentally«), ki jih bo
ste lahko poleg nekaterih nji
hovih starejših uspešnic sHšali 
tudi na petkovem koncertu, ki 
ga bodo z melanholično pola-
kustično glasbo odprli Trbo-
veljčani Hiša. 
• • • • • • B STANE ŠPEGEL 

Zlata harmonika 
pred finalom 

Končanih je dvanajst pred
tekmovanj za sodelovanje na 
16. Zlati harmoniki Ljubečna 
96, ki je neuradno največje 
srečanje harmonikarjev na 
svetu. Na predtekmovanjih je 
sodelovalo rekordno število 
preko 400 harmonikarjev, 78 
pa se jih je uvrstilo v dve 
polfinali, ki bosta avgusta. 

Prvo polfinale bo 11. avgusta 
ob 10. dopoldne v Postojni v 
okviru Furmanskega praznika. 
Nastopilo bo 40 harmonikar
jev, drugo polfinale pa bo 18. 
avgusta ob 14. uri v Zrečah, ko 
bo nastopilo 38 harmonikar
jev. Koliko se jih bo z obeh 
polfinal uvrstilo v finale, bo 
stvar odločitve strokovne ko
misije, ki zaenkrat še ni znana. 

Finalna prireditev bo letos 
dva dni, obakrat na prostoru 
pri gasilskem domu na Lju
bečni. 31. avgusta bo nastopi
lo 23 veteranov harmonikar
jev, igral bo ansambel Čuki, v 
nedeljo, 1. septembra pa se 
bodo pomerili najboljši har
monikarji. Srečanje se bo za
čelo ob 16. uri, po njem pa 
bosta nastopila Vesele Štajer-
ke in trio kralja ustnih harmo
nik, Andreja Blumauerja. 

Letošnjo prireditev organi
zatorji pripravljajo z nekateri
mi težavami, ki jih spremljajo 
že vse od pripravljalnega ob
dobja, vendar vseeno vsi upa
jo, da bo finalna prireditev lep 
zaključek množičnega sreča
nja mladih harmonikarjev, ki 
so aktivni po vsej Sloveniji. 

Prešmentane 
cifre v Velenju 

8. festival »Prešmentane 
citre« bo letos v Velenju od 
15. do 17. avgusta. Letos so se 
organizatorji prvič odločili 
za tridnevni festival. 

Zraven je tudi Peter Napret 
iz Sedraža, ki je sicer profesor 
violine, citre pa kot edini Slo
venec študira v Avstriji: »Prvi 
večer bosta na velenjskem gra
du nastopila Miha Dovžan in 
Jožica Kališnik, drugi dan bo 
pred velenjsko Namo tradicio
nalno srečanje najboljših slo
venskih citrarjev. Nastopilo 
naj bi nas petnajst. Zadnji dan 
bo srečanje ponovno na ve
lenjskem gradu, kjer bo tako 
kot lani gost trenutno najbolj
ši citrar na svetu, 85 - letni 
Rudi Knabl iz Nemčije, ki ga 
imenujejo tudi Paganini na ci-
trah. Knabl je kljub visokim 
letom še vedno rado viden in 
poslušan gost po vsem svetu, 
rad pa se tudi vrača v Velenje.« 

Peter Napret ob pomoči ve
lenjskih organizatorjev pri
pravlja še samostojni koncert 
v okviru turističnega tedna v 
Črni na Koroškem, kjer bo na
stopil 14. avgusta, 31. avgusta 
pa bo pripravil tradicionalno 
srečanje citrarjev pod naslo
vom »Popoldne ob citrah« na 
Kopitniku nad Rimskimi To
plicami. 

TVRABL 

Polke in valčki 
na Holceriji 

Med dvodnevno turistič
no prireditvijo Holcerijo 96 
v Vitanju, ki jo pripravlja 
domače Turistično društvo 
Vitanje pod vodstvom 
predsednika Mirka Polut-
nika, bodo prvič pripravili 
tudi srečanje domačih za
bavnih ansamblov. 

»V glavnem bodo nastopi
li ansambh, ki so mlajši in 
šele prihajajo,« je pojasnil 
izbor skupin Mirko Polut-
nik, predsednik TD Vitanje, 
sicer pa vodja popularnega 
ansambla CIK. 

Srečanje bo v nedeljo, 11. 
avgusta ob 16.30 v Vitanju, 
nastopili pa bodo ansambel 
Mateja Šretla iz Loč, ansam
bel Tašči iz Vitanja, Rokon-
do kvintet iz Mislinje, Šta
jerski muzikanti iz Pristave, 
Bratje Slatinek iz Vitanja, 
Savinja iz Laškega, Dori iz 
Laškega, 7. raj iz Zreč, prvič 
se bo predstavil ansambel 
fantje izpod Rogle v novi 
zasedbi, zaigral bo ansam
bel Rosa iz Slovenj Gradca, 
ki je v Marjeti na Dravskem 
polju osvojil zlatega Orfeja, 
najvišje priznanje Ptujskega 
festivala, med starejšima in 
izkušenima ansambloma pa 
bosta zraven Franci Zeme in 
Brane Klaužar. Sodelovala 
bo tudi godba na pihala iz 
Slovenske Bistrice. 

T.VRABL 

GLASBA JE ŽIVLJENJE 
Vse se konca pri denarju 

Tokrat smo na glasbeno-finančno zaslišanje povabili poslan
ca, ki je bil nekaj dni celo minister za finance, gospoda Janeza 
Kopača. Pravi, da bi poslance med dopustom poslal na koncert 
ptičjega petja, slovenskim davkoplačevalcem pa bi namenil 
pesem On ima tolarje, jaz 'mam pa varžete... 

Anekdota tedna 
Upokojeni profesor matematike je srečal svojega bivšega učen

ca, ki je ves eleganten ravno izstopil iz belega mercedesa, 
obkrožen s tremi dolgonogimi tajnicami. Pozdravila sta se in ko 
mu je bivši učenec povedal, da se ukvarja s financami, je 
profesor skoraj padel na hrbet. 

»Vi s financami?« se je čudil. »Saj nikoli niste imeli pojma o 
matematiki. Me prav zanima kaj počnete?« 

Bivši učenec sije pogladil bel smoking in dejal: 
»Zelo malo imam časa, zato vam bom razložil na kratko. 

Trenutno prodajam orglice. Kupujem jih po dva dolarja, proda
jam jih po pet, od teh treh procentov pa živim.« 

Simona H 2 O 
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PROMETNE NEZGODE 
Vlak v avto 

Do hude prometne nesreče 
je prišlo v četrtek, 1. avgusta 
dopoldne, na nezavarovanem 
cestno-železniškem prehodu 
na Polzeli. 

Iz Polzele proti Tovarni no
gavic je z osebnim avtom vozil 
Ivan J. (65) iz Celja. Ko je 
pripeljal na nezavarovani cest
no železniški prehod, je zape
ljal na progo in med tiri iz 
neznanega vzroka obstal v tre
nutku, ko je iz Pariželj proti 
Žalcu pripeljal tovorni vlak. 
Kljub zaviranju je vlak trčil v 
avto, ki ga je odbilo ob progo, 
voznik Ivan pa je bil pri tem 
hudo poškodovan. Odpeljali so 
ga na zdravljenje v celjsko bol
nišnico. 

Zadel ga je zadaj 
v sredo, 3 1 . julija malo čez 

poldne, se je huda prometna 
nesreča zgodila v Arclinu. 

Po magistralni ceste je Alojz 
R. (41) iz Tomaža nad Vojni-
kom vozil osebni avto. Ko je 
pripeljal do križišča z Arclin-
sko cesto, je s prednjim delom 
trčil v zadnji del osebnega avto
mobila, s katerim je Herman L. 
(54) iz Stražice stal na vozišču 
in dajal prednost nasproti vo
zečim avtomobilom, ker je na
meraval zaviti levo. Trčenje je 
bilo tako silovito, da je Herma-
novo vozilo odbilo po vozišču, 
kjer je oplazil levi bok osebne
ga avtomobila Aleša S. (34) iz 
Celja, ki je pripeljal nasproti. 
Alojz se je v nesreči lažje poš
kodoval, njegova sopotnica 
Martina R. (37) pa hudo. Oba 
so odpeljali v celjsko bolnišni
co. 

Preveč zav i ra l 
v sredo, 3 1 . julija zvečer, se 

je na regionalni cesti v Nizki 
zgodila prometna nesreča, v 
kateri se je ena oseba hudo 
poškodovala. 

Tomaž T. (16) je vozil kolo z 
motorjem po regionalni cesti 
iz Rečice proti Varpolju, z 
njim pa se je vozil tudi Peter 
K. (19). Tomaž je nenadoma 
pred sabo opazil osebni avto 
Srečka N. (45), ki je imel pri
pet lahek priklopnik. Srečko je 
namreč pred tem pripeljal z 
dvorišča in nato ustavljal ob 
desnem robu vozišča. Tomaž 
je pričel močno zavirati, spod-
neslo ga je, zato sta s sopotni
kom padla. Med drsenjem je 
Tomaž z nogo zadel v zadnji 
del ustavljajočega se lahkega 
priklopnika, in se pri tem hudo 
poškodoval. Petru pa ni bilo 
nič. Oba sta bila brez varnost
nih čelad. 

Zaneslo ga je 
v torek, 30.julija popoldne, 

se je zgodila prometna nesre
ča na regionalni cesti v Rim
skih Toplicah, v kateri se je 
ena oseba hudo poškodovala. 

Iz Marnega proti Šmarjeti je 
vozil osebni avto Dušan K. (37) 
iz Zreč. V dolgem, nepregled
nem desnem ovinku, ga je za
neslo v levo. Močno je zavil 
desno ter zapeljal čez robnik 
vozišča na zemeljski nasip in 
nato nazaj na vozišče, po kate
rem je iz Šmarjete vozil osebni 
avto Uroš D. (22) iz Marnega. 
Vozili sta se oplazili, nato je 
Dušanovo vozilo čelno trčilo v 
osebni avto, ki ga je za Urošem 
pripeljal Miran H. (40) iz Dola 
pri Hrastniku. Miran je ostal na 
zdravljenju v trboveljski bolni
šnici. 

Ni videl kolone? 
V soboto, 3. avgusta po

poldne, se je zgodila huda 
prometna nesreča na magi
stralni cesti v Zečah. Ena ose
ba se je hudo poškodovala. 

Iz Stranic proti Slovenskim 
Konjicam je z osebnim avto
mobilom vozil Janez F. (33) z 
Zbelovega. Ko je pripeljal do 
kolone vozil, ki se je pred njim 
ustavljala, je s sprednjim delom 
trčil v zadnji del osebnega avto
mobila, ki ga je vozil Branislav 
R. (28) iz Slovenskih Konjic. V 
trčenju se je Janez hudo poš
kodoval. 

Oplazil drog 
v sredo, 31. julija zvečer, se 

je na lokalni cesti na Lopati 
zgodila prometna nesreča, v 
kateri se je ena oseba hudo, 
druga pa lažje poškodovala. 

Zoran N. (38) iz Celja je vozil 
osebni avto po lokalni cesti iz 
Lopate proti Ostrožnem. Nena
doma je zapeljal na levo, izven 
vozišča, in po okoh 25 metrih 
oplazil drog javne razsvetljave, 
nato pa trčil v brežino obcest
nega jarka. Zoran se je v nesreči 
hudo poškodoval, sopotnik 
Marjan T. (19) pa lahko. 

Motorist 
poškodovan 

v četrtek, 1 . avgusta po
poldne, se je na lokalni cesti v 
Bukovžlaku pripetila promet
na nesreča, v kateri se je ena 
oseba hudo poškodovala. 

Marjan F. (28) iz Pesnice je 
vozil po lokalni cesti Celje-Pro-
seniško osebni avto. V blagem 
levem ovinku je zapeljal na 
desno bankino in nato na levo 
stran vozišča, po kateri je pri
peljal voznik motornega kole

sa Robert K. (20) iz Ljubečne. 
Vozili sta trčili, pri tem pa se je 
hudo poškodoval motorist Ro
bert, ki so ga obdržali na zdrav
ljenju v celjski bolnišnici. 

Poškodovan 
šestletni kolesar 

Na lokalni cesti v Zgornji 
Hudinji se je zgodila v petek, 
2. avgusta popoldne, promet
na nesreča, v kateri se je hudo 
poškodoval šestletni kolesar. 

Po dovozni poti stanovanj
ske hiše na Zgornji Hudinji je 
vozil kolo Marko (6) iz Celja. 
Ko je s kolesom pripeljal do 
prednostne ceste, je zapeljal na 
vozišče v trenutku, ko je z 
njegove desne z osebnim av
tom pripeljal Janez P. (29) iz 
Vitanja. Kljub zaviranju je Ja
nez trčil v kolesarja, ki je pri 
tem padel in se hudo poškodo
val. Odpeljali so ga na zdravlje
nje v celjsko bolnišnico. 

Izruvala steber 
v nedeljo, 4. avgusta, v 

zgodnjih jutranjih urah, se je 
na magistralni cesti v Laškem 
zgodila prometna nesreča, v 
kateri se je ena oseba hudo, 
ena pa lažje poškodovala. 

Po magistralni cesti je osebni 
avto vozila Vida D. (35) iz Sev
nice. Ko je pripeljala v Laško, je 
v blagem desnem ovinku zape-" 
Ijala na bankino in nato trčila v 
betonski steber, ga izruvala in z 
vozilom obstala v vrtu ene od 
stanovanjskih hiš na Celjski ce
sti. Voznica je bila hudo poško
dovana, sopotnik Stanislav D. 
(49) lažje, na zadnjem sedežu 
so sedeli še njeni trije otroci, ki 
pa se niso poškodovali. 

Izgubila oblast nad 
kolesom 

Do nesreče s hudo telesno 
poškodbo je prišlo v ponede
ljek, 5. avgusta popoldne iz
ven naselja Konjiška vas. 

Genovefa K. (68) iz Sloven
skih Konjic se je peljala s kole
som iz Kamne Gore proti Ko
njiški vasi. Izven naselja je pri 
vožnji po klancu navzdol v os
trem levem ovinku izgubila ob
last nad kolesom. Zapeljala je 

desno z vozišča in padla. Zara
di hudih poškodb je ostala na 
zdravljenju v celjski bolnišnici. 

Silovito trčenje V 
Žalcu 

v torek, 6 . avgusta nekaj 
minut po polnoči, se je zgodi
la huda prometna nesreča v 
križišču magistralne in lo
kalne ceste v Žalcu. 

Iz Žalca proti Ložnici je vozi
la z osebnim avtomobilom 
Hanka Š. (20) iz Gotovelj. V 
križišču z magistralno cesto 
Celje-Ljubljana je zapeljala v 
trenutku, ko je z njene desne iz 
Arje vasi pripeljal voznik oseb
nega avtomobila Alfred Č. (32) 
iz Žalca. Vozili sta silovito trčili, 
tako da je voznica padla iz 
avtomobila in na vozišču oble
žala hudo poškodovana. Alfre-
dovo vozilo se je prevrnilo na 
streho, voznik v njem pa se je 
lažje poškodoval. Oba so odpe
ljali v celjsko bolnišnico. 

Trčila V kriziscu 
v nedeljo, 4. avgusta do

poldne, se je zgodila promet
na nesreča na magistralni ce
sti v Žalcu. V njej se je ena 
oseba hudo poškodovala. 

Željko I. (22) iz Preserij je 
vozil z osebnim avtomobilom 
po Gotoveljski cesti, v smeri 
križišča z magistralno cesto. V 
križišču ni pustil mimo vozni
ka osebnega avtomobila Rada 
M. (47) iz Maribora, ki je vozil 
proti Šempetru. Vozili sta trčili, 
Željko se je v trčenju hudo 
poškodoval, zato so ga prepe
ljali v celjsko bolnišnico. 

N.G. 

Oropan 
Inntal 

Od petka do ponedeljka je 
nekdo vlomil v petrovško pod
jetje Inntal. Odnesel je telefaks, 
televizijski sprejemnik, video-
rekorder, fotokopirni stroj, šti
ri osebne računalnike, tiskal
nik in tri telefonske aparate. 
Delniška družba je oškodova
na za milijon tolarjev. 

Kdčonsena J 
sprehod odprav i 
Najpopularnejši piton minulega tedna je bil gotovo tisfl 

ki se je odpravil dogodivščinam naproti iz Hruševca,1 
Šentjurju. 1 

Ivan O., ki je njegov lastnik, ga je zadnji torek v juliju pripelM 
na dom svojih staršev v Hruševcu. Piton je spodoljno velik, š t i 
metre, in krepak 35 kilogramov. Bojda je udomačen, zato s e l 
grel na domačem dvorišču. 1 

Očitno pa se je udomačenosti navkljub, lastnik namr« 
pravi, da ni nevaren, naveličal dvorišča in se odplazil v beli s v ^ 
Lastnik ni mogel verjeti da se ga je piton trenutno naveliča 
zato ga je skušal sam najti, ko ni bilo več upanja, pa je M 
pomoč prosil šentjurske policiste. Ti so k sodelovanju pritegij 
li še lovce, Šentjurčani pa so, kot se za ljudi spodobi, že z a č « 
zganjati paniko. Tudi zagotovila, da je piton domač, jim n\M 
segla do srca. • 

Popoldne so iskalci za pobeglim kačonom našli sled. ČakJ 
je v zapuščenem vinogradu, iskalci pa so skrb zanj r a « 
prepustili kar lastniku. Oddahnili so si vsi. Piton, Ivan, iskalci« 
Šentjurčani, ki si bližnjega srečanja s pitonom zares niso ž e M 

In nauk zgodbe? Piton sodi v naravo. Njegova domovi™ 
seveda ni Slovenija. Če že mora biti domača žival, pa naj p o č i « 
tam kamor sodi. V terariju. N.fl 

Traktorska nesreča 
v soboto popoldne je Jožef T. (45) iz Kalobja v bližin 

domače hiše, na strmem travniku, s traktorjem in nakladal 
ko pobiral otavo. 

Na traktorju ni imel varnostnega loka, pa tudi kabine ne. Pi 
obračanju v strmini se je traktor prevrnil na desni bok in po 
seboj delno pokopal voznika Jožefa. K sreči se traktor r 
prevračal še dalje, kar gre pripisati priključeni nakladalki. Izpo 
traktorja so ga rešili domači ob pomoči sosedov. Hudo poškod( 
vanega so odpeljali v celjsko bolnišnico, kjer je ostal n 
zdravljenju. 

Čas dopustov in vlomov 
Poleti je za večino čas dopustov, za vlomilce pa je to de 

polna sezona. 
To je videti iz povečanega števila vlomov v stanovanja in hil 

v zadnjih tednih. Največ plena je zadnje dni nakradel nezn 
nec, ki je vlomil v noči na nedeljo v stanovanjsko hiš 
Vladimirja A. v Šmarju pri Jelšah. Našel je okoli 14 tise 
nemških mark in jih odnesel. 

V isti noči je nekdo vlomil v Turnem v stanovanjsko hil 
Avgusta D.. Odnesel je manjšo količino deviz in tolarjev ti 
lastnika oškodoval za okoli 79 tisoč tolarjev. Nato je vlomil še. 
sosednjo hišo Bogomila J. Od tam je odnesel zlatnino 
vrednosti okoli 30 tisoč tolarjev. 

Omahnil in obležal mrtev 
Do hude nesreče pri delu s smrtnim izidom je prišlo v 

ponedeljek, 5. avgusta dopoldne, v Livarni Unior v Vitanju pri 
popravilu strehe, ki ga opravljajo delavci konjiškega Kongrada. 

Leopold R. (43) iz Starih Slemen je splezal po lestvi na 
začasni gradbeni oder, od tam pa omahnil in padel več kot tri 
metre globoko. Še pred prihodom reševalcev je zaradi poš
kodb umrl. 

Poškodba pri delu 
v sredo, zgodaj popoldne, je v delavnici samostojnega 

podjetnika Črešnar V. v Resniku prišlo do nesreče pri delu. 
Srečko K. (33) iz Raskovca je na rezkalnem stroju menjal 

rezkalno glavo in preizkušal višino reza, pri čemer mu je 
rezkalna glava izbila obdelovalni les. Srečko si je huje poško
doval prste leve roke, zato so ga odpeljali v mariborsko 
bolnišnico, kjer je ostal na zdravljenju. 

P r e n o v l j e n proda jn i Center Merca tor 
Na Hudinji v Celju danes odprt prenovljen prodajni Center Mercator - Po dvanajstih letih temeljita prenova, 

nova vsebina 

Tridesetega decembra bo 
minilo natanko dvanajst let, 
kar je Mercator prvič odprl 
vrata centra osnovne preskr
be tudi v Celju, na Hudinji. 
Malce neobičajno je bilo ta
krat, saj so prostorna samo
postrežna prodajalna, sa--
moizbira s ponudbo nepre-
hrambnega blaga in gostin
ski del, odprli svoja vrata tik 
pred Novim letom, celo na 
nedeljo. Vendar: Mercator je 
znan po posebnostih in tudi 
to je vžgalo. 

Čas je šel naprej in v želji po 
novi, drugačni ponudbi, za pri
lagajanje trgu in kupcem je 
letos v Mercatorju padla odloči
tev za temeljito prenovo. Način 
ponudbe kupcem se spreminja 
in nekdanja samopostrežna 
prodajalna bo poslej veliko dru
gačna. Še vedno bo zadovolje
vala vsakodnevne potrebe oko

ličanov in drugih; torej ostane 
prodaja na drobno, ponudbo 
pa dopolnjuje možnost di-
skontnih nakupov. Ti niso 
orientirani na veUke količine, 
na originalna pakiranja blaga, 
pač pa nižje, diskontne cene 
veljajo že pri nakupu dveh, 
treh ali več enot istega izdelka. 

Cene pred vsakim izdelkom 
so zapisane oziroma označene 
tako, da kupcu takoj dajo po
polno in jasno informacijo. 

V prodajalni, ki je dobila po
vsem novo opremo, je ponud
ba še večja kot prej. Povsem na 
novo je urejen oddelek za po
nudbo sadja in zabojev (vse je 
hlajeno), večja je ponudba 
mlečnih izdelkov, bohoti se bo
gata delikatesa, mesnica in vabi 
lastna pekarna s tako rekoč 
vsak trenutek svežim pekov
skim pecivom. Poseben otok je 
namenjen ponudbi že ohlaje
nih pijač in še bi lahko našteva
li: izboljšav je seveda še več in 
med najnovejše pridobitve so

dijo tudi računalniško vodene 
blagajne, ki so v času, v kate
rem živimo, seveda nujno po
trebne iz vrste razlogov. 

V želji, da bi objekt kot celota 
ponudil kar najrazličnejše us
luge, so se za del prodajnega 
prostora v nekdanji »samoizbi-
ri« odločih sodelavci iz Merca-
torjeve hiše, iz Koprskega Tr-
goavta. Tako verigi svojih trgo
vin z avtomobilsko opremo, ki 
so po vsej Sloveniji, dodajajo še 
32. - prvo na celjskem območ
ju. Prodajni program Trgoavta 
je širok in zajema ponudbo 
rezervnih delov za osebna vozi
la Fiat, Golf, Škoda in Lada, pa 
za tovorna vozila Iveco, Tam, 
Zastava, Man, Mercedes, Re-
nauU, elektromateriale, gume, 
vse vrste ročnega orodja in tudi 
električno orodje Felisatti. V 
ponudbi Mercator-Trgoavta so 
tudi izdelki Tomos, Piaggo, Gi-
lea, kolesa Rog in Atala, splošni 
material za vse vrste koles, aku
stika in še kaj; nenazadnje tudi 

drobna kmetijska mehanizaci
ja Goldoni in Husquarna. 

V novo urejenem prodajnem 
centru bo svoja vrata odprl tudi 
frizerski salon in bistro, čez 
nekaj časa pa še restavracija. 
Čez nekaj tednov bodo obnovili 
še preostali prostor in s ponud
bo Celjane in okoličane zanes
ljivo presenetili. 

Sicer pa so presenečenja celj
skega Mercatorja kupcem že 
dolgo poznana in dobrodošla. 
Tako bodo razen rednih akcij
skih cen pripravili še izdelke po 
tako imenovanih super cenah -
te bodo za izbrane izdelke ve
ljale po teden dni; razne poku-
šine, presenečenja v obliki daril 
in podobno. Tudi M - Trgoavto 
za prvi mesec dni napoveduje 
kljub poletju kar 21 izdelkov po 
močno ohlajenih cenah. 

Če Mercator obljubi, drži-
In držalo bo tudi to, da bodo 
kljub poletnemu soncu prve 
tri dni presenečenja kar deže
vala. E P 

y 
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NOČNE 
CVETKE 

^ R J L J E M iz Lelja si bo prvi 
, G L I S T O V S K I dan dobro za-
' i i n i l - Ne kriv ne dolžen jih 
J F E D I križišča »fasal«. S svo-
pjeklenim konjičkom je na-
j^C' S T A L pred rdečo lučjo na 
.̂ aforju v križišču Dečkove 
I v r u n č e v e ulice. Nenadoma 
l( njegovemu avtu pristopil 
. ^ n a n e c , odprl vrata, ga več-
'JT U D A R I L in odpeljal dalje, 
jfsenečeni Viljem si je uteg-
i l ^ A P I S A T I registrsko številko 
j t i e s n e l e g a neznanca. 
H^irko iz Gosposke se je 
nil V petek z dopusta in v 
j i n a č i kleti odkril najdbo, 
let j e bila razmetana, v njej 
I s e je pojavilo več njemu 
.poznanih rastlin, zato jih je 
; [STIL v »vrsto« čudnih. Poli-
sta, K I sta si jih ogledala sta 
J O T O V I L A , d a gre za 23 sadik 
J i j s k e konoplje, zato sta jih 
jnsportirala na pohcijsko 
S T A J O . 

V S O B O T O so B I L I sila zoprni 
istje Ivica, Jože, Albin, 
lel̂ sander in Alojz, ki so 
l i s k a l i bistro Platana. S sabo 
I prinesli gajbo piva in od 
ilakarice zahtevali, da jim 
plo P I V O zamenja za hlad
i l a jim je skušala dopove-
iti nekaj o osnovah marke-
i ga , pa so bili za pojasnila 
uhi, Z A T O je na pomoč pokli-
la policiste. 
V S O B O T O je B I L besen Ro-
an Č . , ki V Leskovcu izdelu-
g l i n e n e izdelke. Z orodjem, 
I G A je neznanec našel na 
S T U dejanja, je poškodoval 
U N I Č I L okoli šest tisoč še 
Ž G A N I H opek in Romanu 
M O Č I L za 450 tisoč tolarjev 
o d e . Da bi ga zlomek! 
V nedeljo je bila otožna 
i s t i n a iz Nove Cerkve. Ne-
i d i p r a v ji je ponoči iz od-
e n j e n e g a kokošnjaka ukra-
i o s e m kokoši nesnic. Osta-
sta ji le dve, ki sta dremah 
i o k o na gredi, zato ju nepri-
p r a v ni opazil. 
iz Javornika so v nedeljo 
A J A N I sporočili, da pri dru-
niŠ. divja nevihta. Policisti 
'na licu mesta ugotovili, da 
'pod vplivom alkohola po-
nili oče Anton ter sinovi 

' D I S L A V , Roman in Dušan, ter 
vse povprek udarih. Vsi 

'do sprejeti v avdienco k 
FEIKU za prekrške. 

N.G. 

Vozniška kultura je na psu 
Na policijski postaji Celje ugotavljajo, 

da so varnostne razmere v prvih šestih 
mesecih letos dokaj ugodne. Po bese
dah komandirja Karola Turka polici
stom uspeva zagotavljati občanom do
k a j v a r n o p o č u t j e v m e s t u o b S a v i n j i . 

Na področju kriminalitete so na celjski 
pohcijski postaji v prvih šestih mesecih 
letos samostojno obravnavali 653 kazni
vih dejanj, kar je nekaj več kot lani v 
enakem obdobju, uspešno pa so jih razi
skali nekaj manj kot 65 odstotkov. V 
porastu je število velikih tatvin, teh so 
zabeležili 233, kar je za osemdeset več 
kot v enakem obdobju lani. Največ je 
vlomov v avtomobile; na drugem mestu 
so vlomi v različne objekte in na tretjem 
tatvine avtomobilov. Raziskanost teh de
janj je 44 odstotna, kar je dokaj ugodno v 
primerjavi z ostalimi policijskimi postaja
mi, ugotavlja Turk. Zadnje dni so celjski 
policisti prijeli Damjana Š., ki je oropal 
kiosk v Ulici frankolovskih žrtev na Hudi
nji, obenem pa so ugotovili, da je oropal 
še enega ob Ljubljanski cesti. Prijeli pa so 
tudi 14 letnega Nenada iz Celja, ki naj bi 
imel na vesti 17 kaznivih dejanj, pred
vsem vlomov v avtomobile, od koder je 
odnašal predmete večje vrednosti. 

Karol Tark. komandir Policijske postaje 
Celje. 

Letos so na celjski policijski postaji 
zabeležili tudi naraščanje števila kaznivih 
dejanj zoper življenje in telo. Teh je bilo 
letos že 41, kar je enajst več kot lani, to pa 
kaže na povečano nasilje v družbi. 

Na področju prometne varnosti tudi na 
območju policijske postaje Celje ugotav

ljajo, da je vse več prometnih nezgod, 
kljub temu da so policisti močno povečali 
nadzor nad prometom. Tako se je do 
julija samo na območju policijske postaje 
Celje zgodilo 816 prometnih nesreč, kar je 
nekaj manj kot dvesto več v primerjavi z 
enakim obdobjem lani. Šest ljudi je letos 
že izgubilo življenje, lani v enakem ob
dobju dva. V kar 50 prometnih nesrečah 
so bili udeleženi otroci. 

Da so policisti okrepili nadzor, kaže 
podatek, da so v prvih šestih mesecih 
letos ugotovili več kot sedem tisoč kršitev 
cestno prometnih predpisov, lani pa v 
enakem obdobju dobrih štiri tisoč. Letos 
so že podali krepko več kot tri tisoč 
predlogov sodniku za prekrške, pravi ko
mandir policijske postaje Celje Karol 
Turk. Zato pripisuje vzrok za večje število 
prometnih nesreč predvsem nizki vozniš
ki kulturi. 

Na področju kršenja javnega reda in 
miru pa je stanje zadovoljivo, ugotavlja 
Karol Turk, saj niso obravnavali množič
nih kršitev s tega področja. Po Zakonu o 
prekrških zoper javni red in mir so obrav
navali petsto kršitev, po Zakonu o tujcih 
devet, po Zakonu o mamilih 21, mimogre
de, lani v enakem obdobju le eno, po 
o s t a l i h z a k c ^ n i h p a š e 87 kršitev. 

NATAŠA GERKEŠ 

Vinjeni voznik 
v nedeljo, 4, avgusta po

poldne, se je zgodila huda 
prometna nesreča na ma
gistralni cesti v Šentjurju. 
Ena oseba se je hudo, dve 
pa lažje poškodovali. 

Cvetko F. (23) s Kalobja 
je vozil osebni avto po 
Ljubljanski cesti v Šentjur
ju. V križišču s Kolodvor
sko ulico je zapeljal v kri
žišče v trenutku, ko je iz 
smeri Vrbnega, z voznikove 
desne, pripeljal voznik mo
tornega kolesa Ivan G. (50) 
iz Šentjurja in s prednjim 
delom trčil v zadnja desna 
vrata osebnega avtomobila. 
Motorist je pri trčenju pa
del preko osebnega avto
mobila in obležal hudo 
poškodovan. V Cvetkovem 
vozilu sta se lažje poškodo
vala voznik Cvetko in so
potnika Mirko ter Vera. Ker 
je Cvetko kazal znake vinje
nosti, so mu policisti odre
dili preizkus z alkote
stom.Ta je pokazal, da je 
imel Cvetko v izdihanem 
zraku kar 3,53 grama alko
hola na kilogram telesne te
že. Žalosten rekorder. 

N.G. 

MINI KRIMICI 
Jelša okradena 

Neznanec je v noči na zad
nji torek v juliju vlomil v trgo
vino Jelša v Pristavi. Odnesel 
je več zavojčkov cigaret, dva 
radiokasetofona, radio z uro, 
likalnik, multipraktik, več 
konzerv, tekstil, pijačo, kavo 
in nekaj menjalnega denarja. 
Trgovsko podjetje Jelša je oš
kodoval za 260 tisoč tolarjev. 

Audi 80 menjal 
lastnika 

Podjetje Fit iz Velenja je ob 
dobra dva milijona tolarjev, 
saj jim je nekdo iz parkirišča 
pred stanovanjskim blokom v 
Bevkovi ulici v Žalcu odpeljal 
osebni avto Audi 80. 

Mladoletnikom se 
je zahotelo f ička 
Zadnji torek popoldne v ju

liju je skupina mladoletnikov 
ukradla »fička« iz parkirnega 
prostora pred velenjskim hote
lom Paka. Zvečer so jih izsle-
diU policisti. Za krmilom je 
sedel Vahid B. (15), poleg nje

ga pa sta bila v avtu še Alvir M. 
(15) inFeridR. (16) iz Velenja. 

Zadišalo mu je 
usnje 

v noči na zadnjo julijsko 
sredo je nekdo vlomil v trgovi
no in popravljalnico Krpica na 
Kocenovi ulici v Celju. Odne
sel je večje število usnjenih 
jaken in nekaj menjalnega de
narja. Lastnico Danijelo K. je 
oškodoval za približno pol mi
lijona tolarjev. 

Tudi steklo 
tatinska roba 

v noči na sredo je nekdo 
vlomil v prostore trgovine in 
skladišča Alpeks na Maribor
ski cesti v Celju. Ukradel je 
večjo količino steklenih izdel
kov in oškodoval podjetje za 
nekaj manj kot 50 tisoč tolar
jev. 

Televizijski fan 
v noči na torek je nekdo 

vlomil v stanovanjsko hišo v 
Lokrovcu. Od tam je odnesel 
televizijski sprejemnik in vi-
deorekorder. Radka Č. je oš
kodoval za 120 tisoč tolarjev. 

Žeja 
Kdo ve, kako hudo je moral 

biti žejen vlomilec, ki je v noči 
na sredo iz območja skladišča 
Savinjskega magazina v Žalcu 
odpeljal gaziranih brezalko
holnih pijač in piva v vredno
sti 600 tisoč tolarjev? 

Hop po denarju 
v torek ali sredo je nekdo 

razbil dvojno steklo pritlične
ga okna Centra za varstvo in 
delo na Golovcu. Vstopil je v 
garderobo in iz odprte garde
robne omare ukradel karton
sko škatlo, v kateri je bilo 150 
tisoč tolarjev. 

»Emperempempem« 
izginil 

Ali veste kako se po madžar
sko reče Wartburgu? Empe

rempempem. No, in Wartbur-
ga so v noči na četrtek odpelja
li Niku J. iz Laškega. Oškodo
van je za sto tisoč tolarjev. 

Kradejo tudi 
plišaste igrače 

v Zrečah sta v noči iz srede 
na četrtek neznanca vlomila v 
avto Zastava yugo, parkiran 
na Cesti na Roglo. Ukradla sta 
avtomobilski radijski sprejem
nik, kasete, sončna očala ter 
plišaste igrače. Franca E. iz 
Idrije sta oškodovala za okoh 
50 tisoč tolarjev. 

Golf i še vedno 
zanimivi 

v noči na petek je nekdo s 
parkirnega prostora stano
vanjskega bloka na Cankarjevi 
ulici v Žalcu odpeljal golfa, 
brez vednosti lastnika. Jožeta 
S. je oškodoval za dva milijona 
in pol tolarjev. 

Cigaretni tatovi 
Zadnje čase je vse več tatov, 

ki si za plen izberejo cigarete. 
Takšen je tudi neznanec, ki je 
v noči na soboto vlomil v 
kiosk na Ulici XIV. divizije v 
Celju, in odnesel večjo količi
no cigaret in manjšo vsoto me
njalnega denarja, lastnico Da
nico P. pa oškodoval za 200 
tisoč tolarjev. 

V tovornjak po 
marke 

v noči na soboto je nekdo 
vlomil v tovornjak Aleša P, ki 
je bil parkiran na parkirišču na 
Zgornji Hudinji. V kabini vozi
la je našel 500 nemških mark 
in sklenil, da bodo njegove. 

Traktor izginil 
v noči na nedeljo je nezna

nec z dvorišča v bližini podjet
ja Era Vino Šmartno ob Paki 
odpeljal neevidentirani trak
tor znamke IMT 539 z enoo
sno traktorsko prikolico 
znamke Ljutomer. Kmetijsko 
zadrugo Šaleška dolina iz Šo
štanja je oškodoval za okoh 
900 tisoč tolarjev 

N.G. 

M e s t n a o b č i n a C e l j e 
- k o m u n a l n a d i r e k c i j a , 
Prešernova 27, 

objavlja na osnovi Odloka o komunalnih taksah v naseljih 
občine Celje (Uradni list RS, številka 39/92 in 60/92) ter na 
osnovi Statuta Mestne občine Celje (Uradni list RS, številka 
41/95) 

J A V N I R A Z P I S 
O o d d a j i d e l z a u r e d i t e v p r o m e t a z a M e d 

n a r o d n i o b r t n i s e j e m v C e l j u M O S 9 6 z a 
t e r m i n o d 1 3 . 9 . 1 9 9 6 d o 2 2 . 9 . 1 9 9 6 . 

s tem razpisom občina oddaja, izvajalec pa prevzema v 
izvajanje dejavnost: 
-najem, urejanje in vzdrževanje parkirišč ter parkirnih mest 
ob ulicah, ki so določena v Projektu Mednarodni obrtni 
sejem MOS 96 - PROMETNA UREDITEV; 
-redarsko službo, ki je določena v projektu Mednarodni 
obrtni sejem MOS 96 - PROMETNA UREDITEV za skupno 
število 21 redarskih mest na ulicah in 20 redarjev za urejanje 
prometa na parkiriščih; 
-ureditev avtobusnega prevoza z avtobusi mestnega prome
ta, ki je določen v Projektu Mednarodni obrtni sejem MOS 96 
- PROMETNA UREDITEV; 
-opravljanje storitev odvoza nepravilno parkiranih avtomobi
lov; 
-ureditev prometne signalizacije po Projektu Mednarodni 
obrtni sejem MOS 96 - PROMETNA UREDITEV, ki jo mora 
izvesti upravljavec ulic v Celju; 
-ureditev usmerjevalne.signalizacije po Projektu Mednarod
ni obrtni sejem MOS 96 - PROMETNA UREDITEV, ki jo 
mora izvesti upravljavec ulic v Celju; 
-pobiranje parkirnine na parkiriščih v višini 300 SIT/dan za 
osebno vozilo, 1.000 SIT/dan za avtobus in 500 SIT/dan za 
osebno vozilo na parkiriščih v neposredni bližini sejmišča. 

Minimalna zakupnina se bo obračunala v skladu z Odlokom 
o komunalnih taksah v občini Celje (UL RS 39/92) in 
posebnimi pogoji ponudnika. Dela bodo oddana tistim po
nudnikom, ki bodo v največji meri izpolnjevali pogoje, ki so 
navedeni v nadaljevanju. 

Vlogi morajo interesenti priložiti: 
-za pravne osebe sklep sodišča in odločbo po 4. členu 
Zakona o gospodarskih družbah; 
-za fizične osebe odločbo po 4. členu Zakona o gospodar
skih družbah, potrdilo o registraciji od Uprave za javne 
prihodke; 
-potrdilo o plačanih družbenih obveznostih od Uprave za 
javne prihodke oziroma potrdilo o plačanih komunalnih 
taksah za uporabo javnih prometnih površin v letu 1995; 
-skico ureditve prometa; 
-ponudbeno ceno. 

Pisne vloge z oznako »ZA RAZPIS MOS 1996« je potrebno 
oddati do 19.8. 1996 do 12. ure v pisarno komunalne 
direkcije Mestne občine Celje, kjer dobijo interesenti tudi vse 
potrebne informacije po telefonu 484-822, interna 328. 
O izbiri najustreznejšega ponudnika bo odločala komisija. O 
izbiri bo obvestila vse ponudnike v roku 5 dni. Z izbranimi 
ponudnikom, bo Mestna občine Celje sklenila ustrezne 
pogodbe. 

I Divji Milan 
če človek pogleda pregloboko v kozarec, se ponavadi 

"Pogumi, običajno pa stori tudi kakšno neumnost. Tako 
je v petek zvečer zgodilo Milanu T. iz Rimskih Toplic. 

V Kuretnem je z osebnim avtomobilom zapeljal s ceste, in 
kakšnih 50 metrov po pobočju prevračal. O nesreči so 

'̂ ške policiste obvestili občani. Ko sta policista prispela, sta 
"'Pazila neznanca, ki je pomanjkljivo oblečen kolovratil po 
"̂ esti. Posumila sta, da je to Milan T., ki je na poti domov, 
'̂ to sta ga pozvala, naj počaka. Milan ju ni »šinirglal«, zato 

se odločila, da opravita uradni postopek v zvezi s 
P''ornetno nesrečo. 
Milanu je to šlo na živce, zato jima je grozil in se ju lotil še 

'2ično. Ko sta ga obvladala, sta ugotovila, da je on tisti, ki 
je prevračal z avtom po pobočju. Bil je tudi brez 

'̂ozniškega dovoljenja, preizkus alkoholiziranosti pa je 
^ol̂ azal, da je imel v izdihanem zraku 1,82 grama alkohola, 
^'lan se bo kmalu spoznal s sodnikom za prekrške, ker se 

lotil policistov, pa so kriminalisti zanj sestavili še kazen-
^ 0 ovadbo. In kako, da ni bil poškodovan, vprašate? Saj 
^̂ ste tisto: »Pijanci in norci imajo srečo!« N.G. 



NASVETI 

V MODNEM VRTINCU 

Pripravlja: 
VLASTA CAH-ŽEROVNIK 

Vsem dekletom (kje pa ste 
fantje?), ki ste ali še boste 
poslale svoje modne skice na 
natečaj mladih kreatorskih 
talentov, naj ponovim, da 
lahko sodelujete le tisti, stari 
med 15 in 25 let, ne glede na 
smer šolanja oziroma poklic. 
Žal ne bomo upoštevali tudi 
vseh tistih modnih idej, pa 
naj bodo še tako dobre in 
prisrčne, ki ne izpolnjujejo 
pogojev razpisa. 

Ti pa so: moda za mlade v 
sezoni jesen/zima 96/97. Ne 
pošiljajte torej modnih skic s 
kopalkami in poletnimi cunji-
cami, temveč izključno kreaci
je, ki bi jih želeli videti na 
manekenih, vrstnikih ali nosi
ti sami v prihodnjih, hladnej
ših mesecih. 

Tudi na oblačila za nore dis-
co zabave seveda lahko pomi

slite. Če nimate pravkar po
membnejših počitniških opra
vil, če imate modo radi in lepo 
rišete ter bi se želeli potegova
ti za glavno nagrado - potova
nje v Pariz - torej kar svinčnik, 
tuš ali barvice v roke. V prime
ru kakšnih pomislekov oziro
ma vprašanj, pokličite tel.št. 
061/445-717. 

Pa veliko razigranih, izvir
nih idej! 

Modna naglavno-očesna 
varovala 

Kot vse ostalo, se tudi sle
herna modna ideja porodi naj
prej v glavi. Ste kdaj pomislili, 
da posveča moda premalo po
zornosti prav njej? Tudi mogo
če, glavni krivci pa smo mi, 
njeni uporabniki, ker zane
marjamo pomembnost »na
glavnih« modnih dodatkov. Še 
posebej na žgočem soncu bi 
nam moralo biti, ne glede na 
modo, prvo pravilo, tako re
koč Zakon; pokrita glava in 
zaščitene oči! 

Pa poglejmo, kaj pravijo na 
to najnovejši trendi: 

Med poletnimi pokrivah je 
menda še vedno najbolj pri
ljubljen slamnik. 

Alternativa naravnim mate
rialom z rafijo, juto in lanom 
so plastificirani materiali, naj
bolj modne pa so širokokrajne 
obHke z nizko štulo, s pravimi 
umetniškimi skulpturami iz 
cvetja, umetnega sadja, perja 
in še bolj avantgardnimi, vča
sih že kar hecnimi dodatki. 

Klobuku oziroma slamniku 
ob bok so se letos postavile 
gigantske rute, ki so lahko da
nes umetelno zavit turban, ju
tri sarong in v soboto mlado
sten mini-pareo oziroma ovita 
oblekica za na plažo. Lahko 
pa so rute tudi rutice, tiste po 
gusarsko zavezane mladi na
ravnost obožujejo. 

Druga »sončna« zapoved pa 
so seveda sončna očala. Če 
boste še to sezono kupovali 
nova, pa še ne veste - najbolj 
modna so metuljastih oblik, z 
belimi okvirji. Nadvse atrak
tivni so tudi okvirji s črno-
behmi op-art in tigrastimi 
efekti. Za takšne, z obveznimi 
temnimi stekli, sta se letos 
navdušila tudi velikana med 
modnimi kreatorji Valentine 
in Versace. 

Sicer pa so široki okvirji v 
stilu »pin-up« deklet, ki so v 
50. letih obnorela modni (in 
moški!) svet, prava sezonska 
uspešnica. 

Anketno nagradno vprašanje meseca avgusta: 
KATERO JE VAŠE NAJLJUBŠE POČITNIŠKO OBLAČILO? 
a) kratke hlače ali mini krilo in majica; 
b) viskozna obleka v cvetličnem vzorcu; 
c) udoben kombinezon brez rokavov. 

OTROK IN SPOLNOST 

Piše: DAVID IPAVEC 

Stališče 
Cerkve do 

spolne vzgoje 
Evangeliji oznanjajo, da je 

spolnost od Boga. Potrditev 
najdemo v odlomkih Mateje
vega (Prim. Mt 1, 18b) in Lu
kovega evangelija. Pisatelj opi
suje obisk nadangela Gabriela 
pri Mariji. Predloži ji željo Bo
ga Očeta, da bi postala mati 
njegovega Sina. Ona mirno 
odgovori, da je to nemogoče -
saj nima moža. Ko ji razloži -
da bo spočela po delovanju 
Svetega Duha - privoli. Ob nje
nem obisku pri teti Elizabeti 
le-ta pravi: »Dete v mojem te
lesu je od veselja poskočilo.« 
(Prim. Lk 1, 26-45) 

Pozitivnost spolne vzgoje se 
odraža tudi v Cerkvi. Ta je od 
Kristusa postavljena, da kot 
svetna družba med drugim 
skrbi za vzgojo - tudi na obrav
navanem področju. Priznava 
in oznanja, da je otrok božje 
delo v celoti. Torej je tudi spol
nost nekaj povsem dobrega. 

Novejši cerkveni dokumenti 
vabijo starše (in druge vzgoji
telje) k razmišljanju o vredno
tah ljubezni in spolnosti. II. 
vatikanski koncil namreč 
omenja potrebnost nudenja 
pozitivnega in modrega spol
nega pouka. Papež Janez Pa
vel II. zagotavlja tej vzgoji gle
de na vrednoto osebe pomem
bno mesto: »Za starše, ki ima
jo nalogo otrokom posredova
ti jasno in modro spolno vzgo
jo, je nepogrešljiv pogoj vzgo

ja k ljubezni kot dajanju same
ga sebe. Spričo kulture, ki ve
činoma banalizira človeško 
spolnost, ker jo živi in razlaga 
v okrnjeni in osiromašeni ob
liki, ker jo povezuje edinole s 
telesom in egoistično pojmo-
vanim uživanjem, mora biti 
vzgojno prizadevanje staršev 
določno naravnano na takšno 
spolno kuhuro, ki je zares in v 
polnosti človeška; saj je ven
dar spolnost bogastvo celotne 
osebe - telesa, čustev in duše -
ter kaže svoj najglobji pomen 
v tem, da človeka vodi k daja
nju samega sebe v ljubezni.« 
(Janez Pavel II., Apostolsko 
pismo o družini, str. 37). 

Temeljna načela za krščan
sko pojmovanje spolnosti 
priznavajo telesu posebno vlo
go, ker s svoje strani odkriva 
smisel življenja in poklic člo
veka. Telesnost je namreč po
sebna oblika bivanja in delo
vanja duha. Drugi pomen je 
teološke narave: Telo pomaga 
odkrivati Boga in njegovo 
stvariteljsko ljubezen - v koh-
kor razodeva človekovo us-
tvarjenost in odvisnost od te
meljnega daru, ki je dar lju
bezni. 

VEDEŽEVALEC DENIS 
Šifra: Jorgovon 

Sedanje skrbi s službo bodo 
hitro minile, ker vidim v roku 
dveh mesecev veliko spre
membo na tem področju. Ta 
pa vam bo vlila mnogo samo
zavesti in osebnega zadovoljs
tva. 

Šifro: Tulipan 
študij, ki si ga začela, boš 

uspešno končala. Bodi pa ma
lo bolj vztrajna na tej poti! 
Vztrajnost in resnost ti pripo
ročam tudi v zvezi s prijate
ljem, saj imata vse pogoje za 
resnično dolgo skupno pot. Če 
je to pismo bolj uradne nara
ve, ga boš zagotovo sprejela, 
toda ne tako hitro, kot si ga 
želiš. 

Šifro: Pubertetnico 
Te šifre pa nisi izbrala na

ključno, kajne? Glede naspro
tovanja staršev tvoji poklicni 
odločitvi vidim, da so starši 
obremenjeni z miselnostjo, ki 
vlada za punce, ki delajo v 
tem poklicu. Mislim, da po 
pogovoru to ne bi smelo biti 

pretežko. Glede fanta pa bodi 
kar brez skrbi, ker bo ta še 
prehitro prišel. Zdravje: pazi 
na srce, ožilje ter rodila. Pri 
odnosih s starši pa nikar ne 
rini z glavo skozi zid. 

ZDRAVILNE RASTLINE 

Piše: BORIS JAGODIC 

Korijander 
Korijander (Coriandrum 

sativum L.) spada v družino 
kobulnic, ki zajema 125 ro
dov s tri tisoč vrstami. Po 
večini so zelišča, le redko so 
grmi. Pogosto so prijetno di
šeče in jih uporabljamo kot 
začimbe, nekatere pa imajo 
neprijeten vonj in so strupe
ne in celo smrtno nevarne. 

Korijander je enoletna rast
lina. V zemlji ima tanko, vrete
nasto korenino, iz katere po
ganjajo gola, do 60 cm visoka 
stebla. Spodnji listi so dolgo-
pecljati, navadno enojnoper-
nati, z zaokroženimi in perna
timi lističi, zgornji listi pa so 
kratkopecljati, dvojno do troj-
nopernati. Beli cvetovi imajo 
rdečkaste prašnike in so zdru
ženi v dolgopecljatem kobulu. 
Iz cvetov se razvijejo okrogli 
plodovi, ki razpadejo na dva 
enosemenska plodiča. Plodovi 
so komplicirano grajeni in 
imajo rebra in oljne cevi z 
eteričnim oljem. Cveti od juni
ja do oktobra. 

Njegova domovina je 
vzhodno Sredozemlje in za-
padna Azija, kjer raste kot ple
vel. Vendar ga zaradi zdravil
nosti in kot začimbo gojijo 
3000 let. 

Nabiramo svežo rastlino in 
zrele plodove in imata svojevr
sten, nekohko neprijeten vonj 
in okus. Plodovi vsebujejo ete
rično olje, precej maščobnega 
olja, beljakovine, sluzi, pekti-
ne itd. 

Zrelo korijandrovo seme 
moramo dobro posušiti v sen
ci na prepihu in pri tem izgubi 
svoj neprijeten vonj po miših. 
Za čaj vzamemo eno žličko 
plodov in jih hitro prepražimo 
in zalijemo z vrelo vodo, po
krijemo in pustimo, da se čaj 
ohladi. Glavna delujoča snov 
je eterično olje, ki ima razku-
žilni učinek, draži nosno sluz
nico in s tem reflektorno delu

je na središča v podaljšj 
možganih: dihanje postani 
vahnejše, krvi tlak se dvi| 
srce bolje dela in poveč; 
prekrvavitev možgan in s 
tudi boljše počutje. Zato 
pijejo čaj iz korijandra vsi 
jih muči nizek krvni pritisl 
velikih količinah pa deluje 
rično olje nekoliko strup 
in izzove nekoordiniranost 
bov, pijanost in tudi nezav 

Čaj iz korijandrovih ser 
pa tudi ima močno karnii 
tivno delovanje in deluje 
črevesje tako, da ga razkii 
je, preganja patološke ba( 
spodbuja prebavne žlez( 
boljšemu izločanju, zman 
se napihnjenost, bolnik lai 
diha in izginejo mnogi ne] 
jetni učinki. 

Korijandrovo seme gn 
zdrobimo in namočimo v 
mači slivovki in tako pripi 
Ijeno tinkturo uporabljamo 
slabi prebavi, napihnjene 
slabosti in tudi pri nizli 
krvnem pritisku. 

Korijandrove sveže zel 
poganjke uporabljamo | 
kot začimbo pri mastnih! 
snih jedeh. m 

KMETIJSKI NASVETI 
Uporaba Cuprablaua Z ^ 

Uporaba bakra kot fungici-
da sega v prejšnje stoletje. Po 
prenosu peronospore vinske 
trte iz Amerike v Evropo se je 
hitro razširila uporaba in je 
zelo vplivala na ohranitev vin
ske trte. Baker kot fungicid 
deluje tako, da bakrov kation 
in kompleksne bakrene soli 
prodirajo v spore gljiv in v njih 
ustavijo encimske reakcije, za
radi česar spore odmrejo. Na 
našem tržišču je dobro poz
nan bakreni pripravdc Cu-
prablau Z, ki vsebuje 35% ba
kra. 

Cuprablau Z je preventiven 
fungicid, namenjen zatiranju 
peronospore vinske trte [Pla-
smopom viticola), listni ožig 
vinske trte {Pseudopeziza trac-
heiphila), črne grozdne plesni 
{Gnignardia Bidiuelli), jabla-
nov in hruškov škrlup [Ventu-
ra spp.), listna luknjičavost 
koščičarjev [Clasterospomm 
carpophilam ) , breskove ko-
dravosti {Taphrina defor-
mans), peronospora hmelja 
iPseudoperonospom humu-
li]... 

V času mirovanja rastlin ga 
lahko uporabimo v 0.8% kon
centraciji v sadjarstvu (jabla
ne, hruške, breskve) in v vino
gradih. 

Proti peronospori vinske tr
te, uporabimo Cuprablau Z po 
cvetenju. Cuprablau Z zavira 
rast, utrjuje grozdne jagode, 
zlasti pred oidijem in botriti-
som, enoletni les pa bolje do
zori in dobro prezimi. Cu
prablau Z ne ustvarja rezi-
stentnosti in nima vpliva na 
naravne sovražnike škodljiv
cev ter je primeren za integri
rano zaščito in za bio pridelo
vanje hrane. S Cuprablauom Z 
škropimo trikrat, v odmerku 3 
kg/ha. 

Za zatiranje oidija mu doda
mo Pepelin (2-3 kg/ha) in 
proti botritisu Ronilan (1 kg/ 
ha) ter ustrezne insekticide. 

Karenco ima 28 dni, kar po
meni, da lahko z njim škropi
mo do konca avgusta. Delovna 
karenca je samo 24 ur. 

dipl.ing.agr. 
NANDE OSOJNIK 
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48 RUMENA S T R A N 

TRAČ - niče 

S Svetih gor 
v zadnjem obdobju polni 

domače in tuje časopisne stra
ni Slovenec Nicholas Oman, 
med drugim liberijski konzul 
iz graščine Grimšče pri Bledu. 
Ljudi v Obsotelju pa najbolj 
zanima, da je njegova boljša 
polovica (ter mati njunega 
malega sinka Nicholasa Ale-
xandra) Mateja Rautner, iz 
znanega Rautnerjevega gostiš
ča, s Svetih gor nad Bistrico ob 
Soth. 

Olcusi so različni 
Novo ljubensko zastavo je 

mati županja Anka Rakun na 
pot pospremila s precejšnjim 
navdušenjem: »Zastava je zelo 
podobna evropski. V Evropo 
gremo in mi smo zdaj že v 
njej.« Seveda bi se o tem dalo 
precej pogovarjati. 

Neizbrisni pečat 
v Rogaški Slatini so se v 

prazničnih dneh spominjali 
slovitih umetnikov, cesarjev, 
kraljev in predsednikov držav, 
ki so radi prihajali v zdraviliš

če. Najbolj neizbrisni pečat pa 
so zdraviliškemu kraju ned
vomno dali posamezni direk
torji zadnjih let. Zgodovinarji 
pa ne bodo spregledali tudi 
številnih delavcev, ki so zaradi 
njih na cesti. 

Uganka 
Kje bo poslej visela nova Iju-

benska zastava? 
Uraden odgovor: pri Janezo

vem kozolcu. Če ne veste, kje je 
to, še bolj podrobno: na križiš
ču pred Laknerjem. Izključno 
vaš problem pa je, če ne veste 
niti, kje je to. 

Pred pretepom 
Po navadi je slišati o prete

panju med poslanci v, na pri
mer, italijanskem ali tajvan-
skem parlamentu. Zakaj bi bi
li pri nas izjema? 

Najbolj črnogledi ga v krat
kem pričakujejo tudi v (sicer 
olikanem) občinskem parla
mentu Podčetrtka, kjer se ni
kakor ne morejo zmeniti o 
delitvi turistične takse. Svet
niki iz ožje okolice Podčetrtka 
in Atomskih toplic jo terjajo 

zase, iz Pristave pri Mestinju 
in Bistrice ob SotU pa za ureja
nje celotne nove občine. Pri 
denarju se pač začne in tudi 
konča. 

Šentjursko 
opravljanje 

v Ipavčevem Šentjurju so ve
liki ljubitelji glasbe, pa ne ka
kršne koli. Zato v opravljivih 
šentjurskih krogih še vedno 

pripominjajo, da bo novi upo
kojenski dom tako blizu poko
pališča, da ne bodo oskrbovan
ci prikrajšani za nobeno po
grebno pesem. Manj opravljivi 
priporočajo meritve pogrebne
ga hrupa, gledajo v smeri pri
jetne gozdne tišine ter v ugodno 
bližino mestnega središča. 

Dopustniski namig 
Celjskemu županu Jožetu 

Zimšku v uredništvu Tračnic 
toplo priporočamo, da letos 
dopnstuje kar v sosednji mest
ni občini. Pri Velenjčanih bi se 
lahko marsikaj naučil. Za za
četek, da ne bo preveč, morda 
le to, kako se urejajo zelene 
mestne površine in rekreacij
sko območje ob jezeru!- Izkuš
nje, kako Velenjčanom uspe 
vzdrževati in ohranjati števil
na otroška igrala, kositi travo 
in odstranjevati smeti, da ne 
govorimo o rekracijskih poteh 
in kolesarskih stezah, bi bile 
za mesto ob Savinji še kako 
dobrodošle. In morda bi tudi 
Šmartinsko jezero s svojimi bo
gatimi naravnimi danostmi 
čez leta lahko vsaj od daleč 
spominjalo na potopljene rud
niške jaške... 

Ker pa vemo, da celjski žu
pan vse svoje odločitve planira 
na dolgi rok - še dopustniski 
namig za prihodnje leto: mesto 
Maribor Če ne bo vedel zakaj, 
mu v uredništvu Tračnic z vese
ljem ponujamo obširno in ar 
gumentirano obrazložitev. 

Dopustniski namig 
I. 

Vsem županom tistih slo
venskih občin, kjer se pritožu
jejo, da ni denarja za osnovno 
komunalno infrastrukturo, 
priporočamo najboljšo mogočo 
dopustniško destinacijo. Voj-
niški župan Beno Podergajs 
(le zakaj se tako čemerno dr
ži?) je v zadnjem letu odprl 
toliko novih lokalnih cest. da 
se natančnega števila niti sam 
ne spomni več. 

Dopustniski namig 11. 
Direktorju DARS, sicer Gaberčanu Jožetu Brodniku svetnji 

mo, naj nekaj vročih poletnih dni preživi v Savinjski dolini 
Mikro lokacija je seveda Velika Pirešica. obvezna (težko bi reJi 
dopustniška) oprema pa sta vedno polno vedro vode in metla. 

Kje je moja ladja? | | 
Letalska flota slovenske vojske menda visi bolj v zraku, zatot 

je prvi mož obrambe države Jelko Kacin zaenkrat moral zadovo
ljiti le s prvo lastovko ladijske jate. Zanimivo je. da smo ladjia 
Slovenci dokaj nevtralno poimenovali Ankaran - za vse njem 
sestre vzhodno od Debelega rtiča do, ups, tega pa ne vemo, M 
ostaja več možnosti za poimenovanje kot prostora v morju. Šl 

Dolgo in bogato živl jenje 
Tisto, kar nam povedo vedeževalke, po navadi ohranimo • 

- kolega Aleš Lednik, novopečeni Večerovec, pa je bil nap^ 
tako vesel, da je na skrivnostnost povsem pozabil. Pa tu^-
čudno - kratkoročna napoved znane celjske vedeževalke E' 
je bila visoka plača, dolgoročna v povsem dobesednem pov-
pa: dolgo življenje! 

STRANKA ŠALJIVCEV 
Naš častni predsednik Hinko Brečko, pošilja 

vse pohvale organizatorjem kongresa Stranke 
šaljivcev in predvsem gostitelju - Šentvidu pri 
Grobelnem. Predlaga, da bi ime kraja zaradi 
bojazni, da se dogodek pozabi, spremeni v 
»kongresni Šentvid«, prebivalci pa lahko kori
stijo privilegije, ki jih bomo pridobili s člans
tvom v EU že sedaj -15.8. ob 10.20. Ti privilegi
ji pa so: svetlobo čez dan lahko krajani koristijo 
brezplačno in vsak si lahko želi kar koli se mu 
zahoče (na svoj račun). 

Tako Hinko. Mi smo prešteli kupone in naj
več glasov je ta teden prejela šala Zakonski par, 
ki jo je zapisal in poslal Ivan Leben-Slavc, žreb 
pa je določil nagrado tudi Mateji SAMEC iz 
Lipovca 7 v Škof j i vasi. 

ŠALA TEDNA 

Zakonski par 
Mlad zakonski par je najel sobo v hotelu. Ko 

je mladoporočenka šla v kopalnico, je ženin 
skočil še na kozarček v bar »Gospod, priporočil 
bi vam kozarček ruma in odsvetoval vino. 
Veste, rum povečuje spolno zmogljivost, vino pa 
jo zmanjšuje.« 

Naslednje jutro zazvoni telefon v baru. »Gos
pod natakar, prosim prinesite liter ruma zame 
in dva litra vina za ženo.« 

Mož beseda 
Korl gre ob desetih iz »šihta« in ker lije kot iz 

škafa, vedri pod nekim nadstreškom. Naliv ne 
poneha, pa se Korl spomni, daje v bližini Gela. 
Ko potrka na okno njene hiške, ga Gela vpraša: 
»Kdo pa je?« in Korl se predstavi: »Jaz sem Korl 
iz Galicije.« 

Gelo zanima: »Kaj bi pa rad?« 
Korl: »Rad bi te malo postrašil« 
Gela mu odpre, on pa hitro sleče površnik, ga 

da na klop ob peči, se uleže in zaspi. 
Zjutraj ob petih pa so takrat še sirene budile 

delavce (kar danes iz obzirnosti ne počno več, 
ker bi obenem budili tudi nezaposlene) in Korl 
je ob tuljenju hitro vstal, oblekel povšrnik in 
želel oditi. Gela ga gleda izpod odeje, pa ga 
vpraša: »Kaj me ne boš nič postrašil?« 

Korl se obrne proti postelji in z zamolklim 
glasom reče: »Bau. bau, baa« in že ga ni bilo več. 

Srečanje 
v Šentjurju sta se na cesti srečala »šuh« in 

škorenj. »Šuh« je nekaj vprašal škornja, pa mu 
le-ta ni mogel odgovoriti, ker nima jezika. 

Besedni »okraski« 
Srečata se Jaka in Tone, ki imata že mnogo 

let zakonskega jarma za seboj. Pa vpraša 

Jaka Toneta: »Kako si preživel ta del življe
nja?« 

»No, ja, se je kar spreminjalo. V začetku 
šepetanje, nato blebetanje in hihitanje - nato 
čvekanje, pa še gobezdanje, zdaj pa je le še tiho 
stanje.« 

Največja 
Prijatelji se kregajo, čigava žena ima največjo 

zadnjico, pa pravi prvi: 
»Ko moja sede na stol, ji visi do tal.« 
Pa pravi drugi: »Ko moja sede na kmečko peč, 

se zamašijo vsi dimniki...« 
Oglasi se še tretji: »Moja ima pa zelo lepe 

plove oči.« 
»Ja kakšne veze pa ima to z zadnjico?« 
»Oči ima plave, vse drugo pa je ena sama 

zadnjica« 

Ni slišal 
Norci so si večji del prostega časa krajšali s 

pripovedovanjem vicev. Ker pa so se nekateri 
večkrat ponavljali in so jih že znali vsi na 
pamet, so se dogovorili, da bo imel vsak vic 
svojo številko, tako da bo vsak vedel za katerega 
gre. 

Pa reče prvi: »Tri« in vsi se smejejo. 
Drugi reče: »Deset« in spet se vsi smejejo. 
Tretji reče: »22.« Vsi utihnejo, le eden se 

začne na ves glas krohotati. Pa ga začudeno 
gledajo, nato le vprašajo, zakaj se smeje, on pa 
pravi: »Ja. tega pa še nisem slišal!« 

V čakalnici 
v čakalnici vaškega zdravnika se pritožuje 

pacient: »Kršen duš. od tega dolgega čakanja 
mi je že zadnjica zaspala.« 

To sliši medicinska sestra, pristopi k njemu in 
mu reče: »Takoj vstanite, da ne bo začela še 
smrčati« 

Šale so prispevali: Ivan LEBEN-Slavc iz Celja, 
Liljana ČOŽ iz Celja, Jasmina SIMLER iz Celja, 
Julijana POLANC iz Reke pri Laškem, Marija 
SKALE iz Gorice pri Slivnici in Hinko BREČKO 
iz Celja. 


